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Hlavní celosvětové události roku 2022 

Dozvuky epidemie Covid-19 

V prvním měsících roku vyvolala ve světě rozruch nová forma viru Sars Cov-19 

Omikron, ale zejména díky plošnému očkování anebo získané imunitě po prodělané 

nemoci, nebyla tato vlna naštěstí tak tragická, jako ty předchozí. I přesto se v březnu 

počet obětí této epidemie dostal na číslo 6 000 000 a počet prokazatelně nakažených 

přes půl miliardy lidí po celém světě. Tato vlna zasáhla zejména Čínu, kde vláda stále 

trvala na nejpřísnějších pravidlech pro izolaci nakažených, čímž způsobovala velké 

potíže výrobním a dodavatelským řetězcům. Nakonec vlna odezněla a kola 

celosvětové ekonomiky se pomalu začala rozjíždět naplno.  

Válka na Ukrajině 

Už na konci podzimu 2021 se začaly v médiích objevovat zprávy o vzrůstajícím 

napětí na východní ukrajinské hranici, kde probíhal zamrzlý konflikt už od roku 2014. 

Začínalo být zřejmé, že ruský prezident Vladimír Putin připravuje nový útok na 

sousední suverénní stát, kterému Ruská federace v devadesátých letech smluvně 

zaručila integritu hranic výměnou za vrácení sovětských jaderných zbraní. 24. února 

spustila ruská armáda masivní bombardování celého území Ukrajiny a zároveň 

masivní invazi přes východní a severní hranice země. Volný průchod ruských vojsk 

umožnilo také Bělorusko. Vojensky se ale tento stát během roku 2022 do konfliktu 

nezapojil. Okamžitě po začátku invaze se daly do pohybu statisíce uprchlíků a mnozí 

z nich zamířili do České republiky. Do konce roku jich bylo téměř půl milionu. Největší 

ruský nápor mířil ze severu na hlavní město Kyjev. Jak se později ukázalo, Ukrajinci 

měli o invazních plánech dobré informace od západních zpravodajských služeb, a i 

když se Rusům podařilo dosáhnout předměstí Kyjeva a na čas obsadit tamní letiště, 

dokázali se nakonec stateční ukrajinští bojovníci ubránit. Do května se tento směr 

útoku zcela zhroutil a Rusové se vrátili zpět na běloruské území. Po ústupu ruských 

vojsk byly objeveny hrůzy teroru, který invazní vojska na okupovaných územích 

rozpoutala. Stovky zabitých a umučených civilistů, zničená infrastruktura a 

rozkradené domácnosti civilistů. Tyto zločiny začala řešit komise OSN, která sbírá 

důkazy pro budoucí soudní tribunál s válečnými zločinci. Rusové evidentně Ukrajinu 

vojensky podcenili. V létě se karta obrátila a ukrajinská vojska začala postupně 

okupanty z jejich území vytlačovat. Na podzim se frontová linie ustálila podél 

východní hranice Ukrajiny – Rusko ke konci roku okupovalo cca ¼ Ukrajinského 

území. Ruskou agresi odsoudilo valné zasedání OSN a Rusko bylo vyloučeno z rady 

OSN pro lidská práva, kde ho nahradilo Česko.  

Válka sjednotila téměř všechny Evropské a západní země ke společnému postupu 

humanitární, ale zejména vojenské podpory Ukrajiny. Dodávky vojenského materiálu 

z některých zemí byly rychlé a další se postupně přidávaly a na konci roku svitla 

naděje, že s dostatečnou podporou Západu, může Ukrajina tento konflikt o 

budoucnost svého státu vyhrát.  
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Energetická krize 

Konflikt na Ukrajině jenom zvýšil napětí na trhu s energiemi, který musí řešit bolestný 

přechod od fosilních zdrojů na obnovitelné. Ceny energií i bez války postupně rostly, 

ale zejména pro Evropu, která byla z velké části na ruském plynu a ropě závislá to 

znamenalo šok. Rusko vyvolalo konflikt těsně před dokončením dlouho budovaného 

podmořského plynovodu Nordstream II, jež měl právě obejít konfliktní země a 

dodávat plyn z Ruska přímo do Německa. Zejména německá ekonomika byla na 

dodávkách energií z Ruska přímo závislá. Dodávky se samozřejmě zpomalily anebo 

zastavily a ceny těsně po invazi rostly do nebývalých výšek. EU jednala koordinovaně 

a dokázala celkem rychle najít řešení, jak se bez dodávek z Ruska obejít. Jsou 

budovány terminály na zkapalněný plyn dovážený ze zámoří a více ropy se odebírá 

z jiných nalezišť. Na jaře panovaly obavy, že v zimě bude Evropa mrznout a ruská 

propaganda toho velice dobře využívala. Ale nic takového se nestalo. V zimě bylo 

plynu dost, a navíc se ceny jak plynu, tak i benzínu stabilizovaly na relativně přijatelné 

úrovni kolem 35 korun za litr.  

Rostoucí napětí mezi USA a Čínou 

Ve stínu konfliktu na Ukrajině pomalu rostlo napětí mezi dvěma největšími 

ekonomickými velmocemi USA a Čínou. Čína, která se od začátku tisíciletí vrátila 

mezi světové velmoci, si nárokuje stále více a více sporného území v Jihočínském 

moři. Hlavním důvodem sporu je odpadlický ostrov Tchaj-wan, ale i území na 

námořní hranici s Filipínami a Koreou. Na toto rostoucí sebevědomí reagují 

samozřejmě Spojené Státy Americké, které mají v oblasti jižního Pacifiku své zájmy a 

množství spojenců. Neklid do celé situace vnesla i pandemie Covidu, která nabourala 

dodavatelské řetězce a USA si začaly uvědomovat, že jejich ekonomika je přímo 

závislá na dodávkách některých surovin a výrobků, které se jinde na světe nevyrábí 

(zejména čipy, polovodiče, některá léčiva a chemikálie), proto vláda prezidenta 

Bidena vyhlásila dovozní cla a začala s pobídkami pro americké firmy na výrobu 

klíčových výrobků přímo v USA. Zatím se zdá, že obchodní vazby dalšímu zvyšování 

napětí brání, doufejme, že to tak vydrží i do příštích let.  
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Hlavní události v České republice v roce 2022 

Válka na Ukrajině 
Válka na Ukrajině byla i pro Českou republiku nejdůležitější události roku 2022, která 
ovlivnila život u nás jak po stránce politické, ekonomické tak i sociální. S tím, jak se 
většina obyvatelstva postavila jasně na podporu Ukrajiny, začaly některé extrémní 
politické strany a hnutí ještě více rozvíjet svou propagandu namířenou proti 
západním hodnotám. Rusko otevřeně podporují komunisté, jejichž reálný politický vliv 
už je ale zcela marginální. Situace též obratně využila pravicově populistická strana 
SPD, která skrývá podporu Ruska za boj za mír – a to mír takový, že se má Ukrajina 
okamžitě vzdát, západní země mají skončit s její podporou a mír se uzavře na 
základě Ruských podmínek. Takto svůj postoj začala skrývat i další extrémní hnutí, 
které navázaly na svoji „odbojovou“ činnost v době covidové epidemie a covid nyní 
vyměnily za boj za mír. Ve společnosti se těmto lidem začalo hanlivě říkat 
Chcimírové. Podařilo se jim svolat několik demonstrací a některé s účastí desítek 
tisíc lidí. Jejich podpora byla nejvyšší právě v druhé polovině roku 2022. Celkově ale 
Rusko ztratilo téměř veškerý svůj vliv, který mělo na českou politickou scénu. Ruská 
ambasáda byla zavřena a desítky špionů, kteří na ní pracovaly, musely urychleně 
zemi opustit. Politické postavy, které měly vazby na ruskou vládnoucí elitu se musely 
stáhnout a jejich vliv významně opadl. Byly též zpřetrhány veškeré ekonomické vazby 
a postupně jsou zabavovány majetky ruských oligarchů, kteří přímo podporují 
válečnou agresi vůči Ukrajině.  
 

Pomoc Ukrajině 
Jinak ale české obyvatelstvo je většinově proukrajinské. Ukrajině se dostalo podpory 
od všech důležitých politických osobností – a dokonce i od končícího prezidenta 
Miloše Zemana (který byl známý svým přátelským vztahem s prezidentem Putinem), 
který označil ruskou agresi za akt bláznů. Premiér Fiala jako jeden z prvních 
zahraničních státníků navštívil Kyjev a vyjádřil tak pevnou podporu České republiky 
Ukrajině. Nejintenzivněji se pomoc Ukrajině projevovala na začátku konfliktu. Státní i 
nestátní organizace, soukromé firmy i individuální občané neváhali pomoci tam, kde 
to bylo potřeba. Organizovala se humanitární pomoc na válečných územích, transport 
uprchlíků z Ukrajiny do Evropy. Těm, kteří se rozhodli usadit v České republice (a bylo 
jich téměř 500 000), vláda vydávala speciální víza a sociální dávky. Shánělo se pro ně 
ubytování, práce a pro děti vzdělávání. Do základních škol byly umístěny tisíce 
ukrajinských dětí a v množství firem byly zaměstnány jejich dospělé sestry, matky 
nebo babičky. Armáda podpořila Ukrajinu také vojensky. Česká republika byla mezi 
prvními státy, které poskytly přímou vojenskou pomoc. Z armádních skladů byly 
převezeny nepoužívané sovětské zbraně a munice. Byly předány tanky, vrtulníky, 
dělostřelecké baterie, munice, neprůstřelné vesty a mnoho dalšího vojenského 
materiálu. Do České republiky byli přiváženi zranění ukrajinští vojáci na operace a 
následnou rehabilitaci a některé jednotky ukrajinské armády prodělávají vojenský 
výcvik s pomocí armády ČR.  
 
Prezidentské volby 
Prezidentské volby připadly na začátek roku 2023, ale kampaň před nimi byla z velké 
části vedena na podzim a v zimě roku 2022. K prezidentské kandidatuře se přihlásilo 
13 osobností. První fázi kampaně byla snaha o získání potřebné podpory českých 
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zákonodárců, nebo alespoň 50 tisíc občanů. Už od počátku bylo jasné, že 
nejsilnějším kandidátem bude Andrej Babiš, jako lídr nejsilnějšího politického hnutí. 
Zvlášť když ani jedna ze stran vládní koalice nepostavila ani jednoho stranického 
kandidáta. Jediným dalším stranickým kandidátem byl pan Jaroslav Bašta ze strany 
SPD. Babiš zvolil jím oblíbenou vyčkávací taktiku, a ještě v září tvrdil, že jeho 
kandidatura není jasná. Nakonec se ale do voleb registroval za podpory desítek jeho 
poslanců a senátorů. Babišova předvolební kampaň byla jasně zaměřená protivládně 
a vítr z plachet mu bralo zejména to, že vládní strany kandidáty neměly a nemohl tak 
tedy proti nikomu přímo vystupovat. Druhým nejsilnějším kandidátem se ukázal být 
generál ve výslužbě pan Petr Pavel, který dlouho působil ve vysokých strukturách 
NATO a jemuž v kampani hodně pomohl konflikt na Ukrajině. Pavel se nebál vyjádřit 
silnou podporu boji Ukrajinců proti ruským agresorům a zdůrazňoval potřebu jednoty 
a neústupnosti všech zemí NATO. Další sinou kandidátkou byla paní Danuše 
Nerudová, povoláním ekonomka, která měla podporu mladých a liberálně 
zaměřených voličů. Některé předvolební průzkumy naznačovaly, že pokud by se do 
druhého kola volby dostal některý z kandidátů zároveň s Andrejem Babišem, tak by 
paní Nerudová měla největší šanci ho porazit. Dalšími kandidáty s jasně menšími 
předvolebními preferencemi byli Pavel Fišer, liberální senátor, Marek Hilšer, také 
senátor, Tomáš Zima, lékař a bývalý rektor Univerzity Karlovy, Jaroslav Bašta, 
poslanec SPD, Karel Diviš, podnikatel, Josef Středula, předseda odborových svazů. 
Těmto všem kandidátkám a kandidátům se podařilo splnit zákonnou podmínku ke 
kandidatuře v prezidentských volbách a bojovali následně o hlasy voličů v prvním 
kole v lednu 2023. Čtyři kandidáti nesplnili podmínky pro to, aby se mohli ucházet o 
hlasy voličů v přímé volbě (Karel Janeček, Denisa Rohanová, Tomáš Březina a Jiří 
Kotáb) a voleb se nakonec nezúčastnili.  
 
Inflace a rostoucí životní náklady 
Rok 2021 bude v myslích mnoha obyvatel zaznamenán jako rok, kdy bylo ještě levně. 
Podobný nárůst životních nákladů pamatují lidé naposledy v roce 1993, kdy 
ekonomika procházela transformací z centrálně plánované na tržní. Podle oficiálních 
údajů Českého statistického úřadu činila průměrná míra inflace v České republice 
15,1 %. Oproti roku 2021 došlo k navýšení o 11, 3 procentního bodu. Nejvíce tento 
vývoj ovlivnil nárůst cen bydlení (nájemné, elektřina, vodné, stočné a paliva), potravin 
a nealkoholických nápojů (pekárenské a mléčné výrobky, obiloviny, vejce a maso) 
a dopravy (pohonných hmot a olejů). Inflace v roce 2022 byla ale způsobena jinými 
faktory než ta rekordní v roce 1993. Počátečním faktorem byla zřejmě ekonomická 
krize způsobená covidovou pandemií, kdy vláda Andreje Babiše neváhala utrácet 
stovky miliard navíc ze státního rozpočtu. Dále pak válka na Ukrajině a s ní spojený 
nárůst cen energetických surovin a pšenice. Důležitým faktorem je také to, že 
v Česku nebylo zavedeno Euro. Jako příklad zvýšení životních nákladů můžeme uvést 
naši rodinu (v roce 2022 nám bylo 43 let, máme tři děti 16, 13 a 5 let a bydlíme 
v rodinném domě, na který splácíme hypotéku). Na našem rodinném rozpočtu bylo 
nejvíce znát zvýšení cen plynu (plynem topíme) a elektřiny. Platby stouply cca o 30 %. 
Zde jsme se snažili co nejvíce ušetřit sníženou spotřebou (z 23 stupňů Celsia jsme 
pokojovou teplotu snížili na 21). Další položkou, na které je jasně vidět zvýšení cen, 
jsou potraviny. Průměrný rodinný nákup nás v roce 2020 přišel na 1200 Kč. V roce 
2022 to je minimálně 1500, ale spíše 1800 Kč. Večeře v restauraci přišla na 150 – 
200 Kč na osobu. Na konci roku 2022 to bylo přes 300 Kč na osobu. Naštěstí se nás 
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netýkají zvýšené úrokové sazby hypoték, protože máme nastavenou fixaci úrokové 
sazby až do roku 2026, ale mnozí to tak neměli a skokové zvýšení úroků z přibližně 2 
% v roce 2021 na 6 % na konci roku 2022 bylo velmi nepříjemné. Inflace nejvíce 
zasáhla nízkopříjmové domácnosti s dětmi a samoživitelky. Důchodci byli částečně 
ochráněni zákonnou valorizací, kterou ale musela následně brzdit vláda, protože 
neúnosně navyšovala náklady státního rozpočtu.  
Vláda Petra Fialy byla zvolena také proto, že slibovala zabrzdit zadlužování státu a 
zeštíhlování státního aparátu. V roce 2022 musela ale bojovat s výše uvedenými 
krizemi a na racionalizaci státních financí zatím vůbec nedošlo.  

Kronikářův pohled na rok 2022 v Litoměřicích, České republice a ve světě  

Válka na Ukrajině 
Ve čtvrtek 24. února zaútočila Ruská federace na Ukrajinu. Útok byl zahájen z území 
Ruska, Běloruska a ze dvou již dříve obsazených území na východě země.  
Na možnost útoku a hromadění vojsk u hranic s Ukrajinou upozorňovali už  
od listopadu 2021 západní výzvědné služby a ani ti největší pesimisté si nemysleli, že 
Rusko zaútočí v takové síle, jak se tomu nakonec stalo. Ruský diktátor Vladimír Putin 
a jeho běloruský pobočník Alexandr Lukašenka zaútočili na Ukrajinu ze třech stran. 
Prezident České republiky Miloš Zeman se jen pár dní před útokem ostudně vysmíval 
americké CIA, která varovala, že Rusko zaútočí každým dnem. Ve svém projevu v den 
útoku přiznal svoji chybu a označil Putina za blázna, kterého je třeba izolovat.   
V Česku, které má s agresí mocných sousedů historicky špatné zkušenosti, se zvedla 
vlna protiválečných a protiruských emocí, a ještě větší vlna solidarity s napadenou 
Ukrajinou, která se sama statečně brání obrovské přesile okupačních vojsk, které 
neváhají útočit i na civilní cíle a jaderné elektrárny. Proti ruské agresi bojují Ukrajinci 
zbraněmi samotní – západní země se ale nebývale sjednotily a uvalily na ruský režim 
mohutné ekonomické sankce. Z Ruska se stahují prakticky všechny zahraniční 
společnosti, blokovány jsou zahraniční účty ruských bank a podniků, ruší se koncerty 
ruských umělců, sportovcům a sportovním týmům je zakazována činnost. Z Ruska se 
rychle stává izolovaný stát, kde režimní propaganda pracuje na plné obrátky a 
protiválečné protesty jsou tvrdě likvidovány. Dne 2. 3. 2022 vyhlásila Usnesením 
č.147 na území České republiky nouzový stav z důvodu migrační vlny velkého 
rozsahu na dobu 30 dnů.  Nouzový stav byl dále ještě dvakrát prodloužen a skončil 
nakonec 30.června. Jednotlivá ministerstva reagovala na příliv ukrajinských uprchlíků 
přijímáním nejrůznějších stanovisek, nařízení a doporučení. Tak například 
ministerstvo dopravy odpustilo autům s ukrajinskou poznávací značkou dálniční 
poplatky. Ministerstvo financí, a i jiná ministerstva, poskytovalo finanční kompenzace 
za poskytnutí ubytovacích kapacit pro migranty, dotace na jejich zaměstnání, 
zajištění základní zdravotní péče či začlenění dětí do školského systému v České 
republice.  

Projevy války v Litoměřicích:  
Od března 2022 poskytovalo data o uprchlické vlně Ministerstvo vnitra ČR 
prostřednictvím Národního asistenčního centra pomoci Ukrajině. Na území ORP 
Litoměřice bylo ke dni 8. 3. evidováno 292 příchozích osob, ke konci nouzového 
stavu 30. 6. potom evidováno 1.589 osob, nejvíce osob bylo uvedeno v hlášení ze dne 
dne 19. 6., a to 1.599. Přímo ve městě Litoměřice bylo evidováno k 8. 3. celkem 114 
osob a ke konci nouzového stavu 30. 6. bylo na území města evidováno 542 
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příchozích osob. V průběhu nouzového stavu se konaly jednání Panelu humanitárních 
organizací Litoměřicka (1. 4., 8. 4., 22. 4., 6. 5., 20. 5., 3. 6. a 17. 6.) za účasti Diecézní 
charity, Charity, Diakonie, Naděje, Farní charity, ADRY, Člověka v tísni, ČČK, HZS, PČR, 
zástupců dobrovolníků a zástupců měst Litoměřice, Lovosice a Roudnice n/L., kde 
byly řešeny aktuální problémy spojené s uprchlickou vlnou z Ukrajiny a vzájemná 
spolupráce organizací poskytujících pomoc. Ubytování uprchlíkům bylo rozděleno do 
tří základních kategorií; jednalo se o objekty určené ke krizovému ubytování, 
krátkodobému ubytování a dlouhodobému ubytování. V rámci samotných Litoměřic 
byly určeny tři strategické budovy určené k dlouhodobému ubytování provozované 
Charitou, jednalo se o hostel sv. Štěpána - biskupský pivovar, bývalou vojenskou 
ubytovnu pana Plíhala v Purkyňově ulici a ubytovnu v Želeticích, která byla k tomuto 
účelu městem nově zrekonstruována a vybavena. Ve městě fungovaly další objekty 
k ubytování uprchlíků, byly jimi krom výše zmíněných ještě také Hotel Helena, Hotel 
Labe, hotel Koliba, Cargonet v Kamýcké ulici, Morton PLUS v Revoluční ulici, PM 
Richter v Tolstého ulici, objekt organizace Junák – český skaut v Mlýnské ulici, objekt 
farního sboru ČCE v Rooseveltově ulici a objekt farnosti Ekumenické církve 
metodické v Sládkově ulici. Po ukončení nouzového stavu od 1. 7. 2022 bylo 
postupováno podle zákona LEX UKRAJINA. 
 

Tabulka osob s uděleným oprávněním po obcích k 30. 6. 2022 

Bohušovice 

n/O.  

42  Liběšice  40  Snědovice  11  

Brňany  24  Libochovany  0  Staňkovice  0  

Brozany n/O.  123  Litoměřice  542  Štětí  238  

Býčkovice  12  Lovečkovice  0  Terezín  121  

Dolánky n/O.  4  Malíč  0  Travčice  6  

Drahobuz  2  Michalovice  5  Trnovany  5  

Hlinná  8  Miřejovice  4  Třebušín  9  

Horní 

Řepčice  

0  Mlékojedy  3  Úštěk  83  

Hoštka  37  Oleško  0  Velké Žernoseky  10  

Chotiněves  0  Píšťany  3  Vrutice  14  

Chudoslavice  2  Ploskovice  13  Žalhostice  9  

Kamýk  0  Polepy  24  Žitenice  19  

Křešice  53  Račice 54     

Levín  69   Rochov  0  CELKEM  1589  

 

Ve světle válečných událostí lidé zaměřili pozornost na některé otázky, kterým dříve 
příliš pozornosti nevěnovali. Například se ukázalo, že město Litoměřice nevlastní 
žádný kryt pro civilní obyvatelstvo a že stát jako takový jejich údržbu či budování 
nepodporuje od roku 2002 vůbec žádnou formou.  

Protiválečné, protiruské a protiukrajinské nálady a jejich projevy 
Válka na Ukrajině vyvolala mezi obyvatelstvem vlnu emocí, které měly různé projevy. 
Samozřejmě nejsilnější byl odpor proti válce jako takové. Tento sentiment se nejvíce 
projevil v masivní podpoře humanitárních akcí na podporu civilního obyvatelstva 
zasaženého válkou. Někteří občané se rozhodli pro přímou akci a vyráželi s auty 
plnými potřebných věcí přímo za hranice Ukrajiny. Zpátky často přivážely před válkou 
prchající civilisty. Pro uprchlíky, jejichž většinu tvořily ženy s dětmi (muži mezi 18 – 
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60 lety měli zákaz z Ukrajiny vycestovat) se shánělo ubytování, práce či místo ve 
školkách a školách. Mnozí občané Litoměřic ubytovali uprchlické rodiny ve svých 
bytech a domech a následně jim pomáhali sehnat dočasnou práci a vyřídit potřebné 
papírování s úřady. Už během druhého pololetí školního roku 2021/22 se začaly do 
školních tříd umísťovat ukrajinské děti, které do Litoměřic utekly před válkou. 
Všechny byly přijaty s porozuměním a péčí – velké díky patří zejména učitelům a 
ředitelům škol.  
Protože je v tomto konfliktu jasným agresorem Ruská federace a s ohledem na 
historickou zkušenost Čechů s invazí v roce 1968, negativní emoce valné většiny 
občanů se obrátily proti Rusku a všemu ruskému. Hromosvodem těchto nálad se stal 
pomník vojáka Rudé armády v Jiráskových sadech.  

 

 

   

Nasprejovaný nápis z března 2022 
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V říjnu byl rudoarmějec potřísněn „krví“ a stál na „ukradené“ automatické pračce.  

Na sochu rudoarmějce, jak se jí v Litoměřicích říká, někdo 5. března nasprejoval nápis 
„1945 OSVOBODITEL, 1968 OKUPANT, 2022 VRAH DĚTÍ“. V závěru roku byla na 
podstavec, na kterém Rudoarmějec stojí, namalována pračka a tělo sochy bylo 
postříkáno červenou barvou. Pračka zjevně reagovala na zprávy z bojiště, kdy ruští 
vojáci zasílali svým rodinám v Rusku elektrospotřebiče ukradené v okupovaných 
oblastech na Ukrajině. Ve středu 26.10. podstavec sochy někdo natřel tak, aby zakryl 
obraz bubnu pračky a položil do blízkosti sochy cedulky s nápisem: „Milí Ukrajinci, 
omlouváme se za vandala, jenž svým činem plivl na památku Vašich předků, kteří 
v řadách Rudé armády bojovali a umírali za naše osvobození od nacismu.“ A druhou 
stejného znění napsanou azbukou. Následně se aktivovala skupina obyvatel 
Litoměřic, kteří sepsali petici za úplné odstranění sochy z parku. Našli se ale i obránci 
sochy s tím, že socha nezobrazuje pouze ruské vojáky, ale všechny vojáky válčící ve 
2. světové válce v Rudé armádě, kde válčily i miliony Ukrajinců. Socha vojáka v parku 
v roce 2022 zůstala, ale její budoucnost je nejasná.  

Proukrajinské nálady projevovali mnozí občané zobrazováním ukrajinských vlajek 
v oknech domů, ve výlohách a na autech. Byli ale i tací, kteří v konfliktu podporovali 
Rusko, i když jejich hlasy byly spíše v pozadí a projevovaly se spíše na sociálních 
sítích. Jako jeden případ za všechny můžeme uvést nástěnku v ordinaci obvodního 
lékaře Iliji Baudyše (od roku 2022 zároveň i člena zastupitelstva města za SPD), která 
je plná protizápadních a protiukrajinských hesel.  

Ihned po začátku války na Ukrajině vystřelily ceny komodit, které se dovážejí z Ruska 
a Ukrajiny. Je to samozřejmě ropa a plyn a dále některé potraviny a hnojiva. Zvláště 
ceny pohonných hmot letěly vzhůru už na začátku března: 6. března byla na čerpací 
stanicí v Želeticích cena benzínu natural 46,90 a dieselu 48,90 Kč, což je o téměř 10 
korun více, než o týden předtím! Ceny benzínu následně atakovaly padesátikorunovou 
hranici za litr. Po počáteční panice se ceny paliv začaly pomalu vracet na úroveň 35–
40 korun za litr. Podobně vylétly i ceny zemního plynu a elektřiny. Na konci léta vůbec 
nebylo jasné, zda bude dostatek plynu na zimní sezónu a ceny letěly vzhůru. Situace i 
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díky zásahu vlády a EU nakonec katastrofické scénáře nenaplnila, ale mnozí se díky 
zvýšeným cenám energií dostali na hranici chudoby.  
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2. Události ve městě chronologicky (výběr článků 
z místního tisku) 
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Leden 2022  

• Věřící na mši poděkovali za uplynulý rok: V katedrále sv. Štěpána v 
Litoměřicích sloužil na silvestra biskup Mons. Jan Baxant mši svatou na 
poděkování za uplynulý kalendářní rok. Koncelebranty byli členové litoměřické 
kapituly probošt Jiří Hladík, děkan Karel Havelka, generální vikář Martin 
Davídek a Józef Szeliga. V promluvě biskup Jan Baxant připomněl uplynulý rok 
a události, které se dotkly nejenom věřících, ale celé společnosti. 
 

• Mladí hokejisté Litoměřic se probojovali na finálový turnaj: Kališníci ročníku 
2011 se mezi vánočními svátky zúčastnili turnaje Mini Winter Cup Memoriál 
Tamira Wintersteina pod otevřeným nebem. Akce se konala na stadionu v 
Povrlech poblíž Ústí nad Labem. V konkurenci dalších týmu obsadili parádní 
druhé místo a postoupili na finálový turnaj, který se uskuteční v Praze. 
 

• V Litoměřicích se jako první narodil Matouš: Prvním miminkem nového roku v 
litoměřické porodnici se stal chlapeček, který dostal jméno Matouš. Narodil se 
v neděli 2. ledna v 5,18 hodin. Ve stejný den tu přišla na svět také dvojčata. 
Dva chlapci se narodili v 8,52 a 8,55 hodin a dostali jména Matouš a Michal. 
Litoměřická porodnice o narození prvních dětí letošního roku informovala na 
svém facebookovém profilu. V loňském roce se jako první v Litoměřicích 
narodil 1. ledna krátce po páté hodině ranní chlapec jménem Vladimír. 
 

• Litoměřická ZUŠka si připomíná jubileum a má knihu ke 120. výročí. Jejím 
autorem je litoměřický publicista Miroslav Zimmer: Při vánočním koncertu 
litoměřické Základní umělecké školy v Divadle Karla Hynka Máchy měla 
oficiální premiéru publikace Základní umělecká škola Litoměřice 120 let. Stalo 
se tak za účasti jejího autora litoměřického redaktora, publicisty a fotografa 
Miroslava Zimmera. Jeho publikace není pouze o historii, mapuje i nepříliš 
vzdálenou minulost až k současnosti a slovo dostali i vedoucí jednotlivých 
oborů. Řada z nich školou prošla jako žáci, takže k ní mají opravdu blízký 
vztah. A vyjádřili jej ve svých vzpomínkách, které publikaci oživily. 
 

• Městský úřad v Litoměřicích má nového tajemníka: Městský úřad v 
Litoměřicích má od 1. ledna nového tajemníka. Stal se jím 58letý Pavel Richter, 
který zvítězil ve výběrovém řízení. „Nový tajemník má praxi ve veřejné správě, 
mimo jiné působil jako starosta obce Křešice. Zkušenosti sbíral i na 
manažerské pozici,“ informovala radnice o dosavadní praxi nového tajemníka. 
Ten ve funkci vystřídal Martina Dlouhého, který loni v polovině října z osobních 
důvodů rezignoval. Ve funkci přitom do své rezignace strávil jen měsíc a půl. 
Předtím pozici šest let zastával Milan Čigáš. 
 

• Dřevěné stánky i vánoční dekorace jsou pryč: Pracovníci Zahrady Čech začali 
v pátek odvážet dřevěné stánky a další vánoční dekorace, které po dobu 
adventu zdobily Mírové náměstí v Litoměřicích. Na místě ještě zatím zůstává 
vánoční strom. Plánované adventní a vánoční trhy krátce před jejich zahájením 
zrušila vládní nařízení. Připravené stánky tak zůstaly po celou dobu zavřené. 
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Lidé se mohli těšit alespoň z velkého dřevěného betlému a fotokoutku se 
sněhuláky.  

• Africké trhy nabídly výpěstky farmářů z Ugandy: Jackfruity, avokáda, manga, 
banány, dračí ovoce či sušené baby banány, ale i kvalitní káva nebo kakaové 
boby. Nejen z takové nabídky mohli vybírat návštěvníci sobotních Afrických 
trhů v Litoměřicích. Zboží v podobě exotického ovoce bez chemie dovezeného 
přímo od malých farmářů z Ugandy doplnila i nabídka českých farmářských 
výpěstků a výrobků, například sýry, pečivo nebo sladké dobroty. 

• V muzeu vymýšlejí novou stálou expozici: Na plné obrátky běží rekonstrukce 
litoměřického muzea skoro za 50 milionů. Stará radnice prokoukne do 
poloviny příštího roku. Místo vitrín je teď ve skoro prázdných místnostech 
lešení, místo exponátů stavební materiál. Součástí nákladné opravy 
litoměřického muzea jsou i nová střecha, opěrné zdi či vybudování výtahu ve 
dvoře a nová fasáda. Kromě dělníků se tu činí restaurátorky. Oživují i barvu 
rozet na kazetovém stropě. „Byla zašedlá. Už je to všechno omyté, budeme to 
zvýrazňovat,“ popisuje Monika Kozohorská. Se štětcem pracuje v bývalém 
zasedacím sále městské rady. „Je to jedna z nejzajímavějších místností 
občanského prostoru u nás. Má krásně zachované renesanční táflování z roku 
1541,“ vyzdvihuje kurátor Jan Peer. Další unikát, renesanční schodiště, teď 
zakrývá bednění. Zakryté jsou také oltář sv. Jiří s kazatelnou. „Ty se jen očistí 
před otevřením nové expozice,“ avizuje ředitel muzea Tomáš Wiesner. Hrubá 
stavba v režii města se rozjela loni v červnu, celkově má trvat 2 roky. Muzejníci 
zatím pracují na nové stálé expozici. Výstavy odstartují, až se po skončení 
opravy v budově stabilizuje klima. Část starých sbírkových předmětů, na které 
byli lidé zvyklí, se v muzeu ocitne znovu. Ale nejspíš už v jiném kontextu. Na 
expozici teď v muzeu shánějí peníze spolu s jeho zřizovatelem, Ústeckým 
krajem. Wiesner zatím záměr jen naznačuje. „Bude to historická expozice 
zaměřená na Litoměřice a okolí,“ říká ředitel. První výstavou bude zřejmě ta o 
českém granátu, Litoměřicko je jeho vyhlášené naleziště. Muzeum s částí 
činnosti pro veřejnost úplně neskončilo. Lidé se s jeho průvodcem můžou dál 
podívat do externího objektu, Máchovy světničky v nedaleké restauraci 
Vikárka. Pokladna je ve správní budově v podloubí na Dlouhé ulici. Málokdo ví, 
že část sbírek muzea je také v Muzeu českého granátu v Třebenicích a na 
vodním hradě v Budyni nad Ohří. Pracovníci litoměřického muzea nedávno 
připravili i výstavu fotek Českého středohoří do ústeckého muzea, potrvá do 
konce března. Kromě toho se pracuje na video dokumentu, mapujícím 
rekonstrukci. Lidé ho později najdou na YouTube kanálu instituce. Prakticky 
permanentně tu probíhá také inventarizace obrovské sumy sbírkových 
předmětů. Litoměřice získaly z IROP na obnovu staré radnice 43 milionů. „Část 
využijeme na digitalizaci objektu,“ řekla již dříve Andrea Křížová, vedoucí 
odboru školství, kultury, sportu a památkové péče městského úřadu. 

• Záletník Lukáš Vaculík bavil litoměřické divadlo: zamilovaný sukničkář. Úterní 
večer v litoměřickém Divadle Karla Hynka Máchy patřil komedii Zamilovaný 
sukničkář v podání pražské Divadelní společnosti Háta. Představení s řadou 
komediálních situací a s překvapivým koncem, kde se v hlavní roli záletného 
amerického velvyslance v Británii představil oblíbený herec Lukáš Vaculík, 
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zaplnilo divadlo návštěvníky, kteří po skončení aplaudovali výkonům herců ve 
stoje. V dalších rolích mohli diváci vidět například Adélu Gondíkovou, Viktora 
Limra či Juraje Bernátha. Další divadelní představení v litoměřickém divadle se 
chystá na neděli 30. ledna, kdy tu vystoupí poděbradský Divadelní spolek Jiří s 
pohádkou pro dospělé Radůz a Mahulena. Ve čtvrtek 3. února do Litoměřic 
zavítá soubor Divadla v Řeznické s představením Relativita. 

• Pění to! V Gotickém dvojčeti. Výstava potrvá do konce března: „Pění to,“ 
řekne vám vrchní, když točí příliš pěnivý zlatavý mok. „Pění to!“ Tvrdí i 
pořadatelé nové výstavy v Galerii Gotické dvojče v Litoměřicích. Místo piva 
budou ovšem servírovat návštěvníkům zážitky poněkud ušlechtilejší zmíněná 
věta je totiž nejen názvem expozice, ale zároveň tématem dalšího, v pořadí už 
20. česko-německého uměleckého sympozia Proudění/Strömungen. 
Vysvětlení podává výtvarnice Lenka Holíková, která vede galerii i Kulturní 
centrum Řehlovice. „K řehlovickému statku sídlu centra, kde sympozia už dvě 
desítky let konáme, patří i objekt po bývalém pivovaru. A právě to nás přivedlo 
na téma „Pění to!“. Můžeme jej v přeneseném významu vztáhnout i na dění ve 
společnosti. Naším podporovatelem je i letos vedle dalších partnerů 
především česko-německý Fond budoucnosti.“ Také proto se tématu chopilo 
šestadvacet umělců z Česka i Německa. Výsledky? Keramické exponáty 
jakoby probublávané pěnou, textilie připomínající bubliny a pěnu na vodě, 
fotografie pěnícího horkého vosku, více než dvoumetrový, ze železa vykovaný 
pohár šampaňského, výtvarně pojaté pivní tácky o metrovém průměru atd. 
„Tohle je jen malá část, samozřejmě nemohli jsme sem vzít z Řehlovic 
všechno,“ dodává k expozici Lenka Holíková. Výstava, která bude ve Dvojčeti k 
vidění až do konce března, začne vernisáží v pátek v 17 hodin. 

• Další část bývalého pivovaru prokoukne: Nájemce do zrekonstruované budovy 
bývalého litoměřického pivovaru začne město shánět už letos. Oprýskaná 
omítka, vytlučená skla v oknech, obrovské kruhové otvory v podlaze, které 
dávají tušit, že tu kdysi stály obrovské kotle na vaření piva, čouhající dráty ze 
zdí či zrezivělé kovové prvky. Takový obrázek se vám momentálně naskytne v 
budovách v západní části areálu bývalého litoměřického pivovaru. Do jeho 
opravy město v následujících třech letech investuje přes 130 milionů korun. V 
budoucnu by rozlehlý objekt měl sloužit lehké potravinářské výrobě. Objekt, 
který ze severní strany ohraničuje Tyršovo náměstí a ze západní ulice Krajská, 
je ve špatném stavu. Do jeho nosných konstrukcí i sklepních prostorů zatéká a 
jeho obnova bude náročná i proto, že se nachází v městské památkové 
rezervaci. Práce by proto měly zahrnout statické zajištění stávajících 
konstrukcí a sanaci proti vlhkosti. Krovy ve všech částech se mají ponechat, 
pouze nad jižní částí objektu bude krov modifikován a podepřen do horní části 
vestavěné ocelové soustavy. Projekt počítá s vestavbou nových stropů a ob-
novou mají projít i hladké omítané plochy fasád s původními okenními otvory. 

• Děti potěšily seniory hudbou: Za klavírem nebyl skoro ani vidět. Malý Vítek 
Pallas z přípravného ročníku ZUŠ byl prvním z dvaceti účinkujících, kteří 
potěšili svými vystoupeními seniory při Tříkrálovém koncertu v litoměřickém 
Domově Na pahorku. Tradiční akci připravila Charita Litoměřice pod záštitou 
litoměřického biskupa a starosty města ve spolupráci s uměleckou školou 
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představili se začínající i pokročilí žáci hudebního oboru. „Bylo to moc milé, 
líbili se mi všichni,“ ocenila výkony malých i odrostlejších muzikantů jedna z 
obyvatelek domova Jiřina Hladíková 

• Děčín a Litoměřice hostily krajské mistrovství ČR: Mistrovství České republiky 
krajských výběrů hokejistů do 15 let hostily od čtvrtka do neděle zimní 
stadiony v Děčíně a v Litoměřicích. V prvním jmenovaném městě se odehrála 
základní skupina B, v Kalich Aréně v Litoměřicích skupina A a také nedělní boje 
o medaile. Do bojů o bronz se propracoval výběr Prahy, který přejel 
Moravskoslezský kraj 9:4. Finále nabídlo souboj ve skupině stoprocentního 
Libereckého kraje, který ovšem nestačil 2:7 na kraj Plzeňský. 

• Dříve honosná vila Pfaffenhof stále chátrá a rozpadá se: Mezi Obcí 
Michalovce a Litoměřicemi se nachází poblíž silnice dříve honosná, dnes už 
chátrající, vila Pfaffenhof. Novogotická vila pochází z poloviny 19. století. Pro 
rodinu Pfaff ji postavil stavitel Ignác Anton Gaube. Byla vybudována na místě 
zrušené vinařské kaple sv. Mikuláše ze 14. století. Původní majitelé ji měli až 
do druhé světové války. V současné době se budova nachází ve špatném 
stavu, na některých místech zcela chybí střecha a celkově chátrá. Zda se 
dočká obnovy není v tuto chvíli jasné. 

• Deutschklub šprechtí dál pro dobrou věc: Do šestého roku své činnosti 
vstoupil letos litoměřický Deutschklub, jehož členové „šprechtí“ pro dobrou 
věc. Loni se klubu podařilo vybrat 45,3 tisíc korun, kterými podpořil Azylový 
dům pro matky s dětmi a hospic Svatého Štěpána. Spolek se schází pravidelně 
v litoměřické knihovně Karla Hynka Máchy nebo v Čajovně Hóra. Účastnický 
poplatek 100 korun směřuje právě na podporu charitativních projektů. 

• Konec série: Litoměřice po dvou měsících padly: Hokejisté Litoměřic přišli o 
famózní šňůru 15 výher v řadě. V rámci 41. kola Chance ligy podlehli na svém 
ledě Vsetínu 1:3. Litoměřičtí naposledy padli 15. listopadu, ve 20. kole je doma 
přejel Kolín 6:1. Připočítáme-li i dvě kontumační výhry s Kadaní, čítala jejich 
dechberoucí fazóna sedmnáct vítězství v kuse. 

• Fotopoint, vláček, slevy. Litoměřice lákají turisty: Okresní město se potýká s 
výpadkem turistů, hlavně těch zahraničních. Chce je nalákat řadou novinek. 
Hned několik novinek cílených především na turisty chystají na letošní rok v 
Litoměřicích. Patří mezi ně například vybudování prvního fotopointu, nová 
interaktivní expozice v podkroví zrekonstruované vyhlídkové věže Kalich nebo 
po vzoru Litomyšle či Benešova takzvaná bonusová knížka slev. Město plánuje 
i provoz elekrovláčku, který by turisty vozil na vzdálenější místa od centra nebo 
hravou mobilní aplikaci pro rodiny s dětmi. Podle Evy Břeňové, vedoucí odboru 
komunikace, marketingu a cestovního ruchu, patří turismus v době covidu 
mezi nejvíce zasažená odvětví a propad návštěvnosti je citelný především u 
zahraničních turistů, které v Litoměřicích tvoří hlavně Němci. Těch do města 
oproti předešlým letům zavítalo jen asi 20 procent. 
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Únor 2022 

• Poděkování personálu covidového oddělení: Ráda bych poděkovala kolektivu 
z covidového oddělení v Nemocnici v Litoměřicích za příkladnou péči o 
pacienty. Ať už jsou to lékaři, docenti, zdravotní sestry nebo dobrovolníci, jejich 
nervy bych někdy chtěla mít. Kašlání, rýma, dýchací potíže, průjmy s touto 
nemocí spojené a s tím i převlékání postelí několikrát denně, nechutenství k 
jídlu pacientů a snaha něco do nich „dostat“, každá ta dobrá slova a vlídného 
přemlouvání personálu je neskutečná, a to všechno oblečeni ve „skafandru“. 
Dobrovolníci, kteří tu pomáhají, jsou lidé úplně z jiných profesí a chovají se 
fantasticky. Neřekla bych, že jim jde o peníze, jde z velké části, zejména u 
dobrovolníků, o přesvědčení a chovají se opravdu profesionálně. Jejich osobní 
přístup ke každému pacientovi, je fantastický. Někdo potřebuje pohlazení, 
dobré slovo, já jsem potřebovala sehnat knihy, abych to všechno přečkala a 
nabrala „novou mízu“. Povídali jsme si o jejich práci a životě a bylo to fajn. Na 
nemocnici v Litoměřicích nenechám dopustit už jen také proto, že můj muž 
trpěl nevyléčitelnou nemocí a tam se o něho příkladně starali a dovolili mi, 
abych tam ve dne v noci za ním mohla chodit. A proto za všechno tomuto 
kolektivu děkuji. V. Sviantková 
 

• Aktéři hodnotili MČR do 15 let pozitivně: Vesměs pozitivní ohlasy 
zaznamenali za uspořádání mistrovství České republiky krajských hokejových 
výběrů do 15 let organizátoři z Litoměřic a Děčína. „Během turnaje i po jeho 
konci jsme dostali pouze pozitivní ohlasy na organizaci a zajištění celého 
turnaje, na kvalitu sportovišť a na celkové zázemí. Nebylo úplně jednoduché v 
dnešní době vše připravit, těch nejistot bylo neustále hodně, ale turnaj se z 
organizačního hlediska povedl, za což patří všem organizátorům velké 
poděkování. Stejně tak partnerům turnaje, mezi kterými jsou Ústecký kraj, 
města Litoměřice a Děčín, Český svaz ledního hokeje, Střída sport a další 
menší podporovatelé,“ řekl jeden z hlavních organizátorů a ředitel 
litoměřického Stadionu Jan Fišera. Právě Kalich Aréna hostila i finálový den, 
který byl zlatým hřebem celého šampionátu. „Obě závěrečná utkání nabídla 
plno branek, hrálo se s obrovským nasazením a za skvělé podpory rodičů a 
dalších diváků. Byl to opravdový vrchol turnaje,“ řekl Fišera. Ten také ocenil 
fyzický fond všech zúčastněných, neboť celý turnaj se odehrál v pouhých 
čtyřech dnech. „Pro hráče je tento systém velmi fyzicky náročný, během čtyř 
dnů odehrají až sedm utkání, což je v této věkové kategorii už opravdu hodně. 
Pro další ročníky se uvažuje o změně systému. Samozřejmě se jedná i o 
finanční náročnost takto velké akce, jen akreditovaných osob se turnaje 
zúčastnilo téměř pět set, k tomu je nutné připočíst diváky a další zapojené 
osoby“, doplnil šéf organizačního týmu. 
 

• Litoměřický Slavoj zakončil základní část dvěma výhrami a skončil na třetí 

pozici: Základní část má za sebou I. liga basketbalistů. Ve skupině západ 

obsadily třetí příčku Litoměřice, které před startem nadstavby zvládly jak 

poslední kolo na palubovce SP Basket, tak dohrávku s Plzní. 
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• Pečovatelkou roku 2021 je Lenka Vašutová z Litoměřic: Slavnostní předání 

ocenění 9. ročníku Národní ceny sociálních služeb Pečovatel/ka roku proběhlo 

po roční přestávce pod záštitou předsedkyně Poslanecké sněmovny 

Parlamentu ČR Markéty Pekarové Adamové. Udělovalo se ve čtyřech 

kategoriích, a to pobytová péče, terénní péče, ambulantní služba a sociální 

pracovník. Speciální kategorií byla Cena veřejnosti a Manažer roku sociálních 

služeb. Anketu Pečovatel/ka roku každoročně pořádá Diakonie ČCE, jeden z 

nejvýznamnějších poskytovatelů sociálních služeb v ČR, ve spolupráci s 

Asociací poskytovatelů sociálních služeb. Cílem Národní ceny je podpořit ty, 

jejichž významným každodenním úkolem je pečovat a pomáhat potřebným. 

Na jednotlivá ocenění jsou každoročně navrhováni mimořádní, obětaví a 

zodpovědní pracovníci a pracovnice sociálních služeb. Vítězkou kategorie 

Sociální pracovník se stala Lenka Vašutová z Diakonie ČCE Středisko 

křesťanské pomoci v Litoměřicích. 

 

• V centrální školní jídelně se zvýšily ceny obědů: Na zvýšení cen potravin, 

elektřiny a dalších režijních nákladů reagovala Centrální školní jídelna v 

Litoměřicích, která přistoupila k navýšení cen obědů. „Důležitým hlediskem 

bylo zachování možnosti výběru jídel i kvality převážně lokálních potravin,“ 

uvedl ředitel Centrální školní jídelny Martin Mudra. Školkám a prvnímu stupni 

základních škol zůstávají ceny jídel stejné. Pro druhý stupeň základních škol 

se ceny zvýší o jednu korunu, pro střední školy o tři koruny. Veřejnost si za 

obědy připlatí pět korun. 

 

• Diecézní muzeum se opět otevře na konci února: Diecézní muzeum v 

Litoměřicích, které návštěvníkům uzavřely nutné stavebně rekonstrukční 

práce, se znovu otevře ve čtvrtek 24. února. Stálá expozice v původně 

gotickém domě na Mírovém náměstí nabídne díla ze sbírek Diecéze 

litoměřické. Patří mezi ně například kamenné románské plastiky evangelistů a 

kamenná hlava se zbytky polychromie z kostela svatého Petra a Pavla v 

Žitenicích z let kolem 1180 až 1190, deska Madona v Uzavřené zahradě z roku 

1494 od Mistra Tiburtinské Sibylly a další. 

 

• Jednostopá vozidla parkují v placené zóně zdarma: Od nového roku vstoupila 

v platnost novela nařízení rady Litoměřic o placení parkovného ve městě. Nově 

jsou od poplatků osvobozena jednostopá vozidla. Vyplatí se tak jezdit do 

zpoplatněné zóny motocyklem nebo skútrem. Litoměřice se tím inspirovaly 

dalšími evropskými městy. „Jednostopé vozidlo je moderní individuální 

dopravní prostředek využívaný spoustou lidí. Půdorysně zabere mnohem 

méně místa než automobil. Proto se rada města rozhodla jeho uživatele tímto 

krokem zvýhodnit,“ vysvětlil místostarosta Lukas Wünsch. „Statistika říká, že v 

současné době cestuje v automobilech v průměru 1,3 osob. Tato novinka 

motivuje lidi k pořízení třeba skútru, s nímž snáze a zdarma zaparkují 

kdekoliv,“ dodal Wünsch. 
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• Litoměřice bavil masopust: Mírové náměstí v Litoměřicích ožilo v sobotu 

masopustem. Program, který připravila Městská kulturní zařízení začal 

dopoledne, kdy se otevřely i stánky s občerstvením a s dalším zbožím. 

Následovalo vynášení prasátka, žalmy za poraženého vepříka a ukázka práce 

řezníka. Zahrál flašinetář, děti soutěžily a sledovaly pohádku Štepánčina 

divadla. Kdo neměl svou masku, mohl si ji vyrobit v dílničkách. Nechyběl ani 

průvod maškar a soutěže pro jedlíky. 

 

• Tříkrálová sbírka byla letos rekordní: Poprvé v historii Tříkrálové sbírky 
překonala litoměřická Diecézní charita půlmilionový milník. Do kasiček dárci 
přispěli bezmála 503 tisíc korun, dalších 22,3 tisíc korun charita získala v 
podobě bezhotovostních příspěvků na účet. Dohromady částka činí 525 371 
korun. „S velkou vděčností a pokorou děkujeme všem dárcům, koledníkům, 
dobrovolníkům i zaměstnancům, kteří se do sbírky zapojili. Výnos ze sbírky 
naší Charity je nad očekáváním. Velmi si vážíme toho, že nám lidé zachovali 
přízeň i v této těžké době,“ uvedla ředitelka Diecézní charity Litoměřice Růžena 
Kavková. 
 

• Litoměřická galerie slaví 70 let sbírkotvorné činnosti: Pestrý soubor exponátů 
z galerijních výstavních síní a depozitářů. To nabídne první letošní výstava v 
Severočeské galerii výtvarného umění v Litoměřicích. Galerie ji věnuje výročí, 
kdy si letos připomíná 70 let od zahájení sbírkotvorné činnosti. Vernisáž, která 
otevře sály dvou pater výstavní budovy v Michalské ulici, se koná ve čtvrtek 24. 
února v 17.00. Návštěvníci uvidí díla z předválečné sbírky Vincence Kramáře či 
díla od Václava Boštíka, Mikuláše Medka nebo Jiřího Johna. Výstava potrvá do 
22. května. 
 

• Čí budou teplárny? MVV údajně zvažuje odchod: Majitel tepláren v 
Litoměřicích MVV Energie podle Hospodářských novin zvažuje odchod z 
českého trhu. Německá firma již spustila prodej své české společnosti MVV 
Energie CZ, která působí ve čtrnácti městech Česka. Díky tomu patří mezi 
největší hráče na českém teplárenském trhu, cenu transakce odborníci 
odhadují na sedm miliard korun. Kdo by se mohl stát novým vlastníkem 
tepláren a kdy by je mohl převzít zatím není jasné. Případní zájemci o koupi se 
k obchodu zatím nechtějí vyjadřovat. 
 

• 25. února Rusko napadlo Ukrajinu. V Litoměřicích vyjádřili solidaritu 

s napadenou zemí: Žluto-Modrá podpora. Radnice v Litoměřicích se ve čtvrtek 

připojila k dalším městům napříč republikou, které jako výraz solidarity s 

obyvateli Ukrajiny napadené Ruskem vyvěsila ukrajinskou vlajku. „Jde o akt 

agrese, který důrazně odsuzujeme,“ uvedl starosta Litoměřic Ladislav Chlupáč, 

který připomíná pohnutou historii Československa v letech 1938 a 1968. 

Zároveň vyzdvihuje význam členství České republiky v Severoatlantické alianci 

a Evropské unii. Vedení Litoměřic je podle vyjádření připraveno poskytnout 

Ukrajině konkrétní pomoc, například v podobě nákupu a zaslání 
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zdravotnického materiálu nebo v zajištění ubytování ukrajinským rodinám s 

dětmi. 

 

• Stadion! Kalich Aréna tleskala vestoje vítězům základní části: Bravo! 

Hokejisté Litoměřic proměnili hned první mečbol, na domácím ledě zdolali 

Sokolov 6:4 a stali se, pro mnohé nečekanými, vítězi základní části Chance 

ligy. Po závěrečné siréně jim vestoje aplaudovalo více než tisíc diváků. Ti viděli 

strhující bitvu. Stadion prohrával už 0:2, ovšem skóre nakonec dokázal otočit 

na 5:4. Poslední zásah byl označen jako technický gól poté, co hosté faulovali 

Kracíka ujíždějícího na prázdnou branku. „Musím říct, že kluci tento zápas 

opravdu chtěli vyhrát, protože měli šanci vyhrát celou základní část. Ze 

začátku to bylo vidět, byli jsme nervózní, udělali jsme dvě chyby a Sokolov je 

potrestal, ale pak se opět ukázal charakter a síla mužstva a dokázali jsme 

skóre otočit. V play-off tak mají nejen jistotu čtvrtfinále, ale také faktu, že 

každou sérii budou začínat na domácím ledě. 
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Březen 2022 

• Do Čech přivezli maminku s dětmi: Vedoucí terénního programu litoměřické 

Naděje Renáta Langer popsala, že zpět z ukrajinského přechodu Ubľa odváželi 

maminku se dvěma dětmi. „Původně jsme ji vezli do Prahy, ale zjistilo se, že 

má příbuzné v Litoměřicích, takže nakonec putovala k nim,“ zmínila Langer s 

tím, že v tuto chvíli je další auto s pomocí už připravené a čeká jen pokyn, kdy 

na hraniční přechod opět vyrazí. Mezitím stále fungují tři sběrná místa Naděje, 

a to v Litoměřicích v ulici Na Kocandě s číslem popisným 532, dále v Sociálně 

terapeutické dílně v Roudnici nad Labem na Třídě T. G. Masaryka a do sídla 

Terénního programu ve Štětí v ulici U Tržnice. Na všech místech každý všední 

den od 8 do 15 hodin. „Aktuálně sháníme hlavně trvanlivé potraviny, dětskou 

výživu a drogerii, dámskou hygienu, ručníky, osušky, deky a zdravotnický 

materiál. A v současné době také hygienicky balený cukr. Takový, jaký znají 

lidé například z kaváren,“ nastínila potřebné věci Langer. 

 

• Charita v Litoměřicích nyní shromažďuje autolékárničky: Charita Litoměřice 

podporuje Ukrajinu. V tuto chvíli je preferována finanční pomoc před 

materiální. Ta má v následujících dnech již odpovídat konkrétním potřebám a 

aktuální poptávce. „Například v litoměřické pobočce Českého červeného kříže 

nyní shromažďujeme jen zdravotnický materiál či autolékárničky,“ uvedla 

vedoucí litoměřické pobočky ČČK Olga Šotnarová. Ačkoliv je v tuto chvíli 

preferována finanční pomoc před materiální, fungovat budou v Litoměřicích i 

dvě místa pro sběr materiální pomoci, a to v Domově svaté Zdislavy a v 

Domově pro seniory na Dómském pahorku. 

 

• Litoměřice Ukrajině: Mír a spravedlnost! Zhruba stovka lidí se ve čtvrtek (3. 3.) 
v podvečer sešla na Mírovém náměstí v Litoměřicích, aby vyjádřila podporu 
lidem z válkou zasažené Ukrajiny. Akce se zúčastnili i zástupci města a 
organizací, které v Litoměřicích koordinují pomoc. 
 

• Exšéfka muzea musí ztráty platit ze svého: Ústecký krajský soud řeší odvolání 
Evy Štíbrové proti podmínce a povinnosti zaplatit za předměty ztracené a 
zcizené z litoměřického muzea v době, kdy ho vedla. Že mu ve sbírkách chybí 
tisíce předmětů včetně vzácného graduálu, zjistil před 10 lety Tomáš Wiesner 
záhy potom, co nastoupil do čela litoměřického muzea. To před ním vedla 
skoro 40 let Eva Štíbrová. Spekulovalo se, že za některé díry do inventáře mohl 
bývalý restaurátor muzea, ten ale už nežil a vyšetřovatelé se zaměřili pouze na 
exředitelku jako odpovědnou osobu v managementu. Přípravné řízení trvalo 
roky kvůli zdlouhavému vyčíslování obřích ztrát. Víc, než před rokem konečně 
okresní soud v Litoměřicích rozhodl. „Porušila povinnost spravovat cizí 
majetek a způsobila škodu velkého rozsahu,“ řekla o Štíbrové soudkyně 
Alexandra Šetková a odsoudila ji ke 3 rokům podmíněně odloženým na 5 let i k 
povinnosti zaplatit skoro 16milionovou škodu Ústeckému kraji a 
litoměřickému archivu. Štíbrová se s verdiktem nesmířila a odvolala se ke 
krajskému soudu v Ústí nad Labem. Soud nižší instance kladl Štíbrové za vinu, 
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že v letech 1974-2012 řádně nepečovala o sbírky litoměřického muzea, 
kterému šéfovala. „Nezajistila ochranu před krádežemi a vloupáním v 
depozitářích a před kontaminací sbírkových předmětů plísněmi a korozí,“ 
shrnula členka senátu krajského soudu Andrea Martiníková. S předměty se 
nezacházelo šetrně, průběžně docházelo ke ztrátám ze sbírek, na což ředitelku 
opakovaně upozorňovali zaměstnanci. Ta to ale nedala vědět ani ministerstvu 
kultury, ani policii. 
 

• Ohnivý drak prošel Litoměřicemi: Podívaná v podobě desetimetrové loutky 
draka, který mává křídly, kope nohama a chrlí oheň a kouř přilákala v pátek 
odpoledne na Mírové náměstí v Litoměřicích desítky lidí. Slavnostním 
průvodem začal 18. ročník Litoměřického loutkového festivalu. V dalších 
dnech se děti v Divadle Karla Hynka Máchy mohou těšit na několik 
představení. V sobotu ožije sál divadla pohádkou Šípková Růženka od Divadla 
Kejkle. V neděli oblíbený tým Divadla Evy Hruškové a Jana Přeučila překvapí 
představením Čert a Káča. Program bude pokračovat až do středy, kdy do 
divadla zavítají zejména děti z místních mateřských škol. V pondělí je čeká 
pohádka CziDivadla O princezně, Luciášovi a makových buchtách. V úterý 
divadlo nabídne pohádku Aladinova kouzelná lampa. Festival ukončí ve středu 
pohádka Popelka od Víti Marčíka.    
 

• Ubytovnu pro ukrajinské uprchlíky připravili rekordně rychle: Čistě povlečené 
postele a dětské postýlky, na nich balíčky základních hygienických potřeb, jako 
jsou mýdla, zubní kartáčky, ručníky či kapesníky, stoly, židle, malé ledničky, a 
také hračky pro děti. Tak vypadají pokoje připravené pro ukrajinské uprchlíky v 
přízemí bývalé ubytovny v Želetické ulici. Tu pracovníci Charity Litoměřice a 
městského úřadu stihli na jejich příchod připravit v rekordně krátkém čase. 
Prostory v objektu nedaleko litoměřického obchodního centra totiž po 
nedávném odchodu klientů někdejšího azylového domu čekaly na kompletní 
rekonstrukci. Pracovníci z technických služeb a radnice se tam činili pět dnů. 
Bylo potřeba například vymalovat, položit nové podlahy, zajistit novou 
elektroinstalaci, zprovoznit mnohde chybějící topení nebo smontovat 
kuchyňské linky. Dalším krokem bylo zajistit potřebné vybavení, nábytek, 
pračky a ledničky. Na to měli zaměstnanci litoměřické charity pouhý den. Jak 
přiblížila její ředitelka Karolína Wankovská, například postele pocházejí ze 
skladů charity, ledničky a pračky a další potřebné věci byly pořízeny z 
finančního daru města, další věci přinesli dárci. Azyl tu najde 22 lidí, převážně 
matky s dětmi. „Kromě ubytování bude tato budova sloužit jako strategická 
pro komunikaci s uprchlíky. K dispozici tu budou mít odborné sociální 
poradenství, kdy s nimi navštívíme veškeré úřady. Nabídneme jim také 
duchovní podporu. Zároveň tu bude sklad humanitární a materiální sbírky, z 
něhož budeme dodávat potřebné věci do dalších budov ve městě, kde jsou lidé 
z Ukrajiny ubytovaní,“ nastínila ředitelka Wankovská. Kromě ubytovny v 
Želetické ulici, kam první uprchlíci přijdou ve středu ráno, má město k dispozici 
ještě ubytovnu v Dykově ulici se zhruba osmdesáti místy a penzion patřící 
biskupství s kapacitou čtyřicet míst. Všechny tři budovy jsou v současné době 
už plné. Jak informoval starosta Litoměřic Ladislav Chlupáč, ve středu se 
sejde se starosty obcí spadajících pod Litoměřice a společně budou 
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koordinovat další pomoc a možnosti ubytování. „Obce, které mají volné 
kapacity, už nám postupně předávají seznamy míst, kde by se lidé z Ukrajiny 
mohli ubytovat,“ uvedl starosta. Podle něj je zároveň důležité, aby byly 
centrálně soustředěné informace o počtech uprchlíků. A to hlavně v případě, 
pokud je někdo ubytuje ve svých soukromých bytech. Jak upozornila Karolína 
Wankovská, finanční i materiální sbírka charity stále probíhá. V tuto chvíli je v 
ní dostatek oblečení, obuvi, ložního prádla či kočárků. Co však bude i z 
dlouhodobého hlediska stále potřeba jsou potraviny, například třeba mouka, 
rýže, maso, zelenina a také hygienické a úklidové prostředky. 
 

• Podnikatel, sběratel, mecenáš. Výstava přiblíží život Waldese: Osobnost 
podnikatele, sběratele a mecenáše Jindřicha Waldese a historii jeho firmy v 
uceleném obrazu představí výstava, kterou připravilo Národní technické 
muzeum ve spolupráci se Státním oblastním archivem v Praze. Od 10. března 
si ji návštěvníci mohou prohlédnout v budově Státního oblastního archivu v 
Litoměřicích v Krajské ulici. Expozice vznikla už loni u příležitosti 80. výročí 
úmrtí Jindřicha Waldese a na základě výzkumu rozsáhlého archivního 
materiálu poprvé prezentuje osobnost Jindřicha Waldese a historii jeho firmy v 
uceleném obrazu. Vernisáž proběhne za účasti obou autorů ve čtvrtek od 17 
hodin. „Návštěvník výstavy se seznámí s životními osudy Jindřicha Waldese a 
s rozvojem jeho firmy Waldes a spol., která se z malé dílny vyvinula ve světově 
proslulou firmu s řadou výrobních filiálek v zahraničí. Historii a činnost firmy 
dokládá bohatý obrazový materiál, například fotografie továrny, výrobků, 
reklam či plánů budov, dosud nepublikovaných, které se nám podařilo 
nashromáždit,“ uvedla autorka výstavy Hana Králová z Národního technického 
muzea. 
 

• Těsně to nevyšlo. Litoměřické plavkyně do finále nepostoupily: Na konci 
února bojovalo družstvo děvčat plaveckého klubu Litoměřice o postup do 
celostátního finále ligy, do kterého postupuje pouze šestnáct nejlepších 
družstev v České republice. Podařilo se nám vyplavat 13.367 FINA bodů, což 
je velmi dobrý výsledek. Celkově to stačilo na sedmnácté, první nepostupové 
místo. Očekávaným lídrem byla juniorská reprezentantka Adéla Chalupová, 
která vyplavala 2524 bodů, ostatní děvčata zaplavala také velmi dobře. Elena 
Kutzlerová získala 1857 bodů, Monika Motejlová 1773 bodů, Anežka Součková 
1761 bodů a Nela Guderová 1733 bodů. Družstvo doplnila ještě Julie Lišková, 
Aneta Vachová a Gábina Šalounová. Přestože byl tým složen pouze z juniorek, 
určitě se v celostátní konkurenci 75 družstev neztratil. Děkujeme za 
reprezentaci oddílu. 
 

• Naděje Litoměřice pomáhá ukrajinským uprchlíkům: Naděje Litoměřice 

pomáhá uprchlíkům z Ukrajiny. Sociálně aktivizační služba pro rodiny s dětmi 

sídlí na adrese Masarykova 301/21 v Litoměřicích. Otevřeno je ve všední dny 

od 6:30 do 15 hodin. Rodiny zde najdou podporu v novém prostředí, pomoc s 

hledáním zaměstnání, zorientují se na českém trhu práce, najdou zde 

volnočasové aktivity pro děti spojené se seznámením se s českým jazykem, 

podporu při jednání s úřady, lékaři a školami nebo pomoc při vyřizování dávek. 
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• O ratolesti uprchlíků se starají mladé Ukrajinky. Zatím zadarmo: Je pátek 

krátce před polednem a v herním koutku litoměřické Čajovny Hóra skotačí asi 

dvacítka dětí. Kromě pár českých, které sem do herny přicházejí se svými 

maminkami, tu čas tráví také děti, které spolu se svými rodiči utekly před 

válkou na Ukrajině. Litoměřická Diakonie, která čajovnu u Jiráskových sadů v 

Litoměřicích provozuje, prostor v herně pro děti uprchlíků otevřela minulý 

týden v pondělí, aby odlehčila maminkám, které si po příjezdu do Česka musí 

vyřídit potřebné úřední náležitosti. Mezitím jim v herně děti hlídají i dvě 

ukrajinské dobrovolnice Iryna a Veronika, které rovněž utekly před válkou v 

jejich zemi. „Z domova jsem odjela 25. února a cesta sem přes Polsko trvala 

asi padesát hodin,“ popisuje Iryna, která pochází z města Kolomya v 

Ivanofrankivském okresu na západě Ukrajiny. Ze stejné oblasti jako Iryna 

pochází i Veronika, obě cestu absolvovaly autobusem a vlaky. „Na hranicích 

bylo hodně lidí, kteří čekali na autobusy. Do jednoho z nich se nás vměstnalo 

sto,“ líčí Veronika. Obě mladé ženy mají nyní strach o své blízké. Iryně na 

Ukrajině zůstali babička s dědou, oba rodiče a manžel, který pracuje jako 

doktor. V pátek ráno obě znepokojila zpráva o útoku, ke kterému došlo právě v 

Ivanofrankivském okrese. Ten leží přibližně 160 kilometrů na východ od 

slovenských hranic. Jak přiblížila zástupkyně ředitelky litoměřické Diakonie 

Zuzana Matějovská, dětí v herně každý den přibývá. Kromě dvou ukrajinských 

dobrovolnic tu s hlídáním pomáhají i další pracovníci Diakonie. „Snažíme se 

nyní najít způsob, jak obě ukrajinské ženy zaměstnat. Jsme nezisková 

organizace, a proto sháníme zdroje, aby tu nemusely pracovat zadarmo. Jsou 

pro nás opravdu důležité, už jen proto, že tu musí být někdo, kdo se s dětmi 

domluví v jejich jazyce,“ vysvětluje Matějovská. Děti mají v herně podobný 

režim jako ve školce. Čas tu tráví hrami a chodí na procházky do sousedního 

parku. Diakonie jim s pomocí Potravinové banky zajišťuje svačinky a oběd. 

Otevřeno tu je každý všední den od 9 do 16.30 hodin. Kromě pomoci v podobě 

hlídání dětí spustila Diakonie finanční sbírku, jejíž výtěžek posílá na pomoc 

lidem přímo na Ukrajině, kde spolupracuje s několika partnerskými 

organizacemi, které v zemi pomáhají. 

 

• Litoměřice končí ve čtvrtfinále: Velké překvapení je na světě. Hokejisté 

Litoměřic v Prostějově ztratili oba zápasy čtvrtfinálové série play-off a sezona 

pro ně nečekaně skončila. Kališníci na Moravě ztratili oba zápasy shodně 6:5. 

Čtvrtý duel, do kterého Stadion nastoupil v hodně oslabené sestavě, nabídl 

dramatickou zápletku. Litoměřice otočily ze stavu 0:3 na 4:3. Duel dospěl za 

vyrovnaného stavu do prodloužení. V něm rozhodl v 73. minutě Tomáš 

Jáchym, který posunul prostějovské Jestřáby do semifinále po dlouhých 19 

letech. Vítěz základní části naopak skončil dříve, než se čekalo. 

 

• Pokratická série šestnácti výher právě skončila: Sérii šestnácti výher skončila, 

Pokratice našly ve fotbalové I. B třídě ústeckého kraje prvního přemožitele. 
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Klub z Litoměřic podlehl 2:3 roudnické rezervě, přesto dál přesvědčivě tabulce 

skupiny A dominuje. Lídrem skupiny B zůstává po výhře v Chlumčanech Nové 

Sedlo, které má po 17. kole pětibodový náskok. 

 

• Učitelé litoměřické ZUŠky hráli pro děti z Ukrajiny: Úchvatné melodie. 

Středeční večer v Divadle Karla Hynka Máchy patřil hudbě. Na koncertě tu 

vystoupila dvacítka učitelů z litoměřické základní umělecké školy. Doplnil je 

ještě akordeonista z Ukrajiny a také klavírista a hudební skladatel Václav 

Krahulík z Ústí nad Labem. Vstupné na koncert bylo pouze dobrovolné a 

výtěžek ve výši 30 tisíc korun poputuje na účet Charity Litoměřice, která ho 

bude směřovat na pomoc dětem z Ukrajiny ubytovaným v regionu. ZUŠ dále 

umožní výuku dětí, které se ve svém domově před válkou učily na hudební 

nástroj. 

 

• Poutní slavnost zavedla do bývalého jezuitského kostela: Celodenní sváteční 

program nabídla sobotní Poutní slavnost ke svátku Zvěstování Páně, kterou v 

jezuitském kostele Zvěstování Panny Marie pořádala Severočeská galerie 

výtvarného umění spolu s litoměřickým děkanstvím u Všech svatých. V 

bývalém jezuitském kostele, který galerie využívá jako netradiční výstavní 

prostor, začal program poutní mší svatou, kterou celebroval generální vikář 

litoměřické diecéze Martin Davídek a koncelebroval děkan farnosti Všech 

svatých P. Józef Szeliga. Následovalo vystoupení českobrodského 

Chrámového sboru svatého Gotharda s programem nazvaným Zpívání z 

kresby, který je pěveckou interpretací kreseb kancionálů Petra Štěpána. Poutní 

slavnost vyvrcholila vystoupením oceňovaného pražského vokálního souboru 

staré hudby Madrigalion Praga a slavnostním zahájením veřejné sbírky, kdy byl 

představen projekt revitalizace kostela Zvěstování Panny Marie, jehož cílem 

bude postupná obnova a péče o tuto výjimečnou kulturní památku. 

 

• Exšéfka muzea musí platit miliony: Krajský soud v Ústí nad Labem v úterý 29. 
března potvrdil trest pro dřívější dlouholetou šéfku litoměřického muzea Evu 
Štíbrovou. Za to, že během jejího působení zmizely ze sbírek tisíce předmětů 
za miliony korun, ji soud nižší instance odsoudil k podmínce. Zároveň musí 
zaplatit škodu skoro 16 milionů korun. „Krajský soud původní rozsudek 
potvrdil,“ uvedla pro Deník jeho mluvčí Veronika Suchoňová. Verdikt je tak 
pravomocný. Škodu musí žena zaplatit poškozenému Ústeckému kraji a 
litoměřickému archivu. 
 

• Nový skatepark je konečně oficiálně otevřený: Na 5,5 milionu korun vyšla 
rekonstrukce skateparku pod Tyršovým mostem v Litoměřicích. Po přibližně 
půlročních opravách proběhlo v pondělí 28. března jeho oficiální otevření. Na 
proměně sportoviště pracovala firma Mystic Constructions, jejíž tým tvoří 
sami aktivní skateboardisté. „Věřím, že milovníky tohoto sportu vzhled areálu i 
jeho vybavení potěší,“ uvedl starosta Litoměřic Ladislav Chlupáč. Nový 
betonový povrch s překážkami odpovídajícími současným trendům si v 
pondělí vyzkoušel i skateboardista Václav Paták, který byl odborným 
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konzultantem města při rekonstrukci. „Máme parádní skatepark. Jsou tu 
speciální úseky jak pro skateboardisty, tak pro bikery. Každý si najde to své,“ 
uvedl. 
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Duben 2022 

• Na vodní cvičiště se přijela podívat delegace z Lotyšska: nevšední hosté. 
Vodní cvičiště 15. ženijního pluku na břehu Labe v Litoměřicích zažilo 
nevšední hosty. Navštívit ho přijela předsedkyně Parlamentu Lotyšska Ināra 
Mūrniece a velvyslankyně Lotyšské republiky Gunta Pastore se svými 
delegacemi. Obě dámy se seznámily s výcvikem 9. úkolového uskupení EFP 
(Enhanced Forward Presence), které se v červenci chystá vystřídat své kolegy 
na základně Adazi v Lotyšsku. Ženisté si pro vzácnou návštěvu připravili i 
netradiční zážitek v podobě plavby na přívozovém přepravišti po Labi. „Jsem 
opravdu nadšená, že je česká pontonová jednotka součástí úkolového 
uskupení v naší zemi. Zvláště v současné době, kdy je potřeba posilovat 
obranu státu a být na všechno připraven,“ komentovala předsedkyně 
parlamentu Ināra Mūrniece. 
 

• Testovací místo na výstavišti ukončilo provoz: Vzhledem ke klesajícímu 
zájmu o testování na onemocnění covid-19 skončil provoz testovacího centra 
v jednom z pavilónů na litoměřickém výstavišti. Firma NutriMed Lab, která tam 
provoz zajišťovala, se přesunula do menších prostor v Michalské ulici. Tam se 
zájemci mohou nechat otestovat ve všední dny vždy od 8 do 16 hodin, o 
víkendech pak od 8 do 13 hodin. Dalším místem, kde se lidé v Litoměřicích 
mohou nechat otestovat nebo naočkovat, je nemocnice. Testy i očkování tam 
jsou možné po předchozím objednání. 
 

• Jarní Tržnice Zahrady Čech dnes otevírá své brány: Po dvouleté pauze 
způsobené koronavirem se na litoměřickém výstavišti koná jarní Tržnice 
Zahrady Čech. Kromě tradičního sortimentu v podobě sadby, květin, 
zahradního vybavení, nabídne od středy do neděle i řemeslné velikonoční 
výrobky, proutěné zboží, jarní dekorace, velikonoční perníčky nebo věnce. 
Návštěvníci se mohou těšit také na pestrý kulturní program, který se bude 
především v pátek, sobotu a v neděli odehrávat na hlavním pódiu.  
 

• Sezona Stadionu byla super, jsem hrdý na naše hokejisty: Velmi povedenou 
sezonu odehráli hokejisté Stadionu Litoměřice. Základní část Chance ligy 
vyhráli s náskokem sedmi bodů na druhý Vsetín. Litoměřice získaly 104 bodů 
a postoupily do play-off. Ve čtvrtfinálové sérii v rozhodujícím zápase nestačily 
na Prostějov v prodloužení. I přes porážku 1:3 na zápasy jsem se sezonou 
spokojený. Po dlouhé době jsem měl z hokeje, kterým se prezentoval náš tým, 
radost a byl jsem hrdý na to, že bydlím právě v tomto městě. Vzpomínám si na 
to, jak Litoměřice postupovaly do druhé nejvyšší ligy, nyní vyhrály její základní 
část. Sezona to byla super a už se nemůžu dočkat na to, až vypukne ta 
následující. 
 

• Ve skautské základně na Mentaurově najdou zázemí uprchlíci z Ukrajiny: 
Velký kus práce odvedli během posledních dnů dobrovolníci z řad 
litoměřických skautů ze střediska Radobýl. V jedné ze dvou budov, které jsou 
součástí základny na Mentaurově nedaleko Litoměřic, začali připravovat 
skromné, ale důstojné bydlení pro uprchlíky z Ukrajiny. Jak přiblížil správce 
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areálu Jan Kotěra, nápad vzešel od roverů, tedy dospívajících skautů, kteří 
přišli s myšlenkou nabídnout jako pomoc právě ubytování. Do menší z budov, 
kde jsou k dispozici čtyři pokoje, společenský sál, společná kuchyňka a 
sociální zařízení, by se podle odhadu Jana Kotěry mohlo vejít deset až dvanáct 
lidí. „Je to obyčejná turistická ubytovna, kde se delší čas příliš nového 
nedělalo. V každé z místností proto byly potřeba nějaké úpravy. V pokojích 
jsme měli naštěstí už hotové nové podhledy, vymalováno a nové podlahy. 
Navíc je to objekt, ve kterém se netopí, takže jsme do pokojů a sociálek museli 
sehnat alespoň elektrické přímotopy,“ popsal Kotěra s tím, že veškeré práce 
prováděli skauti svépomocí. Nutné bylo sehnat nábytek a vybavení kuchyně a 
domácnosti. To se skautům podařilo i na základě výzvy, kdy jim dárci potřebné 
věci darovali. „Výrazně nám pomohl Nadační fond BigMat, díky kterému máme 
nové obkládačky a skříně, které nám zoufale chyběly,“ poznamenal Kotěra. 
 

• Litoměřice a Mnetěš mají nejlepší weby: Krajské kolo soutěže Zlatý erb o 
nejlepší webové stránky měst a obcí zná své vítěze. První místa obsadili 
soutěžící z Litoměřicka a postoupili do celostátního kola. Jeho výsledky budou 
známy 16. května. Mezi městy se nejlépe umístily Litoměřice, mezi obcemi 
pak Mnetěš. Ceny si vítězové 24. ročníku převzali na krajském úřadě z rukou 
hejtmana Jana Schillera a ředitele soutěže Zlatý erb Tomáše Holendy. Pořadí 
soutěžících krajského kola Zlatého erbu: Města: 1. Litoměřice, 2. Bílina, 3. 
Teplice. Obce: 1. Mnetěš, 2. Řehlovice, 3. Povrly. 
 

• Svátek vína slavil jubileum: O uplynulém víkendu proběhly v kulturním a 
konferenčním centru Vinařské Litoměřice. Jubilejní 20. ročník této výstavy 
českých a moravských vín s mezinárodní účastí patří mezi největší podobné 
akce v České republice. Pátečního slavnostního zahájení se kromě starosty 
Litoměřic Ladislava Chlupáče účastnil také předseda Senátu Miloš Vystrčil. 
Výstavy se zúčastnilo několik desítek vinařů, kteří se představili při 
degustacích na svých výstavních stáncích. Nechyběl ani doprovodný program 
v podobě přednášky a zahrála také cimbálová muzika. 
 

• Závod míru juniorů slaví letos jubilejní 50. výročí: Půl století. Cyklistický 
Závod míru juniorů slaví kulaté jubileum. Tradiční májové etapy se letos 
pojedou přesně popadesáté! Cyklisté na nejprestižnějším juniorském 
etapovém závodě v Česku roztočí svá kola už příští týden! A opět se na sever 
Čech sjede špička z celého světa. Závod míru juniorů otevřel za celou svoji 
hlubokou historii stovkám cyklistů dveře do světa velké profesionální 
cyklistiky. Více než čtvrt století je součástí světového poháru a dodnes se řadí 
k nejprestižnějším podnikům svého druhu na celém světě. Nyní ale prožívá 
jedno ze svých nejtěžších období. „Doba nám vůbec nepřeje. Během 
posledních dvou let jsme dostali pěkných pár facek. Zatímco předloni jsme 
kvůli covidu museli závod zcela zrušit, loni jsme termín posunuli na srpen a 
letos ho opět vracíme do tradičního květnového termínu,“ řekl ředitel Závodu 
míru juniorů Svatopluk Henke, který v jeho čele stojí téměř třicet let. 
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Květen 2022 

• Litoměřická ZUŠka slavila den tance: Na Mezinárodní den tance, který připadl 
na minulý pátek, nezapomněli ani po dvouleté covidové pauze v Litoměřicích. 
Zásluhu na tom má základní umělecká škola. Taneční obor, který funguje 
osmým rokem, k tomu využil zahradní areál školy. Úvod obstaraly izraelské 
tance, do jejichž tajů zasvětila zájemce Lýdie Martykánová. „Jsou to vlastně 
lidové tance, které se tančí především o svátcích. Vycházejí z tory a z 
biblických textů a mají svou určitou choreografii a abecedu kroků, z nichž se 
pak ten který tanec skládá,“ vysvětlovala ústecká lektorka. Netrvalo dlouho a 
na nádvoří areálu to roztočili mladí i dospělí. 
 

• Zemědělce trápí sucho. Čekají na déšť: Pěstitelé mají starost o vláhu. 
Problémem je nedostatek podzemní vody. Minimální množství srážek z 
posledních dní i absence sněhu v zimním období se začíná projevovat na 
půdě. Podle portálu Intersucho se tento týden očekávají častější lokální bouřky 
a půdní vlhkost se bude dosycovat převážně ve vrstvě do čtyřiceti centimetrů, 
avšak jen v místech, kde se skutečně přeháňky objeví. Spodní vrstvy mají i 
nadále zůstávat sušší. Přitom se veškerá vegetace nyní nachází v období, kdy 
potřebuje ke svému životu dodávku vláhy. Starost o dostatek vláhy mají 
zejména zemědělci, kterým začaly rašit na jaře vyseté plodiny. Jak přiblížil 
předseda zemědělského družstva v Klapý Otakar Šašek, za posledních deset 
dní spadlo asi 18 milimetrů srážek. Bez nich by situace začínala být kritická. 
Problém to však řeší jen na krátkou dobu. 
 

• Divadelníci litoměřické ZUŠ předvedli večer plný premiér: Co se nevešlo do 
divadla Aneb večer plný premiér. Tak na tenhle „titul“ lákali do divadélka 
Minimax veřejnost mladí, kteří navštěvují literárně dramatický obor v ZUŠ 
Litoměřice. Navázali tak na svůj nedávný program v Máchově divadle, který 
nemohl být tak obsáhlý. No a co tam tehdy neuplatnili, vešlo se do středečního 
menu v Minimaxu, vše v premiérách. Chronologicky: Hra „Výzva“, muzikálově 
pojaté „Nymfy“ a na závěr „Léto v Laponsku“, herecky nejnáročnější kus podle 
předlohy známé a oceněné komediální hry P. Pýchy a J. Rudiše. Ta také 
neočekávaně vyzkoušela kreativitu mladých, když zhruba ve třetině hry vypadl 
zvuk (hudba). 
 

• Litoměřické přístaviště dostane nový háv: Po dokončení bude stání lodí lépe 
vybavené a modernější. Staré plastové molo pro malá plavidla na Lodním 
náměstí v Litoměřicích je minulostí. V uplynulých dnech ho rozebrali a 
odstranili dělníci ze společnosti Labská strojní a stavební, která pracuje na 
rekonstrukci celého přístaviště. Ta zahrnuje jak stání pro malé lodě, tak i 
osobní lodní dopravu. Práce by měly být kompletně dokončeny v říjnu. 
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• Herci Liška a Langmajer bavili diváky v litoměřickém divadle: Zlodějíčkovské 
komediální drama Housle o dvou bratrech a jejich rodinném příteli, kde naděje 
na lepší život odhalí pohnutou rodinnou minulost i sílu charakterů. To je hlavní 
nit příběhu, který v podání Divadla Ungelt mohli v neděli večer vidět diváci v 
litoměřickém Divadle Karla Hynka Máchy. Bratry Bobbyho a Terryho 
protloukající se ulicemi New Yorku, kterým do klína nečekaně spadnou housle 
milionové hodnoty, ztvárnili herci Pavel Liška a Jiří Langmajer. 
 

• Mladé basketbalistky hrály na národním mistrovství: Dívčí tým U12 Slovanu 
Litoměřice reprezentoval litoměřický basketbal na Národním finále 
(mistrovství republiky) své věkové kategorie, které se konalo ve dnech 6. až 8. 
května v Pardubicích. A rozhodně se zde neztratil. Po úvodní jasné výhře nad 
BSK TJ Jičín a prohře s budoucími těsně poraženými finalistkami z Basket 
Slovanka holky postoupily ze 2. místa ve skupině do čtvrtfinále. V něm se 
střetly s vysoce favorizovanými Lvicemi Hradec Králové, které ale svým 
výkonem dokonale překvapily a celý zápas se s nimi přetahovaly o vedení a 
postup. Těsná prohra, kdy se soupeřky do konce strachovaly o výsledek, nás 
poslala do bojů o 5. 8. místo. Pro přetrvávající zklamání z uniklého postupu do 
semifinále v následujícím zápase se Žabinami Brno holky nepodaly optimální 
výkon a celkem jasně jim podlehly. Morálku a neskutečnou bojovnost však 
prokázaly v následujícím zápase o konečné 7. místo, kdy se vrátily do hry z 
nepříznivého stavu (ve čtvrté čtvrtině prohrávaly už o 19 bodů), aby nakonec v 
poslední sekundě základní hrací doby košem s faulem sahaly po vítězství. To 
sice ještě nedopadlo, ale po dvou infarktových prodlouženích svítil na tabuli 
konečný výsledek 54:46 pro nás a mohlo se začít slavit. Tento epický výkon 
byl krásným vyvrcholením podařeného turnaje. V konkurenci 12 týmů z celé 
republiky, tvořených většinou dívkami o dost staršími než naše holky (z nichž 
některým ještě nebylo ani 10 let), všechny hráčky našeho týmu za neuvadající 
hlasité podpory početného fanklubu odevzdaly své maximum a odehrály 
pěkná utkání, ze kterých si odnesly skvělé zážitky i motivaci k další práci na 
sobě. 
 

• Je hotovo! Věž Kalich se otevřela veřejnosti: Litoměřická věž Kalich nabízí po 
opravě interaktivní výstavu. V podkroví vyhlídkové věže Kalich se otevřela nová 
expozice s interaktivními prvky. Výstava dokumentuje nejen průběh stavebně 
náročné rekonstrukce podkroví vyhlídkové věže, ale zároveň vyzdvihuje 
unikátnost celého památkově chráněného Domu Pod Bání, jenž je dnes sídlem 
radnice. Jak přiblížil radní města, historik a spoluautor výstavy Filip Hrbek, 
namísto obvyklých bannerů s texty a obrazovým doprovodem je tu umístěno 
pět interaktivních informačních kiosků, ve kterých návštěvníci najdou veškeré 
podrobnosti jak k historii Domu Pod Bání, tak o samotném průběhu 
rekonstrukce. „Snažili jsme se upozadit množství textu, a naopak jsme dali 
prostor obrázkům, fotodokumentacím, plánům, a dokonce 3D modelům, které 
je možné otáčet či zvětšovat,“ popsal Hrbek. Zároveň tu lidé spatří jedinečný 
historický zrestaurovaný trám s řezbářskými ornamenty a barevným 
zdobením. Ten řemeslníci našli náhodou při průzkumu půdy pod podlahou 
podkroví. K vidění jsou i malovaná prkna z období renesance, která byla při 
průzkumech věže rovněž náhodně nalezena. V prosklené vitríně je umístěna 
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původní stará makovice věže, která byla snesena při opravách střechy. Ta 
zase skrývala vzkazy z 18. a 19. století. Kopie těchto listin, z nichž jedna je 
psaná v češtině a druhá v němčině, návštěvníci expozice samozřejmě uvidí 
také. Celému dílu předcházelo několik kroků. Tím prvním bylo získat 
odpovídající dřevo. „Byl malý zázrak, že se povedlo sehnat jedlový porost, který 
byl určený k těžbě, protože jedle byly napadené jmelím. Kácelo se v lednu 2019 
u Kluckých Chvalovic nedaleko Čáslavi. Stáří stromů bylo 85 až 110 let,“ vylíčil 
Oravec. Dřevo z jedlí bělokorých, ale i ze smrků a modřínů, převezené do 
Litoměřic čekal dlouhý proces máčení. Zatímco jedna část byla namáčena v 
rybníku na návsi v Zahořanech, další na šedesát dní putovala pod jez v Labi u 
Českých Kopist. Oprava věže Kalich, která kromě krovů a nové výstavy 
zahrnula také rekonstrukci střechy, vyšla na 12,6 milionu korun, přičemž jen 
7,1 milionu korun si vyžádala právě střešní krytina. Lidé mohli do 
zrekonstruovaných prostor poprvé vstoupit v pátek při Muzejní noci. Během 
turistické sezony bude návštěvníkům otevřena po sedm dní v týdnu, vždy na 
vyžádání v informačním centru. 
 

• Mladí tanečníci a tanečnice na mistrovství republiky uspěli: Nedávno 
proběhlo jedno z prvních tanečních mistrovství České republice po kovidově 
nucené pauze. DMC Revolution taneční a pohybová škola tak mohla vyrazit do 
Brna na kultovní akci „Beat Street“, kterou vyvrcholila jarní tour Czech Dance 
Masters. Toto velkolepé finále, kam se tanečníci museli probojovat přes 
regionální a zemská kola, kde se vždy umístili v prvních 3 místech, bylo nabité 
velkou konkurencí top 16 choreografií z celé republiky, které postupovaly z 
ještě nabitějších předkol. Děti se vybičovaly k parádnímu výkonu a porota, 
mimo jiné v mezinárodním složení, tak malé tanečníky ohodnotila 3. místem a 
děti do Litoměřic přivezli titul 2. vicemistrů ČR 2022 ve své kategorii. Pro malé 
tanečníky to však nekončí. Mají před sebou ještě velké finále Mia Dance v 
pražské Lucerně, kam si vytančili postup se semifinálového kola. Další želízka 
v ohni máme v kategorii juniorů, kde litoměřičtí tanečníci DMC vybojovali 
postup na MČR Taneční skupiny roku z bronzové pozice mistrovství Čech a o 
uplynulém víkendu si vybojovali nominaci na Světový šampionát v Maďarsku 
WDA, který se uskuteční v polovině června. Dále naše juniory čeká velké finále 
Taneční skupiny roku a taktéž celorepublikové finále v Lucerně Mia Dance. 
Napilno bude mít i juniorská přípravka DMC Movement, která si vytančila 
postup z 2. místa taktéž do Lucerny. „Po dlouhé době mohou děti dělat to, co 
mají rádi a co je baví a je to na nich vidět pokaždé, když jdou na plochu, a tak 
to má být a doufáme, že to tak již zůstane“, sdělila trenérka Lenka Špačková 
Janečková. 
 

• Muzejní noc v Litoměřicích patřila výstavám i divadlu: Páteční podvečer v 
centru Litoměřic patřil výstavám, divadlu i hudbě. Program v rámci Litoměřické 
muzejní noci připravilo osm litoměřických kulturních spolků a institucí. Akce 
pokračovala také v sobotu. Lidé přišli například do Severočeské galerie 
výtvarného umění, Dílny ručního papíru, Galerie marionet nebo do Muzea 
Křišťálový dotek. Otevřená byla i nově zrekonstruovaná věž Kalich, knihovna 
Karla Hynka Máchy či Máchova světnička. 
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• Lidé pro hospic vyběhali skoro 800 tisíc korun: Velký úspěch zaznamenal 
benefiční běh pro litoměřický Hospic svatého Štěpána. Ten začal 1. května 
virtuální formou a vyvrcholil tuto sobotu živým sportovním happeningem. Na 
závod, který startoval před budovou hospice, dorazilo 356 malých i velkých 
běžců. Za celých jednadvacet dní pro hospic běželo 1 800 lidí, kteří společně 
zařízení podpořili částkou 775 tisíc korun. „Z toho ambasadoři vyběhali 327 
tisíc korun a školy přibližně 150 tisíc korun. Je to velký úspěch všech, kteří se 
jakkoliv zapojili. Všem patří velké díky,“ napsal hospic na svém facebookovém 
profilu. Do virtuálního běhu se zapojilo 315 lidí, v rámci tělocviku se zapojilo 
také přibližně 1 200 žáků a studentů, dále pak 13 firemních a rodinných týmů, 
tři sportovní týmy a devět ambasadorů. Akci pomohlo zajistit 45 dobrovolníků. 
Výtěžek z běhu půjde na nákup dvou nových vozů pro domácí hospic. Ta stará 
už totiž dosluhují a jsou za hranicí udržitelnosti. 
 

• Pokratice jsou už jasným vítězem I. B třídy A: Pokratice stvrdily vítězstvím 4:3 
v České Kamenici vítězství v A skupině I. B třídy. Ve druhé skupině má 
devítibodový náskok Nové Sedlo. Pokratičtí vstoupili do zápasu, jenž byl 
zároveň prvním postupovým mečbolem, lépe, domácím se však povedlo hned 
po minutě srovnat. I přes rozsáhlé absence ale soubor Antonína Marčaníka 
nezazmatkoval a postupně si vypracoval náskok 4:1. Kamenice sice v závěru 
mocně finišovala, po výhře 4:3 ale mohly propuknout pokratické oslavy. 
 

• Divadlo K. H. Máchy nabídne letos poprvé letní scénu: Divadlo pod širým 
nebem. To je letošní novinka litoměřického Divadla Karla Hynka Máchy, které 
právě slaví dvousté výročí od svého založení. Během prázdninových měsíců se 
na nádvoří divadla odehraje série představení. První z nich bude hra Příběh 
jednoho hradu. Součástí červencového programu bude také pohádka divadla 
Koňmo a koncert kapely Team revival. V srpnu se diváci mohou těšit na 
bláznivou komedii Krasavci na chmelu, koncert Abba revival nebo pohádku 
Velká dobrodružství v podání Divadla Za2. 
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Červen 2022 

• Žlutý pes to rozjel na tržnici. Koncert pomohl hospici: Večer se známými hity 
jako Sametová nebo Modrá je dobrá si v úterý užili návštěvníci 11. ročníku 
benefičního koncertu s kapelou Žlutý pes. Pořádající Nadační fond Kalich ve 
spolupráci s městem Litoměřice a Městskými kulturními zařízeními věnuje 
výtěžek ze vstupného už tradičně litoměřickému Hospici svatého Štěpána. Na 
Tržnici Felixe Holzmanna v Litoměřicích se s kapelou v čele s frontmanem 
Ondřejem Hejmou bavilo několik desítek lidí. Koncert zpestřila dražba dresu v 
poslední době úspěšného hokejového klubu HC Stadion Litoměřice a trička s 
podpisy všech hokejistů. 
 

• Azylák pro mámy s dětmi má novou zahradu: Místa pro posezení, herní prvky 
pro děti, květinové záhony i nové stromy. To všechno nabízí maminkám a 
jejich dětem zrevitalizovaná zahrada Domova pro matky s dětmi, který v 
litoměřické Liškově ulici provozuje Diakonie. Organizace zahradu zrenovovala 
díky sponzorům, mimo jiné i litoměřickému Deutschklubu. Zařízení poskytuje 
azylové ubytování ženám s nezaopatřenými dětmi, případně těhotným, které 
se ocitly bez střechy nad hlavou, a to do té doby, dokud se nepostaví na vlastní 
nohy. K dispozici má osm bytů. 
 

• Výstaviště patřilo jídlu: Dva dny gastronomických zážitků nabídl o uplynulém 
víkendu další ročník oblíbeného Gastro Food Festu na litoměřickém výstavišti. 
Návštěvníci mohli ochutnat klasické i netradiční pokrmy či speciality z různých 
zemí světa. Akci doplnily také show známých šéfkuchařů, kteří své umění 
předváděli živě. Na programu byly i soutěže nebo hudební vystoupení. Na 
výstavišti se o víkendu zároveň konala pouť. Návštěvníci sobotního programu 
mohli v Litoměřicích zavítat rovněž do hradu, kde se konal jubilejní 10. ročník 
Litoměřického hroznu, který je soutěžní, prezentační i prodejní výstavou vín. 
Mezi oběma místy jezdila kyvadlová doprava. 
 

• Dílna pro kutily nebo vajglovníky? Litoměřice hlasují: Rekonstrukce a 
dovybavení komunitní „sdílny“ pro kutily, malé koše na nedopalky na lavičkách 
a piktogramy na přechodech zvyšující bezpečí mládeže se sluchátky na uších. 
Tyto tři nápady se aktuálně ucházejí o podporu z litoměřického 
participativního rozpočtu. Nápad s největší podporou veřejnosti by měl být 
dotažen do finále ještě v letošním roce. Zastupitelé na podporu vyčlenili 200 
tisíc korun z rozpočtu města.   
 

• Výstava fotografií zachycuje zajímavá místa Litoměřic: V Gotickém dvojčeti 
najdete expozici fotografií zachycujících zajímavá místa Litoměřic z nové 
perspektivy. Výstava s názvem Někdy prší občas představuje začínající autory 
z Fakulty umění a designu Univerzity J. E. Purkyně v Ústí nad Labem. „První 
část zachycuje magickou atmosféru města Litoměřice a jeho okolí. Ta druhá 
část v druhém patře je výběrem videí autorského uskupení Brambořík 69,“ 
představila výstavu kurátorka Silvie Milková. 
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• Catering pro ministra i nominace na Školu roku. Hotelovka se činí: Jeden 
úspěch za druhým sklízí gastro obor litoměřické Střední školy pedagogické, 
hotelnictví a služeb. Nejžhavější novinkou je, že Asociace hotelů a restaurací 
nominovala litoměřické vzdělávací zařízení na Školu roku. Na kuchaře i 
obsluhu se tady chce učit už tolik mladých, že budou muset v září otevřít jednu 
třídu navíc. Nová armáda prváků půjde ve stopách absolventů, kteří vaří nebo 
pokračují ve studiu i v zahraničí, a také třeťáků či čtvrťáků sbírajících ceny v 
celostátních kuchařských soutěžích. Ve škole se letos činili i studenti 1. 
ročníku. V uplynulých dnech připravili v Praze catering pro 250 lidí, mezi nimiž 
byl i ministr školství Petr Gazdík. 
 

• Hasičské slavnosti: Hasičské slavnosti o víkendu okouzlily Litoměřice. 
Dorazily desítky jednotek dobrovolných hasičů, které doplnily během pátku a 
soboty ještě profesionální jednotky, přijeli závodní hasiči a armáda. Piloti 
předvedli mistrovské ovládání strojů při hašení požárů a vojáci i krátkou 
ukázku akrobacie. Na vodu vyjely se svojí technikou záchranné prapory HZS 
ČR. Program skončil hasičskou fontánou u Labe. 
 

• Zpíval Pokáč a Uhlíř, vařil Master Chef. Bezva Fest bavil: Hudba i atrakce. 
Hudební vystoupení, stánky s jídlem a atrakce . To vše a mnohem více si pro 
své návštěvníky připravil Bezva Fest, který se uskutečnil v sobotu na 
Střeleckém ostrově v Litoměřicích. Dopoledne se na hlavním pódiu Bezva 
Stage představila písničkářka Míša Růžičková. Na vedlejší Be Cool Stage 
mezitím vařil vítěz soutěže Master Chef Roman Staša. Zejména děti si užily 
vystoupení hudební dvojice Štístka a Poupěnky nebo skupiny Lollipotz. Své 
pohádkové hity zazpíval Jaroslav Uhlíř. Lidé si mohli vyzkoušet až 30 druhů 
různých atrakcí. 
 

• Výstaviště v Litoměřicích ožilo Senior Festem: Na Zahradě Čech v 
Litoměřicích se v neděli odehrál Senior Fest. Senioři měli možnost si zazpívat 
známé písně a absolvovat workshopy. Nechyběla ani Cimbálovka Petera 
Goryczka. Na úvod vystoupila Jitka Dolejšová a Regius band, při jejichž 
vystoupení si návštěvníci mohli zazpívat oblíbené písně. Následovalo 
vystoupení dívčího sboru Puellae Cantantes. Dalšími hudebníky na festivalu 
byl Áďa Škarda Band a Peter Goryczka. Kromě hudebních vystoupení byl 
připraven i doprovodný program. Senioři si mohli vyzkoušet vázání květin nebo 
techniku paličkování. Konaly se také semináře například o bezpečnosti s 
Policií ČR nebo seminář Univerzity třetího věku UJEP 
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• Děkan Józef Szeliga je s Kristem už třicet let: Třicet let kněžské služby si 
spolu s farníky připomenul v pátek litoměřický děkan P. Józef Szeliga. Stalo se 
tak při mši v děkanském kostele Všech svatých v Litoměřicích. P. J. Szeliga 
vystudoval teologii v polské Przemysli, vysvěcen byl 11. června 1992. Polští 
duchovní začali české církvi, která trpěla nedostatkem kněží, vypomáhat právě 
od devadesátých let. Józef byl jedním z nich. Milý, laskavý, obětavý a trpělivý 
tak jej charakterizují jeho farníci, kteří mu po páteční bohoslužbě k 
významnému jubileu gratulovali. Totéž o něm mohou říci i spolupracovníci z 
litoměřické Diecézní charity, kde ovšem bude teď jako její prezident po 
devatenácti letech ve funkci končit. 
 

• Už 120 let je v Litoměřicích liduška. Oslavila to koncertem: Současní i bývalí 
žáci, učitelé i přátelé Základní umělecké školy se sešli, aby oslavili 120 let od 
jejího založení. Významné jubileum škola slavila již v minulém roce, ale 
pandemie oslavám nepřála. Proto se až v neděli 19. června v Kulturním a 
konferenčním centru v Litoměřicích k této příležitosti uskutečnil symfonický 
koncert. 
 

• Studenti dostanou novou střechu: Ústecký kraj připravuje rozsáhlou opravu 
Gymnázia Josefa Jungmanna v Litoměřicích. Kromě nové střechy by mělo 
dojít i k dispozičním úpravám budovy. Náklady se odhadují na 50 milionů 
korun. „Jedná se o kompletní rekonstrukci střechy objektu gymnázia, úpravy 
dispozic především v podkroví a výměnu veškerých vnitřních inženýrských sítí 
v objektu včetně souvisejících prací,“ uvedl vedoucí oddělení mediální 
komunikace z Krajského úřadu Ústeckého kraje Martin Volf. Rozpočtové 
náklady oprav se pohybují kolem padesáti milionů korun včetně DPH. 
 

• Jak má v budoucnu vypadat Dlouhá ulice? Lidé diskutovali: Dlouhou ulici, 
jedno z nejfrekventovanějších míst v Litoměřicích, čeká v příštích letech 
rekonstrukce. Při rozsáhlé renovaci by měla dostat nové vodní prvky, mobiliář, 
předlážděné mají být také chodníky. Radnice chce při budoucí rekonstrukci 
využít i nápady veřejnosti, proto se včera konalo veřejné projednávání 
chystané akce. 
 

• Ukrajinské děti školy nezahltí: Ústecký kraj Ukrajinské děti budou brát těm 
našim místa ve školách. Nenávistné příspěvky s podobným obsahem ještě 
nedávno válcovaly sociální sítě. Jak ukazují zápisy do prvních tříd základních 
škol a do školek, jedná se o nesmysl. Ani ve velkých městech kraje se totiž do 
škol a školek nepřihlásilo více než několik desítek ratolestí prchajících před 
válkou, školy přitom mají v průměrném okresním městě kapacitu na několik 
tisíc dětí. Běžně přijde v Litoměřicích k zápisům okolo 400 předškoláků, v 
letošním roce jich dorazilo do všech městských škol 360. „K zápisům do 
prvních tříd dorazilo sedm dětí z Ukrajiny, šest jich pak plánuje začít docházet 
do školky,“ uvedla Michaela Rozsypalová z tiskového oddělení litoměřické 
radnice. Umístit uprchlické děti do škol tak nebude nejmenší problém. Volná 
kapacita je podle Rozsypalové dostatečná i proto, že k zápisům přišlo letos o 
několik desítek dětí méně než v loňském roce. 
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Červenec 2022 

• Policisté vyšetřují násilné úmrtí: Krajští kriminalisté prověřují úmrtí muže, 
který byl ve středu ráno (30. 6.) nalezen v Litoměřicích. Podle předběžných 
výsledků soudní pitvy došlo k úmrtí v důsledku jednání jiné osoby. Kriminalisté 
proto ve věci zahájili úkony trestního řízení pro podezření ze spáchání zvlášť 
závažného zločinu vraždy. Policisté se v uplynulých dnech pohybovali 
především na severním předměstí Litoměřic. „Bližší okolnosti a příčina smrti 
jsou předmětem šetření, s ohledem na počáteční stadium prověřování zatím 
nemůžeme sdělit bližší informace,“ vysvětluje policejní mluvčí Daniel Vítek. 
 

• Mladí litoměřičtí tenisté se stali přeborníky kraje: V sobotu 25. 6. se 
litoměřičtí minitenisté zúčastnili finále krajského přeboru Ústeckého a 
Libereckého kraje. Účast si naši mladí tenisté zajistili výhrou své skupiny v 
základní části soutěže. Finále se konalo v Liberci, na půdě horkého favorita 
soutěže. Naši tenisté předvedli krásné a bojovné výkony, zaslouženě vyhráli, a 
zajistili si tak možnost bojovat o nominaci v republikovém finále, které se 
uskuteční koncem září v Praze. Všem malým tenistům patří velká pochvala a 
poděkování. Složení týmu : Filip Zuziak, Matěj Jakl, Dominik Šeda a Eliška 
Krumbholcová, kapitány týmu byli Michaela Zuziaková a Jiří Šimánek. 
 

• Termální lázně s rozhlednou? Jen na papíře: Areál bývalého pivovaru a 
mrazíren na předměstí Litoměřic dál chátrá. Budoucí investoři se můžou 
inspirovat návrhy začínajícího architekta. Majestátní štít bývalého pivovaru 
nad řekou, to je jedna z pohledových dominant Litoměřic. Atraktivní podívanou 
to ale už léta končí. Vstupu do samotného areálu na západním předměstí 
brání plot a aspoň podle cedule i pes. Historická budova pustne, o novém 
využití brownfieldu se jen spekuluje, postoj soukromého majitele k investičním 
záměrům není zřejmý. Jako nejreálnější se tady jeví vznik nové obchodní nebo 
obytné zóny, existují ale i odvážnější návrhy. Mezi ty patří termální lázně s 
hotelem z diplomové práce Romana Balšána (na snímku). Za tyto návrhy 
ocenilo studenta architektury Ministerstvo průmyslu a obchodu (MPO). Podle 
katastru nemovitostí patří dnes areál společnosti CUBO Investments. Plány 
soukromého majitele s litoměřickým brownfieldem nejsou zřejmé, na jeho 
stránkách je jen e-shop s nanorouškami. Kontaktní číslo uvedeného mobilního 
telefonu je nedostupné. Majitel má chátrající objekt zvenčí zabezpečený, pro 
stavební úřad tak brownfield nepředstavuje problém. Podle informací Deníku 
jednatel firmy zatím nemá v plánu objekt prodat případnému investorovi, i když 
už měl vzniknout v pořadí druhý zásadnější investiční záměr po vizi obchodní 
zóny také plán na zónu obytnou. Objekt je v ochranném pásmu městské 
památkové rezervace. V územním plánu stojí, že by město rádo zachovalo 
stávající panorama. To tvoří soustava tří budov, jimž se ovšem propadá 
střecha. Bezpečně konzervovat nebo renovovat obrovské soudomí by bylo 
nejspíš neúnosně nákladné. Lidé na úřadě jsou ale přístupní jednáním. „Jsme 
připravení nechat popřípadě udělat změnu územního plánu,“ potvrzuje vedoucí 
odboru územního rozvoje Venuše Brunclíková. „Ale bude nás zajímat, jak bude 
při příjezdu do Litoměřic tato lokalita vypadat,“ upozorňuje Brunclíková. 
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• Znovu s Chlupáčem, už bez Krejzy. ODS ukázala hlavní karty: Stávající 
dlouholetý starosta a od roku 2018 také senátor Ladislav Chlupáč povede ODS 
do zářijových komunálních voleb v Litoměřicích. Informovala o tom v pondělí 
4. července regionální manažerka strany Renata Svatošová s tím, že na 
kandidátce Chlupáče doplní další straníci, kteří se již řadu let podílejí na životě 
města. „Prostor dostali také mladí a nestraníci,“ doplňuje Svatošová. 
Vzhledem k vytíženosti v parlamentu se rozhodl znovu nekandidovat první 
místostarosta Karel Krejza. 
 

• Topit pánubohu do oken už na soudu nechtěli. Ušetří stovky gigajoulů ročně: 
Nedávná nákladná oprava okresního soudu v Litoměřicích, která řešila hlavně 
tepelné úniky, by měla přinést výrazné úspory při provozu budovy. Při 
rekonstrukci tady mimo jiné vyměnili celkem 446 oken šestnácti různých typů 
a opravili fasádu. Renovovaný objekt soudu si už prohlédl i ministr 
spravedlnosti Pavel Blažek. Proměnu budovy, která přišla na 56,5 milionu 
korun, lidé v Litoměřicích možná ani nezaregistrovali. Soud je totiž v 
památkové zóně a čelní pohled zůstal i přes oživení barvami stejný. Navíc 
rekonstrukce prakticky nezasáhla do fungování soudu pro veřejnost. Práce 
probíhaly za provozu. Během tří let se ale dělníci pořádně zapotili. 
Rekonstrukci komplikovala například vlhkost ve sklepích i nečekaný nález čtyř 
tun holubího trusu pod střechou. Cílem opravy byla energetická úspora 730 
gigajoulů ročně a tím i posun budovy na štítku energetické náročnosti do 
úspornější třídy. „Měli bychom to poznat na účtech,“ věří Lenka Ceplová, 
předsedkyně ústeckého krajského soudu, pod který okresní litoměřický soud 
spadá. Když se mluví o úspoře, tak pochopitelně jen o té, která se týká objemu 
energií. „U objemu peněz bude výsledný účet kvůli současnému navýšení cen 
otázkou,“ doplnil náměstek ministra spravedlnosti Radomír Daňhel Na akci šly 
peníze z rezortu spravedlnosti, ale také ze státního rozpočtu, z dotace Nová 
zelená úsporám i z evropských fondů. 
 

• Za zabití bezdomovce poslal soud podezřelého do vazby: Karla J. poslal 
včera dopoledne okresní litoměřický soud do sousední vazební věznice. Podle 
policie totiž stojí za nedávnou vraždou 55letého bezdomovce. K té došlo v 
noci ze 28. na 29. června v chatce na menším pozemku na severozápadním 
okraji Litoměřic. Muži hrozí vězení až na 18 let. K poslední vraždě 
v Litoměřicích došlo před dvěma roky přímo v Litoměřicích, kdy ubili k smrti 2 
muži kolem 30 let bezdomovce. Jeho tělo našli za Penny marketem u dolního 
vlakového nádraží. Případ klasifikovali jako těžké ublížení na zdraví, pachatelé 
dostali 4, respektive 9,5 roku vězení. 
 

• V Litoměřicích se hlásí devět partají: V komunálních volbách v Litoměřicích 
bude kandidovat 9 subjektů. Jasno je o tom po úterku 19. července, do kdy 
mohly politické strany, hnutí, koalice, nezávislí kandidáti či sdružení 
nezávislých kandidátů registrovat kandidátní listiny pro nadcházející 
komunální volby. Ty se konají v pátek 23. a v sobotu 24. září. „Nicméně až 6. 
srpna bude skutečně jasné, které kandidátní listiny byly přijaty a které 
zamítnuty kvůli neodstranění případných závad,“ řekl Miroslav Tamáš, vedoucí 
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oddělení vnitřní správy Městského úřadu v Litoměřicích. V minulých volbách 
kandidovalo 10 stran. 
 

• Jako v Itálii! Na náměstí probíhají trhy plné dobrot: Sýry, šunka i víno v italské 
kvalitě jsou k mání po celý víkend v rámci malého trhu na Mírovém náměstí v 
Litoměřicích. Málokdo z kolemjdoucích odolal nabídce ochutnávky některého 
z italských sýrů. Nejznámějším z nich je parmazán, ale není zdaleka jediný v 
nabídce. Vystavené byly kozí i kravské, dokonce i sýry, jež zrály i déle než dva 
roky. „Tento je s pepřem a má hodně zajímavou příchuť,“ vysvětloval se silným 
přízvukem Daniele Ogianno. „Je ze střední Itálie, ale máme tady výborné 
skvělé salámy. 
 

• Dým z požáru v Českém Švýcarsku byl cítit i v Litoměřicích: V úterý (26. 7.) 
ráno se mnozí obyvatelé Litoměřic probudili s tím, že je ve vzduchu cítit 
spálenina. Důvodem byl kouř z obřího požáru, který vypukl v národním parku 
České Švýcarsko. Dým byl cítit až na Jihlavsku. Na hašení požáru se aktivně 
podílejí i hasiči z Litoměřic a okolí. 
 

• Mlžný stožár mírní prašnost i osvěžuje měkčí vodou: Je to necelý měsíc, co 
opět rozstřikuje vodu mlžný stožár poblíž Tržnice Felixe Holzmanna. Do 
předchozího stožáru loni naboural nákladní vůz. „Dodávka nového trvala velice 
dlouho, neboť je v současné době velký nedostatek železa,“ vysvětlil Pavel 
Gryndler, vedoucí odboru životního prostředí městského úřadu. Na stožár v 
průběhu července také znovu instalovali hodiny, které byly nějaký čas svěšené. 
Jak informoval Radim Tuček z městského úřadu, součástí zařízení je nyní i 
nová úpravna vody, která reguluje její tvrdost. 
 

• Úřad řeší energie. Chce pořídit plyn, soláry i elektřinu: Akciovka města 1. 
Geotermální Litoměřice získá dotaci z Modernizačního fondu na pořízení a 
instalaci fotovoltaických elektráren, informoval starosta Ladislav Chlupáč na 
Facebooku. Projekt se týká několika objektů v majetku města. Fotovoltaika by 
měla městu ulevit s rostoucími cenami. Za rok 2021 zaplatilo za teplo, 
elektriku a plyn do úřadu 38,6 milionu. Dodávky mají Litoměřice fixované do 
konce roku, uvedla mluvčí Eva Břeňová. Ceny za energie na další období budou 
jistě dražší. S nákupem na úřadu nepospíchají. 
 

• Očkují třetí dávkou vakcíny. Chystají čtvrtou: Rezervační systém k čtvrté 
posilující dávce očkování proti Covidu-19 spustí ministerstvo zdravotnictví v 
polovině srpna. Od 15. srpna bude k aplikaci připravena i litoměřická 
nemocnice. „Vzhledem k očekávanému vyššímu zájmu doporučujeme se 
předem registrovat,“ radí Vladimír Kestřánek, ředitel nemocnice. Tam nyní 
dobíhá pro registrované aplikace třetích dávek, a to každý pátek od 15 do 20 
hodin. Čtvrtá dávka je určena všem zájemcům starším 18 let, u nichž od 
posledního očkování uplynuly alespoň 4 měsíce. 
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Srpen 2022 

• Na pomoc Hřensku vybrali 360 tisíc: Diecézní charita Litoměřice uvedla, že k 
1. 8. vybrala na sbírku pro pomoc Hřensku 360 000 korun. „V první řadě půjdou 
peníze na pomoc lidem postižených požárem. Následně budou peníze využity 
na výlohy pro zdravotní výlohy pro lidi zraněné během požáru. Nejde jen o 
hasiče, ale kompletně celý integrovaný záchranný systém,“ říká Karolína 
Wankovská, ředitelka Diecézní charity Litoměřice a dodává, že pokud nějaké 
finanční prostředky zbydou, poslouží na revitalizaci postižené krajiny. „Ne, že 
bychom nemysleli ekologicky, ale v první řadě se snažíme pomáhat lidem. 
 

• Náměstím v Litoměřicích zněly slavné světové melodie: Slavné světové 
melodie v podání Severočeské filharmonie Teplice, Litoměřického 
festivalového sboru zněly v pátek večer Mírovým náměstím v Litoměřicích. 
Jako host tu pod taktovkou dirigenta Jiřího Knotteho vystoupil saxofonista a 
klarinetista Felix Slováček mladší. Dále účinkovali také Tereza Neužilová a 
Magdalena Pallasová (klavír), Monika Prahová (flétna), Matěj Kotrba (zpěv), 
sbor Puellae cantantes se sbormistrem Romanem Pallasem. 
 

• Diecézní charita Litoměřice vybrala přes dva miliony korun: Sbírka pořádaná 
Diecézní charitou Litoměřice sloužící na podporu lidem zasaženým požárem v 
Českém Švýcarsku aktuálně překročila hranici neuvěřitelných dvou milionů 
korun. Z celkové částky ve výši 2 000 043 korun přišlo 898 520 korun přímo na 
bankovní účet, 402 030 korun přes web daruj.cz a 699 493 korun přes DMS. 
„Snažíme se v postižené oblasti pomáhat především lidem,“ vysvětlovala už 
dříve ředitelka ředitelka Diecézní charity Litoměřice Karolína Wankovská. 
 

• Problémy s pijany u nádraží trvají. Hrozí pád pod vlak: Litoměřické nádraží 
prošlo nákladnou rekonstrukcí, image mu ale kazí opilci, levný alkohol a 
obtěžování cestujících. Konflikt se skupinou pěti opilých mužů musela minulý 
týden ve středu řešit policie na dolním vlakovém nádraží v Litoměřicích. „Když 
jsem po čtvrté dorazila vlakem do Litoměřic, váleli se po peroně. Když se 
potřebují vymočit, vezmou zavděk zdí podél peronu,“ popsala své zkušenosti 
Kateřina Kracíková z Litoměřic. Městští policisté musí řešit incidenty na 
nádraží Litoměřice město asi jednou týdně. „Lidé nám hlavně volají kvůli 
problémům s opilými bezdomovci, kteří tam spí nebo dělají nepořádek,“ 
potvrdil Deníku litoměřický strážník, který měl v pátek službu. Nádraží 
Litoměřice město prošlo rekonstrukcí, která stála 14 milionů korun. Hala 
prokoukla. „Bezdomovci sem nemají přístup, na to jsem přísná,“ sdělila 
reportérovi Deníku členka nádražní ostrahy, která z obav, aby nepřišla o místo, 
nechtěla prozradit své jméno. Ovšem levný alkohol je velkým lákadlem jak pro 
místní, tak pro čekající cestující. „My se tady stavíme relativně často, ale 
žádnou rvačku jsem tu zatím neviděl,“ kroutil hlavou Ervín Lucia, který je 
aktuálně zaměstnaný na právě začínajícím česání chmele. Oslovení místní se 
shodli, že stánek je pro problémové lidi lákadlem, opilost běžným jevem, ale 
policii vidí zasahovat na místě jen sporadicky. 
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• Z udírny jde kouř. Lidé si stěžují na zápach: Opakující se zakouření ulice v 
srpnu obtěžovalo lidi v hustě obydleném centru Litoměřic, kde má výrobnu 
masna Chovaneček. Její vedoucí ukázal, jak se snaží úniku spalin vyvarovat, 
nastínil plány na přestěhování, ve hře je pivovar. Intenzivní kouř a zápach z 
udírny Chovaneček nedopřál v srpnových horkých dnech klidný spánek 
obyvatelům Litoměřic. Za závažnějším případem z počátku srpna stojí 
porucha technologií, za zakouřením v uplynulém týdnu nejspíš náhlý výkyv 
počasí. Chovaneček se chce výhledově z hustě obydleného centra města 
přesunout na vhodnější místo pro potravinářskou výrobu, ve firmě uvažují i o 
pronájmu části pivovaru, kterou chce město opravit s dotací. 
 

• Město hledá nájemce další části pivovaru, kterou opraví. Má to být 
potravinář: Na radnici poptávají dlouhodobého nájemce do dalších prostor 
bývalého pivovaru na Tyršově náměstí. Radní by v brownfieldu v centru města 
chtěli vedle stávajícího skladu nápojů a nového menšího pivovaru podnikatele 
s potravinářskou výrobou. Nájem by měl dostat minimálně na 10 let. Město 
získalo na rekonstrukci budovy státní dotaci, pro nového nájemce by měla být 
připravena k 1. lednu 2025. Zájemci musí dát nabídku nejpozději do 16. září. 
 

• Litoměřické svátky hudby se konaly už podesáté: V Litoměřicích proběhl 
desátý ročník Litoměřických svátků hudby. První dva koncerty se uskutečnily 
tradičně v kostele Všech svatých v Litoměřicích, ten třetí hostil lovosický 
Kostel sv. Václava. V programu 26. a 28. srpna vystoupil světoznámý virtuos 
Václav Hudeček. V sobotu se v Litoměřicích představili pěvci Adam Plachetka, 
Eva Esterková a Marie Svobodová. Doprovodila je Plzeňská filharmonie, kterou 
dirigovalTomáš Brauner a úvodní slovo měl Jiří Vejvoda. 
 

• Atletický ovál se po 40 letech dočkal opravy: Školáci Základní školy 
Havlíčkova v Litoměřicích se mohou těšit na nově zrekonstruovaný atletický 
ovál. Někteří z nich se po něm už proběhli v rámci příměstského tábora 
nazvaného Kemp vítězů. Celý týden se kromě čtyř zkušených trenérů dětem 
věnoval i několikanásobný mistr republiky a medailista z mistrovství světa 
2017, oštěpař Petr Frydrych. Samotný závěr kempu se nesl ve znamení 
symbolického otevření nově opraveného sportoviště. „Projekt na rekonstrukci 
atletického oválu jsme měli připravený už delší dobu. Až díky dotaci od 
Národní sportovní agentury jsme na začátku letošního léta mohli s opravou 
začít,“ vysvětlil místostarosta Karel Krejza. Dočasným nedostatkem 
sportoviště je zelená plocha uprostřed oválu. S ohledem na dlouhotrvající 
suché období se nově vysetá tráva rovnoměrně neuchytila ani přes 
pravidelnou zálivku. Ředitelka Základní školy Havlíčkova Blanka Ježková 
připomněla, že původní ovál sloužil dlouhých čtyřicet let, tedy od doby, kdy 
byla škola postavena. „Vypadá nádherně a osobně z něj mám obrovskou 
radost. Kromě žáků naší školy může sportoviště využívat například Dům dětí a 
mládeže Rozmarýn, sportovní kluby a samozřejmě i široká veřejnost,“ 
připomněla ředitelka. Náklady na opravu oválu byly přibližně 7,4 milionu korun. 
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Září 2022 

• Bydlení v Litoměřicích. Je ho málo a je drahé: Město trpí nedostatkem 

stavebních parcel, ani bytů s regulovaným nájemným není dost, chybí 

startovací i sociální byty. Lidé odsud utíkají „na kopečky“. Budou mít naše děti 

kde bydlet? Tuto otázku si klade řada dospělých Litoměřičanů. Kladou si ji ale 

i sami dorůstající, jak potvrzují výsledky zatím posledního Mladého fóra. 

Startovací byty v něm místní školáci a studenti označili jako prioritu číslo 

jedna. O krizi bydlení se dnes mluví hodně a hledají se pro ni často obecná 

vysvětlení. V každé jednotlivé lokalitě jsou ale za touto krizí i zvláštní důvody a 

doprovázejí ji i svébytné okolnosti. V případě Litoměřic to dlouho byly vyšší 

ceny bytů než v ostatních městech kraje, i když i ta méně atraktivní už 

„královské město“ dohánějí. Ve městě je však také nedostatek menších 

stavebních parcel pro výstavbu rodinných domů a soukromí investoři se s 

projekty v rozvojových částech zatím jen pomalu rozhýbávají. Bydlení v 

Litoměřicích je i proto pro lidi odsud tématem, které může rozhodnout 

zářijové volby. A to paradoxně i proto, že k urnám zde nepřijde spoustu těch, 

kteří z Litoměřic pocházejí a dosud v nich bývají denně. Trvalé bydliště ale 

mají v okolních obcích a volit půjdou tam, kam jdou také jejich daně. 

Za poslední roky byla na velkém realitním serveru Sreality běžně nabídka 20 

bytů v Litoměřicích, z toho 10 rezervovaných. V tomto roce se situace 

radikálně změnila. „Dnes se to tam kupí, nabídek je víc a víc. Máme třeba 40 

bytů, z toho jeden rezervovaný,“ potvrzuje Michal Kožíšek, realitní makléř 

firmy RE/MAX. Mladé rodiny si často radši koupí finančně dostupnější dům k 

rekonstrukci v okolní vesnici, než aby se zadlužily za malý drahý byt. Nebo aby 

čekaly, až se ve městě uvolní parcely. Velmi oblíbený je teď Terezín, který je 

stále cenově níž o nějakých 30 procent, a Bohušovice nad Ohří. „Nebo udělají 

kompromis, že koupí domek na vesnici k rekonstrukci,“ popisuje Kožíšek. 

Další lidé bydlí „na kopečkách“ nad městem. Například starosta Hlinné Martin 

Ušala potvrzuje, že lidí i celých rodin, dojíždějících do Litoměřic, je tam více.  

Město samotné v tuto chvíli nemá příliš pák, jak si přímo v Litoměřicích udržet 

perspektivní mladé lidi a rodiny. Jednou z těch hlavních je regulované 

nájemné v jeho bytech, které je až o polovinu nižší, než je u komerčních 

nájmů. Momentálně má ale město jen 217 bytů, sto z nich je vyhrazeno 

seniorům. Přitom mělo dříve město tisíce bytů, velký počet těch sídlištních 

„podědilo“ po armádě. Většinu z nich ale město po roce 2000 postupně 

zprivatizovalo stávajícím nájemníkům za zlomek jejich dnešní tržní ceny. 

Radní také dříve hovořili o plánu výstavby desítek sociálních bytů. Vize ale 

zkrachovala na nedostatku kapitálu a narušené statice objektu v dolních, 

Jiříkových kasárnách. Mělo jít právě o startovací byty. Nejpotřebnější by se 

možná už brzy mohli uchytit asi v desítce bytových jednotek v Želeticích v 

objektu, který město dříve pronajímalo Naději a ta v nich měla azylový dům 

pro ženy. Úřad nedávno hodlal objekt rekonstruovat, ale po vypuknutí ruské 

invaze sem umístil uprchlíky z Ukrajiny. Pro lidi, kteří nemají hluboko do kapsy, 

se rýsuje více možností. Celá nová městská čtvrť by podle rozvojových plánů 
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mohla vzniknout v horních kasárnách pod Radobýlem. I stávající halové 

garáže by v budoucnu měly nahradit rodinné domy nebo rovnou bytovky i se 

službami. Před podpisem je smlouva s investorem, který bude v investicích 

zatím na části pozemků vázán urbanistickou studií. 

 

• Tři lidé se zřítili z lešení: V Litoměřicích došlo v sobotu 3. září dopoledne ke 
zřícení lešení v areálu rekonstruovaného pivovaru. Dva lidé utrpěli vážná 
zranění a byli převezeni sanitami do ústeckého traumacentra. „Jedna osoba 
utrpěla velmi vážná zranění a byla letecky transportována také do ústeckého 
traumacentra,“ sdělil Deníku mluvčí zdravotnických záchranářů Ústeckého 
kraje Prokop Voleník. Policie přijala oznámení, že na Tyršově náměstí došlo k 
pádu lešení a na místě jsou tři zraněné osoby. Na staveniště dorazili litoměřičtí 
policisté a zahájili vyšetřování. 
 

• Zítra začíná 46. veletrh Zahrady Čech: Od pátku 9. září do středy 14. září bude 
na litoměřickém výstavišti probíhat tradiční veletrh Zahrada Čech. Přichystána 
bude bohatá nadílka těch nejlepší výpěstků a možnosti koupě kvalitní zeleniny 
i ovoce. Na své si přijdou i zahrádkáři či kutilové, nebo milovníci kvalitních čajů 
a kávy. Právě tyto produkty za Srí Lanky nově obohatí Zahradu Čech. Zároveň 
se představí i bohatý kulturní program. Návštěvníci se mohou těšit na 
vystoupení celé řady zvučných jmen včetně Jakuba Smolíka, Leony 
Machálkové, Petra Rezka, Jitky Zelenkové. „Veletrh Zahrada Čech nabízí 
návštěvníkům vždy zajímavou ukázkovou expozici, která se nese v duchu 
určitého tématu. Letošním jsou oslavy 200 let od založení Divadla K. H. Máchy 
v Litoměřicích. Takto významné výročí je totiž potřeba ukázat i v jiném světle 
než pouze v divadelním, což se stane úkolem ukázkové expozice Zahrady 
Čech,“ sdělila ředitelka Městských kulturních zařízení v Litoměřicích Michaela 
Mokrá. 
 

• Dny evropského dědictví nabídly prohlídky i koncert: K mezinárodním Dnům 
evropského dědictví European Heritage Days se také letos připojila 
Severočeská galerie výtvarného umění v Litoměřicích. Pro veřejnost připravila 
speciální program. Komentované prohlídky, koncert v kostele Zvěstování 
Panny Marie a vstupy do výstav a expozic zdarma. V pátek proběhla v budově 
galerie komentovaná prohlídka výstavy „Nazí. Přirozeně“ a večer v kostele 
koncert česko-španělsko-peruánské skupiny Amanita ve prospěch projektu 
revitalizace kostela Zvěstování Panny Marie, ve spolupráci s Institutem kresby 
a grafiky. 
 

• Geotermální vytápění má další problém: staré teplovody: Litoměřičané by 
mohli už za pět let využít výsledky vědeckého projektu zaměřeného na 
geotermální energii, ale k tomu se musí celý systém napojit na dálkové 
vytápění. A to je kámen úrazu. Aby mohlo teplo z geotermálního vrtu v 
Litoměřicích proudit do bytů, škol a nemocnic, musí být napojené na kvalitní 
potrubí. Jenže v okresním městě je část rozvodů ze šedesátých let. Průzkum 
dokonce ukázal, že některé novější trubky jsou v horším stavu než ty o 20 let 
starší. Geotermální projekt v Litoměřicích je velmi slibný, byť se rýsují nová a 
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nová úskalí. Aktuálně s úniky tepla v rozvodech. Jak to celé funguje? Několik 
kilometrů hlubokým vrtem se do puklinového systému v podloží pod tlakem 
vhání voda. Ta se ohřeje teplem zemského pláště a dalším vrtem se horká 
kapalina vyčerpá nahoru. Provedený ověřovací vrt v Litoměřicích dokázal, že v 
hloubce 2111,2 metru je teplota 63,4 stupně Celsia. Jakmile se ale horká voda 
dostane na povrch, nastane další část práce. Dostat teplo do bytů. Vedení 
města Litoměřice si nechalo zpracovat pomocí dronu a termokamery 
průzkum, který ukázal stav teplovodní infrastruktury včetně problematických 
lokalit. „Díky tomu víme, kde jsou v rámci potrubí největší úniky tepla,“ potvrdil 
starosta Litoměřic Ladislav Chlupáč. Centrální zásobování teplem má v 
Litoměřicích na starosti společnost Energie Holding. „O úniku víme, jedná se o 
místo, kde se lety použilo první, na tu dobu moderní předizolované potrubí, a 
ukázalo se, že tehdejší technologie zdaleka nebyla tak dobrá, jak se 
předpokládalo. Izolační vlastnosti k dnešku klesly zhruba na polovinu,“ 
vysvětlil Libor Hrnčiřík, místopředseda představenstva Energie Holding 
pověřený řízením resortu techniky a provozu. Přiznal také, že i pro něj bylo 
překvapením, že čtyřicet let staré trubky jsou mnohdy v lepší kondici, než 
dvacetileté. 
 

• Veletrh Zahrada Čech navštívily tisíce lidí: Podzimní Zahrada Čech je u konce. 
V Litoměřicích se její 46. ročník konal od 9. do 14. září a branami výstaviště 
prošlo během šesti dnů přes padesát tisíc lidí. Šestidenní výstava nabídla 
bohatý zahradnický, chalupářský či kutilský sortiment. Mezi nejvyhledávanější 
sortiment patřil tradičně česnek, cibuloviny, sazenice, květiny, stromky, 
sazenice. Nechybělo vyhlášení soutěží o Nejchutnější chléb Ústeckého kraje, 
Nejlepší recepty ze Zahrady Čech, Nejzajímavější kuriozita a Největší výpěstek 
nebo Křišťálové jablko. Návštěvníci si užili i pestrý kulturní program. Hned 
první den veletrhu zpestřila svým vystoupením zpěvačka Leona Machálková a 
legendární zpěvák Petr Rezek. U této příležitosti celé výstaviště zavzpomínalo i 
na královnu českého popu Hanu Zagorovou. V dalších dnech zazpíval třeba 
Jakub Smolík, Jitka Zelenková a dorazila i tradiční dechovka Vinšovanka. 
Celková návštěvnost nakonec skončila pod hranicí návštěvnosti roku 2021, 
vliv na to mělo především počasí posledního dne. Přesto byla z pohledu 
organizátora velmi úspěšná, přesáhla 52 tisíc lidí. 
 

• Svátky hudby budou nově pod hlavičkou MKZ Litoměřice: Hudební festival 
Litoměřické svátky hudby, který se každoročně koná na konci léta, oslavil letos 
jubilejní 10. ročník. Manželé Alena a Zdeněk Kuldovi, kteří byli pořadateli všech 
deseti ročníků, předali pomyslnou štafetu Městským kulturním zařízením v 
Litoměřicích (MKZ). Manželé Kuldovi v úzké spolupráci s městem a s 
podporou uměleckého garanta a ředitele festivalu Svátky hudby v Praze 
Václava Hudečka tento projekt 10 let budovali. Proto nebylo snadné 
rozhodnout se, kdo bude pokračovat v jejich odkazu. Konečné slovo padlo 
právě pro MKZ v Litoměřicích, pod jejichž hlavičkou odstartují Litoměřické 
svátky hudby příští rok 11. ročník. 
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• ODS jde do opozice: Největší důvěru dali voliči Babišovu hnutí a novému 
sdružení Naše Litoměřice. Intenzivní povolební vyjednávání o víkendu 
kormidloval početní vítěz voleb ANO. Chtěl u stolu všechny subjekty, ale ODS 
už k němu přijít nehodlá. Spekulace, že by to vítěz voleb v okresním městě 
ANO 2011 teoreticky mohl dát dohromady s ODS a vyšachovat druhé Naše 
Litoměřice, prakticky rozsekli v neděli odpoledne svým krokem občanští 
demokraté. „Respektujeme výsledky voleb a rozhodli jsme se nadále 
konstruktivně pracovat pro naše město z opozice,“ vzkázali v tiskové zprávě. 
ODS tím tak vlastně sama narýsovala nejpravděpodobnější novou koalici: tedy 
vítězné ANO s v pořadí druhým, úplně novým sdružením, Našimi Litoměřicemi. 
Případně i s někým z dalších, menších partnerů. Zástupce ANO krok ODS 
zaskočil. Ještě během neděle totiž hovořili o tom, že drží jednání rozjetá úplně 
se všemi subjekty, které získaly mandáty. I když zároveň preferovali 
vyjednávání prvního s druhým. Přesto ale nechtěli lidé z Babišova hnutí v 
Litoměřicích předjímat, jak to bude na zdejší radnici nakonec ve skutečnosti 
vypadat. „I tak je potřeba složit koalici, domluvit program, potkat se na 
prioritách. A to jsme ještě neprobrali kompletně,“ vysvětlil Tomáš Sarnovský, 
volební manažer Babišova hnutí.Koalice ANO s Našimi Litoměřicemi by 
znamenalo pro město zcela novou éru. V posledních obdobích tu dominovala 
ODS. Nyní ale stranu se skoro 5procentním náskokem porazilo právě Babišovo 
hnutí. Ale hlavním překvapením voleb bylo hned druhé místo a stejný počet 
mandátů pro úplně nové sdružení. To před nedávnem založili zdravotníci, kteří 
ostře nesouhlasili se záměry vedení města prodat nemocnici případně i 
zájemci ze soukromé sféry (dnes patří místní špitál pod Krajskou zdravotní). 
ODS v těchto volbách přišla o tradičního, i když početně ne příliš výrazného 
spojence v koalici. Sport a zdraví tentokrát nemá vůbec žádného zastupitele. 
Po dvou zastupitelích mají koalice Více pro Litoměřice v čele s opozičními 
Zelenými. A také Severočeši, kteří s ODS a Sportem a zdraví v dosavadní radě 
spolupracovali. Zcela propadli komunisté. Naopak SPD, která nyní neměla 
žádného zastupitele, získala tři křesla, a je tak 4. nejsilnějším subjektem. První 
povolební vyjednávání se začala vést v sobotu večer ještě těsně před 
uzavřením konečných výsledků, kdy už bylo zřejmé, jak voliči karty rozdali. 
Kormidloval je štáb vítězného ANO v jachtařském klubu na Střeleckém 
ostrově. Lídra ANO výsledky hnutí v Litoměřicích potěšily. Bude právě on 
starostou Litoměřic? „Předpokládat se to může, ale jak to dopadne, to nikdo 
neví,“ usmál se Radek Löwy. Zástupce Našich Litoměřic jejich volební úspěch 
překvapil. „Jsme rádi, že jsme mohli přispět ke změně, která na radnici po 
letech dlouholeté vlády ODS snad nastane,“ řekla lídryně Alena Rožcová. Štáb 
ODS sledoval volby v Budvarce v centru města. Podle občanských demokratů 
je výsledek voleb v okresním městě odrazem celostátních událostí. Ale 
přiznávají, že jde i o důsledek některých záležitostí v samotném městě z 
posledních čtyř let. „Voliči usoudili, že cesta, kterou jsme se vydali, není ta, 
kterou by preferovali,“ uvedl Filip Hrbek, dvojka na kandidátce ODS v 
Litoměřicích. Nižší výsledek, než před čtyřmi roky prý strana očekávala. 
Ostatně už dříve se pohybovala v různých volebních obdobích v sinusoidách. 
Počítala ale zároveň s vyšším výsledkem, než s jakým se nakonec umístila. 
Naše Litoměřice, které občanské demokraty spolu s ANO také porazily, je v 
očích ODS sdružení, jež vyrostlo na medializaci kauzy převodu nemocnice. 
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• Letitý starosta Chlupáč je asi minulost. ODS porazilo ANO s Löwym i nová 
partaj: Velmi zajímavě rozdali voliči karty stranám v okresním městě. V 
Litoměřicích v posledních obdobích dominovalo ODS. Nyní ho ale se skoro 
5procentním náskokem porazilo Babišovo hnutí. Hlavním překvapením voleb 
je ale hned druhé místo pro úplně nové sdružení Naše Litoměřice. To před 
nedávnem založili zdravotníci, kteří ostře nesouhlasili se záměry vedení města 
prodat nemocnici soukromníkovi (dnes patří místní špitál pod Krajskou 
zdravotní). ODS přišlo i o tradičního, i když početně ne příliš výrazného 
spojence v koalici. Sport a zdraví tentokrát nemá vůbec žádného zastupitele. 
Po dvou zastupitelích mají koalice Více pro Litoměřice v čele s opozičními 
Zelenými. A také Severočeši, kteří s ODS a Sportem a zdraví v dosavadní radě 
spolupracovali. Podle rozdaných karet je velmi pravděpodobná varianta, že 
město už nepovede jeho dlouholetý starosta Ladislav Chlupáč (ODS). První 
povolební vyjednávání se už vedou, pochopitelně neveřejně. Nejreálnějším 
scénářem je ale zatím starostenský post pro lídra ANO, Radka Löwyho. Při 
volbách v roce 2018 získala ODS 27,35 procenta voličských hlasů a 9 míst v 
zastupitelstvu. ANO 22,2 procenta a 7 postů. Zelení s Piráty 11,10 procenta a 4 
zastupitele. Severočeši 9,12 procenta se 3 pozicemi. Komunisté 8,03 procenta 
a 2 židle. Sport a Zdraví 6,05 procenta a 2 posty. Po volbách vznikla koalice 
ODS, Severočechů a Sportu a zdraví a jako svého starostu si zvolila právě 
Ladislava Chlupáče. 
 

• Šampaňské? Kdepak. ODS ho neměla proč bouchnout: Do štábu vítězného 
ANO v setmělém jachtařském klubu člověk v sobotu večer skoro netrefil. A 
když se dobouchal, tak se setkal s neformálně oblečenými zástupci Babišova 
hnutí nad pár chlebíčky a pomelem. To lidé z ODS, která dosud městu vládla, 
ale teď skončila jako třetí, volby sledovali ve společenském v Budvarce: 
pořádně nasvícené restauraci v centru města a u stolů s rautem. V pořadí 
hlasů druhé uskupení, zcela nové Naše Litoměřice monitorovaly sčítání hlasů 
také spíše skromněji, v hospůdce u letního kina. Lídra ANO výsledky hnutí v 
Litoměřicích potěšily. „Nedošlo ale k velkému progresu, zůstali jsme na 
stejných mandátech. Máme jich sedm stejně jako před čtyřmi i osmi roky,“ 
konstatoval Radek Löwy. „Samozřejmě jsme rádi, že jsme překročili ODS. Ale 
to není ani tak naše zásluha, jako spíš kolegů z Našich Litoměřic, kteří sebrali 
protestní hlasy proti ODS,“ doplnil Löwy. Bude i přesto právě on starostou 
Litoměřic? „Předpokládat se to může, ale jak to dopadne, to nikdo neví,“ usmál 
se Löwy. První kandidátku Našich Litoměřic Alenu Rožcovou zastihl Deník v 
sobotu večer na stejném místě. Delegace nového sdružení sem totiž právě 
přišla na první oťukávací jednání předtím na něm už v jachtařském klubu byli 
zástupci ODS. „Sami jsme překvapeni naším úspěchem. Jsme rádi, že jsme 
mohli přispět ke změně, která na radnici po letech dlouholeté vlády ODS snad 
nastane,“ řekla Rožcová na otázku k bezprostředním pocitům z výsledků 
voleb. Štáb ODS sledoval volby v Budvarce v centru města. Podle občanských 
demokratů je výsledek voleb v okresním městě odrazem celostátních událostí. 
Ale přiznávají, že jde i o důsledek některých záležitostí v samotném městě z 
posledních čtyř let. „Voliči usoudili, že cesta, kterou jsme se vydali, není ta, 
kterou by preferovali,“ uvedl Filip Hrbek, dvojka na kandidátce ODS v 
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Litoměřicích. Nižší výsledek, než před čtyřmi roky prý strana očekávala. 
Ostatně už dříve se pohybovala v různých volebních obdobích v sinusoidách. 
Počítala ale zároveň s vyšším výsledkem, než s jakým se nakonec umístila. 
„Ale co je stěžejní, je rozdělení mandátů zbylých subjektů. Tady je teď tíha 
odpovědnosti na straně hnutí ANO. Záleží na něm, jak se rozhodne, že má 
vypadat tvář a rozvoj města v dalších čtyřech letech,“ poukázal Hrbek. Naše 
Litoměřice, které občanské demokraty spolu s ANO také porazily, je v očích 
ODS sdružení, jež vyrostlo na medializaci kauzy převodu nemocnice. „Jsou 
tam lidé, kteří nedisponují žádnými zkušenostmi s komunální politikou. V 
zájmu všech obyvatel města si budu přát, aby pokud se budou podílet na 
správě věcí veřejných, ukázali, že umějí nejen kritizovat. Ale i vytvářet 
konstruktivní návrhy a posouvat město dál,“ zmínil Hrbek. Jestli bude ODS v 
příští koalici, nebo opozici, je v tuto chvíli s otazníkem. „Víkend bude rušný, 
plný různých vyjednávání. Ale v tuto chvíli můžeme jednoznačně říct, že 
nebudeme jednat o spolupráci s SPD,“ uvedl Hrbek. Obecně prý mrzí 
litoměřické členy ODS právě hlavně nárůst hlasů pro tuto partaj, již vnímá jako 
extremistickou a rizikovou pro zachování demokratického pořádku v celé 
zemi. 
 

• V Litoměřicích proběhla benefice. Vynesla přes 30 000 korun: V prostorách 
litoměřického hradu proběhla ve čtvrtek 22. září šestnáctá benefiční večeře 
Ústecké komunitní nadace. Hlavním hostem večera byl ředitel Knihovny 
Václava Havla a bývalý velvyslanec v USA a Izraeli Michal Žantovský. Součástí 
večeře byla dražba limitované edice bibliofilského vydání strojopisu Václava 
Havla, Případ Charty 77- Přepadení. Výtěžek z benefiční večeře a dražby v 
celkové výši 30 077 bude Ústeckou komunitní nadací využit na podporu 
projektů v ústeckém regionu. 
 

• V Litoměřicích je jasněji. Jednaly nejúspěšnější strany voleb: Vítězové voleb 
ANO s Našimi Litoměřicemi společně jednali večer v úterý 27. září v 
Litoměřicích. „Dohodli jsme se, kdo bude starosta a první místostarostka,“ 
shrnul výsledek jednání zatím bez dalších podrobností Tomáš Sarnovský z 
ANO. Definitivně povolební jednání o koalici v Litoměřicích zatím uzavřeno 
není. Jasno zatím není o tom, zda ANO a Naše Litoměřice sestaví koalici ještě 
s dalším partnerem. ODS v novém vedení města nebude. Už dříve oznámila, že 
půjde do opozice. 
 

• Kauza ztrát v litoměřickém muzeu nekončí. Exředitelka ji žene k Nejvyššímu 
soudu: Některé právní bitvy jako by neměly nikdy konec. Čerstvě i kauza obřích 
ztrát artefaktů z litoměřického muzea za jeho dlouholetého vedení Evou 
Štíbrovou. Definitivní tečku věc stále nemá ani po pěti letech policejního 
vyšetřování a dalších čtyřech u dvou soudů. Exředitelka je už v podmínce, 
verdikt ústeckého krajského soudu na jaře byl pravomocný. Uznali ji vinnou z 
toho, že ze zařízení zmizely tisíce předmětů za miliony korun. Rozsudek chce 
teď ale exšéfka muzea zvrátit dovoláním k Nejvyššímu soudu. Do jeho 
rozhodnutí chce i odklad splátky patnáctimilionové škody na Ústeckém kraji, 
jehož příspěvkovou organizací litoměřické muzeum je.  
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Říjen 2022 

• Nesplnitelné sliby z billboardů pomohly hnutí SPD ve volbách: Fenomén 
vzestupu vlasteneckých hnutí se projevil i ve volbách v klidných městech 
Ústeckého kraje. V Litoměřicích si SPD polepšila z 4,8 na 9 procent a má hned 
tři zastupitele. Litoměřice, patří v rámci severu Čech mezi méně problémová 
města. Tamní nárůst zvolených kandidátů SPD je proto překvapením. Co stojí 
za jejich zvýšenou popularitou? Svůj podíl na tom mají i nesplnitelné sliby, 
které nemají s lokální politikou nic společného jako třeba heslo „Zastavíme 
zdražování“. „Je pravda, že slib o zastavení zdražování na lokální úrovni splnit 
nelze. Ta prohlášení šla z vedení strany. Je to téma, na které lidi slyší a na 
billboardech jsme ho měli záměrně,“ přiznal Dominik Hanko z litoměřické 
organizace SPD. Zároveň ale dodává, že on osobně se snažil „tlačit“ lokální 
témata, jako je otázka parkování. Ovšem i v lokálu lze podle něj najít 
mezinárodní souvislosti. „Léta budujeme závislost na Rusku a teď to vláda 
chce najednou odstřihnout. Je potřeba, aby Ukrajina padla. Pak bude 
donucena jednat. To bude mít vliv na cenu plynu a pocítit to můžeme i u nás v 
Litoměřicích,“ domnívá se Hanko. Jeho názor jde proti zájmům České 
republiky, vláda naopak pomáhá Ukrajině v boji s ruským agresorem, který se 
snaží vojensky dobýt cizí území. Naopak obchod s Ruskem se česká vláda s 
Evropskou unií snaží omezit na minimum, aby režim prezidenta Vladimira 
Putina nemohl evropské státy pomocí nerostných surovin vydírat. 
 

• Dohodnuto. Litoměřice nově povedou ANO a Naše Litoměřice: Dva subjekty, 
které nejvíc zabodovaly ve volbách ve městě, si v koalici plánují vystačit s 
jedním mandátem navíc oproti opozici. Jednání mezi čerstvě zvolenými 
zastupiteli o budoucím uspořádání radnice začala hned s výsledky voleb. 
Necelý týden poté bylo jasno. Plácly si pouze dva subjekty: numerický vítěz 
ANO s druhými Našimi Litoměřicemi. Oba po rozpočtení hlasů získaly 
rovnocenných 7 mandátů, celkem 14, což jim zajišťuje těsnou většinu v 
27členném zastupitelstvu. Starostou by měl být po ustavujícím jednání v říjnu 
někdejší tajemník městského úřadu Radek Löwy, který teď jako bezpartijní 
kandidoval za ANO. Sekundovat by mu měla jako první místostarostka 
(neuvolněná) nynější vedoucí zdravotní sestra Alena Rožcová (Naše 
Litoměřice). Jako uvolněný místostarosta by měl pro město pracovat archivář 
Jiří Adámek (ANO). A jako čtvrtý uvolněný místostarosta tajemník 
libochovického městského úřadu Petr Panaš z Našich Litoměřic. Finanční 
výbor by podle představ vítězů měl vést Marek Kocánek z ANO, který pracuje v 
obchodním úseku Lovochemie. Předsednictví kontrolního výboru chtějí 
nabídnout opozici. O detailech povolebních jednání a jejich výsledcích hovořili 
lidé z ANO a Našich Litoměřic s Deníkem v pátek 30. září večer v jachtařském 
klubu na Střeleckém ostrově. Jednali prý se všemi subjekty, které získaly 
mandáty, tedy s SPD, se Severočechy a s uskupením Více pro Litoměřice. Ke 
stolu už nepřišla jen po prvním úvodním oťukávání během sčítání hlasů v 
sobotu 24. září ODS. „Jednání v žádném případě nebyla konfrontační,“ vylíčil 
Löwy atmosféru schůzek. Že se přesto nakonec dohodly na koalici pouze ANO 
s Našemi Litoměřicemi, vysvětlují jejich zástupci tím, že to podle nich usnadní 
a zefektivní komunikaci vedení města. Že budou mít jen o jeden mandát víc 
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nad opozicí, by podle nich neměl být problém. Dle vysvětlení předpokládají, že 
všem, stejně jako jim, půjde o prospěch města. Ostatně o tom podle Löwyho 
svědčila i předvolební kampaň na podobná témata u všech stran. „Akorát se 
volila jiná slova,“ dodal a za priority koalice označil dopravu, energie a bydlení. 
EVOLUCE NA RADNICI Oba partneři by měli mít stejný podíl v radě. „Máme 
stejný počet mandátů, dohodli jsme se na poměrném zastoupení,“ vysvětlil 
Petr Panaš, který při rozhovoru s Deníkem mluvil za Naše Litoměřice. Jejich 
lídryně Alena Rožcová se omluvila. Podle přítomných se účastnila všech 
předchozích jednání s potenciálními partnery i těch interních. „Měla trochu jiný 
slovník než my,“ odpověděl Löwy bez dalších podrobností s úsměvem na to, 
jak se odráželo, že byla na schůzkách mezi ANO a Našimi Litoměřicemi 
jedinou ženou. Panaš za hlavní motivaci tohoto subjektu v budoucí koalici 
označil ambici ke „změně na radnici“. „Nechceme dělat revoluci, spíš 
postupnou evoluci,“ upřesnil. K věci případných personálních změn ve vedení 
úřadu nebo v čele městských příspěvkových organizací, kterou by tato změna 
mohla představovat, se přítomní nechtěli vyjadřovat. Hovořit chtěli spíš o tom, 
že je jako hlavní a neodkladný úkol čeká sestavení rozpočtu města na příští 
rok. Ten si představují vyrovnaný, případně s menším deficitem. Pro 
Litoměřice bude rýsující se vedení města velkou změnou. Dosud je vedla 
zejména ODS, a ne jedno volební období. To ale změnily poslední volby. 
„Vzhledem k jejich výsledku, rozdělení mandátů a vzhledem k tomu, jak se 
profilovaly subjekty ve volbách, jsme se rozhodli nastoupit na cestu opoziční 
práce,“ vysvětlil v nedávném videu ODS voličům strany Filip Hrbek, dvojka 
kandidátky a stávající radní. Krok jít do opozice zdůvodnil zodpovědností vůči 
voličům ODS, ale i zástupců strany samé. Nové vedení města by mělo potvrdit 
ustavující zastupitelstvo, které bude pravděpodobně na čtvrtek 20. října. 
 

• Zlatá mince šla na dračku. Obdivovala ji i první dáma: Nový numismatický 
speciál zobrazuje památkovou rezervaci v Litoměřicích. Ceremoniál v místním 
hradu se uskutečnil za účasti prezidentovy manželky Ivany Zemanové a 
guvernéra České národní banky Aleše Michla. Velkou slávu zažil v úterý 
litoměřický hrad. Guvernér České národní banky (ČNB) Aleš Michl tady 
oznámil, že instituce vydala zlatou minci s motivy tohoto královského města a 
perly celého regionu. „Na zlatých mincích postupně představujeme deset 
měst, unikátních pro svůj historický význam a koncentrované kulturní dědictví,“ 
vysvětlil Michl. Litoměřice představují v jedinečné plánované 10členné sadě 
jediné město Ústeckého kraje. Vyraženy už byly mince s motivy z Chebu, 
Jihlavy a Mikulova. Na 15 tisíc kusů litoměřické mince za 22 924 korun bylo 
během úterý 4. října, a tedy v den jejího vydání, dopředu skoro rozprodáno. 
Podobné mince nyní nejsou jen výsadou sběratelů. 
 

• Vítězové voleb podepsali dohodu: Dohodu o koaliční spolupráci v 
nadcházejícím volebním období slavnostně podepsali vítězové voleb. V 
litoměřickém Hradu se včera sešli zástupci hnutí ANO a sdružení Naše 
Litoměřice. Nového starostu, extajemníka Radka Löwyho, který kandidoval za 
Babišovo hnutí, by mělo v příštím týdnu potvrdit ustavující zastupitelstvo. První 
neuvolněnou místostarostkou by měla být lídryně druhé z vítězných partají, 
zdravotní sestra Alena Rožcová. ANO a Naše Litoměřice chtějí také 
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neuvolněného politika pro bezpečnost a pořádek, kterým by měl být Radim 
Studený. 
 

• Výstava „zdraví“ z minulosti: V Litoměřické Galerii Gotické dvojče se můžete 
bosou nohou projít po Litoměřickém náměstí. Probíhá zde výstava starých 
pohlednic nazvaná „Pozdrav z minulosti“, která vznikla na základě sbírky 
pohlednic pana Luďka Veselého a v Galerii Gotické dvojče se uskuteční v 
rámci festivalu Dny česko-německé kultury. Je zde i velkoformátová 
fotografická mapa Mírového náměstí a okolí, po které se můžete dokonce 
projít. Prostřednictvím expozice můžete porovnat, jak Litoměřice vypadaly 
dříve a jak vypadají dnes. Výstava je i poctou nedávno zesnulého Luďka 
Veselého, který byl vášnivý sběratel historických pohlednic převážně z 
Litoměřic. Byl i spoluautorem několika knih o historii Litoměřic. Výstava bude k 
vidění až do 20. listopadu. 
 

• BMX kolo putuje do dětského domova v Litoměřicích: Bikrosový oddíl 
Litoměřice funguje již mnoho let pod hlavičkou Cyklistického klubu Slavoj 
Terezín, z.s. Každoročně pořádá prázdninové soustředění v Jeseníkách. Letos 
se zúčastnilo této akce i několik chlapců z litoměřického dětského domova. 
Pravidelně také chodí na tréninky na bikrosovou dráhu. CK Slavoj Terezín a 
jeden nejmenovaný sponzor se rozhodli, že podpoří a pomohou. V minulém 
týdnu daroval zmíněný klub bikrosové kolo Kristiánu Hájkovi, nejmladšímu ze 
skupiny z domova. Podařilo se nám tak zajistit kvalitní sportovní vybavení 
zatím alespoň pro jednoho člena. Kristián tak může pokračovat v trénincích a 
dál rozvíjet svůj talent. Bikrosový oddíl má základnu a bikrosový areál v 
Litoměřicích pod Bílou Strání. Tréninky pro děti od šesti let probíhají každé 
úterý a čtvrtek od 17 hodin až do konce října. Každé úterý máme ještě 
minitréninky pro děti mladší šesti let a to od 16:15 hodin. Během zimy 
navštěvují děti tělocvičnu a pokud počasí dovolí, tak se od dubna začíná opět 
jezdit na dráze. 
 

• Na Zahradu Čech se sjeli psí krasavci z celé republiky: Areál výstaviště 
Zahrady Čech v Litoměřicích ožil v sobotu tradiční Krajskou výstavou psů 
všech plemen kromě německých ovčáků. Chovatelé ze všech koutů republiky 
na výstaviště dovezli přes šest stovek svých čtyřnohých miláčků, kteří během 
dopoledne a brzkého odpoledne prošli odborným posouzením. Poté je čekaly 
soutěže. Vyhlášený byl nejlepší pár psů a nejlepší chovatelská skupina. 
Ocenění byla připravena i pro mladé vystavovatele. Zájmová organizace Nord 
Bohemia Canis výstavu pořádala už pojedenácté. 
 

• Šporcl, Kubelík, Mendelsson-Bartholdy, SF Teplice a dirigent Rožeň 
v Litoměřicích: Jedinečné, famózní a mistrovské bylo provedení díla našeho 
největšího houslisty (a zároveň skladatele) Jana Kubelíka Koncertu č.1 C dur a 
Koncertu e-moll Felixe Mendelssona-Bartoldyho milovníkům hudby na 
koncertě v pondělí 10.10. v Litoměřicích prostřednictvím světově uznávaného 
houslového virtuosa Pavla Šporcla v rámci celorepublikového turné Pocta 
Mistrům II. Turné bylo projektem samotného Pavla Šporcla. Našeho v 
současnosti nejznámějšího a originálního houslistu doprovodila Severočeská 
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filharmonie Teplice pod taktovkou hostujícího, velmi nadějného Jiřího Rožně. 
Doma nepříliš známý jedenatřicetiletý dirigent hostuje v této sezoně převážně 
na podiích v severní Americe. 
 

• Litoměřice budou mít 17 lahví unikátního vína: Parkány José Rizala byly v 
minulosti součástí opevnění města. Dnes je na nich malá městská vinice, o 
kterou se stará vinař Michal Závada. Letos se hroznům podařilo dozrát a 
sklidil je vinař a nikoliv vandalové, jako tomu bylo loni. „Jedná se o směs 
odrůd, které byly na místě vysazeny v 90. letech minulého století. Hrozny 
vyzrály na velmi pěkných 19 stupňů cukernatosti. Víno právě dokvasilo, je 
stočené a nyní bude zrát,“ řekl Závada. Úroda nakonec dá raritních 17 lahví 
vína, které budou lidem nabídnuty na Litoměřickém koštu 2023. 
 

• Litoměřický hokej opouští jedna z ikon. Kouč Tvrzník kývl Slavii: Časy se 
mění. Po dlouhých šestnácti letech nebude stát na lavičce kališníků v 
trenérské roli Daniel Tvrzník. Kouč, který stál de facto u restartu litoměřického 
hokeje totiž kývl na post hlavního trenéra pražské Slavie… Litoměřický rodák 
začal s hokejem v severočeském městě jako hráč, později přesídlil do Ústí nad 
Labem, s nímž vybojoval postup do I. ligy. Zahrál si také v Itálii (Gherdëina) či v 
Norsku (Frisk), na sklonku kariéry přešel do Litoměřic, jimž pomohl ke 
stejnému úspěchu, jako ústeckému Slovanu. Z pozice hrajícího kouče 
následně plynule přešel do pozice trenéra či asistenta trenéra. Po jeho boku se 
na lavičce Stadionu vystřídala řada trenérských osobností jako Jindřich 
Setikovský, Miloš Říha mladší či David Bruk. Tvrzník ovšem zůstával stálicí, v 
severočeském celku si vyzkoušel také post sportovního manažera. 
Prozatímním vrcholem jeho trenérské kariéry bylo loňské vítězství Litoměřic v 
základní části druhé nejvyšší soutěže. 
 

• Novým starostou Litoměřic je Löwy: Zastupitelé volili nové funkcionáře. Hlavu 
města má vítěz voleb ANO. Alena Rožcová za Naše Litoměřice bude první 
místostarostka. Ale jen napůl. Pomyslné žezlo přebral úředník Radek Löwy 
(kandidoval jako bezpartijní za ANO) od dlouholeté hlavy města Ladislava 
Chlupáče (ODS). Ve čtvrtek 20. října ho v Hradu zvolila potřebná většina 
nových zastupitelů. Obě osobnosti spolu krátce po volbě veřejně hovořily na 
pódiu i před veřejností, která se přišla podívat. „Není to vůbec jednoduchá 
úloha. Ale přesto věřím, že ji zvládneš,“ řekl exstarosta svému následovníkovi. 
„Budu se snažit, abych nezklamal,“ reagoval Löwy. Pochválil předchůdce, že 
město pozvedl k nebývalé kráse. „Bude mi velkou ctí navazovat, Láďo, na tvou 
práci. Bohužel si myslím, že jsi mi laťku nasadil velmi vysoko,“ uvedl dál nový 
starosta. Chlupáč poté předal zastupiteli za ANO řízení jednání zastupitelstva. 
Diskusi vzbudil návrh na neuvolněný post první místostarostky Aleny Rožcové 
(Naše Litoměřice). Podle Romana Kozáka z ODS to není tradicí. „Jste si jistá, 
že služba městu na zkrácený úvazek může být dostačující a zodpovědně ji 
zvládnete?“ ptal se zastupitel. „Jsme domluveni, že zbývající dva 
místostarostové mi budou vypomáhat,“ reagovala vedoucí zdravotní sestra 
Rožcová. Mluvila o Petru Panašovi (Naše Litoměřice) a Jiřím Adámkovi (ANO), 
kteří budou uvolněnými zastupiteli. Rožcová vysvětlila, že na zkrácený úvazek 
bude dál pracovat v litoměřické nemocnici vzhledem k tomu, že za sebe nemá 
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náhradu. Jednání litoměřického zastupitelstva včera pokračovalo volbou 
radních, výborů a komisí. 
 

• Na podporu dětí se vybral milion korun:  
Divadelní benefice. Na podporu dětí v náhradní rodinné péči poputuje výtěžek 
z letošního 12. ročníku Divadelní benefice. Ta se včera odehrála v Divadle 
Karla Hynka Máchy v Litoměřicích, kam se přesunula z Lovosic a Ústí nad 
Labem. Po celý víkend byla v podání ochotnických souborů připravena 
představení pro všechny věkové kategorie. Za celou dobu konání Divadelní 
benefice se vybral téměř milion korun, navštívilo ji přes osm tisíc diváků a 
odehrálo se přes 100 divadelních představení. 
 

• Exstarosta Chlupáč v opozici nebude. Vzdal se mandátu: Vzdal jsem se 
mandátu zastupitele, nebudu kandidovat v příštích komunálních volbách. O 
obojím informoval příznivce exstarosta Ladislav Chlupáč na jeho Facebooku. 
V příspěvku poukázal, že ODS má mladší straníky, než je on. „Chci, aby si tento 
tým prošel i zkušenostmi nabitými v opozici, nepochybně pro ně budou 
přínosem. V dalších letech je pak využijí pro rozvoj města,“ věří Chlupáč. Jeho 
židli v zastupitelstvu i ve finančním výboru získá Lukáš Korbel. Pro město chce 
dál pracovat jako senátor. 
 

• Rudoarmějce v Litoměřicích obarvili červeně a postavili na pračku: V 
Litoměřicích někdo poškodil sochu rudoarmějce. Čelo podstavce upravil do 
podoby pračky a na těle sochy je pás červené barvy. Město nechá nátěr 
odstranit a osadí sochu cedulkou, která uvede historické souvislosti, řekl v 
úterý starosta Radek Löwy (ANO). V souvislosti s válečným konfliktem na 
Ukrajině se v posledních měsících objevily i další případy ničení památek 
připomínajících Rudou armádu. „Je to poměrně čerstvá záležitost. Technické 
služby města zjistí, čím byl pomník nabarven. Podle toho bude zvolen vhodný 
způsob odstranění tak, aby byl i šetrný k té soše,“ uvedl. Město plánuje osadit 
sochu cedulkou, aby byly zřejmé historické souvislosti a to, na čí počest socha 
na místě stojí. Socha rudoarmějce byla již v minulosti poničena. Socha 
rudoarmějce stojí v Jiráskových sadech od roku 1975. V roce 2011 se ve 
městě diskutovalo o odstranění sochy v souvislosti s revitalizací sadů. Město 
tehdy uvedlo, že socha tam musí zůstat na základě mezinárodní dohody mezi 
Českou republikou a Ruskem. 
 

• Pračka je pryč. sochu zase někdo přemaloval: Obraz namalovaný na 
podstavec rudoarmějce v Jiráskových sadech v Litoměřicích je pryč. Ve středu 
26. října už kolem půl šesté ráno původní pračku zakrýval čerstvý nátěr. Pod 
podstavcem je opřená cedulka. „Milí Ukrajinci, omlouváme se za vandala, jenž 
svým činem plivl na památku Vašich předků, kteří v řadách Rudé armády 
bojovali a umírali za naše osvobození od nacismu,“ stojí na ceduli. Vedlejší 
cedulka nese text v ukrajinštině, pravděpodobně toho samého obsahu. Nešlo 
ještě o nápravnou akci městských Technických služeb, o které mluvil s 
novináři starosta Radek Löwy. Fotku z Litoměřic s pračkou viděli čtenáři hned 
několika zpravodajských webů. Technické služby se chystají očistit sochu 
později, až na to budou mít kapacitu. 
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Listopad 2022 

• Bohoslužby se neomezí. Věřící na severu Čech jsou otužilí: Zdražení energií 
se nově odráží i v hospodaření církví. Například někde zavřou kostel nebo 
dočasně přeruší bohoslužby. „Nebudeme vytápět druhý městský kostel Všech 
svatých a bohoslužby budeme mít jen v tom hlavním,“ citovala Česká televize 
děkana ve Frýdku-Místku Daniela Víchu. „Důvodů je víc. Nemusíme v něm ani 
topit, ani ho zdobit,“ upřesnil pro Deník farář Vícha. Podle něj situace není nijak 
dramatická, přesto některé kostely přešly na úsporný systém vytápění. Na 
Litoměřicku se podobné omezení nechystá. „Na Moravě mají kostelíky vyhřáté, 
u nás jsme otužilejší. Nevzpomínám si na žádný kostel na Litoměřicku, který 
by byl celý vytápěný. Morava, to je úplně jiné hřiště. V kostele je teplo, a ještě 
vám to hřeje na kolena,“ usmíval se mluvčí litoměřického biskupství Dominik 
Faustus, který zároveň popírá, že by na Litoměřicku došlo k jakémukoli 
omezení církevní činnosti. Stejně to komentují i věřící. „Já jsem na zimu zvyklá, 
do kostela zajdu určitě,“ komentovala situaci například Jana Novotná z 
litoměřické charity. I generální vikář litoměřické diecéze Martin Davídek 
potvrdil, že v severních Čechách se v kostelech netopí a omezování 
bohoslužeb se neplánuje. „Bohoslužby a práce s věřícími byly ohroženy v době 
covidu. Na zimu můžeme přitopit lidem topnými koberečky, a to nejen během 
mší, ale i během v kostele pořádaných koncertů,“ uvedl děkan Petr Szeliga. 
Nicméně i on sahá k úsporným opatřením, jakými jsou třeba výměny svítidel 
za LED, které mají minimální spotřebu energie. Klasické půlnoční mše tedy v 
ohrožení nejsou. V Litoměřicích dokonce připravují i takzvanou dětskou, která 
neproběhne v noci, nýbrž začne v už 16 hodin. 
 

• Dušičky provázely bohoslužby. lidé vzpomínali na blízké: Svátek všech 
zesnulých doprovází nejen návštěvy hřbitovů, zdobení hrobů květinami a 
svíčkami, ale nesmí chybět také bohoslužby. Nejinak tomu bylo například i v 
Litoměřicích. Bohoslužba u příležitosti Dušiček, proběhla včera odpoledne „u 
kříže“ ve staré části Litoměřického hřbitova. Bohoslužbu sloužil generální vikář 
Litoměřické diecéze Martin Davídek. Sešla se zde padesátka věřících, kteří 
vzpomínali na své zemřelé blízké a po obřadu se odebrali ke kanovnické a 
biskupské hrobce, kde bohoslužba skončila. 
 

• Sympatická Chantal dražila umělecká díla pro dobrou věc: Umění pro dobrou 
věc. Včera (3.11.) se v prostorách litoměřického Hradu uskutečnil Společenský 
večer Diakonie, jehož součástí byla tradiční aukce uměleckých děl, výrobků od 
klientů a darů od přátel Diakonie. Večerem provázela herečka a zpěvačka 
Chantal Poullain, která si litoměřickou Diakonii vzala za svou a stala se tak 
patronkou benefičních aukcí tohoto střediska. Výtěžek benefice podpoří 
spolufinancování rekonstrukce objektu pro nové Chráněné bydlení v Kamýcké 
ulici v Litoměřicích. Dražební seznam obsahuje celkem 48 předmětů. 
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• Pepa Pásztor vařil kapustnicu pro Litoměřickou nemocnici: V sobotu se opět 
v Krušovické pivnici v Litoměřicích uskutečnil v pořadí už šestý ročník 
dobročinné akce na podporu dětského oddělení litoměřické nemocnice. 
Srdcař Pepa Pásztor se svými pomocníky po roce opět uvařil pravou 
maďarskou kapustnici a guláš. „Aby to byla pravá kapustnica a gulášek, bylo 
zapotřebí 20 kg hovězí kližky a 5 kg vepřového masa. Cibule a další 
ingredience jako brambory a koření. Pak už jenom ten správný cit pro chuť a je 
hotovo,“ říká bývalý voják-ženista z bývalých kasáren pod Radobýlem Pepa 
Pásztzor. Kapustnice uvařil Pepa Pásztor se svými pomocníky okolo šedesáti 
litrů, guláše, který byl z hovězí kližky, bylo v plánu o něco méně. „Vybralo se 38 
000 korun a třicet tisíc bude věnováno dětskému oddělení Litoměřické 
nemocnice, čtyři tisíce dostane nadace Delfín a čtyři tisíce věnujeme chlapci z 
Litoměřic, který je upoután na invalidní vozík,“ říká šéfkuchař a otec 
charitativní akce Pepa Pásztor. 
 

• Svatomartinské má požehnání: Svatomartinskému vínu požehnal v 
Biskupském pivovaru v Litoměřicích generální vikář Martin Davídek. Zároveň 
také ochutnal z místní kuchyně dozlatova upečenou svatomartinskou husu. 
Podle provozovatele Vlastimila Žáčka připravila kuchyně pro zákazníky husí 
menu v podobě kaldounu, paštiky z husích jater a pečeného stehna nebo prsa. 
Svatomartinská vína jsou první vína nového ročníku. Jde o vína svěží a 
ovocitá, která sice zrála pouhých několik týdnů, ale za tuto dobu už stačila 
získat svůj osobitý charakter. 
 

• Brownfieldy ožívají, k zemi nepůjdou: V postupně opravovaných 
průmyslových budovách se navzdory krizi zabydlují noví nájemci. Vyrábět 
pršut v bývalém pivovaru. O tom už dlouho sní šéf společnosti Chovaneček. 
Vize Vlastimila Chovanečka mladšího se postupně stává skutečností, firma už 
prošla konkurzem na pronájem části brownfieldu v režii litoměřické radnice. 
Město nyní objekt opravuje s šedesátimilionovou injekcí od ministerstva 
průmyslu a obchodu (MPO), které na to uděluje dotace. Peníze ze stejné 
kapitoly už podpořily obnovu první části někdejšího litoměřického pivovaru, 
kde se opět po letech vaří pivo. Podpora šla i na opravy dalších pustnoucích 
objektů v Ústeckém kraji, a to nejen průmyslových. Rodina Chovanečkova s 
masnou výrobou z těsných podmínek v Novobranské ulici nedávno 
expandovala do Vavřinecké. Našla tam azyl ve velkorysejších prostorách po 
bývalém železářství. V centru města Chovanečkovi částečně vyrábějí i jejich 
specialitu pršuty. Na ty by se chtěli zaměřit i v části starého pivovaru. O 
pronájem tohoto prostoru se zajímali jako jediní. Zabydlet by se tam měli za 
dva roky. 
 

• Lidé zavzpomínali na sametovou revoluci: Zapálením svíček u busty Václava 
Havla v litoměřickém parku, který nese jeho jméno, vyvrcholila ve čtvrtek v 
Litoměřicích vzpomínková akce připomínající události 17. listopadu. 
Vzpomínkový akt, který doprovázela čestná stráž litoměřických skautů a 
vystoupení pěveckého sboru Cantica Bohemica, byl zahájen u bronzové 
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trikolory zdobící fasádu jedné z dominantních budov Mírového náměstí. Zde 
zazněly i projevy místostarosty Litoměřic Petra Panaše, poslance Parlamentu 
ČR Karla Krejzy, bývalého disidenta a hybatele litoměřických událostí Zdeňka 
Bárty a vysokoškolského pedagoga Martina Šimsy. 
 

• V Litoměřicích stojí vánoční strom, rozsvítí ho v neděli: Na centrálním 
litoměřickém náměstí stojí od včerejška smrk, který v příštích dnech ozdobí a 
v neděli také rozsvítí. Město letošní vánoční strom získalo od soukromého 
dárce. Smrk padl v pondělí 21. listopadu ráno v Mládežnické ulici. Na náměstí 
ho jeřáb usadil dopoledne. Při instalaci se dělníci činili i na zvedací plošině. V 
příštích dnech strom vylepší ozdobami, které se osvědčily z minulého roku. Na 
první adventní neděli 27. listopadu je plánované jeho slavnostní rozsvěcení v 
18 hodin. Program převážně pro děti se zpíváním, divadlem a soutěžemi 
začíná už v 15 hodin a vrcholí koncertem Stanislava Hložka. 
 

• Italští věřící přispěli na litoměřické chráněné bydlení: Stačily necelé dva roky, 
aby se vrátnice v litoměřických kasárnách pod Radobýlem změnila na krásné 
chráněné bydlení. Místo v areálu, kde dříve sídlili dělostřelci a který sloužil i 
jako koncentrační tábor, se stalo luxusním domovem pro 12 klientů s 
mentálním postižením litoměřické Diakonie. Jsou zde jak garsonky pro ty, kteří 
chtějí bydlet samostatně s menší podporou, tak i dvougarsonky pro páry a dva 
komunitní byty, jež jsou určeny těm, kteří chtějí zatím bydlet společně a s vyšší 
mírou podpory pracovníků sociální služby. „Oprava přišla na zhruba 25 milionů 
korun, ale dostali jsme podporu přes systém darů italských věřících. V Itálii 
vybrané peníze mohou být investovány i na projektech v zahraničí a my jsme 
měli to štěstí, že jsme na část prostředků dosáhli,“ upřesnila zástupkyně 
ředitelky litoměřické Diakonie Zuzana Matějovská. Byť jde o klienty Diakonie, 
nemají bydlení zdarma. „Jedná se o placenou službu a většinou jde o peníze z 
příspěvku na péči. V právě otevřeném bydlení máme dvě bytové kategorie, na 
jednu se přispívá šest tisíc, na druhou o šest set korun více,“ řekla mluvčí 
Diakonie Vendula Poštová. Část nových obyvatel se do Litoměřic stěhuje z 
Terezína. Cílem je poskytnout chráněný prostor klientům, jejichž rodiče 
stárnou a časem se o ně nebudou moci postarat. Vrátnici v bývalých 
kasárnách pod Radobýlem získala Diakonie od města Litoměřice s 
podmínkou, že zde bude poskytovat sociální služby „Myslím, že tady jednou 
vznikne malé městečko a sociální služby do toho prostoru patří,“ řekl bývalý 
starosta a současný senátor Litoměřic Ladislav Chlupáč. 
 

• Na plaveckém mistrovství ČR získal Vojtěch Netrh dvě zlata: Od čtvrtka do 
neděle se uskutečnilo mistrovství České republiky dospělých a juniorů v 
plavání, na kterém litoměřický plavec Vojtěch Netrh získal dva tituly v 
disciplínách 50 a 100 metrů prsa. Stříbrnou medaili ještě přidal v závodě na 
200 m prsa a bronz v závodě na 100 polohový závod. Do desetičlenného finále 
na 100 metrů prsa se probojoval v mladších juniorech František Trembač. Na 
mistrovství litoměřické plavání reprezentovaly Monika Motejlová a Elen 
Kuztlerová. Oběma postup těsně unikl, ale děvčata si ve většině startů 
vylepšila svá osobní maxima. 
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• Rudoarmějec dráždí, dostane lepší nátěr: Podstavec vojáka je po nedávném 
dvojím útoku vandalů znovu bez nátěru. Starší nápisy a cákance rudé barvy z 
jara jsou ještě v řešení. Estéti jásají, díky zásahu Technických služeb je po 
měsíci podstavec Rudoarmějce znovu bez fušerského krémového nátěru. Tím 
kdosi na konci října v Jiráskových sadech přes noc přemaloval pračku na 
kamenném podkladu sochy. Tu na stojan někdo vyobrazil také pod rouškou 
tmy noc nebo dvě předtím. Podle vykladačů anonymní umělec spojením dvou 
symbolů hanil nynější ruské vojáky, kteří bojují na Ukrajině, že na okupovaném 
území kradou lidem pračky a další cennosti. Odstraněním nátěru ale zároveň 
„vylezly“ starší anonymní komentáře k aktuální válce na Ukrajině z první 
poloviny tohoto roku: černým sprejem ledabyle načmáraný vzkaz Rusům na 
podstavec ve znění „1945 osvoboditel, 1968 okupant, 2022 vrah dětí“ a 
červené cákance na celé soše, asociující krev. Odstranit toto všechno bude 
větší oříšek, město na to poptává speciální firmu. Aby se do budoucna vyhnulo 
nekonečnému řešení počmáraného nebo postříkaného Rudoarmějce, chce ho 
pro jistotu vybavit i antigraffiti nátěrem. U Rudoarmějce přibyla v uplynulých 
dnech i důstojně vypadající cedule, usazující umělecké dílo ve veřejném 
prostoru do adekvátního historického kontextu. „Socha z roku 1975 připomíná 
padlé vojáky Rudé armády při osvobození Československa za druhé světové 
války. Nemalou část těchto obětí tvořili mezi ostatními národy i Ukrajinci. 
Tento pomník tak připomíná odvahu a hrdinství všech národů, které bojovaly 
za naše osvobození v řadách Rudé armády,“ stojí na ceduli i s anglickým 
překladem. 
 

• Na litoměřickém náměstí září strom: Na Mírovém náměstí v Litoměřicích od 
neděle září strom a vytváří vánoční atmosféru. Podívanou si nenechaly ujít 
stovky obyvatel města. Na slavnostní rozsvícení vánočního stromu vyrazili po 
dvou letech, kdy platila proticovidová opatření. Tentokrát si mohli lidé dát 
svařák a něco dobrého k jídlu. Například stánek Městských kulturních zařízení 
nabízel „echt“ svařák plný rozinek, mandlí a fronta zde byla až k vánočnímu 
stromu. 
 

 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



60 
 

Prosinec 2022 

• Začaly vánoční trhy, děti na náměstí zdobí stromečky: Na litoměřickém 
Mírovém náměstí se včera otevřely Vánoční trhy. Zavoněl svařák, grilované 
klobásy a vánočně nazdobené stánky lákaly ke koupi drobných dárků. K 
vánoční atmosféře tu každoročně přispívají místní mateřské školy, které si zde 
nazdobí svůj stromeček. Vánoční trhy skončí 23. prosince, stánky mají 
otevřeno od 11 do 20 h. 
 

• Město za své peníze organizuje tábor pro znevýhodněné děti: Akce se 
odehrává v přírodním prostředí Českého středohoří. Příští rok se má konat 
zase, bude ale dražší. Za celkem 172 tisíc korun zorganizovaly Litoměřice 
tábor pro děti ze sociálně slabších rodin. Původně přitom měla akci zaplatit 
dotace ministerstva vnitra. Už teď se hledají zdroje, které by umožnily akci i 
další rok. Resort před časem pozastavil dotační program, z něhož město 
čerpalo peníze na uspořádání tábora pro děti ze znevýhodněných rodin. Přesto 
se Litoměřice akce nevzdaly, a i přes zdražení doufají, že bude pokračovat i v 
roce 2023. „Důvodem zastavení tohoto typu dotací byl covid,“ shrnula situaci 
vedoucí odboru sociálních věcí a zdravotnictví litoměřické radnice Renáta 
Jurková. Město tak muselo sáhnout do vlastních zdrojů, konkrétně do 
rozpočtu odboru sociálních věcí a zdravotnictví, a využilo peněz, které byly 
určeny na prevenci kriminality v litoměřickém okrese. „V rámci Ústeckého 
kraje jsou Litoměřice jediným městem, které podobnou akci organizuje,“ 
dodala Jurková, která doufá, že pro rok 2023 se dotační program obnoví. 
Ačkoli Litoměřice nemají typicky vyloučené lokality, jako jsou Předlice v Ústí 
nad Labem či Chanov v Mostě, i tady žijí rodiny, které si nemohou dovolit 
poslat děti na tábor. V těchto případech je neocenitelná pomoc terénních 
pracovníků, kteří vědí, o koho se jedná, a mohou nabídnout přímou pomoc s 
financování pobytu dětí. 
 

• Temná místa nezmizela. Lidé se cítí nebezpečně Na Kocandě: Kterým 

lokalitám se obyvatelé Litoměřic raději vyhýbají? Je to například vlakové 

nádraží nebo diskotéka Luna. Reportér Deníku se do těchto pocitově 

nebezpečných míst vydal. Kde je bezpečno a kterým místům se naopak raději 

obloukem vyhnout? To ukazuje pocitová mapa Litoměřic, do níž se v roce 

2016 zapojilo téměř tři tisíce lidí. Upozornili tehdy na problémová místa a 

radnice na ně proto zacílila svou pozornost. Deník nyní zjistil, že problémy se 

někde podařilo vymýtit, jinde naopak zůstaly. O rizikových lokalitách vedení 

města ví a snaží se je prý monitorovat pomocí přenosných kamer. „Také tam 

máme posílené hlídky městské policie,“ uvedla Lenka Benešová, která má na 

odboru sociálních věcí a zdravotnictví na starosti prevenci kriminality. Trnem v 

oku lidem zůstává nádraží Litoměřice město. Jeho okolí svou image nijak 

nevylepšilo, byť samotný interiér výpravní budovy prošel nákladnou 

rekonstrukcí a prokoukl. „Okolí nádraží je skutečně problémové. Kolem 

velkého nádraží budou problémy vždycky,“ potvrdil velitel městské policie Ivan 

Králik. Pocitová mapa měla posloužit městu pro další rozvoj a posílení 

bezpečnosti obyvatel v krizových oblastech. Kromě zmíněného nádraží se 
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jednalo o diskotéky Severka a Luna či okolí řeky Labe. Jako zapomenutou 

oblast místní označili okolí kasáren, kde se koná veletrh Zahrada Čech, nebo 

vilu Pfaffenhof ležící na okraji města nedaleko Radobýlu. Přesto místní 

některá místa stále vnímají jako problémová. Reportér Deníku se na ně vydal. 

NÁDRAŽÍ JAKO EVERGREEN Lidé si v případě nádraží Litoměřice město 

neustále stěžují na bezdomovce a opilce. Redaktor Deníku navíc našel na 

konci nástupiště, kde je možné si sednout na kamenné ohrazení a zároveň 

nebýt úplně na očích, dvě jednorázové stříkačky používané k aplikaci drog. 

Stejnou zkušenost potvrdila terénní pracovnice Českého červeného kříže Jitka 

Kocourková. „Na nádraží opravdu o odhozené stříkačky není nouze,“ uvedla a 

doplnila další problémovou lokalitu: „Je to lávka u Katovny, ale ta je mimo 

centrum dění.“ Co se týče nádraží, situaci zhoršuje i nedaleký azylový dům a 

blízký supermarket, kde je možné koupit levný alkohol. „Dlouhé nástupiště v 

tomto případě slouží jako místo, kde je možné se v klidu sejít a sednout si ke 

konzumaci,“ poznamenal Králik. Nedávno to potvrdil smutný příběh plačícího 

pětiletého chlapce, kterého u nádraží letos 26. října zaregistrovaly kamery 

městského systému. Nedaleko klučiny přivolaní státní policisté legitimovali 

jeho rodiče. „U matky policisté provedli pozitivní dechovou zkoušku s 

výsledkem 2,46 a u otce 1,95 promile alkoholu,“ informovala o případu 

litoměřická městská policie. Uvnitř nádraží je kavárna, kde lidé během 

otevírací doby mohou počkat na vlak v teple a osvětleném prostoru. Jenže 

podnik zavírá v pět odpoledne. Čekárnu na nádraží České dráhy nemají, 

poskytuje ji jen společnost Regiojet. OD SEVERKY K LUNĚ Dalším místem, 

které respondenti z Litoměřic vyhodnotili jako nebezpečné, bylo okolí 

diskotéky Severka, kde byly občas pořádané nelegální party a místní si 

stěžovali na hluk a opilce. „Okolí Severky se výrazně zlepšilo, zhoršila se 

situace u diskotéky Luna,“ myslí si Králik. Situace u jmenované diskotéky došla 

tak daleko, že město vyhláškou zakázalo venkovní konzumaci alkoholu do 

vzdálenosti 150 metrů od budovy. „Severka i Luna jsou klasika, tam jsou 

problémy dlouhodobě,“ hořce se pousmála Kocourková. U vily přezdívané 

Fafák se situace ohledně bezpečnosti zlepšila. V minulosti se tam scházeli 

uživatelé drog, dnes je situace jiná. „Aktuálně je tam oplocení a bezpečnostní 

situace je výrazně lepší,“ komentoval Králik situaci ohledně problémové vily, 

kterou v minulosti využili fotografové zaniklých staveb i filmové štáby k 

natáčení béčkových pornografických snímků. Naopak jedno pocitově 

nebezpečné místo přibylo. „Nové problémové místo, které v tehdejší pocitové 

mapě není, je ulice Na Kocandě, kde se v hotelu ubytovávají dělníci a kolem 

bydlí sociálně slabí. Občas je tam kvůli hluku volaná i policie. 

 

• Charitativní sbírka Deutschklubu vynesla 23 700 korun: Charitativní sbírka 
litoměřického Deutschklubu putovala v prosinci k Nadačnímu fondu Delfín. V 
průběhu druhého pololetí účastníci pravidelných setkání Deutschklubu 
nasbírali celkem 23.700 korun na podporu hudebního vzdělávání dětí, které 
fond podporuje. Deutschklub se schází každou středu v Knihovně KHM a 
odpoledne zpravidla v Čajovně Hóra setkávalo 26 zájemců o německou 
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konverzaci. Všechny účastníky spojuje zlepšit si znalosti v němčině, ale i 
zájem podpořit dobrou věc. 
 

• Pracoviště litoměřické matriky prošlo modernizací: Pracoviště matriky 
litoměřického městského úřadu, které poslední tři měsíce provizorně sídlilo na 
CzechPointu v přízemí radnice, se od pondělí 19. prosince vrací na původní 
místo vedle obřadní síně. To mezitím prošlo kompletní modernizací. Nově 
opravené prostory nabídnou klientům i pracovníkům odpovídající zázemí pro 
osobní jednání. Novinkami budou také vyvolávací zařízení a elektronický 
objednávkový systém přes web města. 
 

• Litoměřice chtějí utratit 751 milionů: Rozpočet města, který schválilo 

zastupitelstvo města na svém poslední zasedání, počítá s celkovými výdaji v 

částce 751 milionů, přičemž plánované příjmy jsou 687 milionů. Schodek ve 

výši 64 milionů město pokryje z vlastních zdrojů. „V běžném rozpočtu je na 

straně výdajů promítnuto i zvýšení nákladů za energie, které jsou o 40 milionů 

korun vyšší než v letošním roce,“ upozornil starosta Litoměřic Radek Löwy. 

Nejvýznamnější investicí bude regenerace budovy B v bývalém pivovaru za 

zhruba 60 milionů korun. Dotace činí bezmála 33 milionů korun. 

 

• Češtinu zvládl. Svatoštěpánskou mši vedl apoštolský nuncius Okolo: Na 
Štěpána zaplnili věřící katedrálu sv. Štěpána v Litoměřicích, aby vyslechli 
kázání, kde hlavním celebrantem a kazatelem byl apoštolský nuncius v České 
republice arcibiskup Mons. Jude Thaddeus Okolo. Kázání vedl v češtině, což 
bylo pro některé věřící překvapením. Apoštolský nuncius prozradil, že zde v 
Litoměřicích není poprvé, před lety se zde sešel s tehdejším biskupem 
Josefem Kouklem. 
 

• ZŠ U Stadionu se účastnila akce I pětikoruna pomůže: Naše škola ve 
spolupráci se společností ShineBean a rodiči našich žáků podporuje školu v 
Keni (Barchando) již řadu let. Za tu dobu jsme pomohli pořídit učebnice, školní 
pomůcky i nádrž na vodu. Ve školních tréninkových farmách se děti učí být 
soběstačné pěstovat zeleninu a také chovat králíky a drůbež. Vypěstovanou 
zeleninu mají ve škole k obědu. Spoustu též dokáží sami na trhu prodat a 
vydělané peníze dále investovat do vlastních dětských mini farem. Peníze z 
letošní sbírky půjdou na postavení králíkáren a kurníků. 
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3. Obyvatelstvo 
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Demografické a sociálně ekonomické údaje 

Údaje Českého statistického ústavu k 31. 12. 2022.  

Stav obyvatel k 31. 12. 2022 

Podle oficiálních údajů Českého statistického úřadu byl na počátku roku 2022 
počet obyvatel Litoměřic 22 950. 

Na konci roku 2022 byl evidovaný počet obyvatel 23 124. Za rok 2022 tedy přibylo 
174 obyvatel. Je to první nárůst počtu obyvatel města od roku 2016. 

Průměrný věk obyvatele Litoměřic byl 43,2 let.  

Sňatky/rozvody: za celý rok 2022 byl počet uzavřených sňatků 107 (o 9 více než 
v roce 2021) a počet rozvodů 39 (což je o 19 méně než v předchozím roce). Takto 
nízký počet rozvodů je neobvyklý. Podle dat statistického úřadu je to nejnižší číslo 
od roku 1991 – předchozí záznamy nemáme k dispozici.  

Pohyb obyvatel 

Narození: nejnižší počet narozených dětí: v roce 2022 se v Litoměřicích narodilo 
pouze 197 dětí, což je nejnižší přirozený přírůstek počtu obyvatel v dohledatelných 
záznamech.  

Zemřelí: zároveň 281 obyvatel Litoměřic zemřelo (v roce 2021 byl počet 
zemřelých vysoký, a to 320, v důsledku epidemie Covidu-19). 

Přirozený přírůstek obyvatelstva byl -84 osob.   

Přistěhovaní/vystěhovaní: do Litoměřic se přistěhovalo 916 osob (oproti 445 
osobám v roce 2021) a vystěhovalo se 658, což je přírůstek 258 obyvatel.  

Celková bilance: celkem tedy za rok 2022 v Litoměřicích přibylo 174 obyvatel. 
Hlavním důvodem byl vysoký počet přistěhovaných. Podobný vysoký počet 
přistěhovalých lidí byl naposledy zaznamenán v roce 2008. Po konci epidemie 
Covid-19 nebyl počet zemřelých tak vysoký, jako v roce 2021, ale přirozenou 
bilanci počtu obyvatel ovlivnil rekordně nízký počet narozených dětí.  

Průměrná míra nezaměstnanosti: v Litoměřicích byla 3,95 % což je nárůst o cca 
0,5 %. V rámci Ústeckého kraje je to hodnota ze všech okresů nejnižší a v rámci 
České republiky 51. ze 77 okresů.  

Kriminalita: počet zjištěných trestných činů v obvodním oddělení policie  

v Litoměřicích v roce 2022 byl 1554 (o 13 % více než v předchozím roce), z toho 

1173 bylo obecných kriminálních činů, 107 činů hospodářské kriminality. 

Násilných trestných činů bylo spácháno 135.  Z celkového počtu trestných činů 

jich bylo 53 % objasněno.  
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4. Hospodaření města 
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Rozpočet města pro rok 2022 byl schválen jako schodkový. Výdaje byly o 31 milionů 

korun vyšší než příjmy. V průběhu roku však došlo k výraznému navýšení příjmů 

rozpočtu o částku 326 milionů korun. V oblasti běžných příjmů se jednalo zejména o 

vyšší plnění daňových příjmů a to o 81 milionů korun. Prodej obchodního závodu 

Nemocnice Litoměřice a.s. vynesl městské kase 118 milionů korun jakožto kapitálový 

příjem. Dalším navýšením příjmů města došlo v důsledku nečekaně vyššího výnosu 

z prodeje pozemků, a to o celkovou částku cca 48 milionů korun. Vzhledem ke 

každoročním přesunům části výdajů do nového roku skončil rozpočet roku 2022 

přebytkem 206 milionů korun. 
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Rozdíl mezi příjmy a výdaji rozpočtu 2022 (saldo rozpočtu) 

Z pohledu rozdělení na běžný a kapitálový rozpočet:  

 

Běžný (provozní) rozpočet                                          přebytek: + 117 mil. Kč  

Běžné příjmy a běžné provozní dotace                                 659 mil. Kč  

Běžné výdaje                                                                             542 mil. Kč 

 

Kapitálový (investiční) rozpočet                                 přebytek: +89 mil. Kč 

Kapitálové příjmy a kapitálové dotace                                 197 mil. Kč 

Kapitálové (investiční) výdaje                                                108 mil. Kč  

 

CELKEM přebytek                                                                   + 206 mil. Kč  

 

I v roce 2022 byla dodržena zásada přebytkového běžného rozpočtu, který vytváří 

zdroje. Zdroje je posléze možné spolu s úsporami použít k dalšímu rozvoji města.  

Město Litoměřice tuto zásadu dodržuje dlouhodobě a hospodaření města je stabilní. 

 

PŘÍJMY 

Celkové příjmy za rok 2022 dosáhly výše 856 mil. Kč, z toho v členění podle tříd: 

 

daňové příjmy (daně a poplatky)                                      +505 mil. Kč (+59 %)  

nedaňové příjmy (pronájmy, parkovné,  ..)                        + 75 mil. Kč (+9 %) 

kapitálové příjmy (prodeje nemovitostí a pozemků)     +177 mil. Kč (+21 %)  

přijaté dotace                                                                        + 99 mil. Kč (+11 %) 

 

Oproti schválenému rozpočtu došlo během roku 2022 k navýšení příjmů o 326 mil. 

Kč (+ 62 %) – v členění dle jednotlivých tříd příjmů takto: 

 

daňové příjmy (daně a poplatky)                                            + 81 mil. Kč (+19 %)  

nedaňové příjmy                                                                        + 35 mil. Kč (+ 87 %)  

kapitálové příjmy                                                                      + 176 mil. Kč (+ 139 %)  

přijaté dotace                                                                              + 34 mil. Kč (+53 %) 

 

Daňové příjmy: 

Skutečnost oproti schválenému rozpočtu                                +81 mil. Kč (+19 %)  

z toho daně                                                                                   + 68 mil. Kč 

 

Nejvýznamnější změny: 

daň z přidané hodnoty                                                                            + 31 mil. Kč  

daň z příjmů fyzických osob ze závislé činnosti (zaměstnanci)      + 8 mil. Kč 

daň z příjmů právnických osob                                                             + 18 mil. Kč 
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poplatky                                                                                   + 13 mil. Kč 

daň z hazardních her                                                              + 12,6 mil. Kč 

 

Nedaňové příjmy: 

Skutečnost oproti schválenému rozpočtu                          + 35 mil. Kč (+ 87 %) 

Nejvýznamnější nárůsty byly způsobeny vratkami od příspěvkových organizací ve výši 

+ 5 milionů Kč a příjmy z úroků + 7 milionů korun. Dále pak byly nárůsty způsobeny 

ještě odvody z fondů příspěvkových organizací, které byly ve výši +14 milionů.     

 

Kapitálové příjmy. 

Skutečnost oproti schválenému rozpočtu                          +176 mil. Kč (+ 139 531 %) 

V průběhu roku 2022 došlo k prodejům bytů (+ 5 milionů Kč), pozemků (+ 48 milionů 

Kč) a obchodní společnosti Nemocnice Litoměřice a.s. (118 milionů Kč). 

 

Přijaté dotace: 

Skutečnost oproti schválenému rozpočtu                            + 34 mil. Kč (+ 53 %) 

Nárůst v příjmu z dotací byl způsoben tím, že dotace byly do rozpočtu zapojovány 

postupně během roku (provozní dotace slouží zejména ke krytí výdajů na výkon 

přenesené působnosti státu). Dále se jedná o dotace na konkrétní projekty  

(ze státního rozpočtu, případně z fondů EU či jiných zdrojů). 

 

VÝDAJE 

Celkové skutečné výdaje za rok 2022 dosáhly výše 650 mil. Kč: 

 

běžné výdaje (provoz města a úřadu)                                 + 542 mil. Kč ( + 83 %) 

kapitálové výdaje (investice)                                                + 108 mil. Kč ( + 17 %) 

 

Oproti schválenému rozpočtu došlo během roku 2020 ke zvýšení výdajů o 89 milionů 

Kč (+ 16 %):  

 

běžné výdaje (provoz města a úřadu)                                 + 40 mil. Kč (+ 8 %) 

kapitálové výdaje (investice)                                                 + 49 mil. Kč (+ 84 %) 

 

Běžné a kapitálové výdaje: 

Při schválení rozpočtu na rok 2022 činily běžné výdaje částku cca 502 milionů korun. 

V průběhu roku došlo k navýšení zapříčiněné zejména výdaji na opravu majetku 

města o 40 milionů korun a konečná výše běžných výdajů tak nakonec činila cca 542 

milionů korun. Ve schváleném rozpočtu na rok 2022 byly obsaženy kapitálové výdaje 

ve výši cca 59 a v průběhu roku došlo k navýšení o 49 milionů korun. Skutečná výše 

kapitálových výdajů za tento rok tudíž činila 108 milionů korun.  
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Největší investiční akce roku 2022 financované pouze z vlastních zdrojů města byly 

opravy domu Pod Kalichem a výstavba výstavních prostor zde za celkem 2,3 milionů 

korun, stavební úpravy objektů v Kasárnách Pod Radobýlem za celkem  

2,9 milionů korun. Výdaje města na první etapu opravy ulice M. Pomocné činily 6,4 

milionů korun, výstavba dešťové a splaškové kanalizace v ulici Lipové stála 7,1 

milionů korun a za necelých 8 milionů se postavily komunikace. K největším 

dotačním akcím se spoluúčastí města patřily v roce 2022 zejména revitalizace 

budovy Staré Radnice, kde sídlí Městské muzeum. Tato akce si vyžádala 5 milionů 

z rozpočtu města a zbytek pro rok 2022, tj. částku 27,9 milionů korun, tvořila dotace 

EU. Celkové náklady na stavební část na celý projekt (započatý v roce 2021 a 

s plánem ukončení v roce 2023) byly vyčísleny na 51 milionů korun. Jako další velké 

akce spolufinancované z městského rozpočtu zmiňme výstavbu atletického oválu a 

hřiště u Základní školy Havlíčkova za celkových 7,3 milionů korun. Spoluúčast města 

tvořila 2,3 milionů korun a zbytek částky byl poskytnut Národní sportovní agenturou. 

Na vybudování dalších podzemních kontejnerů v Nerudově a Nezvalově ulici bylo 

třeba celkem 2,6 milionů korun, akce byla financována se spoluúčastí Ústeckého 

kraje. Za rekonstrukci závlah a osvětlení v parku Václava Havla byla zaplacena 

částka celkem 3,5 milionů korun z dotace SURAO. Regenerace pivovaru – konkrétně 

budovy B – pro podnikatelské účely, byla pro rok 2022 vyčíslena na celkovou sumu 

21 milionů korun a z toho město ze svého dalo částku 10 milionů, dotace ve výši 11 

milionů korun poskytlo Ministerstvo průmyslu ČR v rámci obnovy a podpory 

brownfieldů.  
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Město Litoměřice hospodařilo v roce 2022 bez cizích zdrojů (úvěrů) a i nadále se řadí 

mezi města s téměř nulovou zadlužeností. Výše finančních prostředků na účtech 

města v roce 2022 činila 401 milionů korun. Město Litoměřice disponuje 

dostatečnými finančními rezervami a je tedy dostatečně stabilizované.  

 

Rozpočet města Litoměřice na rok 2022 byl schválen Zastupitelstvem města 
Litoměřic usnesením č. 144/7/2021 na jednání dne 9.12.2021. Parametry 
schváleného rozpočtu byly následovné:  
 

PŘÍJMY ve výši: 529 731 tis. Kč 

VÝDAJE ve výši: 561 105 tis. Kč 

FINANCOVÁNÍ ve výši: + 31 374 tis. Kč 
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5. Vedení města, samospráva a státní správa 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



72 
 

Zastupitelstvo města Litoměřic   
Zastupitelstvo města se v roce 2022 sešlo celkem sedmkrát z toho jednou šlo  
o jednání mimořádné. Jelikož se v září konaly volby do zastupitelstvem měst a obcí, 
staré zastupitelstvo jednalo v roce 2022 celkem 5x a to v termínech 27.1., 21.4., 
23.6., 15.9. a v termínu 8.3. mimořádně. Po volbách se nové zastupitelstvo sešlo  
do konce roku již pouze dvakrát; 1.ustavující zastupitelstvo se konalo v termínu 
20.10.2022 a poslední jednání Zastupitelstva se konalo dne 15.12. 2022.  
O konkrétním dění před volbami, v průběhu nich a po nich pojednává samostatná 
kapitola tohoto zápisu do kroniky. Ve sledovaném roce 2022 přijalo Zastupitelstvo 
města celkem čtyři obecně závazné vyhlášky: Na svém zasedání dne 23.7. 2022 se 
Zastupitelstvo města Litoměřice usneslo usnesením č.76/4/2022 vydat obecně 
závaznou vyhlášku č.2/2022, kterou se mění Obecná vyhláška č.4/2019, o místním 
poplatku z pobytu. Vyhláška mění splatnost poplatku z pobytu a to tak, že poplatky 
odvádí plátce čtvrtletně nejpozději do 15 dnů od skončení příslušného kalendářního 
čtvrtletí. Zastupitelstvo města Litoměřice dále na svém zasedání dne 23. června 
2022 usneslo usnesením č. 77/4/2022 vydat obecně závaznou vyhlášku č.3/2022, 
která stanovuje požární řád. Tato vyhláška upravuje organizaci a zásady zabezpečení 
požární ochrany ve městě Litoměřice. Vyhláška obsahující jedenáct článků a dvě 
přílohy stanovuje přesný počet profesionálních hasičů a jednotek dobrovolných 
hasičů ve městě, způsob zabezpečení některých objektů a akcí s větším počtem lidí 
z pohledu požární bezpečnosti a popisuje organizaci zabezpečení ochrany životů, 
zdraví a majetků občanů města. V článku 6 jsou vyjmenované zdroje vody pro hašení 
požárů, kterými jsou hydrantová síť a voda z řeky Labe. Hydranty jsou umístěny  
u ČSAD, u čerpací stanice Agip, u přechodu k 6. ZŠ, v ulici Platanové, v ulici 
Stránského před čp. 34, u obchodního domu OBI a u obchodního domu Kaufland. 
Voda z Labe se v případě nutnosti čerpá z Lodního náměstí. Zdroje vody pro hašení 
požárů a další organizaci krizových situací stanovuje krajský úřad, a to svým 
nařízením č. 5/2003, ze dne 12. 11. 2003 a Požární poplachovým plánem ze dne 20. 
7. 2011. Ochrana životů, zdraví a majetku občanů před požáry, živelními pohromami  
a jinými mimořádnými událostmi na území města je v I. stupni zabezpečena 
jednotkami požární ochrany, konkrétně devatenácti člennou Jednotkou sboru 
dobrovolných hasičů Litoměřice sídlící v ulici Stránského 34 a dále Hasičským 
záchranným sborem Litoměřice a Lovosice, sborem dobrovolných hasičů Litoměřice 
a Terezín. Ve druhém stupni je ochrana životů, zdraví a majetku občanů města 
zabezpečena sborem dobrovolných hasičů Bohušovice nad Ohří, Liběšice, Brozany, 
Třebenice, Chotiměř a Hasičským záchranným sborem Úštěk.  
Na stejném zasedání zastupitelstva obce Litoměřice dne 23.7.2022 bylo schváleno 
usnesení č.78/4/2022 vydat obecně závaznou vyhlášku č. 4/2022 o zákazu požívání 
alkoholických nápojů na vybraných veřejných prostranstvích. Cílem této vyhlášky bylo 
přispět k ochraně veřejného pořádku, dobrých mravů, bezpečnosti ve městě a  
k zajištění mravního vývoje dětí a mladistvých v rámci zabezpečení místních 
záležitostí veřejného pořádku, a to prostřednictvím zákazu požívání alkoholických 
nápojů na některých vymezených veřejných prostranstvích. Veřejným prostranstvím 
jsou všechna náměstí, ulice, tržiště, chodníky, veřejná zeleň, parky a další prostory 
přístupné každému bez omezení, tedy sloužící obecnému užívání, a to bez ohledu  
na vlastnictví k tomuto prostoru. Alkoholickým nápojem se pro účely této vyhlášky 
rozumí nápoj obsahující více než 0,5 % objemových ethanolu. V době od 21:00 hodin 
do 7:00 hodin se zakazuje požívání alkoholických nápojů na veřejných prostranstvích 
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nacházejících se v prostoru vymezeném červeným šrafováním v mapovém zákresu 
uvedeném v příloze této vyhlášky. Mapový zákres zachycuje kruh o průměru 150 
metrů kolem diskotéky Luna. Zákaz požívání alkoholických nápojů se nevztahuje na: 
a) zahrádky a předzahrádky zařízení poskytujících hostinskou činnost, a to po dobu 
jejich provozu a za b) oslavy Silvestra a Nového roku ve dnech 31. prosince a  
prvního ledna. Dále se Zastupitelstvo města na svém zasedání dne 15. září 2022 
usneslo vydat obecně závaznou vyhlášku č. 5/2022 formou usnesení č. 108/5/2022. 
Poplatek za užívání veřejného prostranství se vybírá za zvláštní užívání veřejného 
prostranství, kterým se rozumí provádění výkopových prací, umístění dočasných 
staveb a zařízení sloužících pro poskytování prodeje a služeb, pro umístění 
stavebních nebo reklamních zařízení, zařízení cirkusů, lunaparků a jiných obdobných 
atrakcí, umístění skládek a užívání tohoto prostranství pro kulturní, sportovní 
a reklamní akce nebo potřeby tvorby filmových a televizních děl. Poplatek se platí za 
užívání veřejných prostranství (ulic, chodníků, náměstí, tržišť, veřejné zeleně a parků), 
která jsou rozdělena do čtyř kategorií ovlivňujících výši sazby poplatku a tyto 
kategorie veřejných prostranství jsou ve vyhlášce uvedena jmenovitě. Sazba těchto 
poplatků je rozdělena na čtyři možnosti; denní, týdenní, měsíční a roční, a liší se podle 
konkrétní lokality. Město bylo z hlediska lokalit rozděleno na čtyři kategorie: I. 
kategorie zahrnuje Mírové náměstí. Druhá kategorie zahrnuje ulice 5.května, 
Michalskou, Dlouhou Lidickou, Novobranskou a Kapucínské náměstí. Lokality 
zpoplatněné v sazebníku ve III. kategorii jsou: Anenská, České armády, Českolipská, 
Dlažební, Dominikánská, Jezuitská, Klášterní, Kořenského, Komenského, Kostelní 
náměstí, Krajská, Máchova schody, Masarykova, Mrázova, Mostecká, Na Kocandě, 
Na Valech, Okružní, Ostrovní, Osvobození, Palachova, Palackého, Pekařská, 
Pokratická, Sokolovská, Sovova, Teplická, Tyršovo náměstí, U Lávky, Vavřinecká, V. 
Dominikánská, V. Krajská, Vrchlického, Wintrova a Zítkova. Ve čtvrté kategorii jsou 
všechny ostatní ulice ve městě. Sazby pro I. kategorii lokalit jsou totožné se sazbami 
pro II. kategorii s výjimkou umísťování zařízení sloužících pro poskytování prodeje 
(viz čl. 5 odst. 1 písm. c) této vyhlášky), pro který je nastavena sazba 100 Kč za každý  
i započatý m2 užívaného veřejného prostranství. Pro veřejná prostranství III. kategorie 
se sazby snižují o 20 % a IV. kategorie o 40 % oproti sazbám stanoveným pro veřejná 
prostranství I a II. kategorie. Z akcí pořádaných na veřejném prostranství, jejichž celý 
výtěžek je odveden na charitativní a veřejně prospěšné účely, se poplatek neplatí, 
dále je od poplatku osvobozeno město Litoměřice, kulturní a sportovní akce 
spolupořádané městem Litoměřice, za umístění skládky stavebního materiálu nebo 
paliva, pokud takové umístění nepřesáhne 24 hodin, za užívání veřejného 
prostranství, které není ve vlastnictví města Litoměřice, za umístění zařízení 
lunaparků nebo jiných obdobných atrakcí, avšak pouze za užívání veřejného 
prostranství z výměry překračující 150 m2 a za užívání jakýmkoliv zpoplatněným 
způsobem, pokud je na užívání pozemku, který je veřejným prostranstvím a je ve 
vlastnictví města Litoměřice uzavřena smlouva.  
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Zastupitelstvo města Litoměřic pracovalo do komunálních voleb v září 2022  
v následujícím složení: 
 

Občanská demokratická strana             Mgr. Ladislav Chlupáč  
Občanská demokratická strana             MUDr. Leoš Vysoudil MBA 
Občanská demokratická strana             MUDr. Petr Kubec  
Občanská demokratická strana             PhDr. Filip Hrbek  
Občanská demokratická strana             Ing. Radek Lončák MBA 
Občanská demokratická strana             Mgr. Karel Krejza  
Občanská demokratická strana             Ing. Ivo Elman  
Občanská demokratická strana             Roman Kozák  
Občanská demokratická strana             Ing. Jan Fišera  
ANO 2011                                                   Ing. Marek Kocánek  
ANO 2011                                                   MUDr. Ondřej Štěrba  
ANO 2011                                                   Tomáš Sarnovsky 
ANO 2011                                                   Ing. Radek Löwy  
ANO 2011                                                   Ing. Vladimír Matys  
ANO 2011                                                   Mgr. Jiří Adámek  
ANO 2011                                                   Ing.  Josef Douša  
Sport a Zdraví Litoměřice                        Mgr.  Petr Hermann  
Sport a Zdraví Litoměřice                        Mgr. Červín Václav  
Zelení a Piráti                                            Aleš Stibal  
Zelení a Piráti                                            Mgr. Petr Panaš  
Zelení a Piráti                                            Ing. Jan Hrkal  
Zelení a Piráti                                            PhDr. Lenka Simerská  
Komunistická strana Čech a Moravy      Jaroslav Růžička  
Komunistická strana Čech a Moravy      MUDr. Miroslav Jenček  
Severočeši Litoměřice                              Lukas Wünsch  
Severočeši Litoměřice                              Jiří Skřivánek  
Severočeši Litoměřice                              Mgr. Mgr. Petr Hošek 
 
Při Zastupitelstvu města pracovaly výbory finanční a kontrolní. 
Předsedou finančního výboru byl pan Radek Lončák z ODS. Členové výboru byli dále 
pánové Marek Kocánek z ANO2011, Jan Hrkal za Zelené a Piráty, Vladimír Kestřánek 
za ODS, Jan Fibich za Severočechy Litoměřice, Tomáš Vytlačil za stranu Sport  
a zdraví a paní Libuše Křížová z KSČM.    
Kontrolnímu výboru předsedal pan Jiří Adámek za ANO2011 a řádnými členy byli dále 
pánové Aleš Stibal za Zelené a Piráty, Radek Voženílek za Sport a zdraví, Jiří 
Skřivánek za Severočechy, Roman Kozák a Jan Fišera za ODS a Jaroslav Růžička  
za KSČM. Kontrolní výbor se před volbami do zastupitelstev ve sledovaném roce 
sešel sedmkrát.  
 
Finanční výbor při ZM: 
Předseda: Ing. Radek Lončák, MBA (ODS) 

1. Ing. Marek Kocánek (ANO2011) 
2. Ing. Jan Hrkal (Zelení a Piráti) 
3. Ing. Vladimír Kestřánek, DiS., MBA (ODS) 
4. Mgr. Jan Fibich (Severočeši Litoměřice) 
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5. Ing. Libuše Křížová (KSČM) 
6. Mgr. Tomáš Vytlačil (Sport a Zdraví) 

 
Kontrolní výbor při ZM: 
Předseda: Mgr. Jiří Adámek (ANO2011) 

1. Aleš Stibal (Zelení a Piráti) 
2. Radek Voženílek (Sport a Zdraví) 
3. Jiří Skřivánek (Severočeši Litoměřice) 
4. Roman Kozák (ODS) 
5. Ing. Jan Fišera (ODS) 
6. Jaroslav Růžička (KSČM) 

Po volbách do obecních zastupitelstev v září 2022 se zastupiteli města Litoměřic 
stali:  

ANO 2011                                                  MUDr. Ondřej Štěrba 
ANO 2011                                                  Ing. Radek Löwy 
ANO 2011                                                  Mgr. Jiří Adámek 
ANO 2011                                                  Tomáš Sarnovsky 
ANO 2011                                                  Ing. Marek Kocánek 
ANO 2011                                                  Ing. Vladimír Matys 
ANO 2011                                                  Ing. Josef Douša 
Naše Litoměřice                                       Alena Rožcová 
Naše Litoměřice                                       MUDr. Miroslav Jiránek 
Naše Litoměřice                                       Mgr. Petr Panaš 
Naše Litoměřice                                       MUDr. Zdenka Klementová 
Naše Litoměřice                                       Ing. Radim Studený 
Naše Litoměřice                                       Bc. Pavel Koňařík 
Naše Litoměřice                                       Zdeněk Hofman 
Občanská demokratická strana             Ing. Lukáš Korbel 
Občanská demokratická strana             PhDr. Filip Hrbek 
Občanská demokratická strana             MUDr. Petr Kubec 
Občanská demokratická strana             Ing. Jan Fišera MPA 
Občanská demokratická strana             Roman Kozák 
Občanská demokratická strana             Ing. Petr Pinka     
Severočeši Litoměřice                             Jan Dostal 
Severočeši Litoměřice                             Lukas Wünsch 

Více pro Litoměřice                                            Mgr. Martin Hrdina 
Více pro Litoměřice                                  PhDr. Lenka Simerská 
Svoboda a přímá demokracie                MUDr.  Ilja Baudyš 
Svoboda a přímá demokracie                 Ing. Bc. Dominik Hanko 
Svoboda a přímá demokracie                 Josef Čech   
 
Při Zastupitelstvu města po zářijových volbách do zastupitelstvech pracovaly výbory 
finanční, kontrolní a majetkový (vč.agendy likvidační). 
Finanční výbor při ZM: 
Předseda: Ing. Marek Kocánek (ANO2011) 

1. Lukáš Korbel (ODS 
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2. Vladislav Liška (Naše Litoměřice) 
3. Alena Janošíková (Naše Litoměřice) 
4. Milan Novotný (SPD) 
5. Jiří Landa (Více pro Litoměřice) 
6. Jan Dostál (Severočeši – Litoměřice) 

Kontrolní výbor při ZM 
Předseda: Ing. Jan Fišera (ODS) 

1. Josef Douša (ANO2011) 
2. Jaroslav Marek (ANO2011) 
3. Zdeněk Hofman (Naše Litoměřice) 
4. Josef Čech (SPD) 
5. Zdeňka Marie Čerkasov (Více pro Litoměřice) 
6. Jan Fibich (Severočeši – Litoměřice) 

 
Majetkový výbor (vč. agendy likvidační) 
Předseda: Ing. Radim Studený (Naše Litoměřice) 

1. Ondřej Štěrba (ANO2011) 
2. Petra Zichová (ANO2011) 
3. Roman Kozák (ODS) 
4. Dominik Hanko (SPD) 
5. Zdeněk Černý (Více pro Litoměřice) 
6. Josef Kalina (Severočeši – Litoměřice) 

  

Rada města 
Radu města Litoměřic tvořili do voleb v září 2022 zástupci koaličních stran Občanské 
demokratické strany, Severočechů a strany Sport a Zdraví Litoměřice. Jmenovitě byli 
členy Rady města pánové: Ladislav Chlupáč, Karel Krejza, Radek Lončák, Filip Hrbek, 
Petr Kubec, Leoš Vysoudil, Lukas Wünsch, Petr Hošek a Václav Červín. Rada města  
se v roce 2022 usnesla na celkem 20 usneseních a vydala dvě nařízení. První nařízení 
ze dne 3.10. 2022 č.6/2022 o udržování schůdnosti chodníků, místních komunikací a 
průjezdních úseků silnic na území města Litoměřic a vymezení úseků místních 
komunikací a chodníků, na kterých se pro jejich malý dopravní význam nezajišťuje 
sjízdnost a schůdnost. Druhé nařízení č.7/2022 na zasedání Rady dne 17.10.2022 
zrušilo Nařízení č. 1/2005 o zákazu sběru hlemýždě zahradního.     
 
Při Radě města pracovaly do voleb v září 2022 tyto komise: 
Komise majetková vč. agendy likvidační: 
Předseda: MUDr. Ondřej Štěrba (ANO2011) 
sekretář: Lenka Jindřichová 
Mgr. Václav Härting, ved. odboru SNMM 
Ing. Zdeněk Bezděka (ODS) 
Roman Kozák (ODS) 
Ing. Luboš Janoušek (TOP09) 
Josef Kalina ml. (Severočeši Litoměřice) 
František Kadeřábek (KSČM) 
Ing. Zdeněk Černý (Zelení a Piráti) 
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Komise zdravotní a sociální: 
Předseda: MUDr. Petr Kubec (ODS) 
sekretář: Ivana Aksenowá 
Ing. Bc. Renáta Jurková, ved. odboru SVaZ 
Jiří Skřivánek (Severočeši Litoměřice) 
Ing. Radek Löwy (ANO2011) 
Mgr. Ondřej Marek (Zelení a Piráti) 
MUDr. Miroslav Jenček (KSČM) 
Irena Opočenská (Diakonie) 
Mgr. Robert Krejčí (Naděje) 
MUDr. Libor Pardubický (zdravotnictví) 
Jana Wünschová (senioři) 
  
Komise výchovy a vzdělání: 
Předseda: Mgr. Petr Hošek (Severočeši Litoměřice) 
sekretář: Dagmar Zelená 
Ing. Andrea Křížová, ved. odboru ŠKSaPP 
Mgr. Blanka Ježková (ODS) 
Mgr. Monika Mejtová (Sport a Zdraví) 
Mgr. Kateřina Szaffnerová (Zelení a Piráti) 
Bc. Jiří Rudolf (ANO2011) 
Mgr. Václav Dycka (KSČM) 
Mgr. Martin Hrdina (TOP09) 
  
Komise sportu:  
Předseda: Mgr. Václav Červín (Sport a Zdraví) 
sekretář: Hana Pospíchalová 
Ing. Andrea Křížová, ved. odboru ŠKSaPP 
Pavel Birner (Sport a Zdraví) 
Ing. Marek Kocánek (ANO2011) 
Jiří Skřivánek (Severočeši Litoměřice) 
Mgr. Martin Hrdina (TOP09) 
Ing. Pavel Grund (ČSSD) 
Ing. Jan Hrkal (Zelení a Piráti) 
Mgr. Petr Klupák (ODS) 
Jaromír Tvrzník, ředitel PO MSZ 
  
Komise kultury vč. agendy letopisecké: 
Předseda: Mgr. Jiří Adámek (ANO2011) 
sekretář: Dagmar Zelená 
Ing. Andrea Křížová, ved. odboru ŠKSaPP 
PhDr. Filip Hrbek (ODS) 
Renata Kutina Vášová (Zelení a Piráti) 
Markéta Bauerová (Sport a Zdraví) 
MgA. Aleš Pařízek (KSČM) 
PhDr. Olga Kubelková (Severočeši Litoměřice) 
Bc. Michaela Mokrá, ředitelka PO MKZ 
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Komise územního rozvoje a městských památek:  
Předseda: PhDr. Filip Hrbek, politik za ÚP 
sekretář: Ing. arch. Dominik Miko, vedoucí SÚ 
Ing. Venuše Brunclíková, MBA, ved. odboru ÚR 
Ing. Andrea Křížová, ved. odboru ŠKSaPP 
Jiří Rotter (Zelení a Piráti) 
Ing. Vladimír Matys (ANO2011) 
Bc. Jakub Pleyer (Severočeši Litoměřice) 
Alois Kubišta (KDU-ČSL) 
Zdeněk Dušek (KSČM) 
Doc. Ing. arch. Jan Mužík, CSc. 
Alexandr Koráb (ODS) 
  
Komise dopravy:  
Předseda: Ing. Ivo Elman (ODS) 
sekretář: Bc. Jan Jakub, ved. odboru ODaSH 
Ing. Petr Pinka (ODS) 
Martin Šimek (Severočeši Litoměřice) 
Ing. Ivan Palán (ANO2011) 
Josef Krištof (KSČM) 
Alois Kubišta (KDU-ČSL) 
Ivan Králik (MěP Litoměřice) 
Bc. Tomáš Lipš 
Ing. Lenka Kuchařová (ODaSH) 
Jan Dušek (ODS) 
Mgr. Petr Panaš (Zelení a Piráti) 
  
Komise životního prostředí: 
Předseda: Ing. Jan Zadražil (KDU-ČSL) 
sekretář: Věra Kubátová 
Ing. Pavel Gryndler, ved. odboru ŽP 
Milan Houdek (Severočeši Litoměřice) 
Michal Kopřiva (ANO2011) 
Radim Ježek (Zelení a Piráti) 
Ing. Lukáš Pařízek (KSČM) 
Ing. Martina Soldatková (ODS) 
Ing. Ivo Elman (ODS) 
  
Komise pro agendu Zdravé město: 
Předseda: Mgr. Petr Hermann (politik ZM a MA 21) 
sekretář: Ladislava Čelková (koordinátorka ZM) 
Jana Pavlasová (ODS) 
Jiří Skřivánek (Severočeši Litoměřice) 
Josef Douša (ANO2011) 
PhDr. Lenka Simerská (Zelení a Piráti) 
Kateřina Kuderová (Sport a Zdraví) 
Jaroslav Růžička (KSČM) 
Lenka Benešová – MěÚ Litoměřice – Odbor sociálních věcí a zdravotnictví 
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Ing. Lenka Brožová – MěÚ Litoměřice – Odbor životního prostředí 
Robert Čelko – MěP Litoměřice 
Mgr. Blanka Ježková – ZŠ Havlíčkova 
Bc. Miroslava Jirků – zástupce veřejnosti 
npor. Pavla Kofrová – PIS Policie ČR 
Mgr. Jan Kotěra – Středisko ekologické výchovy SEVER Litoměřice, o.p.s. 
Veronika Krištofová – Dobrovolnické centrum Diecézní charity Litoměřice 
Alena Kuldová – Společnost plánování rodiny a sexuální výchovy 
Mgr. Petra Smetanová – Naděje o.s. 
Magdaléna Šabatová – zástupce podnikatelské sféry 
Veronika Vaňková – zástupce veřejnosti 
Jan Vochomůrka – MěÚ Litoměřice – Odbor sociálních věcí a zdravotnictví 
  
Komise marketingu a cestovního ruchu: 
Předseda: Tomáš Sarnovsky (ANO2011) 
sekretář: Ing. Martina Vondráková 
Ing. Petr Pinka (ODS) 
Jan Dostal (Severočeši Litoměřice) 
Aleš Stibal (Zelení a Piráti) 
Jaroslav Růžička (KSČM) 
Bc. Michaela Mokrá, ředitelka Zahrada Čech s.r.o. 
Ing. Eva Břeňová, ved. odboru KMaCR 
Mgr. Milan Čigáš, tajemník MěÚ 
  
Komise geotermálního projektu (GTE): 
Předseda: Mgr. Ladislav Chlupáč, starosta 
Místopředseda: Ing. Pavel Gryndler, vedoucí OŽP 
Sekretář komise: Mgr. Antonín Tym, Ph.D., manažer GTE 
Členové – Město Litoměřice – úřad 
Ing. Venuše Brunclíková, MBA, vedoucí OÚR 
Odborná veřejnost 
Ing. Petr J. Kalaš, odb. konzultant 
Ing. Jan Motlík, odb. konzultant, energetik 
Prof. RNDr. Tomáš Fischer, PhD., Univerzita Karlova, Přírodovědecká fakulta 
Zástupci politických stran 
Mgr. Karel Krejza (ODS) 
Milan Houdek (Severočeši Litoměřice) 
Tomáš Sarnovsky (ANO2011) 
Aleš Stibal (Zelení a Piráti) 
Ing. Miroslav Pařízek (KSČM) 
Mgr. Václav Červín (Sport a Zdraví) 
Ing. Radek Lončák, předseda FV 
 
Po volbách v září 2022 se novými členy Rady města stali koaliční partneři stran Ano 
2011 a sdružení Naše Litoměřice, jmenovitě to byli pánové a dámy: Radek Löwy, 
Alena Rožcová, Jiří Adámek, Petr Panaš, Ondřej Štěrba, Marek Kocánek, Tomáš 
Sarnovský,  Zděněk Hofman a Pavel Koňařík. Tato Rada města do konce roku 2022 
vydala pět usnesení. Na prvním jednání nová Rada města, mimo jiné, pověřila po 
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dobu období 2022 - 2026 oddávající na svatební obřady, jmenovitě Mgr. Jiřího 
Adámka, PhDr. Filipa Hrbka, PhDr. Lenku Simerskou, MUDr. Zdenku Klementovou a 
Zdeňka Hofmana, a stanovila, že při těchto obřadech mohou užívat závěsný odznak 
se státním znakem. Dále Rada schválila seznam členů zastupitelstva, kteří budou 
provádět občanský obřad – vítání občánků po dobu volebního období 2022-2026, byli 
tímto jmenování Mgr. Jiří Adámek, PhDr. Lenka Simerská, MUDr. Zdenka Klementová 
a Zdeněk Hofman. Při těchto obřadech mohou jmenovaní užívat závěsný odznak se 
státním znakem. Rada města pověřila Mgr. Petra Hermanna k provádění občanských 
obřadů a vítání občánku a souhlasila s užíváním odznaku se státním znakem. Na 
tomto prvním jednání byly zřízeny komise při Radě města a těmi byly: komise 
zdravotní a sociální, výchovy a vzdělávání, kultury vč. agendy letopisecké, sportu, 
územního rozvoje a městských památek, dopravy, životního prostředí, pro agendu 
Zdravé město, marketingu a cestovního ruchu a komise pro bezpečnost a pořádek ve 
městě. 
 
Při Radě města po volbách v září 2022 byly zřízeny tyto komise: 
Komise zdravotní a sociální: 
Předsedkyně: Mudr. Zdeňka Klementová 
Členové: Ing. Bc. Renáta Jurková (vedoucí odboru SVaZ na Mě Ú Litoměřice) 
Irena Opočenská (ředitelka Diakonie) 
Bc. Ivana Jelínková, DiS., (Farní Charita) 
Mgr. Pavel Křivan (STAN a Sport a Zdraví) 
MUDr. Ilja Baudyš (SPD) 
MUDr. Petr Pinka (ODS) 
Karolína Dadejíková (Severočeši) 
Marcela Štěrbová (Ano 2011) 
MUDr. Miroslav Jenček (KSČM) 
PhDr. Lenka Simerská (Více pro Litoměřice) 
 
Komise výchovy a vzdělávání: 
Předseda: Mgr. Martin Hrdina (Více pro Litoměřice)  
sekretář: Dagmar Zelená 
Členové: 
Ing. Andrea Křížová (vedoucí odboru ŠKSaPP na MěÚ Litoměřice) 
Mgr. Monika Mejtová (STAN a Sport a Zdraví) 
MUDr. Ilja Baudyš (SPD) 
Mgr. Blanka Ježková (ODS) 
Mgr. Petr Hošek (Severočeši) 
Mgr. Miroslav Udatný (Naše Litoměřice) 
Zbyněk Rudolf (Ano 2011) 
Mgr. Lenka Pařízková (KSČM) 
Mgr. Kateřina Szaffnerová (odborná veřejnost pro neměstská školní zařízení) 
 
Komise kultury včetně agendy letopisecké: 
Předseda: Vladislav Liška (Naše Litoměřice) 
sekretář: Dagmar Zelená 
Členové: 
Ing. Andrea Křížová (vedoucí odboru ŠKSaPP na MěÚ Litoměřice) 
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Bc. Michaela Mokrá (ředitelka PO MKZ) 
Ing. Mgr. Martina Vondráková (ředitelka PO Knihovny KHM) 
Mgr. Radek Voženílek (STAN a Sport a Zdraví) 
MUDr. Ilja Baudyš (SPD) 
PhDr. Filip Hrbek (ODS) 
Roman Munčinský (Severočeši) 
MgA. Aleš Pařízek (KSČM) 
Mgr. Renata Kutina Vášová (Více pro Litoměřice) 
Marcela Štěrbová (ANO 2011) 
 
Komise sportu: 
Předseda: Josef Mayer (ANO2011) 
Sekretář: Hana Pospíchalová 
Členové:  
Ing. Andrea Křížová (vedoucí odboru ŠKaSaPP na MěÚ) 
Jaromír Tvrzník (ředitel PO MSZ) 
Mgr. Václav Červín (STAN a Sport a Zdraví) 
Ing. Milan Jamrich (SPD) 
Ing. Jan Fišera, MPA (ODS) 
Jiří Háček (Severočeši) 
Ing. Radim Studený (Naše Litoměřice) 
Bc. Pavel Koňařík (Naše Litoměřice) 
Ondřej Strnad (KSČM) 
Ing. Jan Hrkal (Více pro Litoměřice) 
Mgr. Robert Mühlfait (odborná veřejnost) 
 
Komise územního rozvoje a městských památek:  
Předseda: PhDr. Filip Hrbek (ODS) 
sekretář: Ing. arch. Dominik Miko 
Členové: 
Ing. Venuše Brunclíková, MBA (vedoucí odboru ÚRM na MěÚ) 
Ing. Andrea Křížová (vedoucí odboru ŠKaSaPP na MěÚ) 
doc. Ing. arch. Jan Mužík, CSc. (městský architekt) 
Ing. Michal Kříž (ÚRM na MěÚ) 
Pavel Remeň (SPD) 
Jakub Pleyer (Severočeši) 
Radek Šíma (ANO 2011) 
Ing. Miroslav Janošík (Naše Litoměřice) 
Jaroslav Růžička (KSČM) 
Jiří Rotter (Více pro Litoměřice) 
 
Komise dopravy:  
Předseda: Ing. Vladimír Matys (ANO 2011)  
sekretář: Ing. Lenka Kuchařová 
Členové: 
Bc. Jan Jakub (vedoucí odboru dopravy na MěÚ) 
Ing. Dominik Hanko (SPD) 
Ing. Petr Pinka (ODS) 
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Lukas Wünsch (Severočeši) 
Zdeněk Hofman (Naše Litoměřice) 
Josef Krištof (KSČM) 
Bc. Tomáš Lipš, Dopravní značení Litoměřice s.r.o. 
Pavel Ondřich, DiS. (Více pro Litoměřice) 
zástupce DI PČR 
 
Komise životního prostředí: 
Předseda: MUDr. Miroslav Jiránek (Naše Litoměřice) 
sekretář: Věra Kubátová 
Členové: 
Ing. Pavel Gryndler (vedoucí odboru ŽP na MěÚ) 
Ing. Lenka Brožová (odbor ŽP na MěÚ) 
Ing. David Brejník (odborná veřejnost) 
Ing. Miroslav Láska (STAN a Sport a Zdraví) 
Václav Knotek (SPD) 
Roman Kozák (ODS) 
Milan Houdek (Severočeši) 
Michal Kopřiva (ANO 2011) 
Ing. Lukáš Pařízek (KSČM) 
PhDr. Lenka Simerská (Více pro Litoměřice) 
 

Komise pro agendu Zdravé město: 
Předseda: Ing. Josef Douša (ANO) 
sekretář: Ladislava Čelková 
Členové: 
Libuše Součková (odbor SVaZ na MěÚ) 
Bc. Miroslava Jirků (odbor ŽP na MěÚ) 
Kateřina Kuderová (STAN a Sport a Zdraví) 
Josef Čech (SPD) 
Ing. Pavlína Kodytková (ODS) 
Lukas Wünsch (Severočeši) 
Marie Mazancová (Naše Litoměřice) 
Anna Vytlačilová (KSČM) 
Petra Michalcová (Středisko ekologické výchovy SEVER) 
Veronika Krištofová (Dobrovolnické centrum DCH Litoměřice) 
Mgr. Petra Smetanová (NADĚJE) 
Magdalena Šabatová (zástupce podnikatelské sféry) 
npor. Pavla Kofrová (mluvčí Policie ČR) 
Veronika Vaňková (veřejnost) 
Mgr. Petr Hermann (veřejnost) 
Petra Zichová (veřejnost) 
Robert Čelko (PO Městská policie Litoměřice) 
Mgr. Blanka Ježková (ředitelka PO ZŠ Havlíčkova) 
Mgr. Jaroslav Simajchl (Více pro Litoměřice) 
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Komise marketingu a cestovního ruchu: 
Předseda: Jan Dostal (Severočeši) 
sekretář: Mgr. Marie Ouborná 
Členové: 
Ing. Eva Břeňová (vedoucí odboru KMaCR na Měú) 
Bc. Michaela Mokrá (ředitelka PO MKZ) 
Josef Čech (SPD) 
Ing. Pavlína Kodytková (ODS) 
Mgr. Vladimíra Bitalová (Naše Litoměřice) 
Tomáš Sarnovský (ANO 2011) 
Ing. Marek Kocánek (Ústecký kraj) 
Jaroslav Růžička (KSČM) 
Mgr. Šárka Fílová (Více pro Litoměřice) 
 

Komise pro bezpečnost a pořádek ve městě: 
Předseda: Ing. Dominik Hanko (SPD) 
sekretář: Miroslav Letafka 
Členové: 
Matouš Bělohlávek (ODS) 
Martin Šimek (Severočeši) 
Ing. Ivan Palán (ANO 2011) 
Bc. Barbora Bitalová (Naše Litoměřice) 
Jakub Vitko (KSČM) 
Mgr. Ondřej Marek (Více pro Litoměřice) 
zástupce MěP 
zástupce TSM 
zástupce PČR 
 
Městský úřad – státní správa a samospráva   
V rámci uprchlické krize spojené se zahájením válečného konfliktu na Ukrajině 
městský úřad fungoval na základě kroků projednaných na Krizovém štábu, který 
zasedal od vyhlášení nouzového stavu vládou ČR, a na kterém byla koordinována 
činnost mezi městem, ostatními úřady a organizacemi a dobrovolníky. V průběhu 
událostí spojených s uprchlickou vlnou z Ukrajiny a nouzovým stavem jednal Krizový 
štáb sedmkrát a to v termínech 28.2.2022, 4.3., 9.3., 21.3., 23.3., 22.4 a 25.4.  
Zastupitelstvo města dne 8. 3. 2022 odsoudilo ruskou agresi vůči Ukrajině, 
porušování svobod, demokracie a lidských práv a schválilo poskytnutí finanční 
pomoci ve výši 500 tis. Kč na celostátní veřejnou sbírku „Charita pro Ukrajinu“ 
vyhlášenou Charitou České republiky, a dále poskytnutí finanční pomoci ve výši 
dalších 500 tis. Kč na lokální veřejnou sbírku „Ukrajina – lokální podpora ve městě 
Litoměřice“ vyhlášenou litoměřickou pobočkou Charity České republiky. 
Odbor sociálních věcí a zdravotnictví (OSVZ) zabezpečoval sociální služby, vedl 
evidenci ubytovaných osob a úzce spolupracoval s Charitou Litoměřice, která byla 
pověřena organizací třech strategických objektů v Litoměřicích. Charita dále 
zabezpečovala obecné poradenství, pomoc s registrací, ubytováním, vyplňováním 
formulářů, kontakt s úřady, tlumočením a podobně. Materiální pomoc poskytovala  
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v Domě sv. Zdislavy, Dominikánské náměstí a v Domově pro seniory na Dómském 
pahorku. OSVZ také spolupracoval s neziskovými organizacemi a s koordinátorkou 
dobrovolníků. Středisko NADĚJE Terezín, Centrum duševního zdraví pro děti  
a mládež se podílelo na materiální a psychologické pomoci dětem. Diakonie 
Českobratrské církve evangelické se starala o děti vysídlenců včetně hlídání. OSVZ 
pro tyto účely vyčlenil samostatného sociálního pracovníka. Průběžně byla řešena 
koordinace dobrovolníků, kterou na počátku řešilo Zdravé město Litoměřice a dále  
z důvodu lepší spolupráce a podpory dobrovolnické centrum Diecézní charity 
Litoměřice. Odbor správy nemovitého majetku města řešil ubytovací kapacity  
ve vlastnictví města. Nejprve zabezpečil zprovoznění ubytovny v Želeticích a poté  
se ve spolupráci s Charitou Litoměřice podílel i na zabezpečení provozu ubytovny.  
Na zprovoznění se podílely i Technické služby města. Odbor školství, kultury, sportu 
a památkové péče (OŠKSPP) komplexně zabezpečoval úkoly školství, řešena byla 
výuka ČJ dětí na ZŠ U stadionu, dospělých v ZŠ Ladova, stravování cestou Centrální 
školní jídelny, dále zjišťoval kapacity základních a mateřských škol v rámci ORP 
Litoměřice. V červnu byly distribuovány publikace „FALCO a já“ pro žáky  
na základních školách. Celkovou koordinací školství byla pověřena vedoucí OŠKSPP. 
Odbor komunikace, marketingu a cestovního ruchu (OKMCR) podával informace 
obyvatelstvu cestou médií, sociálních sítí, mobilního rozhlasu a společně  
s oddělením ICT na webu města. Tiskové zprávy byly vydávány vedoucí OKMCR 
včetně distribuce dostupných letáků. Obecní živnostenský úřad (OŽÚ) od 25. 3. 
zajišťoval smlouvy s ubytovateli a předával na kraj, dále zabezpečoval i kontrolní 
činnost ubytoven. Poradenskou činností při zprostředkování zaměstnání  
(ve spolupráci s hospodářskou komorou) byla pověřena vedoucí OŽÚ. Odbor 
ekonomický řešil osvobození z místního poplatku z pobytu, ze psů a za obecní 
systém odpadového hospodářství pro fyzické osoby, které přišly na území ČR  
z Ukrajiny v souvislosti s válečným konfliktem od 25. 2. do 31. 12. Prvotní náklady  
v rámci nouzového stavu, které byly nabídnuty krajem formou návratné finanční 
výpomoci, byly vyčísleny na 703.000 korun, návratná finanční půjčka nebyla využita. 
Na některé jednání KŠ (podle potřeby) byla zvána i ředitelka Úřadu práce, zástupci 
Českého červeného kříže nebo neziskových organizací. Jednání litoměřického 
Krizového štábu čerpala z informací dodaných z Krizových štábů okolních obcí  
a institucí, například z Krizového štábu Ústeckého kraje, Krizového štábu města Štětí 
a Ústředního krizového štábu. Krize spojená s válečnými událostmi na Ukrajině byla 
v celé zemi a v Litoměřicích konkrétně řešena postupnými kroky, tak jak vyžadovala 
aktuální situace.  
 
Krom těchto mimořádných potřeb město žilo svým běžným každoročním životem. 
Tento rok byl přelomový stran výměny ve vedení po komunálních volbách 2022. 
V 9. kapitole tohoto zápisu do kroniky města uvádíme podrobné informace o jejich 
průběhu, výsledku a v této kapitole výše jsou uvedena fakta o starém i novém 
Zastupitelstvu, komisích a Radě města. Na chod města a jeho samosprávu bude mít 
jistě do budoucna vliv změna ve vedení, do konce roku 2022 se tato změna však 
projevila jen minimálně. Starostou města se po dvaceti letech působení Ladislava 
Chlupáče stal pan Radek Lowy (*1961). Jak sám o sobě píše, vystudoval Vysokou 
školu chemicko-technologickou v Pardubicích, obor ekonomika a řízení chemického 
průmyslu. S chodem města má předchozí zkušenosti, neboť v minulých letech zde 
pracoval nejdříve jako vedoucí správního odboru (1993 – 2001) a posléze jako 
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tajemník úřadu (do 2009). Ve svém volném čase rybaří a každoročně spoluorganizuje 
a zúčastňuje se dětského letního tábora Sůváci. Při mnoha příležitostech nový 
starosta děkoval svému předchůdci za odvedenou práci a vyslovil svůj záměr na ni 
navázat. Jako velký úspěch dvou posledních měsíců roku 2022 považoval fakt, že 
Litoměřice stihly řádně projednat a schválit rozpočet na nový rok 2023 a nevstoupit 
tak do něj s rozpočtovým provizoriem, tak jako mnoho jiných obcí po volbách.  
Za prioritní nový starosta v Litoměřicích považuje řešení energetické situace, řešení 
dopravy se speciálním zaměřením na parkování a bytovou problematiku.  
V lednu 2022 nastoupil na volné místo tajemníka městského úřadu v Litoměřicích 
pan Pavel Richter. Pan Richter v 90 letech zastával funkci starosty Křešic a dalších 
20 let pracoval pro významnou litoměřickou firmu Chládek/Tintěra. Po svém nástupu 
řešil otázky spojené se startem projektu LOKAL (Litoměřice Odpovědně Kvalitně 
Atraktivně Lidsky). Tento projekt obsahoval několik cílů, a prozatím byl spuštěn jeden 
z nich - elektronický „Portál občana“. Jednalo se o webovou aplikaci, jejímž cílem je 
zlepšení komunikace občana s úřadem. Tajemník ve spolupráci s dalšími 
odpovědnými úředníky pracoval na zlepšení orientačního systému na radnici, aby 
pohyb po budovách městského úřadu a jednotlivých odborech byl pro občany 
srozumitelnější. 
Odbor dopravy a silničního provozu zajišťoval pro občany zejména výkon státní 
správy v přenesené působnosti, konkrétně tak na odděleních dopravně-správním 
(registry vozidel a řidičů), oddělení řešení dopravních přestupků, autoškolství  
a oddělení silničního hospodářství. V roce 2022 patřilo k nejvýznamnějším investičně 
dopravním projektům na území města zahájení rekonstrukce povrchů místní 
komunikace v ulici Marie Pomocné, která je příjezdovým úsekem na autobusové 
nádraží v Litoměřicích. Dlouhá léta byly povrchy a celkový dopravně stavební stav  
v neutěšeném stavu, a proto město vyslyšelo názory občanů, cestujících i silničního 
úřadu a zahájilo důležitou rekonstrukci, ve které bude pokračováno i v roce 2023. 
Touto rekonstrukcí se pomyslně završí revitalizace dopravního uzlu v celkovém 
kontextu. Kancelář starosty a tajemníka je složená ze tří neorganických částí. 
Sekretariát krom příprav a koordinace programu jednání starosty, místostarostů  
a tajemníka MěÚ a organizuje veškeré další materiály, setkání, schůzky a podněty 
občanů obracejících se na městský úřad ve vztahu k vedení města, Zastupitelstvu  
a Radě města. Krom této agendy odbor na právním úseku vyřizuje žádosti o 
poskytování informací, zajišťuje registr smluv, a také konzultace a právní pomoc 
v řízeních napříč celým úřadem včetně příspěvkových organizací, právní pomoc 
poskytuje také obcím v působnosti města Litoměřic jakožto pověřené obce. Právní 
úsek kontroluje po právní stránce materiály určené pro jednání Rady města a 
Zastupitelstva města; kontroluje a vypracovává smlouvy a další právní dokumenty, 
podílí se na tvorbě obecně závazných vyhlášek a nařízení Rady města a vede jejich 
evidenci. Právní oddělení dále sleduje nové právní předpisy, sleduje jejich a 
upozorňuje na jejich platnost, účinnost a aplikaci, rovněž vypracovává a podává 
žaloby a jiná soudní podání a zastupuje město Litoměřice při soudních jednáních. 
Důležitou činností právního úseku je vymáhání dlužných pohledávek (místních 
poplatků a pokut). Za rok 2022 k vymáhání nově připadlo 1 829 pohledávek ve výši 
6 044 247,00 Kč. Tato celková suma předaných pohledávek za jeden rok klesla o 64 
případů, vyjádřeno v penězích klesla o cca 1,5 milionu korun. Celkem byla  
ve sledovaném roce 2022 vymožena částka 3 312 942 Kč. Z celkového počtu 8 885 
pohledávek jich bylo 1 801 ukončeno (vymožením, zpětvzetím, prekluzí). Úspěšnost 
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krátkodobého vymáhání byla kolem 23 %. Setrvalý dobrý stav vymáhání pohledávek 
lze přičítat kvalitní práci referentů vymáhání pohledávek.  
  

 
 
 
 
Ve výše uvedených číslech nejsou zahrnuty pohledávky vzniklé na nákladech  
za nucený odtah vozidel. V roce 2020 bylo Technickými službami města Litoměřice 
předáno na vymáhání 50 pohledávek v hodnotě 120 000 Kč.    
 

 
 
V souvislosti s novou legislativou začal již v roce 2021 odbor životního prostředí 
odstraňovat autovraky. Za sledovaný rok potom odbor předal na právní úsek 
k vymáhání 27 případů v celkové hodnotě 64 500 Kč. Právní úsek vedl také centrální 
evidenci petic a stížností, na které vypracovává i odpovědi. Celkově za sledovaný rok 
bylo evidováno 24 takových podání a z toho 23 stížností a jedna petice a oproti 
minulým letů byl tedy zaznamenán významný pokles (o 11 podání). V tomto roce byla 
učiněna ještě dvě podání, která byla anonymní, tudíž nebyly splněny podmínky 
řádného podání. Jednalo se o stížnosti na parkování a obě byly prošetřeny, avšak 
nebylo na ně odpovídáno právě z důvodu způsobu anonymního podání. Jediná petice 
byla podána z důvodu zrušení zahrádek z důvodu plánovaného rozšíření městského 
hřbitova. S petenty se vedení města sešlo a počalo zjišťovat, zda by nebylo možno 
situaci řešit nabídkou náhradních pozemků. Stížnosti v roce 2022 byly obdobného 
rázu jako v předchozích letech, celkem byly podány dvě stížnosti na konkrétního 
úředníka a jedna stížnost na policistu městské policie. Ze všech výše uvedených 
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stížností jich bylo pouze osm vyhodnoceno jako oprávněných nebo částečně 
oprávněných.  
Oblasti, kterými se zabýval odbor komunikace, marketingu a cestovního ruchu 
jsou vzájemně provázené. Úsek vnitřních a vnějších vztahů vydával tiskové zprávy, 
pracoval na každodenních aktualitách na městském webu, informoval občany 
prostřednictvím elektronické úřední desky v podloubí radnice, v nemocnici  
a na horním a dolním vlakovém nádraží. Dále komunikoval s občany na sociálních 
sítích rozesíláním pravidelné pondělní zprávy prostřednictvím mobilního rozhlasu, 
pomáhal s propagací důležitých sdělení nejen odborům úřadu a příspěvkovým 
organizacím města, ale i řadě neziskových organizací spolupracujících s městem.  
V neposlední řadě pravidelně vydával Radniční zpravodaj. Město Litoměřice 
spravovalo dva facebookové profily a to „Město Litoměřice“ a 
 „Litoměřice srdcem“. Na prvním z nich byly zveřejňovány důležité 
servisní informace pro rezidenty Litoměřic (dopravní uzavírky, odstávky vody, 
elektřiny, čištění ulic, splatnost poplatků, chystané projekty apod.), dále plánované 
akce ve městě, fotogalerie a video reportáže, včetně on-line záznamů jednání 
městského zastupitelstva. K 31. 12. 2019 měly stránky 4 356 sledujících (od začátku 
roku 2019 stoupl počet uživatelů o 420). Na konci roku 2022 již profil sledovalo 6 155 
lidí a počet „To se mi líbí“ činil 5 715 lidí. Na druhém profilu „Litoměřice srdcem“ bylo 
propagováno město nejen směrem k obyvatelům, ale také k jeho návštěvníkům. 
Stránka plnila funkci zveřejňování turistických informací a zajímavostí, fotografií 
města i událostí ve městě, které mají přímou souvislost s cestovním ruchem. K 
31.12. 2020 měla stránka 4891 sledujících.  K 31.12. 2022 měla stránka 5 075 
sledujících. A počet „To se mi líbí“ ke stejnému datu činil 4 933 lidí. Prostřednictvím 
odboru bylo město Litoměřice aktivní také na sociální síti Instagram, kde byl zřízen 
účet litomerice_town. Soustavně je tento účet spravován od roku 2021, neboť dle 
různých průzkumů je právě Instagram sociální sítí preferovanou mladší generací lidí 
pod 30 let. V roce 2022 měl úče 1290 sledujících, což je o 500 více než v minulém 
roce. Počet návštěvníků infocentra byl ještě v roce 2022 významně ovlivněn pandemií 
Covid-19, která poznamenala i tržby. Stále ještě nebylo dosaženo návštěvnosti ani 
výše tržeb z doby předcovidové. Turistická sezóna byla zahájena později než obvykle 
a turismus se rozvíjel jen velmi opatrně. V infocentru bylo možno si objednat 
prohlídky s průvodcem: konkrétně prohlídku města, návštěvu vyhlídkové věže Kalich 
a její stejnojmenné expozice, stálé expozice města „Důl Richard v proměnách času“, 
výstavu věnovanou Felixi Holzmannovi, návštěvu Máchovy světničky a návštěvu stálé 
expozice věnované historii litoměřického pivovarnictví vybudovanou v roce 2021  
ve zrekonstruované části Pivovaru Litoměřice. Hlavním cílem oddělení marketingu 
bylo zvyšování povědomí o městě Litoměřice a vytváření pozitivního obrazu města 
jako zajímavé a atraktivní turistické destinace.   Nedílnou součástí jeho práce byla 
spolupráce s Destinační agenturou České středohoří, jejímž spoluzakladatelem 
město Litoměřice je. OKMaCR se podařilo v r. 2022 zrealizovat několik 
marketingových projektů. Těmito projekty byly: Bonusová knížka – na infocentru je 
možno zakoupit za 45 korun bonusovou knížku, kde jsou uvedeny slevy různého 
druhu a jsou výsledkem spolupráce s místními podnikateli, příspěvkovými 
organizacemi města, provozovateli muzeí, galerií a dalších. Knížka je rozdělena  
do několika kategorií, a to Ubytování, Gastronomie, Kultura, Děti, Sport a zábava.  
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Otevření nové expozice Kalich instalací výstavy s interaktivními prvky vrcholila 

unikátní a stavebně náročná rekonstrukce podkroví vyhlídkové věže, která je součástí 

památkově chráněného Domu Pod Bání (sídlo dnešní radnice).  

Ve sledovaný rok pokračovala implementace grafického vizuálu do života města a 
s tím související vnitřní orientační systém v budovách MěÚ. 
Nové virtuální prohlídky přibližují litoměřické zajímavosti – formou 360°virtuální mapy 
bylo možno si prohlédnout dvacet míst v Litoměřicích: městské hradby, Mírové, 
Kostelní a Kapucínské náměstí, park Václava Havla nebo Expozici Richard  
V proměnách času, Muzeum křišťálový dotek, Galerii marionet či Muzeum železnice 
Kávy s párou. Anketa Srdcař 2022 – spolu se Zdravým městem odbor spolupracoval 
na pátém ročníku této ankety a na organizaci slavnostního večera. Nově bylo možno 
nominovat jednotlivce ve čtyřech kategoriích: Podnikatel, Sociální věci a zdravotnictví, 
Kultura a vzdělávání a Sport. 
Oddělení informačních a komunikačních technologií se v polovině roku 2022 vyčlenilo 
z odboru správních činností, neboť s postupem digitalizace veřejné správy a interních 
procesů úřadu dochází k nárůstu činností oddělení. Hlavní díl činnosti oddělení bylo 
zajišťovat primárně chod městského úřadu v oblasti informačních a komunikačních 
technologií, jeho správa a rozvoj. Oddělení zajišťovalo v rámci úřadu provoz a údržbu 
koncové výpočetní techniky, provozovalo počítačové sítě a databáze, technologické 
centrum, záložní zdroje pro síťovou infrastrukturu, zabezpečovalo přenos a ochranu 
dat, spravovalo servery, vedlo a aktualizovalo webové stránky úřadu a města. 
Zabezpečovalo provoz Wi-Fi sítě v budovách úřadu, telefonní ústředny a telefonů, 
mobilních telefonů, včetně zaměstnaneckého programu, datových sim karet  
do mnoha technických zařízení včetně parkovacích automatů a spravovalo 
geografický informační systém. Vedlo evidenci kvalifikovaných certifikátů  
pro elektronické podepisování, zajišťovalo službu interní certifikační autority, aby 
zaměstnanci nemuseli chodit na poštu pro kvalifikované certifikáty. Dále oddělení 
zajišťovalo nepřetržitý provoz elektronické úřední desky v podloubí hlavní budovy 
úřadu na Mírovém náměstí a další digitální reklamní panely v budovách nádraží a  
v nemocnici. Oddělení také monitorovalo a řešilo všechny problémy týkající se datové 
infrastruktury úřadu a poskytovalo technickou podporu interním uživatelům. 
Průběžným úkolem pak bylo zabezpečení úkolů e-Governmentu, tedy postupné úkoly 
elektronizace veřejné správy v návaznosti na strategii Digitální Česko. Mimo trvalého 
zajištění bezvýpadkového chodu všech pracovišť úřadu (8 budov na třech různých 
místech) docházelo k průběžnému rozvoji webových stránek města, průběžné 
aktualizaci softwaru, údržbě síťových prvků, a dalších běžných činností pro zajištění 
chodu úřadu. Z větších akcí se jednalo o spolupráci při modernizaci matriky včetně 
přípravy vyvolávacího a objednávkového systému. Dále oddělení ICT intenzivně 
pracovalo na přípravě Portálu občana v rámci projektu LOKAL, na přípravě integrací  
s interními systémy – spisová služba, ekonomický systém, formulářové řešení, tak 
externími – platební brána, rezervační a objednávkový systém, celostátní Portál 
občana, jak v testovacím, tak ostrém prostředí.   
Na odboru sociálních věcí a zdravotnictví pracuje nejvyšší počet zaměstnanců 
v rámci městského úřadu a to je 35. Na oddělení sociální péče a komunitního 
plánování, které se zaměřuje zejména na sociální poradenství všeho druhu, 
depistážní činnost a činnosti stanovené zákonem například v oblasti opatrovnictví, již 
tento rok nepanovaly podmínky vynucené pandemií koronaviru. Počátkem roku 2022 
byl zveřejněn nově zpracovaný 6. Komunitní plán sociálních služeb pro roky 2022–
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2025, plán byl zpracován na celé ORP Litoměřice. Úsek komunitního plánování zajistil 
a spolupodílel se na několika akcích určených pro obyvatele města. Jednou takovou 
akcí byla celorepubliková akce na podporu pohybu seniorů Přeplavme svůj 
LaManche a v březnu zase Férová snídaně pod záštitou Fairtrade ČR. Jako každý rok 
(tradice přerušena koronavirovou situací) bylo v červnu a prosinci uspořádáno 
setkání seniorů v Kulturním a konferenčním centru. V období mezi srpnem a říjnem 
proběhla v Litoměřicích kampaň Místa přátelská seniorům, která si kladla za cíl 
poskytnout starým lidem příležitost k seznámení, zasportování a získání nových 
poznatků nebo zážitků. V říjnu byly pořádány nejen pro seniory všeobecné Dny zdraví, 
při kterých byly zřízeny bezplatné vstupy do bazénu a různé přednášky se zdravotní 
tematikou. V průběhu roku se také uskutečnila preventivní kampaň pro žáky 
mateřských a základních škol v Litoměřicích Národní dny bez úrazu, při které se 
představily složky integrovaného záchranného systému a další organizace.  
V průběhu celého roku probíhal projekt Zdravé zoubky určený pro předškoláky  
z mateřských škol a žáky prvních tříd základních škol. Opětovně byla zajištěna 
podpora zájmových kroužků, sportovních kroužků a volnočasových aktivit pro děti  
z nízkopříjmových rodin z Litoměřic ve formě příspěvku 1500 kč každému žákovi na 
kroužek. Každému žákovi byla proplacena částka ve výši 1 500 korun na daný 
kroužek. Na úseku prevence kriminality se město zapojilo zejména do kampaní nebo 
programů zaměřených na riziková jednání, která nejsou přímo trestná, ale jsou 
společensky škodlivá a vedou často k závažnějším problémům jednotlivců (např. 
gamblerství, záškoláctví, extremismus, vandalství apod.). Jednou takovou akcí byla 
výtvarná soutěž „Jak se nestát závislákem“ o nejlepší protidrogový plakát. Dále se 
konaly dlouhodobé programy primární prevence na základních a středních školách, 
kde je cílem předat žákům a studentům kvalitní informace ohledně rizikového jednání 
a podporovat zdravější alternativy tvořivého a naplňujícího chování a životního stylu 
bez drog a jiných patologií. Besedy se konají za účasti K-centra Českého červeného 
kříže, Zdravotního ústavu v Ústí nad Labem a ostatních organizací. Formou besed  
a přednášek proběhly za spoluúčasti Policie ČR a Městské policie Litoměřice 
programy Chraň sebe i svůj majetek, Pozor na zloděje a Auto není trezor, zaměřené  
na poskytování preventivních rad občanům o kriminalitě ve virtuálním prostředí,  
o možnostech zabezpečení jejich majetku a osvětu v možnostech zvýšení 
bezpečnosti osob. Na úseku sociálně právní ochrany dětí v roce 2022 pomalu 
doznívaly následky pandemie Covid-19, avšak do činnosti pracovníků zasáhla jiná 
událost, a to válečný konflikt na Ukrajině. V rámci přerozdělování ukrajinských 
uprchlíků z KACPU (Krajské asistenční centrum pro uprchlíky z Ukrajiny) v Ústí nad 
Labem se pracovnice OSPOD Litoměřice podílely na kontrole dětí, které do České 
republiky přicestovaly bez svých zákonných zástupců. V červnu 2022 se uskutečnilo 
preventivní setkání na ubytovně v Purkyňově ulici s ukrajinskými uprchlíky. Setkání 
mělo za cíl pomoci jim nabýt informace o dodržování českých zákonů ve vztahu k 
dětem, respektování sousedství, povinné školní docházce a zdravotním pojištění.  
V listopadu se vedoucí oddělení zúčastnila organizačně-vzdělávacího setkání skupiny 
organizací spolupracujících s ukrajinskými uprchlíky „Bydlíme na stejné adrese“.  
Na konci roku změnou zákona Lex Ukrajina OSPOD Litoměřice v roli veřejného 
poručníka žádal o humanitární dávku pro dvě ukrajinské děti. 
Tři úseky (oddělení) správního odboru s celkem dvaatřiceti zaměstnanci se stejně 
jako v minulých letech věnovaly rozmanitým činnostem. Od června 2022 v rámci 
reorganizace úřadu přešlo oddělení informačních a komunikačních technologií pod 
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přímou působnost tajemníka úřadu. Pod přímou podřízenost tajemníka byly v rámci 
této reorganizace převedeny stavební investiční akce na budovách městského úřadu 
v ulici Pekařská a Topolčianská za cca 18 milionů korun a výběrové řízení na obnovu 
vozového parku městského úřadu v předpokládané hodnotě 2 miliony korun.  
Oddělení správních činností, do jehož gesce spadá vydávání občanských průkazů a 
cestovních dokladů, všechny matriční události, evidence obyvatel a metodická 
pomoc obcím, ve sledovaném roce vydalo celkem 6 682 občanských průkazů a 4 675 
cestovních dokladů. Na oddělení vnitřní správy se řešily situace kolem zabezpečení 
vnitřního chodu budov úřadu, přestupky, vidimace a legalizace a provozování 
pracoviště CZECH POINT. Odbor se jako každoročně (od roku 2016 každý rok) věnuje 
organizaci a zabezpečení voleb ve všech obcích ve správním obvodu ORP Litoměřice, 
kterých je celkem 30, počet volebních okrsků v těchto třiceti obcích je 70. v roce 2022 
se jednalo o volby do zastupitelstev obcí. Ke specifikům roku 2022 patřil nárůst cen 
energií, na které reagoval úřad formou návrhů a realizací úsporných opatření formou 
postupné obměny osvětlení kanceláří za LED osvětlení. Nejdříve byla tato opatření 
realizována v chodbách a na schodištích budovy čp. 15/7 na Mírovém náměstí. Pro 
zlepšení zázemí pro zaměstnance a zejména pro lepší dostupnost pro občany města 
byla přesunuta hlavní pokladna z ulice Pekařské do budovy na Mírovém náměstí, 
nové prostory jsou moderně vybaveny, a navíc jsou přístupně i imobilním lidem. 
Došlo také k dokončení pracoviště matriky, novinkou je nový vyvolávací a 
elektronický objednávkový systém a lepší zázemí pro občany. V roce 2022 zajistilo 
město Litoměřice ve spolupráci se vzdělávacími agenturami šest jednodenních 
vzdělávacích seminářů. Začátkem října se uskutečnil jeden dvoudenní vzdělávací 
seminář v Holanech. V tomto roce se tentokrát konalo jak velikonoční, tak i vánoční 
tvoření s pěstouny a dětmi. Pořádané akce byly hrazeny ze státní dotace na výkon 
pěstounské péče a z rozpočtu města Litoměřice, které výše uvedené aktivity 
pravidelně finančně podporuje. S městem Litoměřice mělo v roce 2022 uzavřenou 
Dohodu o výkonu pěstounské péče 40 osob pečujících, 37 osob uzavřelo dohodu s 
jiným úřadem nebo pověřenou osobou. V roce 2022 bylo na úseku náhradní rodinné 
péče evidováno 70 dětí v pěstounské péči a 50 dětí v péči jiné osoby než rodiče. U 32 
dětí je vykonávána poručenská péče s osobní péčí poručníka. V roce 2022 bylo do 
dlouhodobé pěstounské péče umístěno 11 dětí, a do péče jiné osoby než rodiče 24 
dětí, všechny tyto děti by jinak musely být umístěny v ústavní péči. Ekonomický odbor 
zajišťoval veškerý finanční servis pro všechny odbory městského úřadu, příspěvkové 
organizace a samotný chod úřadu. Hlavní činností pak vedle běžné průběžné nikdy 
nekončící agendy je vypracovávání rozpočtu města na následující rok. O hospodaření 
města v roce 2022 pojednává tato kronika v samostatné stejnojmenné kapitole. 
Odbor správy nemovitého majetku města 
Mezi hlavní náplň činností tohoto odboru patřila správa majetku města, hospodaření 
s lesy a správa nemovitostí v majetku města. Pro pracovníky odboru byla náročná 
doba koronavirových omezení, kterou vystřídaly další neočekávané závažné 
komplikace vyvolávající starosti – energetická krize a zahájení války na Ukrajině. 
V důsledku výše uvedených událostí došlo došlo ve sledovaném roce 2022 k 
výraznému zdražení prováděných udržovacích či stavebních prací a služeb spojených 
s vlastní údržbou bytového a nebytového fondu. V důsledku toho je velice 
pravděpodobné, že bude muset dojít do budoucna k navýšení nájmů v městských 
bytových i nebytových prostorách. S příchodem ukrajinských uprchlíků byly 
pracovníci odboru postaveni před úkoly, na které nebyly předem připraveni, avšak 
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bylo nutno se jich chopit a situaci za pochodu řešit. Bylo ponejprv nutné zprovoznit 
zrušenou ubytovnu v Želeticích, což se s nemalým úsilím a za nemalých nákladů 
podařilo v rekordním čase. Ve stejné budově za pomoci Charity ČR byl vybudován 
sklad humanitární pomoci. Výše uvedená činnost spojená s krizovou situací 
probíhala souběžně s běžnou agendou odboru. Celková výše městem 
vynaložených prostředků na opravy, údržbu či investice spojené s bydlením byla v 
roce 2022 necelých 10 milionů korun (9.937.021, - Kč). Zájem o obecní bydlení byl i 
v roce 2022 v Litoměřicích značný, neboť bytový fond v dostupné cenové hladině je 
dlouhodobě nedostatkovým zbožím. Majetkový odbor nadále spravoval městskou 
tržnici Felixe Holzmanna, která se kromě tradičních farmářských trhů stala i místem 
společenských a kulturních aktivit. Nemalé úsilí bylo věnováno také správě a údržbě 
zrušených armádních areálů (kasárna Dukelských hrdinů, kasárna Pod Radobýlem a 
areál v ulici Pobřežní), ve kterých byly umístěny hlavně garážové a skladové prostory, 
které využívaly zejména litoměřičtí podnikatelé. Zájem o jejich pronájem převyšoval 
kapacitní možnosti těchto areálů. V loňském roce se povedlo dotáhnou do 
úspěšného konce velké směny a prodeje pozemků, zejména v oblasti bývalých 
kasáren Pod Radobýlem, kde by v budoucnu měl v jejich východní části vzniknout 
nový sportovní areál a na částech převedených na developera i nová kvalitní bytová 
zástavba. Oddělení lesního hospodářství se i nadále potýkalo s pokračující 
kůrovcovou kalamitou, avšak dosáhlo rekordní tržby za vytěžené dřevo ve výši cca 3 
milionů korun. V tabulce lze přehledně vidět přehled vynaložených nákladů na 
investice, rekonstrukce a opravy městského majetku. 
Odbor školství, kultury, sportu a památkové péče 
V oblasti výkonu státní správy zajišťoval odbor agendu památkové péče a školskou 
agendu. Samosprávná agenda odboru spočívala zejména v práci související 
s chodem škol zřizovaných městem, mateřských škol taktéž zřizovaných městem 
včetně správy areálů těchto zařízení; dále sport ve městě včetně sportovišť a kultura. 
Odbor zajišťuje veškerou agendu kolem dalších rozpočtových organizací města jako 
je centrální školní jídelna, knihovna, muzeum (budova je v majetku města), 
sportoviště včetně koupaliště a další. Odbor také administruje dotační tituly města 
v oblasti kultury a sportu.   
Sledovaný rok 2022 z hlediska agendy školství byl již z hlediska pandemie koronaviru 
prakticky téměř bez omezení, jen na přelomu roku ještě probíhalo testování. Zápisy 
do škol již probíhaly za účasti dětí, což bylo pro pedagogy i rodiče jistě osvobozující. 
Na zápis dorazilo celkem 360 dětí. Síť základních škol ve městě je stabilní a byla 
v roce 2022 tvořena šesti klasickými základními školami, dvěma nestátními 
základními školami a jednou křesťanskou základní školou. Počet míst na těchto 
školách je pro Litoměřice dostatečný. Na budovách škol základních a mateřských 
byly průběžně prováděny rekonstrukční práce, běžná údržba nebo sanace náhlých 
havárií.  
Z velkých akcí, o které město léta usilovalo, je nutno zmínit zejména úspěch v žádosti 
o dotaci na rekonstrukci atletického oválu na Základní škole Havlíčkova.  Běžecká 
dráha byla zmodernizována novým povrchem, postavena byla také plocha pro skok 
daleký s rozběhem. Došlo i na úpravu travnaté plochy uvnitř oválu a okolního 
oplocení. Celkové náklady dosáhly zhruba 7,4 milionu korun, přičemž 5,1 milionu 
bylo městu poskytnuto je jejich financování formou dotace z Národní sportovní 
agentury ČR. Zahájena byla dále rekonstrukce vnitřních prostor tělocvičny ZŠ U 
Stadionu, kterou využívá také Slavoj BK, rekonstrukce se vztahovala také na 



92 
 

vybudování nového sociálního zařízení, neboť to stávající již bylo nevyhovující. 
Modernizací prošel i venkovní sportovní areál této základní školy, kdy byl vyměněn 
dožilý umělý povrch i uvnitř běžeckého oválu, došlo také k výstavbě čtyř 
osvětlovacích stožárů, aby bylo možno sportovat v každou denní i večerní hodinu. 
V rámci areálu přibylo také zcela nové workoutové hřiště. Výčet stavebních a 
rekonstrukčních prací provedených na školních budovách, areálech a sportovních 
zařízeních, na kterých se odbor školství, kultury, sportu a památkové péče podílel 
nebo je inicioval, je shromážděn v textu o odboru územního plánování.  
V roce 2022 bylo z rozpočtu města podpořeno dotací na činnost mnoho sportovních 
spolků působící ve městě a starající se o děti a mládež do 18 let věku. Město 
Litoměřice na tyto účely vynaložilo 16 milionů korun. Další finanční jednorázová 
dotační podpora směřovala, stejně jako v minulých letech, sportovním akcím 
otevřeným pro veřejnost. Nemalé prostředky si vyžádala péče o sportovní 
infrastrukturu v majetku města. Příkladem může být každoroční investice do údržby 
nebo zkvalitňování areálu venkovního koupaliště. V tomto roce byla postavena nová 
skluzavka do vody, vysázeny stromy u dětského brouzdaliště a rozšířen byl také 
minigolf.  
V oblasti památkové péče byla hlavní suma práce výkon běžné agendy přenesené 
státní správy v rámci ORP. Přímo v Litoměřicích, na území Městské památkové 
rezervace Litoměřice, došlo ve sledovaném roce k rekonstrukcím několika objektů se 
statusem kulturní památka. Na financování projektů obnovy památek v MPR získaly 
Litoměřice z programu Regenerace městských památkových zón a rezervací  
od Ministerstva kultury v roce 2022 cca 1,6 milionů korun.  Konkrétně byla provedena 
z těchto prostředků oprava a nátěr fasády, oprava podlahy ochozu, oprava okenic 
zvonice, oprava klempířských prvků a restaurování pískovcových prvků na objektu 
Městské věže u kostela Všech svatých na Mírovém náměstí, nová fasáda na objektu 
čp. 250 v ulici Stará mostecká, oprava střechy čp. 56 v Lidické ulici 
a nátěr šindelů na objektu bašty městského opevnění čp. 59.  V průběhu celého roku 
2022 pokračovala rozsáhlá revitalizace objektu Staré radnice č.p. 171, který slouží 
jako Oblastní muzeum. Stavební práce mají být dle plánů zakončeny v roce 2023 a 
poté budou prováděny práce na nové stálé expozici a zázemí pro exponáty a 
zaměstnance. Zcela nově budou moci budoucí návštěvníci moci navštívit nové 
zákaznické centrum s prodejem upomínkových předmětů a zázemím, které se 
připravuje v bývalém butiku. Důležitou změnou bude také zřízení bezbariérového 
přístupu a výtahu ve dvorním traktu budovy. V rámci rekonstrukce probíhaly rozsáhlé 
restaurátorské práce v interiéru budovy, zejména pak kompletní restaurování 
dřevěného táflování stěn a kazetového stropu v bývalé jednací síni městské rady a 
kamenných prvků ve vstupních prostorách 1. patra a na fasádě objektu. 
Obecní živnostenský úřad 
Obecní živnostenský úřad patří s devíti zaměstnanci k menším odborů, zajišťuje 
registraci a kontrolu podnikatelských subjektů pro všechny obce spadající do ORP 
Litoměřice. Živnostenský úřad evidoval v roce 2022 celkem 11 552 držitelů 
živnostenského oprávnění, z toho zcela nových oprávnění bylo 592. Úřad evidoval 
celkem 502 zemědělských podnikatelů a tento počet je pro mnoho let obdobný a 
žádné početní výkyvy nevykazuje. Přímo v Litoměřicích mělo sídlo 4 841 subjektů 
z nichž 3 756 jich aktivně podniká. Jelikož Ministerstvo vnitra začalo s přidělováním 
datových schránek všem podnikatelům s přiděleným IČO, docházelo v průběhu roku 
2022 k hromadnému rušení živnostenských oprávnění na vlastní žádost podnikatelů. 
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Jednalo se ale v naprosté většině o lidi, kteří již žádnou podnikatelskou činnost 
nevyvíjely (z důvodu odchodu do důchodu, zahájení zaměstnaneckého poměru 
apod.). V roce 2022 bylo ukončeno 178 podnikatelských provozoven, avšak 310 jich 
bylo nově založeno. V tomto roce pracovníci živnostenského úřadu prováděli vedle 
standardních kontrol ještě také kontroly subjektů, které poskytly ubytování 
ukrajinským uprchlíkům.  
 
Srovnání let 2014–2022 

 
 
 
 
 
 
 
Odbor životního prostředí 
Na odboru životního prostředí pracuje třináct zaměstnanců a z velké většiny 

zajišťovaly chod agendy státní správy v přenesené působnosti. V oblasti 

samosprávných aktivit byla například ve sledovaném roce odborem podpořena 

výstavba podzemních nádrží na dešťovou vodu z devíti litoměřických střech, což 

dohromady stálo přes 200 000 Kč. Městská kompostárna vyprodukovala vlastní 

kompost v množství cca 150 tun, který byl využit pro zlepšení městské zeleně. 

Největší část kompostu byla použita na obnovu travnatých ploch v parku Václava 

Havla, kde byla provedena rekonstrukce závlah, osvětlení a obrubníků a částečně i 

cest. V ulicích Votočkova, Heydukova, Škroupova a na Střeleckém ostrově byla 

provedena výsadba stromů za necelých 140 000 Kč. Naproti tomu na Mostné hoře 

došlo k dalšímu kácení stromů, které bohužel postihlo sucho a nebyly již schopny 

zdravého růstu. V rámci projektu revitalizace lesoparku Mostná hora se odbor zapojil 

do projednávání tohoto dokumentu. Ve městě pokračovala výstavba podzemních 

kontejnerů na tříděný odpad. V rámci výkonu státní správy se odbor zapojil do 

schvalovacího procesu mnoha plánovaných akcí, které vesměs kopírují akce uvedené 

v části věnující se odboru územního plánování. Odbor životního prostředí zajistil 

provedení havarijní opravy mlžícího stožáru v ulici Na Valech, který byl poškozen 
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nárazem nákladního vozu a zajistil instalaci nové úpravny vody pro tento mlžící stožár 

z důvodu omezení negativního vlivu tvrdosti pitné vody na jeho funkci.  V oblasti 

odstraňování autovraků bylo nahlášeno 68 autovraků, z čehož 65 se podařilo 

odstranit.  

Odpadová agenda: Občané města Litoměřice vyprodukovali v roce 2022 celkem 9 724 

tun odpadů. Z tohoto množství bylo 4 223 tun směsného komunálního odpadu 

(pokles o 6 % oproti minulému roku), 711 tun papíru (pokles o cca 9 % proti minulému 

roku), 324 tun plastu (pokles o 3 % proti minulému roku), 312 tun skla (nárůst o 7 % 

proti minulému roku), 615 tun kovů (nárůst o 5 % proti minulému roku), 1 432 tun 

bioodpadu (nárůst o 5 % proti minulému roku), 2,7 tun jedlých olejů a tuků (nárůst o 12 

% proti minulému roku). Na sběrném dvoře došlo také k výraznému snížení produkce 

objemných odpadů o 64 % proti minulému roku z důvodu zvýšení vytřídění dřevní 

hmoty. V roce 2022 došlo ke snížení množství uličních smetků o 18, což 

představovalo pokles o 7 % proti minulému roku. Dále se ve sběrném dvoře vytřídilo 8 

tun drobných elektrozařízení, 51tun lednic, 123 tun větších elektrozařízení (praček, 

sporáků a boilerů) a 14 tun televizorů. Celkově u těchto komodit došlo k nárůstu jejich 

množství o cca 6 % proti minulému roku. 

Stavební úřad 
Stejně jako živnostenský úřad i stavební úřad vykonává čistě veřejnou správu na 
úseku povolování staveb. Rozhoduje o právech a povinnostech stavebníků a 
účastníků řízení v rámci povolování staveb, jejich provádění, odstraňování, nařizování 
údržby, jejich zabezpečování po technické stránce a dalších věcí, souvisejících s 
jejich užíváním. Žádná z činností všech devíti zaměstnanců SÚ nemá samosprávný 
charakter. V roce 2022 vydal stavební úřad 39 územních rozhodnutí, 57 společných 
povolení (společné územní rozhodnutí a stavební povolení), 138 územních souhlasů, 
115 společných souhlasů (společných územních a souhlasů s ohlášeným stavebním 
záměrem), 37 souhlasů s ohlášeným stavebním záměrem včetně souhlasů se 
změnami staveb před jejich dokončením, 17 stavebních povolení včetně povolení 
změn staveb před jejich dokončením a uzavřel 11 veřejnoprávních smluv o umístění a 
povolení stavby. Stavební úřad se dlouhodobě potýká s vysokou mírou stavební 
nekázně, v roce 2022 bylo vydáno celkem 50 dodatečných stavebních povolení. Ve 
sledovaném roce vydal dále stavební úřad 22 kolaudačních rozhodnutí, 87 
kolaudačních souhlasů, 17 souhlasů se změnou v užívání stavby a 74 úkonů 
spojených s užíváním dokončené stavby včetně souhlasů a povolení změn v užívání 
stavby a předčasných užívání stavby a 530 ostatních opatření jako například sdělení 
k dělení či scelování pozemků, stanoviska, závazná stanoviska, vyjádření, sdělení 
územně plánovací informace apod. Stavební úřad vydával také koordinovaná 
závazná stanoviska, jejich počet za rok 2022 dosáhl počtu 103. Pracovníci 
stavebního úřadu v průběhu roku editují údaje (adresní místa, stavební objekty) 
v Registru územní identifikace adres a nemovitostí (RÚIAN). Počty podaných žádostí 
na stavební úřad byly za rok 2022 srovnatelné s roky minulými. Zvýšený zájem o 
výstavbu byl evidován v katastrálních územích s rozvojovými plochami pro rodinné 
domy jako například obce Žalhostice, Píšťany, Pohořany či Nové Kopisty. I v roce 
2022 rozhodoval stavební úřad v Litoměřicích v navazujících řízeních o záměrech, 
které podléhají posouzení vlivů na životní prostředí (EIA). Konkrétně se jednalo o 
areály společností Labe Wood s.r.o. a Mondi Štětí a.s. Pro společnost Mondi Štětí 
a.s. byl v podzimních měsících zahájen povolovací proces záměru EcoKraft. Stavební 
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akce představuje investice pro navýšení výroby papíru o 200 tisíc tun pytlového 
papíru ročně (nový papírenský stroj PS 10). Od září do prosince byla vydána společná 
povolení v navazujícím řízení v rozsahu investice za cca 2,1 miliardy Kč. Z dalších 
akcí většího rozsahu stojí dále za zmínku vydání územního rozhodnutí na terénní 
úpravy u kruhové křižovatky u Terezína jako příprava pro nové retailové centrum. 
Odbor územního rozvoje 
Činnosti odboru jsou rozčleněny na ty ryze samosprávné a na výkon státní správy 
v přenesené působnosti. Člení se na územní plánování, investice a veřejné zakázky a 
projekty, odbor posléze při skutečném zahájení stavebních aktivit zajišťuje také 
koordinaci prací. Záběr činnosti je velký a odbor tuto svou práci vykonává ve čtrnácti 
lidech. V roce 2022 se odbor zabýval územně plánovací činností v obcích na území 
ORP Litoměřice, konkrétně v následujících obcích:  

• Dolánky nad Ohří – změna č. 2 ÚP – schváleno zadání 
• Drahobuz – změna č.1 ÚP – vydáno v 12/2022, nabytí účinnosti 01/2023 
• Hlinná – změna č.1 ÚP – vypsáno veřejné projednání na 01/2023 
• Hoštka – byly pořízeny dvě územní studie pro vymezené rozvojové plochy 
• Chotiněves – změna č. 1 ÚP – proběhlo veřejné projednání, nyní probíhá 

úprava návrhu s 
• následným opakovaným veřejným projednáním 
• Chudoslavice – ÚP – proběhlo veřejné projednání, nyní probíhá jeho 

vyhodnocování 
• Křešice – změna č. 3 ÚP – příprava podkladů ke změně vyvolané rozsudkem 

soudu; 
• změna č. 4 ÚP – zpracování pokynů formou zprávy o uplatňování ÚP 
• Levín – ÚP – nabyl účinnosti 10/2022 
• Liběšice – změna č. 2 ÚP – projednány doplňující pokyny pro zpracování 

návrhu, návrh 
• zpracováván projektantem 
• Litoměřice – změna č. 3 ÚP – nabytí účinnosti 11/2022; změna č. 4 ÚP – 

schváleno zadání 
• Michalovice – změna č. 1 ÚP – schváleny pokyny pro zpracování návrhu 
• Miřejovice – ÚP – proběhlo veřejné projednání, nyní probíhá úprava návrhu s 

následným 
• opakovaným veřejným projednáním 
• Ploskovice – změna č. 1 ÚP – proběhlo veřejné projednání, nyní probíhá 

úprava návrhu s 
• následným opakovaným veřejným projednáním 
• Polepy – změna č. 1 ÚP – vyhodnocení výsledků projednání návrhu zadání 
• Račice – změna č. 1 ÚP – vydáno v 12/2022, nabytí účinnosti 01/2023 
• Rochov – ÚP – nabyl účinnosti 03/2022 
• Štětí – ÚP – 12/2022 podána nová žádost o stanovisko KÚÚK ÚPS jako 

nadřízeného 
• orgánu o potvrzení odstranění nedostatků návrhu ÚP 
• Terezín – změna č. 3 ÚP – nabyla účinnosti 12/2022 
• Travčice – ÚP – vydáno stanovisko pořizovatele k podnětům občanů 
• Třebušín – změna č. 1 ÚP – projektant zpracovává návrh změny, bude 

následovat veřejné 
• projednání 
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• Velké Žernoseky – změna č.2 ÚP – návrh dokončen 12/2022, vydání a nabytí 
účinnosti 

• 01/2023 
• Žalhostice – změna č. 1 ÚP – nabyla účinnosti 10/2022 

 
Zprávu o uplatňování územního plánu bez potřeby změny územního plánu v obci 
Horní Řepčice.  Průběžně se aktualizovaly územně analytické podklady pro celé 
správní území ORP.  
Úsek investic zajišťoval ve městě v roce 2022 celkem 152 stavebních a projekčních 

akcí (nové stavby, stavební úpravy, opravy, havárie) z rozpočtu odboru ve výši 75 361 

tis. Kč a 31 stavebních akcí pro ostatní odbory města. V Litoměřicích byly dokončeny 

mnohé rozmanité stavební akce vesměs průběžně vykonávané v rámci běžné údržby 

města nebo výstavby poškozených prvků v rámci města. Za zmínku stojí například 

dokončení dešťové kanalizace v ulicích K. Světlé, Lipové a Zelené, 1. etapa opravy 

havarijního stavu komunikace v ulici M. Pomocné, stavební úpravy objektů v areálu 

kasáren Pod Radobýlem pro potřeby TSM, další etapa opravy povrchů komunikace 

v ulici Jasmínová, oprava městských hradeb a terasy portálu tunelu, opravy hrobů, 

rozvody el. energie a vody, úpravy chodníků a cest na Městském hřbitově, opravy 

krovu, nová fasáda, celková renovace městských hodin a oprava srdce zvonu 

městské věže u kostela Všech Svatých na Mírovém náměstí, oprava opěrných zdí v 

ulici Na Vinici, opravy chodníků v ulicích Votočkově, Osvobození, Žitenické, Labské, 

Masarykově, Teplické, Mládežnické Nezvalově a U Katovny, stavba mobilní lávky přes 

Pokratický potok, opravy vozovky v ulici Mládežnická, zahájení výstavby nové 

komunikace v ulicích Jarní a Trnková, výstavba nové workoutové sestavy a dopadové 

plochy na sídlišti Cihelna, výstavba nových parkovacích stání pro 25 vozidel, osazení 

nových laviček a dokončení opravy přístupové cesty na Mostné hoře a v neposlední 

řadě nové veřejné osvětlení v ulicích Opuková, U Statku, a kolem Luny až k zastávce 

ČD. Zahájena byla největší investiční akce spočívající v celkové regeneraci budovy B 

v areálu Pivovaru pro podnikatelské využití, konkrétně pro potravinářskou výrobu. 

Odbor územního plánování zajišťoval také větší investiční akce jiných odborů, 

takovými byly například stavební úpravy nových prostor matriky a hlavní pokladny, 

dokončení výměny střešní krytiny objektu 15/7 Kalich včetně dokončení výstavních 

ploch. Pro Odbor sociálních věcí a zdravotnictví zajišťoval odbor územního plánování 

například akci výměny havarijního vodovodního potrubí v Centru Srdíčko a opravy 

dlažeb na balkonech, sociálního zařízení a venkovní fontány v domově důchodců Na 

Pahorku. Pro odbor školství, kultury a památkové péče odbor zajišťoval mnohé 

projekty, které již byly zahájeny v minulých letech, nebo zcela nové projekty. Za 

zmínku stojí zejména pokračování revitalizace objektu Staré radnice č.p. 171 na 

Mírovém náměstí, výměna otopného systému a sociálního zařízení v objektu 

tělocvičny a renovace sportovní podlahy v tělocvičně, výměna povrchu a osvětlení 
sportovního hřiště v ZŠ Na Valech, oprava střechy MŠ Větrník a v ul. Ladova, 
rekonstrukce sociálního zařízení a oprava dešťové kanalizace v MŠ v ulici 
Stránského,  
rekonstrukce běžecké dráhy a celého hřiště a odstranění havárie soc. zařízení ZŠ 
Havlíčkova, oprava povrchů víceúčelového hřiště na koupališti pro Městské sportovní 
zařízení, Opravy teras, vodovodních přípojek a statické zajištění světlíků v kulturním 
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domě, opravy střechy Kalich arény a odstranění havárie vodovodu v Letním kině. 
Dešťové svody se opravovaly v MŠ Baarova, ulici Plešivecké a na budově Centrální 
školní jídelny.  
Ve městě odbor koordinuje stavební akce jiných investorů, z těchto třeba zmínit 
největší takovou akci - rekonstrukci kanalizace a vodovodu v ulici Dómská. V ulici 
ČSA a Mrázova byla provedena pokládka internetových kabelů, na sídlišti Družba a 
okolí bylo provedeno nové napojení na optickou síť, a stejně tak i v ulicích Havlíčkově, 
M. Majerové, Nezvalově, Revoluční a na sídlišti v Pokraticích. Ve sledovaném roce 
došlo k více jak padesátce havárií inženýrských sítí a za zábory veřejného 
prostranství bylo vybráno 1 791 000 Kč. Pro potřeby údržby či rekonstrukcí 
městských budov se ve sledovaném roce projednávaly projektové přípravy. V této 
fázi byly akce : Studie veřejného prostranství ulice Dlouhá spolu s koordinací přípravy 
rekonstrukce kanalizace, vodovodu a plynovodu, stavební úpravy správní budovy 
hřbitova, stavební úpravy objektu odboru dopravy, okružní křižovatka Želetice, 
parkovací dům Růžovka, PD komunikace a sítě ul. Bójská, PD trafostanice zimní 
stadion, Stavební úpravy objektu pivovaru II. etapa, výtah u budovy radnice č.p.15/7, 
parkoviště ul. Topolčianská, PD parkoviště Husova, startovací byty Želetice, PD 
komunitní zahrady v ulici Kamýcká ve spolupráci s Diakonií, průzkumné práce a 
zaměření atd.  
Oddělení veřejných zakázek provádí soustavný monitoring dotačních možností k 
zajištění spolufinancování projektových záměrů města a je metodickým a poradním 
orgánem v oblasti dotací a veřejných zakázek pro příspěvkové organizace města. 
Oddělení administrovalo celkem 173 veřejných zakázek, administrativu vyžadují také 
již realizované projekty z dotací neboť jim stále v době udržitelnosti. Hlavní projekty 
realizované díky dotacím byly v roce 2022 revitalizace objektu Stará radnice čp. 171 
z programu IROP, regenerace budovy B areálu pivovaru z programu ministerstva 
průmyslu a obchodu nebo výstavba atletického oválu za ZŠ Havlíčkova z dotace 
Národní sportovní agentury a další akce. Velká část práce odboru je zahrnuta pod 
nově připravované akce města, například přípravy na revitalizaci objektu velitelství na 
Kreativní a kulturní centrum za 107 323 616 Kč, revitalizace lesoparku Mostná hora za 
18 700 000 Kč, výstavba parkovacího domu Růžovka P+R za 85 000 000 Kč. 
Z menších takových připravovaných akcí třeba zmínit I. etapu obnovy soustavy 
veřejného osvětlení ve městě, revitalizaci bývalé manipulační plochy ČD v ulici 
Husova/Nezvalova na parkoviště či pořízení navigačního systému pro účastníky 
cestovního ruchu. 
Pevnou součástí struktury městského úřadu jsou další útvary a oddělení, která 
zajišťují vnitřní chod úřadu nebo otázky, které jsou důležité z hlediska státní správy. 
Takovými jsou například personální oddělení (ProLidi), útvar kontroly a interního 
auditu nebo útvar obrany a krizového řízení. Činnost těchto útvarů občané 
nezaznamenají při svém každodenním pohybu po městě nebo při běžném styku 
s úředníky, ale jejich práce je nepostradatelná. O činnosti útvaru obrany z hlediska 
ukrajinské krize, která vystřídala to pandemickou, pojednává úvodní kapitola naší 
kroniky. Mezi další zcela mimořádné událostí roku 2022 patřil požár Českého 
Švýcarska, kde krom hasičských jednotek z celé republiky zasahoval od 26. 7. – 7. 8. 
také Sbor dobrovolných hasičů z Litoměřic  
Smart City Litoměřice 
Hlavními činnostmi této organizační složky úřadu byla metodická a koncepční 
činnost pro potřeby rozhodování vedení města ve strategických a koncepčních 
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otázkách. Práce se zejména týkala energetického managementu, čisté mobility a 
geotermálního projektu. Útvar zajišťoval jak udržitelnost již zrealizovaných projektů, 
tak se zabýval sběrem dat a přípravou materiálů pro nové projekty zabývajícími se 
výše uvedenými tématy. 
Město Litoměřice v roce 2022 bylo již více než 20 let zapojeno do programu Zdravých 

měst, který inicioval WHO. Smyslem sítě Zdravých měst je podpora kvality veřejné 

správy, kvality strategického plánování a řízení s ohledem na udržitelný rozvoj, kvalitu 

života a zdraví. Zdravé město Litoměřice bylo i pro sledovaný rok referenčním 

místem Národní sítě Zdravých měst ČR v tématu Školství a participace mládeže. 

Politika Zdravého města Mgr. Petra Hermanna v roce 2022 nahradil ing. Josef 

Douša. Na pozici koordinátora vystřídala Irenu Vodičkovou Ladislava Čelková. Zdravé 

město uspořádalo v průběhu roku několik setkání s občany, tato setkání se 

uskutečnila pro sídliště Svornost – konkrétně ulice M. Majerové, Nezvalova, 

Nerudova v termínu 12.4.2022 v prostorech ZŠ Havlíčkova, pro centrum města 

v zasedací místnosti U Felixe na městském úřadě v termínu 26.4. 2022, pro vilovou 

čtvrť pod Mostnou horou na ZŠ Masarykova dne 3.5.2022, pro zástavbu pod horním 

nádražím na ZŠ B. Němcové v termínu 10.5. 2022, pro oblast Miřejovická stráň na 

hřišti FK dne 24. 5. 2022 a v neposlední řadě se dne 31.5.2022 uskutečnilo setkání 

s občany pro Pokratice na ZŠ Ladova. Z jednorázových akcí, na kterých Zdravé město 

Litoměřice spolupracovaly byly Srdcař Litoměřic, O dopravě zdravě hravě, Den Země 

nebo Ukliďme Česko. Jako každý rok Zdravé město iniciovalo tzv. participativní 

rozpočet města. V roce 2022 získal v rámci tohoto projektu částku 200 tisíc Kč 

projekt Sdílny, který navrhl Institut technického vzdělávání. Ve Sdílně se mohou 

rozvíjet a realizovat občané města – kutilové a za výše uvedené prostředky se Sdílna 

bude moci rozšířit a zmodernizovat.  
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6. Příspěvkové organizace města 
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V roce 2022 zřizovalo město Litoměřice celkem 16 příspěvkových organizací. Jejich 
výčet byl dlouhodobě neměnný, avšak v tomto roce doznal významné změny – 
nefiguruje v něm již městská nemocnice. Příspěvkovými organizacemi města jsou 
Centrum pro zdravotně postižené děti a mládež Srdíčko, Centrální školní jídelna, 
Městská policie, Dům dětí a mládeže Rozmarýn, Technické služby města, Městská 
sportovní zařízení, Městská kulturní zařízení, Knihovna Karla Hynka Máchy, Základní 
umělecká škola, Mateřská školka (11 sloučených subjektů ve městě), Masarykova 
základní škola, Základní škola Boženy Němcové, Základní škola U Stadionu, Základní 
škola Havlíčkova, Základní škola Na Valech a Základní škola Ladova.  
Činnost všech výše uvedených organizací (snad s výjimkou Technických služeb 
města a Městské policie) byla v minulých letech velmi silně negativně zasažena 
pandemií koronaviru a jejich činnost byla značně omezena nebo změněna. Ve většině 
organizací rok probíhal standardně, jejich různorodá činnost je za roky stabilizovaná. 
Kronikář při svém sledování událostí zaznamenal několik okamžiků nebo projektů, 
které jsou v rámci roku významnější. K takto vybraným událostem v příspěvkových 
organizacích města patří určitě následující:  
Centrální školní jídelna uvařila za rok 2022 více obědů (655 139) než tomu bylo 
v poslední předpandemický rok 2019. Bohužel vzhledem ke zvyšujícím se cenám 
potravin byla nucena zdražit. Městská policie již zase oproti minulým třem letům 
mohla zabezpečovat některé kulturní, sportovní a jiné akce ve městě. Na pokutách 
vybrala celkem 1 279 800 korun. V Domě dětí a mládeže Rozmarýn se chystají na 
rekonstrukci zahrady a výstavbu proskleného přístřešku. Rozmarýn byl v roce 2022 
opět o něco více otevřeným centrem volného času pro všechny, nejenom pro školní 
děti. Pro lepší představu vkládáme následující tabulku, kde lze najít základní údaje za 
rok 2022 a porovnat s předcházejícími roky.  

 
 
Financování a hospodaření Technických služeb města bylo v roce 2022 bez 
nenadálých výkyvů. Organizace pořídila do svého majetku některé velmi důležité 
stroje, příkladem je ten na opravu výtluků a začala využívat ve své činnosti produkt 
nové malé kompostárny ve sběrném dvoře v Třebouticích. Pro pět sportovních areálů 
sdružených pod organizací Městská sportovní zařízení znamenal rok 2022 návrat do 
předkovidové podoby. V multifunkční hale Kalich se již zase konala sportovní 
soustředění, využita plně byla malá i velká tělocvična. V zimě led využívali nejen 
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hokejisté, ale konalo se také bruslení pro veřejnost s hojnou návštěvností. Provoz 
krytého bazénu byl již také normalizován, krom oprav laviček v saunách  
a udržovacích prací na elektroinstalaci zde k žádným významnějším událostem 
nedošlo. Tělocvičnu v bývalých kasárnách Pod Radobýlem využívaly ke svým 
tréninkům zejména basketbalistky BK Lvice a oddíl šermu Slavoj. Tělocvičnu 
v kasárnách Jiřího z Poděbrad zase využívaly zejména oddíly Karatedó Steklý, SK Box 
Litoměřice, potápěčský klub Kraken a Beachklub Litoměřice. Prostory v těchto 
kasárnách využívají kluby jak k tréninkům v zimním čase, tak jako skladiště potřeb  
anebo jako zázemí-klubovny. To platí zejména pro beachklub, který má v areálu 
kasáren venkovní beachvolejbalové hřiště. Rok 2022 byl pro Městská kulturní 
zařízení rokem návratu k normálnímu provozu. Pod hlavičkou Městská kulturní 
zařízení Litoměřice se sdružovalo ve sledovaném roce několik areálů/objektů. 
Jednalo se o Kulturní a konferenční centrum (tj. bývalý kulturní dům), Hrad, výstaviště 
Zahrada Čech, divadlo K.H. Máchy a kino Máj. Do budoucna je v plánu města přiřadit 
k těmto areálům ještě i Kulturní a kreativní centrum, které vznikne v areálu bývalého 
Velitelství (VUSS) v centru města, a na který již byla přislíbena dotace z evropských 
fondů (viz kapitola Městský úřad). Na výstavišti Zahrada Čech patřil začátek roku 
jarní Tržnici Zahrada Čech, na kterou se po dvou letech vrátilo více než tři sta 
vystavovatelů. Na výstavišti se dále konal například Gastro food fest, Pouť, Senior 
fest a Pivní slavnosti, které se sem nově přesunuly z Mírového náměstí.  
Na 46.ročník podzimního veletrhu Zahrada Čech přijelo 55 tisíc návštěvníků. 
V Kulturním a konferenčním centru se konalo mnoho kulturních akcí, koncertů, plesů, 
slavnostních večerů, pohádek či setkání seniorů. Koncert s největší návštěvností 
v roce 2022 byl koncert Jarka Nohavici, který navštívilo 702 diváků. Kino Máj 
navštívilo o 34 tisíc lidí víc než minulý rok. Mezi akce, které se vymykaly běžné 
produkci, patřil živý koncert filmové hudby. Film Prague orchestry/Pražský filmový 
orchestr zahrál v listopadu filmové melodie ve vyprodaném sále, které byly 
zajímavým propojením smyčcového orchestru, klavíru a bicích. V prostorách Hradu 
se konal prezentační a prodejní veletrh vín z Čech a Moravy „Litoměřický hrozen“. 
Krom dalších zajímavých kulturních akcí se zde odehrálo předání zlaté pamětní 
mince městu Litoměřice. Pro Divadlo K. H. Máchy byl rok 2022 významný zejména 
proto, že slavilo 200 let od svého vzniku. Na tuto celoroční událost se prostory 
divadla připravily již v předchozím roce, kdy došlo k renovaci zázemí pro herce, 
kavárny, vyměněn byl koberec a sedačky v hledišti. Jednou z nejzajímavějších 
událostí roku byl Loutkový festival určený pro dětského diváka. Jako novinku divadlo 
přineslo Letní divadelní scénu-divadlo pod širým nebem. Diváky nejoblíbenější a 
nejnavštěvovanější byly hry Tak já letím s Annou Polívkovou nebo Deštivé dny. 
Velkou návštěvnost měla hra Milionový údržbář nebo představení Housle. Posledním 
vyprodaným představením roku 2022 byl Kaktusový květ, který oslavy založení 
divadla důstojně zakončil. V Knihovně K. H. Máchy se uskutečnila řada besed, výstav, 
pravidelných aktivit a akcí známých z minulých let. Příkladem jsou například Města 
čtou, Muzejní noc, Deutschklub, činnost spolku LiPen a další. Knihovna se zapojila  
do projektu na rozvoj čtenářské gramotnosti MAP ORP Litoměřice II. Na jaře 2022 
v souvislosti s ukrajinskou krizí se knihovna rozhodla uspořádat jazykové kurzy pro 
nově přišlé uprchlíky z Ukrajiny. V roce 2022 bylo v knihovně registrováno 3 459 
čtenářů (z toho 1 052 dětských), kteří si vypůjčili celkem 121 386 knih, periodik a CD. 
Základní umělecká škola si dne 19.června 2022 připomněla začátky svého působení 
v Litoměřicích uspořádáním velkého Symfonického koncertu v sále Kulturního domu. 
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Těmito úplnými začátky byla Městská orchestrální škola, která byla založena v roce 
1901 a sídlila v Jarošově ulici. V rámci celostátního festivalu ZUŠ OPEN navštívila 
Základní uměleckou školu v Litoměřicích významná světová pěvkyně Magdalena 
Kožená, ředitelka festivalu Irena Pohl Houkalová a ředitel České 
filharmonie David Mareček. Při této příležitosti byl předán žákovi školy dar 
(akordeon) od Nadačního fondu Českého rozhlasu. Klíčovou činností Nadačního 
fondu Magdaleny Kožené je program Stipendijní akademie MenArt, kterého se ve 
školním roce 2021-2022 zúčastnili tři mimořádně nadaní žáci litoměřické ZUŠ. 
Někteří žáci litoměřické ZUŠ byli oceněni ve skladatelské soutěži, kterou vyhlásili 
o.p.s. Portedo a Ústřední umělecká rada ZUŠ ČR. Vyhlášení výsledků soutěže 
spojené s koncertem, na kterém zazněly vítězné skladby, se konalo v litoměřickém 
Divadle K. H. Máchy. Žáci školy byli úspěšní v mnoha přehlídkách a soutěžích – 
například žáci tanečního oboru získali ocenění v ústředním kole celostátní taneční 
přehlídky ZUŠ ČR v Karlových Varech, žáci hudebního oboru v soutěžích ZUŠ, 
varhaníci na mezinárodní přehlídce Organum regium v Pardubicích, žáci klavírního 
oddělení řadu cen na mimořádných soutěžích – např. Virtuosi per musica di 
pianoforte v Ústí nad Labem, Antonín Dvořák mladým a festival Česká klavírní 
moderna v Praze, Beethovenovy Teplice aj. Řadu ocenění získali žáci literárně 
dramatického oboru na krajských i celostátních přehlídkách, jako je Wolkrův 
Prostějov či Dětská scéna. Ve všech městských mateřských školkách v Litoměřicích 
se ještě konaly zápisy bez přítomnosti dětí samotných. Naproti tomu však již bylo 
možno uspořádat všude vánoční besídky a jiné akce, kterých se účastnili děti, rodiče i 
pedagogové. Provoz v roce 2022 nebyl ničím narušen.  
Na základních školách napříč městem došlo také k několika zaznamenání hodným 
událostem. Tak například ZŠ Boženy Němcové škola v ulici Boženy Němcové 
pořádala jubilejní 25. ročník sborového festivalu Litoměřická notička. Byl to slavnostní 
koncert pěveckých sborů školy ve velkém sále Kulturního a konferenčního centra 
Litoměřice a regionální soutěž dětských a středoškolských pěveckých sborů, kterou 
škola pořádala ve spolupráci s městem Litoměřice a NIPOS Artama Praha. V základní 
škole U Stadionu konečně po dlouhé covidové pauze přivítala žáky a učitele  
ze švýcarského Alpnachu. Skupina 29 žáků a osmi učitelů do Litoměřic  
po Velikonocích, a to v posledním dubnovém týdnu. Během svého pobytu navštívila 
mnoho zajímavých míst a poslední den společnou prohlídkou školy a sportovním 
odpolednem. V rámci projektu MAP proběhla na základní škole Havlíčkova 
rekonstrukce přírodovědné učebny a učeben pro technické a řemeslné dovednosti. 
Nově byla vybavena učebna výpočetní techniky a dokončila se rekonstrukce 
atletického oválu a travnatého hřiště. Na dětském hřišti byl ve spolupráci s Mondi byl 
umístěn nový herní prvek – domeček se skluzavkou.  
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7. Kulturní, vzdělávací, charitativní a zdravotnické 
organizace ve městě a jejich činnost 
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Oblastní muzeum v Litoměřicích 
Celý rok 2022 byl věnován celkové rekonstrukci budovy bývalé radnice (čp.171). 
V průběhu roku byly prováděny práce na obnově krovu, střešního pláště, výměny a 
modernizace veškerých sítí, oprava vnějších fasád, okenních a dveřních ostění a 
výplní. Došlo na restaurování slunečních hodin na jižní straně objektu. Uvnitř budovy 
byly provedeny restaurátorské práce v rámci opravy kamenného renesančního 
schodiště. Restauroval se kazetový strop a dřevěné obložení stěn v bývalé zasedací 
místnosti městské rady včetně 14 medailonů znázorňující tehdejší představitele 
města a čtyři české panovníky. Práce probíhaly bez větších komplikací a zdržení, 
podle předem daného harmonogramu. V průběhu rekonstrukce byla prováděna 
audiovizuální dokumentace stavby, a to i pro potřeby prohloubeného stavebně-
historického průzkumu, který zajišťovalo Centrum pro dokumentaci a digitalizaci 
staveb kulturního dědictví Filozofické fakulty Univerzity Jana Evangelisty Purkyně 
v Ústí nad Labem. Zaměstnanci muzea pracovali mimo jiné na nové stálé expozici 
muzea, jejíž budování je naplánováno na roky 2023–2026. Na vybudování stálé 
expozice se podařilo v rámci programu IROP získat 43,5 milionů korun. I přes to, že je 
hlavní budova muzea uzavřená, recepce muzea byla přesunuta do správní budovy, 
aby bylo možné dále poskytovat prohlídkové služby veřejnosti v prostorách 
Památníku K. H. Máchy. Ve spolupráci s Muzeem města Ústí nad Labem a 
s Agenturou ochrany přírody a krajiny ČR pokračovala v roce 2022 výstava 
Nejkrásnějším pohořím s přírodovědcem Janem Šimrem. České Středohoří bylo na 
této výstavě představeno prostřednictvím bohatého fotografického archivu učitele, 
přírodovědce a ochránce přírody Jana Šimra snímky z let 1932–1941. Zároveň byl 
prezentován aktuálně probíhající projekt AOPK LIFE České středohoří.  
Oblastní muzeum spolupracovalo s městem Litoměřice, tesařstvím Oravec a 
Filozofickou fakultou UJEP v Ústí nad Labem na zřízení stálé expozice v prostorách 
krovu vyhlídkové věže Kalich, která sem byla umístěna po náročné a unikátní 
rekonstrukci krovové konstrukce a střešního pláště budovy současné radnice (čp. 
15/7) na Mírovém náměstí.  V expozici jsou umístěny exponáty, které ukazují na 
tradiční tesařské řemeslo, zároveň je zde vystavena řada předmětů, které byly v 
průběhu oprav nalezeny a po odborném posouzení a ošetření tak mohly být 
prezentovány veřejnosti. Aby došlo k minimalizaci vzhledového narušení prostoru 
krovu, bylo přistoupeno k umístění veškerých textových a obrazových informací do 
tzv. informačních kiosků.   
Muzeum se každoročně věnovalo i doprovodným programům. Úspěšná byla jako 
tradičně Muzejní noc, která byla uspořádána ve dnech 20. – 21. 5.  v komorních 
prostorách Památníku Karla Hynka Máchy. Od 1. – 5. srpna proběhla letní muzejní 
dílna na téma Po stopách Jana Amose Komenského. V rámci Dnů architektury byla 
uskutečněna exkurze na Dómský pahorek, konkrétně do katedrály sv. Štěpána a 
biskupské rezidence pod odborným vedením kurátora oblastního muzea Mgr. Jana 
Peera a PhD. Jakuba Pátka z Filozofické fakulty UJEP. 
 
Severočeská galerie výtvarného umění   
Pro zajímavost a budoucí čtenáře naší kroniky zařazujeme informaci o cenách 
vstupného do Severočeské galerie výtvarných umění, které se ani po kovidové 
přestávce nenavyšovalo. Komplexní jednodenní vstupenka společná pro všechny 
výstavy i stálé expozice galerie (Diecézní muzeum v Litoměřicích a stálá expozice 
Gotika) stála pro dospělého návštěvníka 90 Kč a pro návštěvníky ve věku do 19 a nad 
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65 let 40 Kč. Rodinné jednodenní vstupné do všech krátkodobých výstav i stálých 
expozic galerie (dva dospělí a maximálně dvě osoby mající nárok na snížené 
vstupné) stálo 180 Kč. 
Severočeská galerie výtvarných umění v Litoměřicích si v roce 2022 připomínala 70 
let sbírkotvorné činnosti, neboť první díla byla do sbírky muzea zaevidována v roce 
1952. Toto výročí si galerie připomněla výstavou, kde se prezentovalo více než sto 
předmětů ze sbírky, která má více než 7 000 exponátů. Výstava byla přístupná od 25. 
února do 22.května. Do zápisu kroniky zařazujeme nekorigovanou tiskovou zprávu 
zveřejněnou Severočeskou galerií týkající se výše uvedené výstavy a výročí:  
„Své sbírky začala galerie budovat v 50. letech 20. století od základu – jako nově 
založené muzeum výtvarného umění neměla příležitost navázat na sbírkový fond 
historického předchůdce. Zakladatelské období je na výstavě zastoupeno nejen nákupy 
tehdejšího Krajského národního výboru v Ústí nad Labem, mnohdy děl poplatných své 
době reprezentujících tvorbu angažovaných umělců, ale i mnohými unikáty získanými z 
významných soukromých předválečných sbírek (sbírka Vincence Kramáře). Od 60. let 
20. století rozšiřovaly sbírky galerie ve významnější míře nákupy přímo od autorů 
prostřednictvím podniku ČFVU (Dílo), k mnoha takto získaným akvizicím patří díla 
Václava Boštíka, Mikuláše Medka či Jiřího Johna. Podstatnou část sbírkotvorné 
činnosti galerie představuje i dnes dokumentace českého umění 2. poloviny 20. století 
zastoupená na výstavě např. díly Zorky Ságlové, Věry Janouškové, Michala Ranného či 
Michaela Rittsteina. Jak však upozorňuje ředitelka galerie, Dana Veselská: „… specifické 
místo v akviziční činnosti galerie zaujímá unikátní sbírka neprofesionálního, tzv. 
naivního umění, která začala být budována v závěru 60. let 20. století. S díly 
výjimečných, i když dnes širší veřejnosti téměř neznámých tvůrců, seznamuje expozice 
v Muzeu insitního umění.“ 
 
Severočeská galerie výtvarného umění v Litoměřicích znovuotevřela dne 24. února 
2022 Diecézní muzeum v Litoměřicích, které bylo dočasně uzavřeno z důvodu 
záplavy, která jeho objekt zasáhla v únoru 2021. Diecézní muzeum sídlí v historických 
prostorách měšťanského domu čp. 24 na Mírovém náměstí v Litoměřicích a je 
provozováno Severočeskou galerií výtvarného umění v Litoměřicích a Biskupstvím 
litoměřickým. Součástí expozice jsou umělecké památky evropského významu, mj. 
nizozemská práce Madona v uzavřené zahradě z roku 1494 od Mistra Tiburtinské 
Sibyly, obraz sv. Antonín Poustevník / Bolestný Kristus od Lucase Cranacha staršího 
či výjimečný oltář z Dubé – italský polyptych z 15. století. Výstavní soubor tvoří také 
významné památky české provenience, mj. díla Karla Škréty, Petra Brandla, Václava 
Vavřince Reinera či Ferdinanda Maxmiliána Brokoffa. Prostory muzea a celá 
expozice jsou již nevyhovující a za účelem jejich modernizace a celkovému 
zkvalitnění podala Severočeská galerie výtvarného umění v Litoměřicích s partnery, 
Městem Litoměřice a Biskupstvím litoměřickým, na podzim roku 2021 žádost o 
podporu do dotačního řízení finančních mechanismů EEA grants (tzv. Norské fondy). 
Na obnově objektu je připraven podílet se finančně také zřizovatel galerie, Ústecký 
kraj. Realizace projektu nové expozice Diecézního muzea v Litoměřicích je v případě 
získání dotace plánována na rok 2023.  
Severočeská galerie výtvarného umění v Litoměřicích ve spolupráci s 
Římskokatolickou farností – děkanstvím u Všech svatých v Litoměřice uspořádala  
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v sobotu 26. března 2022 poutní slavnost ke svátku Zvěstování Páně. Celodenní 
sváteční program se odehrál v jezuitském kostele Zvěstování Panny Marie, který 
litoměřická galerie využívá již více než 30 let jako netradiční výstavní prostor. 
Stejně jako v minulých letech se v Litoměřicích v pátek 20. 5. uskutečnila takzvaná 
Muzejní noc. Muzejní noci, jejímž hlavním organizátorem byla Severočeská galerie, 
se chopily i další kulturní instituce v Litoměřicích: Oblastní muzeum v Litoměřicích 
připravilo program v oblíbené Máchově světničce, Informační centrum Litoměřice 
prezentovalo zbrusu novou multimediální expozici ve věži Kalich, Knihovna Karla 
Hynka Máchy v Litoměřicích představila mimo jiné vystoupení žáků ZUŠ a Muzeum 
Křišťálový dotek, Galerie marionet, galerie Gotické dvojče (KC Řehlovice) a Dílna 
ručního papíru se zaměřily především na oblíbené komentované prohlídky. 
Programem samotné Severočeské galerie se stala Bizarní výstava prezentující tzv. 
Černé Petry v galerijních sbírkách. 
Ve dnech 3. 6. – 25. 9. 2022 proběhla v prostorách kostela Zvěstování Panny Marie 
výstavu dvou předních umělců střední generace, Michaely Černické a Jiřího 
Černického. Oba autoři svou instalací v sekularizovaném kostele otevřeli nové 
možnosti vnímání původně křesťanské architektury – s prostorem spirituality 
vědomě pracují a aktualizují ho. Pro své umělecké vyjádření využili široké spektrum 
médií, kromě netradičně použitých tradičních technik také videoprojekci, která byla 
jako forma práce se světlem v kostele prezentována vůbec poprvé.    
V termínu 29. 6. – 25. 9. 2022 zahájila galerie hlavní výstavu své letošní letní výstavní 
sezóny. Výstava se jménem Nazí. Přirozeně / Naked. Naturally prezentovala soubor 
téměř 100 uměleckých děl dokumentující vývoj zpodobení nahého lidského těla v 
jeho naturální, přirozené formě a v přirozeném prostředí, a to různými druhy 
výtvarného umění – kresbou, grafikou, malbou, plastikou i fotografií. 
Ve čtvrtek 3. 11. 2022 byla pak zahájena výstava s názvem Zrání / Tavené sklo a 
obrazy, která vystavuje uměleckou tvorbu výtvarníka a litoměřického rodáka Jiřího 
Nid Suchého – jedné z výrazných osobností současného českého uměleckého 
sklářství. Tato výstava skleněných plastik, velkoformátových fotografií a obrazů 
malovaných akrylovými barvami a žhavými skleněnými vlákny bylo možné si 
prohlédnout až do 22. 1. 2023.  
V galerii posléze proběhly ještě dva výstavní počiny, které se protáhly až do 
následujícího roku. Jednou z nich je výstava prací přední české grafičky Aleny 
Kučerové, uskutečněná ve dnech 10.11. až 22.1. 2023 nesla název Práce první a 
poslední.  Druhou výstavou, tentokrát s vánoční tematikou uspořádanou galerií, byla 
výstava betléma z dílny výjimečného lidového řezbáře z Valašska Josefa Heji (1902–
1985). Krásný dřevěný betlém zapůjčený do Litoměřic Valašským muzeem v přírodě 
Rožnov pod Radhoštěm mohli litoměřičtí vidět až do 6.1. 2023. 
 
Státní oblastní archiv v Litoměřicích 
Státní oblastní archiv získal v roce 2022 darem soubor autorských děl ředitele 
litoměřické lidové školy umění a hudebního skladatele Františka Maršálka a uložil jej 
ve Státním okresním archivu Litoměřice se sídlem v Lovosicích. Dále došlo  
k dokončení projektu digitalizace vybraných archiválií z let 1939-1949, na kterém SOA 
v Litoměřicích participoval s The United States Holocaust Memorial Museum  
ve Washingtonu. Digitalizáty budou po kontrole metadat postupně zveřejňovány na 
webu SOA v Litoměřicích v programu VadeMeCum. Dne 9.7. 2022 v rámci 
Mezinárodního dne archivů proběhla v Litoměřicích v budově archivu přednáška 



107 
 

Jaromíra Tlustého na téma „Historie a současnost parku a zahrady na zámku v 
Libochovicích na historických vyobrazeních a plakátech“ a dne 10.3. 2022 rsp. 
9.6.2022 v tomtéž místě výstava „Jindřich Waldes, podnikatel, sběratel, mecenáš“ a 
„Dietrichsteinové na zámku Libochovice“.   
 
Středisko ekologické výchovy Sever 
Středisko ekologické výchovy Sever bylo založeno městem Litoměřice a Střediskem 
ekologické výchovy a etiky Rýchory – SEVER, Brontosaurus Krkonoše v roce 2011. 
Jedná se o seskupení samostatných organizací spojených do konsorcia Sever. Tato 
organizace spolupracovala v roce 2022 zejména se základní školou Na Valech, jejím 
sídlem je budova školy v Masarykově ulici. Hlavními činnostmi střediska v roce 2022 
bylo poskytování přednášek, výukových programů pro děti z litoměřických a nejen 
litoměřických základních škol, ekologické výukové programy a exkurze pro školky a 
školy (včetně pobytových), semináře pro učitele (včetně oblíbené konference 
KAPRADÍ), osvětové akce pro veřejnost, vydávání naučných publikací,  vedení 
litoměřického Zastupitelstva mládeže a letní příměstské tábory.   

Krajská zdravotní – Nemocnice Litoměřice 

Litoměřická městská nemocnice přešla od 1.4.2021 pod akciovou společnost 

Krajská zdravotní, která je největším poskytovatelem zdravotní péče v Ústeckém 

kraji. Pod Krajskou zdravotní spadají nemocnice v Děčíně, Ústí nad Labem, Mostě, 

Teplicích, Chomutově a Rumburku.  

 

Základní informace o Krajské zdravotní, a.s. 

celkový majetek společnosti 5 480 439 000 Kč 

roční obrat 12 032 mil. Kč 

počet zaměstnanců celkem 8 818 

z toho  

- lékařů 1 166 

- sester 3 025 

počet lůžek celkem 3 978 

z toho  

- nemocnice Děčín             308 

- nemocnice Teplice          478 

- nemocnice Most              766 

- nemocnice Chomutov    458 

- nemocnice Litoměřice    555 

- nemocnice Rumburk      127 

- Masarykova nemocnice v Ústí nad Labem   1 286 

 

 

V litoměřické nemocnici běžel i v roce 2022 život dál, zaměstnanci i pacienti si 

pomalu zvykají na některé novinky v provozu. Tak jako mnoho organizací ve městě, 

tak i litoměřická nemocnice musela v průběhu roku reagovat na mezinárodní situaci 

a přizpůsobit jí svůj chod vzhledem k přílivu ukrajinských uprchlíků před válkou do 

Ústeckého kraje. Krajská zdravotní, a.s. v souvislosti s tím zajistila ve svých 

nemocnicích péči o běžence, občany Ukrajiny. Z důvodu jejich rostoucího počtu 
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přistoupila k otevření nových ambulancí určených právě pro tyto pacienty, tzv. UA 

pointů, v části svých zařízení. 

Na chod nemocnice bude mít jistě vliv změna, ke které došlo od 1. září. K tomuto 

datu totiž nastoupily na dvě klíčová zdravotnická pracoviště v nemocnici nové 

vedoucí pracovnice – vrchní sestrou chirurgického oddělení se stala Bc. Katarína 

Vlčková, která na této pozici vystřídala Bc. Miroslavu Ikoniakovou, která vedla 

nelékařský personál oddělení 20 let. Vrchní sestrou anesteziologicko-resuscitačního 

oddělení a mezioborové jednotky intenzivní péče (ARO a MOJIP) byla jmenována 

Mgr. Kateřina Cermanová, která post převzala po Petruši Mezerové. Ta na oddělení 

působila jako vrchní sestra 27 let. 

V listopadu proběhl šestý ročník tradiční benefiční akce, jejíž výtěžek půjde na nákup 

inhalátorů. Pan Jozef Pásztor se svými přáteli uvařil v sobotu 5.listopadu pravou 

maďarskou kapustnici (60 litrů) a guláš. Jídlo bylo podáváno v Krušovické pivnici 

v Litoměřicích a během několika hodin se podařilo organizátorům vybrat 38 tisíc 

korun, z nichž 4 tisíce byly věnovány Nadačnímu fondu Delfín a stejná částka chlapci 

upoutanému na invalidní vozík. Ředitel litoměřické nemocnice k tomu řekl, cit.:  

„Velmi si ceníme toho, co pan Pasztor pro dětské oddělení, obzvlášť v této těžké 

době, dělá. V podstatě ho již považujeme za součást naší nemocnice. Jemu a jeho 

přátelům patří velký dík a obdiv, s jakým nadšením se do dnes již tradičního vaření 

pro dobrou věc pouští. Velmi si vážíme také všech, kteří přišli, a tím ji podpořili,“ Ke 

slovům díků se připojil také primář dětského oddělení MUDr. Vladimír Bárta a vrchní 

sestra Božena Haufová, cit.: „Moc děkujeme za vaši aktivitu, která je skvělá. Moc si 

vážíme toho, co pro nás děláte. Za letošní dar pořídíme na pokoje inhalátory. Takové, 

aby s nimi děti i maminky mohly jednoduše manipulovat. Respirační onemocnění 

jsou tím nejčastějším, co naše malé pacienty trápí, děti tu inhalují hodně.“  Celková 

suma, kterou tato dobročinná iniciativa za šest let konání dětskému oddělení 

litoměřické nemocnice vynesla, již dosáhla částky 163 tisíc korun. 

Díky výraznějšímu směrování a přehlednějšímu značení příjmového pracoviště 

pohotovosti a chirurgické ambulance v litoměřické nemocnici se tyto prostory stali 

pro pacienty přehlednějšími a lépe dostupnými. Prostory přízemí pavilonu C byly 

zesvětleny, nově vymalovány, zvětšeny byly nápisy. Také pro zdravotníky tyto změny 

přinesly zlepšení, zejména díky kamerovému systému v čekárnách budou mít lepší 

přehled o dění v čekárnách. 

Upravené prostory příjmu litoměřické nemocnice si prohlédli představitelé vedení 

Krajské zdravotní, a.s. – předseda představenstva MUDr. Ondřej Štěrba, 

místopředseda představenstva MUDr. Leoš Vysoudil, MBA, a generální ředitel MUDr. 

Petr Malý, MBA, i starosta Litoměřic Ing. Radek Löwy a radní Tomáš Sarnovsky. 

„Nápad na toto vylepšení vzešel z našich setkání se spoluobčany. Následně jsme ho 

zpracovali a iniciovali schůzku s vedením nemocnice a vedením Krajské zdravotní, 

doktory Štěrbou a Vysoudilem. Společně jsme si pak prošli původní prostory a řekli si, 

co se nám nelíbí, a co je třeba změnit,“ popsal radní Litoměřic Tomáš Sarnovsky, 

který je iniciátorem proměny centrálního příjmu. 

Jednou z možností pro nový urgentní příjem v litoměřické nemocnici, dosud ve fázi 

studie, je přístavba k pavilonu C, kde se nachází současný centrální příjem. Jeho 

budování by podle současných odhadů, jak uvedl generální ředitel KZ, mohlo začít na 
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jaře roku 2024. Na tuto stavbu je počítáno s náklady ve výši cca 350 milionů na 

stavbu. Spolu s vybavením zdravotnickou technikou by se náklady mohly vyšplhat na 

částku zhruba půl miliardou korun, část by hradil Ústecký kraj, který je jediným 

akcionářem Krajské zdravotní, a další financování by šlo z dotačních titulů.   

Jednou ze změn, které od převzetí nemocnice Krajskou zdravotní, mohli pacienti 

pocítit, bylo zřízení pozice nemocničního ombudsmana. Posláním nemocničního 

ombudsmana je přispět jednak k lepší kvalitě zdravotnických služeb a poskytované 

zdravotní péče ale také ke zlepšení vztahů mezi pacienty a zdravotníky. 

Prostřednictvím nemocničního ombudsmana je možné zaslat či předávat pochvaly, 

ocenění a poděkování pro nemocnice KZ, a.s. Nemocniční ombudsman řeší nejen 

stížnosti a podněty klientů, pacientů či jejich zástupců nebo zmocněnců, ale také 

pomáhá zaměstnancům nemocnic Krajské zdravotní a.s. Ve své činnosti je 

nemocniční ombudsman nezávislý, je však v bezprostředním kontaktu s 

kompetentními zástupci jednotlivých nemocnic i s vedením celé společnosti. 

Českobratrská církev evangelická v Litoměřicích 

Krom své základní činnosti (bohoslužby, kázaní, setkání s věřícími atd.) je v 

Litoměřicích nejvíce vidět a slyšet o činnosti střediska křesťanské pomoci Diakonie. 

Vypůjčme si slova přímo od zdroje. Ve své výroční zprávě 2022 Diakonie píše: 

Posláním Diakonie ČCE je vytvářet živé společenství, které v milosrdenství a s nadějí 

fortelně pomáhá potřebným.  Diakonie Litoměřice v roce 2022 oslavila 30 let od 

zahájení působení. Je řízena správní radou, která se v roce 2022 řádně sešla celkem 

6x, krom toho se statutární zástupkyně scházely operativně dle konkrétní potřeby na 

mimořádných schůzkách k dílčímu jednání a rozhodovaly mimo jiné o krizové pomoci 

uprchlíkům z Ukrajiny, rozšíření služeb, investiční akci v Kamýcké, změnách adres 

služeb a o mnoha dalších věcech. Členy správní rady byly předsedkyně Irena 

Opočenská a členky Zuzana Matějovská, Bc. Lucie Matulová a Mgr. Vladimíra 

Tomášová. V roce 2022 proběhlo mnoho změn, které pozměnily zajetou činnosti 

litoměřické Diakonie. Ostatní změny rozeběhla ta největší, kterou bylo stavební dění 

kolem objektu bývalých kasáren v Kamýcké ulici, kam se po dokončení přesunulo 

chráněné bydlení. Pro Terezín se plánovala a uskutečnila změna náplně objektu, který 

jako chráněné bydlení sloužil doposud. Tento objekt byl uzpůsoben pro bydlení 

sociálně slabých obyvatel a rozšířilo se bydlení pro rodiče s dětmi o celých sedm 

bytových jednotek. K tomu všemu se přidalo sestěhování služeb Sociální rehabilitace 

a Podpora samostatného bydlení pod jednu adresu do Teplické ulice. Uvolněné 

prostory po přestěhované službě napomohly Správě, aby dostal každý zaměstnanec 

své pracovní místo a nemuseli se u stolů střídat. Aby bylo možno všechno uskutečnit, 

museli se zapojit všichni zaměstnanci a také dobrovolníci z Mondi. Třicáté 

narozeniny se oslavily zejména na každoročním společenském večeru se Chantal 

Poullain, kam se přišli podívat také končící a začínající starostové města, pánově 

Chlupáč a Löwy, dále pak například ředitel ústředí Diakonie ČCE Jan Soběslavský, 

člen Synodní rady farář Ondřej Titěra a radní Alena Rožcová, Petr Panaš a další 

vzácní hosté. Bylo to krásné setkání nad znovuzrozením místa s pohnutou minulostí, 

jak při otevírání vyprávěl zastupitel Filip Hrbek.  
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Diakonie se zapojila do pomoci Ukrajině. Pracovníci Diakonie pomohli mnoha 

desítkám příchozích válečných uprchlíků s vyřizováním potřebných dokumentů a při 

komunikaci s úřady. Zřízeno bylo dětské centrum, kde byla péče a strava 

zpřístupněna celkem 80 dětem. Přímo v Diakonii bylo několika lidem nabídnuto 

zaměstnání a byly nabídnuty celkem tři byty pro ubytování potřebných příchozích. 

Proběhly bezplatné kurzy českého jazyky, kam docházelo na 50 lidí. Výše uvedené 

aktivity byly nadstavbou základní činnosti Diakonie v sociálních službách a 

hospodářských aktivitách, které se po covidové pandemii opět dostaly do života. 

Nově vznikla Chráněná dílna v Ústí nad Labem na adrese Dvořákova 6 a již čekala jen 

na kolaudační rozhodnutí.   

Domov pro rodiče s dětmi v Litoměřicích v červnu 2022 otevřel novou zahradu, z 

činnosti v Litoměřicích čerpala organizace metodickou pomoc pro nové prostory v 

Terezíne. Z Terezína se do Litoměřic odstěhovali klienti chráněného bydlení a tím 

vzniklo místo pro ubytování sociálně slabých rodičů (nejen matek) s dětmi, který nese 

oficiální název Domov pro rodiče s dětmi Terezín. Centrum denních služeb v 

Litoměřicích pokračovalo v obvyklých aktivitách jako např. artefiletika či keramika, 

došlo také k úpravě hlavní místnosti a vznikl oddělený příjemný kout k relaxaci. apod. 

Někteří klienti se také zapojili do projektu Abakus na osamostatňování mladých lidí s 

handicapem. Sociálně-terapeutické dílny pokračovaly v roce 2022 ve svých obvyklých 

aktivitách jako je např. výroba mýdel nebo pečení sušenek. Jako novinka při těchto 

činnostech klienty doprovází aktivity projektu Abakus, kdy například pravidelně 

dochází v rámci canisterapie za klienty terapeutický pes. Tým Sociální rehabilitace 

má za sebou velmi náročný rok. Část pracovníků se aktivně zapojila do pomoci 

uprchlíkům z Ukrajiny. Na konci roku došlo ke sloučení Podpory samostatného 

bydlení a Sociální rehabilitace do jednoho objektu v Teplické ulici. Po téměř 15 letech 

vystřídala terapeuta Mgr. Evžena Nového paní Mgr. Kateřina Stibalová. Objekt 

Chráněného bydlení pro dospělé klienty s mentálním poškozením v Kamýcké ulici se 

v roce 2022 dovršil a slavnostní otevření objektu proběhlo dne 23.11.2022 ve 13 

hodin v místě stavby. 

V objektu v Kamýcké ulici byly otevřeny také chráněné dílny, funguje tam dřevodílna. 

V ulici Osvoboditelů zase působí nábytková dílna. Výrobky z obou dílen slouží často 

jako artefakty dražby a Diakonie jejich vydražením získává prostředky na činnost 

nebo vybavení. 
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Koronavirová epidemie amatérský i soutěžní sport v roce 2022 ovlivňovala už 
minimálně, a tak se naplno rozjely sportovní soutěže na všech úrovních. 
Velký úspěch zaznamenali litoměřičtí hokejisté v druhé nejvyšší soutěži nazvané 
Chance liga v ročníku 2021/22. Se ziskem 104 bodů a bilancí 32 vítězství, 3 vítězství 
v prodloužení, pouze 2 porážek a 11 porážek po prodloužení vyhráli základní část této 
soutěže. Bohužel hned ve čtvrtfinále play-off překvapivě podlehli Prostějovu 1:3 na 
zápasy. 
Dalším sportovním celkem, který pravidelně zaznamenává úspěchy je mužský 
basketbalový tým Slavoje Litoměřice. V sezóně 2021/22 obsadil ve 2. nejvyšší 
basketbalové soutěži třetí místo, když byl v semifinále vyřazen týmem Brno U23. 
Velký talent roste v Litoměřicích mezi plavci. Vojtěch Netrh pravidelně získává ve své 
věkové kategorii medaile. V roce 2022 se mu na mistrovství republiky juniorů podařilo 
získat dvě zlaté, jednu stříbrnou a jednu bronzovou. 
V roce 2022 se konaly zimní olympijské hry v Pekingu, žádný sportovec z Litoměřic 
se jich nezúčastnil. 
 
Členská základna evidovaných sportovních spolků v Litoměřicích za rok 2022: 
  

 

  

spolek počet členů celkem dospělí děti a mládež

Atletická přípravka při ZŠ Ladova Litoměřice, z.s. 153 4 149

Beach Club Litoměřice - spolek 74 48 26

BK Lvice Litoměřice, z.s. 128 16 112

BOGI SPORT klub, z.s. 60 0 60

Cyklistický klub Slavoj Terezín, zapsaný spolek 144 67 77

DMC Revolution, z.s. 103 0 103

Eduard Šmidt - Karate club, oddíl tradičního karate 28 15 13

FK Litoměřicko, z.s. 266 61 205

HC Stadion Litoměřice, z. s. 293 60 233

Isshin Kan z.s. 53 9 44

JC Litokan Litoměřice, z.s. 50 8 42

Karatedó Steklý, z.s. 117 19 98

Klub stolního tenisu Kalich Litoměřice, z. s. 41 21 20

KRK triatlon z.s. 37 26 11

Litoměřická šachová škola spolek 45 0 45

LTM Bikers 71 39 32

Občanské sdružení Litoměřická Florbalová Parta LFP  380 281 99

Plavecký klub Litoměřice, z. s. 174 28 146

Potápěčský klub Kraken Litoměřice p.s. 89 16 73

SK Box Litoměřice, z.s. 71 38 33

Slavoj Basketbalový klub Litoměřice, z.s. 134 30 104

Slavoj Litoměřice, z.s. 605 354 251

Spolek Stáje Čeřeniště 34 6 28

Sport Judo Litoměřice, z.s. 136 20 116

Správná parta z.s. 21 1 20

Šachový klub Slavoj Litoměřice, z. s. 55 43 12

ŠSK při ZŠ Havlíčkova, Litoměřice 153 0 153

ŠSK při ZŠ Ladova, Litoměřice 86 7 79

Table Tennis Club Litoměřice, z.s. 54 29 25

Taneční škola Funky Dangers z. s. 250 7 243

TAPOS Litoměřice, z.s. 65 21 44

TJ Sokol Litoměřice 193 144 49

TJ Sokol Pokratice - Litoměřice z.s. 440 241 199

Trampolíny Litoměřice, z.s. 61 11 50

Veslařský klub Slavoj Litoměřice, z.s. 112 48 64

CELKEM 4 776 1 718 3 058
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Volby do zastupitelstev obcí 
Na dvacátého třetího a dvacátého čtvrtého září 2022 vyhlásil prezident republiky 
volby do zastupitelstev obcí a třetiny Senátu Parlamentu České republiky (1.kolo).   
Občané měli možnost zvolit své zastupitele do zastupitelstev obcí. Senátorem za 
obvod Litoměřice/Slaný je pan Ladislav Chlupáč a jeho mandát i nadále trvá – volby 
do Senátu se tedy v Litoměřicích nekonaly.   
 
Předvolební situace 
V Litoměřicích se již dvacet let držela ve vedení města Občanská demokratická 
strana a její starosta Ladislav Chlupáč. V posledním volebním období tvořila koalici 
se sdruženími Severočeši a Sportem a zdravím Litoměřice. Celé toto období se 
vyznačovalo zejména děním kolem záměru prodeje městské nemocnice. 
V Litoměřicích se podařilo uspořádat mimo program jiných voleb referendum o 
prodeji nemocnice, které mělo vysokou volební účast a bylo tak platné. Nakonec, a to 
velmi rychle po referendu, byla nemocnice převedena pod Krajskou zdravotní a nikoli 
prodána soukromému provozovateli, jak původně prosazovala vládnoucí ODS. 
Občanská aktivita zdravotníků a dalších občanů se přetavila také v politický vliv, který 
se ve volbách projevil, neboť jejich sdružení pod názvem Naše Litoměřice téměř 
vyhrálo volby. Téměř je řečeno záměrně, protože toto sdružení získalo stejný počet 
mandátů (7) v zastupitelstvu města jako vítězné hnutí ANO 2011 v čele s Radkem 
Löwym. Doposud vládnoucí ODS získala šest mandátů.  
Do voleb z pozice hlavního lídra ODS se nakonec rozhodl znovu postavit stávající 
starosta města a senátor Ladislav Chlupáč. Svoje rozhodnutí vysvětlil v srpnu 2022 
následovně:  
„Na krmení holubů mám ještě čas“. Takto s úsměvem a nadsázkou odpovídám na 
četné dotazy, proč jsem se rozhodl znovu požádat voliče o důvěru v nadcházejících 
komunálních volbách. Ale teď vážněji. Ve vzpomínkách se vracím do roku 1998, kdy 
jsem odmítl nabídku na pozici místostarosty, a zůstal „řadovým“ radním. Práci pro 
město jsem totiž tehdy stejně jako dnes považoval za zodpovědnou službu veřejnosti, 
pro jejíž řádné vykonávání je důležité nejprve poznat, jak funguje úřad a jednotlivé 
agendy. Nechtěl jsem se bezmyšlenkovitě vrhat do práce bez předchozí přípravy a 
praxe. Čtyřleté sbírání zkušenosti se vyplatilo hned v roce 2002, kdy jsem již jako 
starosta začal řešit následky katastrofální povodně. Z kompletní revitalizace 
Střeleckého ostrova a obnovy dalších míst mám dodnes radost. Stejně jako z 
úspěšného zvládnutí legislativně náročného přesunu povinností z tehdy zrušeného 
okresního úřadu na městský úřad, ačkoliv jsem byl a nadále jsem přesvědčen, že rušit 
okresní úřady bylo velkou chybou. Na městském úřadu se nám podařilo sestavit a 
stabilizovat tým kvalitních a odborně velmi zdatných lidí, s nimiž jsme zrealizovali více 
než 150 projektů za téměř čtyři miliardy korun investovaných do rozvoje města, jehož 
vzhled oceňují jak místní lidé, tak turisté. Nezastírám, že po 20 letech jsem zvažoval 
své další působení v čele radnice. Nicméně cítím potřebu dotáhnout do konce některé 
nedokončené projekty. Například geotermální a na něj navazující geosolární projekt, 
kdy již brzy začneme sklízet první ovoce, které s ohledem na náročnost procesu zrálo 
dlouho. Dokončit je třeba i kompletní revitalizaci Tyršova náměstí a celou řadu dalších 
projektů. Jako rodilý Litoměřičák mám tohle město opravdu rád. ODS zde dokázala 
skutečně mnoho. Nebála se ani nepopulárních a mnohdy bolestivých kroků, které se 
však s odstupem času ukazují být správným řešením. Kolegové, mezi nimiž nechybí 
ani noví, mladí a vzdělaní lidé, jsou stejně jako já připraveni pokračovat v rozvoji našeho 
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města. Energie a nápadů máme dost. Proto jsem se rozhodl s úctou a pokorou ještě 
jednou požádat vás, voliče a obyvatele Litoměřic, o důvěru.“  
 
 
Volební kampaň  
Atmosféra před volbami se nijak výrazně nelišila od ostatních let, všude po městě se 
začaly postupně objevovat plakáty a plachty s tvářemi kandidátů napříč stranami a 
hnutími. Nedošlo k žádným excesům ani jiným nepředloženým událostem. Jedině 
snad v mediích proběhly zprávy, že v Litoměřicích ale i jiných městech volební 
kampaň SPD připomínala dle hesel a slibů kampaň celostátních voleb. Například na 
billboardech v Litoměřicích sliboval pan Okamura, že když voliči v komunálních 
volbách zvolí SPD, zatočí s drahotou potravin nebo zlevní benzin. Na konečném 
výsledku voleb SPD v Litoměřicích, které netrápí v takové míře problémy většiny 
severočeských měst, je možno vidět, že způsob kampaně SPD byl docela úspěšným 
pokusem uspořádat jakési referendum o vládě.  
 
Pro budoucí generace přikládáme volební programy všech subjektů, které se nakonec 
do Zastupitelstva dostaly. Jako první předkládáme program vítězného hnutí ANO, 
tohle jsou Litoměřice:   
 
Volební program MO ANO Litoměřice 2022 
 
1. Občan a samospráva 
 Každý občan města Litoměřic je klient, z jehož peněz jsou hrazeny služby a péče, které mu 
radnice poskytuje. Tudíž má právo na informace a možnost seznámit se se všemi veřejnými 
dokumenty. Má právo spolupodílet se na rozhodování samosprávy. Má právo ji kontrolovat, 
kritizovat a žádat nápravu nedostatků. Abychom mohli kvalitně zastupovat naše spoluobčany, 
musíme znát jejich názory a aktuální problémy. Proto jim budeme naslouchat nejen půl roku 
před volbami, ale po celé funkční období.  
1. Budeme aktivně prosazovat zájmy města efektivním vyjednáváním na krajské i celostátní 
úrovni.  
2. Zavedeme systém elektronických výběrových řízení a zabráníme zvýhodňování některých 
subjektů. 
3. Na základě negativní opoziční zkušenosti v minulých volebních obdobích chceme 
spolupracovat s ostatními subjekty v Zastupitelstvu města, předávat jim včasné, pravdivé a 
obsahově vypovídající informace a podklady pro rozhodování v zastupitelstvu.  
4. Při rozhodování radnice budeme přihlížet ke spoluúčasti veřejnosti. 
5. Jednotlivé komise při RM otevřeme odborníkům z řad spoluobčanů, neziskové sféry a 
využijeme je jako skutečnou myšlenkovou platformu při rozvoji města.  
6. Udržíme a v odůvodněných případech, dále rozšíříme grantové financování podporovaných 
subjektů města.  
7. Budeme využívat myšlenkový a odborný potenciál zaměstnanců úřadu a představitelů 
podnikatelské i neziskové sféry. 
8. Zapojíme úřad do platformy „Chytrá města“.  
9. Otevřená data – zajistíme maximální přístup občanů k datům a informacím (u kterých tomu 
nebrání zákonné normy), které se týkají života ve městě.  
10. Zajistíme otevřená výběrová řízení s transparentními zadávacími podmínkami a účastí 
zástupců nezávislé odborné veřejnosti na jejich vyhodnocení.  
11. Otevřené hospodaření města – bude možné zjistit stav hospodaření města s veřejnými 
prostředky, proklikávacím rozpočtem…  
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12. Zveřejňování výročních zpráv o všech oblastech činnosti města a jeho příspěvkových 
organizací pro zlepšení informovanosti občanů. 
13. Zveřejňování příloh a dodatků k usnesením zastupitelstva na webových stránkách města. 
14. Videonahrávky z veřejných jednání Zastupitelstva města zůstanou zpřístupněné pro 
všechny občany  
15. Vést skutečný dialog se spoluobčany při pravidelných setkáních a naslouchat jejich 
názorům. Správné nápady nesmí spadnout „pod stůl“.  
16. Chceme rozšířit rezervační systém na Městském úřadě tak, aby se minimalizovala doba 
čekání a umožnily plánované návštěvy občanů i mimo standardní úřední dny dle volných 
časových kapacit úředníků   
  
2. Strategický rozvoj 
Naším cílem je přinášet větší užitek občanům města výběrem vhodných projektů, optimalizací 
investičních a následných provozních nákladů společně s maximálním využitím externích 
zdrojů financování a větším zapojením soukromého kapitálu.  
1. Prioritou je výstavba nových bytů pomocí družstevní výstavby.  
2. Chceme připravit projekt pro vybudování nové moderní multifunkční sportovní haly se třemi 
hracími plochami, která po 50 letech od otevření haly při 6. ZŠ umožní rozšíří kapacitu hlediště 
v Litoměřicích. Jako nejvhodnější variantu umístění preferujeme lokalitu stávající sportovní 
haly v areálu Gymnázia a Masarykovy ZŠ.  
3. Zvýšení parkovací kapacity na sídlištích, rekonstrukci parkoviště Na Valech a odstavné 
parkoviště pod Tyršovým mostem.  
4. Litoměřice mají ideální předpoklady pro to, aby se staly centrem kreativity. Obrovská tradice 
a základna v podobě ZUŠ a potenciál a dynamika rozvoje Technického klubu vytvářejí 
předpoklady pro vytvoření Kreativního města, které přiláká podnikatele, umělce a tvůrce z 
nejrůznějších oborů. Chceme vytvořit podmínky pro designéry, filmaře, módní tvůrce, 
marketéry, grafiky, architekty, hudebníky, softwarové a herní vývojáře, zkrátka pro všechny, kdo 
dnes reprezentují prudce rostoucí kreativní průmysl.  
5. Provedeme audit plánované rekonstrukce objektu posádkového velitelství pro ZUŠ a 
Technický klub a zjistíme stav přípravy a možného financování tohoto projektu. Provedeme 
audit projektu revitalizace a využití objektu bývalého městského pivovaru Kalich a začlenění 
Hradu a Domu kultury do projektu Kreativní město.  
6. Úzkou spoluprací s městy Lovosicemi a Terezínem chceme odstartovat proces postupného 
vytváření jedné aglomerace. Chceme vytvořit urbanistickou a dopravní koncepci, která by 
dílčími opatřeními spustila proces většího využívání synergie mezi těmito třemi městy… 
Projekt podpoří plánovaná výstavba pěší a cyklistické lávky mezi Lovosicemi a Píšťany.  
7. Hospic, domovy seniorů či domy s pečovatelskou službou – podpoříme rozšiřování zařízení 
poskytujících sociální služby a podporu seniorům. Vnímáme potřebu zkulturnění rozlučkové 
místnosti. 
 
3. Finance a zásady hospodaření  
Chceme zajistit návrat morálky do nakládání s veřejnými finančními prostředky, rozhodovat se 
s péčí řádného hospodáře. Naším cílem je trvalé zlepšování kvality služeb poskytovaných 
občanům při současném dosažení vyrovnaného rozpočtu zajišťujícího dlouhodobě udržitelný 
rozvoj města. Spravedlivá podporu musí patřit všem, kdo na ní má nárok.  
1. Zapojit spoluobčany do rozhodování o finančně podporovaných prioritách města (sport, 
kultura, vzdělávání, veřejná doprava, životní prostředí, bezpečnost, čistota a pořádek, zdravotní 
péče, sociální služby, aktivity pro volný čas dětí a mládeže, rodin s dětmi a seniorů, zlepšování 
veřejné infrastruktury a vzhledu města atd.).  
2. Transparentní a spravedlivá kritéria pro rozdělování městských dotací a příspěvků.  
3. Investovat do projektů se skutečným přínosem pro občany místo do pomníků, které 
vysokými provozními náklady neúměrně zatěžují budoucí rozpočty města (např. motivace 
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vlastníků nemovitostí v památkových zónách, aby investovali do jejich oprav – metodická 
pomoc při získání “zelené úsporám” či dotace z jiných zdrojů apod., zřízení fondu...).  
4. Maximálně využívat externí zdroje financování k multiplikaci přínosu vlastních investic 
města. 5. Investice či dotace z fondů EU, ze státního rozpočtu ČR a z rozpočtu Ústeckého kraje.  
6. Zapojení soukromých investorů do městských rozvojových projektů (např. velké firmy z 
našeho okolí).  
7. Granty z různých nadací a od dalších poskytovatelů. 
8. Snížit fakultativní výdaje z rozpočtu města až o 10 % při zachování kvality služeb 
poskytovaných občanům: a) Efektivní výběrová řízení a nákupy -> kvalitní příprava zadání bez 
potřeby jeho změn v průběhu realizace, transparentní výběr dodavatele, uzavírání smluv 
chránících zájmy města, striktní kontrola souladu dodávky se smlouvou a uplatňování všech 
smluvních či zákonných sankcí -> dosažení nejlepší možné ceny za požadovanou kvalitu a čas 
dodávky, nikoli pouze nejnižší ceny s následnými vícenáklady či nedosažením očekávaných 
přínosů. b) Analýzu a optimalizaci nákladů na jednotlivé činnosti vzhledem k jejich přínosu pro 
občany. c) Pravidelnou kontrolu řádného hospodaření všech příspěvkových organizací a firem 
s majetkovou účastí města a nastavení systému motivujícího je k úsporám a zvyšování 
vlastních příjmů bez rizika negativního vlivu na výši příspěvku poskytnutého městem na jejich 
činnost v dalších letech. d) Posílení funkce interního auditu a nezávislé kontroly jako prevence 
zneužívání veřejných prostředků. 
9. Optimalizaci příjmů města bez negativního dopadu na občany: a) Znovuzavedení místního 
poplatku ze vstupného na prodejní a reklamní akce odváděného pořadatelem těchto akcí. b) 
Analýzu a optimalizaci využití majetku města včetně podmínek jeho pronajímání  
 
4. Zdraví  
Chceme užší spolupráci města a Krajské Zdravotní při zlepšování péče o zdraví našich občanů. 
Byli jsme proti prodeji naší městské nemocnice. Tento proces započal již v roce 2015. Díky 
širokému zapojení veřejnosti, zejména petičního výboru se nám to podařilo. Nemocnice 
neskončila v soukromých rukou, díky referendu nakonec přešla pod kraj a stala se součástí 
Krajské zdravotní. Na jejíž řízení máme vliv díky zastoupení v předsednictvu a dozorčí radě 
Krajské zdravotní. Po necelých dvou letech se podařilo dosáhnout značných úspor pomocí 
centrálních nákupů, zlepšilo se personální obsazení díky možnosti zastupování a prolínání 
lékařů i zdravotníků. Nadále chceme spolupracovat na zlepšování přístrojového vybavení, 
přípravách investic do nemovitostí, výstavbě parkovacího domu pro pacienty a návštěvníky 
nemocnice. 
1. Investovat do zlepšení dostupnosti akutní péče.  
2. Vytvořit podmínky pro zřízení zubní pohotovosti pro občany Litoměřic a okolí. 
3. Vytvořit podmínky pro zvýšení kapacit psychologické a psychiatrické péče pro občany 
Litoměřic a okolí.  
4. Chceme rozšíření ambulantního segmentu očního lékařství.  
5. Budeme pravidelně organizovat každoroční kulatý stůl s občany na téma zdravotnictví ve 
městě a v regionu, výstupy z těchto setkání využije při zlepšování zdravotní péče ve městě.  
5. Doprava 
V oblasti dopravy chceme navázat na naše programy z minulých období, které bohužel 
stávající koalice ve městě zcela opomíjí. Je potřeba u některých investičních akcí nečekat 
pouze na dotační financování, ale určité akce řešit přímo z dostatečných finančních zdrojů 
města.  
1. Chceme připravit projekt a realizaci minimálně dvou parkovacích domů/Na Valech nebo 
Růžovka/  
2. Realizace odstavného stání /parkoviště/ pod Tyršovým mostem pro zájezdové autobusy a 
osobní vozidla. Vybudovat výtah na tento most, pro dopravu osob, invalidních vozíků a cyklistů. 
Jeho realizaci se významně zkrátí vzdálenost na a z Mírového náměstí.  
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3. Připravit a realizovat výstavbu parkovacích věží (rotační nadzemní zakladače) na sídlištích. 
4. Realizace minimálně dvou větších parkovišť na okraji nebo v prostorách sídlišť Cihelna, 
Pokratice, spolu s příslušnou změnou dopravního značení.  
5. Zvyšovat přímou odpovědnost za čistotu a údržbu komunikací. Jasně stanoveným plánem, 
který bude smluvně a závazně potvrzen dodavatelem /zhotovitelem/  
6. Zlepšíme stav našich chodníků a silnic s důrazem na bezbariérové přechody.  
7. Věnujeme zvýšenou pozornost cyklodopravě zvyšováním bezpečnosti a průjezdnosti. 
Propojením cyklostezek a lokálními úpravami dopravního značení přetvářet dopravní situaci 
ve prospěch cyklistů.  
8. Západní přivaděč je stále prioritní stavbou Ústeckého kraje. Budeme prosazovat jeho 
urychlenou realizaci a budeme maximálně spolupracovat při výkupech zbývajících pozemků a 
podílet se na úpravě parametrů projektové dokumentace hlavně v oblasti vyústění ulic 
Plešivecká, Masarykova, Teplická, Štursova Pokratická a křížení trati Lovosice – Česká Lípa. 
Cílem je rozptýlení dopravní zátěže po městě mezi vice komunikací, zejména potom uvolnit 
páteřní komunikaci Na Valech (se striktním zákazem vjezdu pro tranzitní dopravu). 
Realizujeme výstavbu kruhového objezdu u výjezdu z nákupního centra „Na Soutoku na ulici 
Želetická.  
9. Chceme prosadit a urychlit řešení optimální varianty jihovýchodního obchvatu města s 
důrazem na odklonění tranzitní dopravy – od Tyršova mostu, ulicí Mezibraní, Marie Pomocné 
(podél autobusového nádraží) směr Třeboutice a za kasárnami a Zahradou Čech opětovné 
napojení na ulici Českolipskou, čímž se uleví kruhové křižovatce Na Kocandě a ulici 
Českolipská.  
10. Zlepšit průjezdnost kruhových objezdů ve městě včetně jejich estetického dokončení.  
11. Hledání optimální varianty jihovýchodního obchvatu města od Tyršova mostu směrem na 
Českou Lípu s důrazem na odklonění tranzitní dopravy.  
12. Hodláme přehodnotit některá zcela nesmyslná dopravní značení a s konečnou platností 
vyřešit a omezit průjezd vozidel přes Mírové náměstí. Zapojit, zvýšit účast Městské policie na 
kontrole dopravních předpisů /zakázaný průjezd města, dodržování rychlosti ve sledovaných 
úsecích.  
13. Zefektivníme místní hromadnou dopravu /autobusovou/ tzn. četnost jednotlivých spojů s 
ohledem na pracovní a nepracovní dny, dopravní špičky.  
14. Otevřeme diskusi a podpoříme výstavbu třetího mostu směrem na Třeboutice, či lávky pro 
pěší přes ulici Mezibraní (místo přechodu a semaforu) spojující cestu k autobusovému a 
vlakovému nádraží a cestu k ulici Dlouhá.  
 
6. Sociální politika  
Naše sociální politika se bude zaměřovat na poskytování služeb potřebným spoluobčanům, 
aby se cítili v Litoměřicích skutečně jako doma. Máme vizi, jak zlepšit kvalitu života rodinám s 
dětmi, mládeži, seniorům v tíživé životní situaci, zdravotně postiženým a dalším sociálně 
znevýhodněným skupinám spoluobčanů.  
1. Vytvoření koncepce prorodinné město ve spolupráci se spoluobčany.  
2. Zasadíme se o výstavbu startovacích bytů pro mladé rodiny. Prosadíme aktivní bytovou 
politiku. Podporou družstevního bydlení zajistíme výstavbu nových bytů, spolu s jednáním s 
Ministerstvem pro místní rozvoj, s bankami a developery, pro výstavbu nových bytů. Dále se 
zasadíme o zpracování projektu výstavby startovacích bytů pro mladé rodiny.  
3. Zajistíme důstojný život našim seniorům. Chceme pomoci zachovat co nejdéle 
soběstačnost seniorům, ale také pomoc v případě, kdy vlastní síly nestačí.  
4. Hodláme nastartovat efektivní koordinaci mezi jednotlivými poskytovateli sociálních služeb 
v Litoměřicích. Tak, aby se omezily duplicitní činnosti, způsobující nežádoucí “boj o klienta”. 5. 
Plánujeme vybudování mezigeneračního centra – klubu seniorů, které bude poskytovat 
volnočasové a vzdělávací aktivity pro seniory, kteří se zde budou moci setkávat s mladší 
generací. (spolupráce s Univerzitou třetího věku)  
6. Rozšíříme spolupráci s Hospicem a budeme podporovat vznik domácí hospicové péče.  
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7. Najdeme nové vhodnější prostory pro seniory postižené Alzheimerovou chorobou.  
8. Budeme věnovat řádnou péči zdravotně postiženým spoluobčanům.  
9. Trvale podporujeme chráněné bydlení pro handicapované spoluobčany.  
10. Budeme aktivně spolupracovat s chráněnými dílnami, které zaměstnávají invalidní 
spoluobčany.  
11. Naše pozornost bude zaměřena na poskytování služeb osobní asistence.  
12. Chceme pracovat na zvýšení bezbariérovosti Litoměřic.  
 
7. Bezpečnost  
Chceme-li Litoměřice jako příjemné místo pro život, je bezpečnost a čistota samozřejmostí. 
Nástrojem k uskutečnění těchto cílů je pro samosprávu městská policie, jejíž role má být nejen 
represivní, ale hlavně preventivní.  
1. Uchazeč o funkci strážníka bude procházet fyzickými psychodiagnostickými testy. Aktivní 
strážníci budou procházet pravidelnými každoročními testy fyzické připravenosti. Zlepšíme 
taktické ochranné vybavení strážníků Městské policie  
2. Zlepšíme spolupráci mezi Městskou a státní policií a lépe využít potenciální synergie mezi 
nimi.  
3. Zvýšíme právní vědomí dětí a mládeže formou interaktivních programů a osvětové činnosti 
Městské policie na školách a školkách. 
4. Budeme důsledně vyžadovat dodržování vyhlášek města v oblasti bezpečnosti a čistoty, 
klidu a dohled Městské policie nad jejich dodržováním včetně dopravních předpisů, nařízení. 
6. Posílíme přítomnost strážníků Městské policie v problémových lokalitách města. 
Prosazujeme její zásadní zapojení, včetně v současnosti tímto směrem ne příliš využívaného 
kamerového systému, při dohledu nad dodržováním čistoty ve městě a okolí: psí exkrementy, 
odpady a černé skládky, parkování na zatravněných plochách (rozježdění, úkapy olejů atd.). 7. 
Zlepšíme využitelnost mobilního rozhlasu např. přímé posílání log s GPS souřadnicemi na pult 
centrální ochrany Městské policie (špatné parkování, rvačky…).  
8. Na všechny příjezdové cesty do Litoměřic chceme umístit kamerové systémy umožňující 
čtení RZ. Široké využití – stavy vozidel v intravilánu (spotové/intervalové), prevence kriminality 
– v případě odcizení vozidla půjde ověřit, zdali RZ je v intravilánu a pokud ne, tak jakým směrem 
opustila město.  
9. Budeme pokračovat v rekonstrukce chodníků s nášlapnými a hmatovými prvky pro 
nevidomé občany. 
  
8. Životní prostředí  
Úroveň péče o životní prostředí bude v budoucnu hodnocena nejen podle toho, jak ovlivňuje 
kvalitu života současným generacím, ale hlavně podle toho, v jakém stavu ji předáme našim 
potomkům. Zasadíme se o to, abychom zlepšili životní prostor našim spoluobčanům 
podporou stávajícího průběžné monitorování kvality ovzduší, popř. jejího rozšíření a důkladně 
vyhodnocovat původ znečištění.  
1. V návaznosti na monitoring kvality ovzduší zlepšení kvality ovzduší, a to eliminací zdrojů 
znečištění, např. omezením nákladní dopravy, tlakem na největší producenty, podporou 
využívání MHD a elektromobility.  
2. Chceme nadále podporovat snižování energetické náročnosti budov a využívání lokálních, 
alternativních zdrojů energie (např. fotovoltaických panelů, tepelných čerpadel) pro 
domácnosti, drobné provozovny, a energeticky náročné provozy.  
3. Budeme podporovat efektivní využití dešťových vod a přečištěných odpadních vod, včetně 
intenzivní komunikace s provozovatelem vodovodů a kanalizací o zvýhodnění podmínek pro 
uživatele dešťových a přečištěných odpadních vod.  
4. Hodláme podporovat vybudování malých vodních ploch v intravilánu (fontánky na kruhových 
objezdech – krásné a vysoce efektivní, např. v Trutnově) a okolí města, pro zlepšení retence 
vody v krajině.  
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5. Plánujeme pokračovat v podpoře třídění odpadů, rozšiřování sítě kontejnerů pro separovaný 
odpad a zlepšování ekologického chování občanů města.  
6. Důsledně prověříme možné změny přístupu k odpadovému hospodářství v rámci regionu, 
zejména v souvislosti s možnou výstavbou třídící linky směsného komunálního odpadu pro 
zajištění regionální soběstačnosti v rámci svozu a likvidace SKO (SONO).  
7. Prosazujeme zapojení fundovaných odborníků při řešení problematiky odpadového 
hospodářství v rámci regionu (SONO).  
8. Prosazujeme vznik přednáškového, ekologicko-informačního centra pro školy a širokou 
veřejnost.  
9. Podporujeme osvětovou činnost v oblasti ochrany životního prostředí v rámci akcí 
pořádaných městem.  
10. Prosazujeme aktivnější zapojení Městské policie, včetně kamerového systému, při dohledu 
nad dodržováním čistoty ve městě a okolí (psí exkrementy – instalovat mnohem více košů se 
spec. sáčky), odpady v okolí kontejnerových stání a černé skládky).  
11. Zamezíme poškozování travních porostů, v důsledku nedostatku parkovacích míst.  
12. Prosazujeme maximální možné využití nevyužitých průmyslových objektů a areálů, a to 
aktivní komunikací s vlastníky a podporou při vyhledávání vhodných dotačních příležitostí. 13. 
Zasadíme se o rozšíření ploch zeleně v rámci města, včetně výsadby stromů a keřů a lepší péči 
o ně.  
14. Chceme kontrolovat pravidelné sečení nevyužitých stavebních pozemků v rámci intravilánu 
města tak, aby nedocházelo k rozšiřování plevelů.  
15. Prosadíme důsledné vyhodnocování územního rozvoje města z hlediska zachování 
hodnotných částí přírody. 
16. Prosazujeme principy trvale udržitelného rozvoje spoluobčanům, tak, aby se budoucí 
generace nemusely za nás stydět.  
 
9. Veřejný prostor a cestovní ruch  
Cestovní ruch je nepochybně jednou z nejdůležitějších součástí života města a může nemalou 
měrou přispívat do jeho pokladny. Pozitivně ovlivňuje život ve městě a může přinášet velké 
množství příležitostí pro podnikatelskou sféru a tím pádem zásadně přispívat k vytváření 
pracovních míst. Máme připravenou koncepci, jak tohoto potenciálu plně využít ve prospěch 
občanů města.  
1. Vyvoláme jednání s provozovateli a majiteli historických památek či poskytovateli 
turistických zajímavostí a dohodnout se na aktivní spolupráci s městem  
2. Investujeme do turistické infrastruktury, jako jsou TIC, parkoviště pro autobusy, veřejná WC, 
otevírací doby památek, informační cedule, prodejny suvenýrů atd.  
3. Chceme aktivně nabízet naše město cestovním kancelářím u nás i v zahraničí, a to jak v 
rámci veletrhů cestovního ruchu, tak i formou presstripů a fam tripů.  
4. Ve spolupráci se subjekty CR vytvářet „balíčky“ služeb pro konkrétní typy turistiky. 
5. Zlepšíme podporu kulturních, společenských, volnočasových a sportovních akcí a vzájemné 
spolupráce nestátních neziskových organizací a kulturních zařízení na území města (grantový 
program města)  
6. Oživíme historické centrum města pro cestovní ruch – chceme pořádat akce zakládající 
nové kulturní tradice a také ty, které chtějí tradice uchovávat pro budoucnost. Také budeme 
podporovat nové, neotřelé nápady, které mají za cíl přilákat turisty (např. včelařské arboretum 
v kasárnách)  
7. Podpoříme rozvoj kongresové turistiky ve městě  
8. Přetvoříme Gotický hrad ve spolkový dům pro občanské spolkové aktivity, prostory budou 
sloužit široké veřejnosti. Bude k dispozici veškeré zázemí pro společenská setkání, semináře, 
přednášky, veřejné diskuze.  
9. Poskytneme zvýhodněné ceny za pronájem sálu v kulturním domě pro maturitní plesy 
místních škol a podobné nekomerční a charitativní akce pořádané spolky a občany Litoměřic. 
10. Hodláme aktivně podporovat pořádání sportovních a kulturních akcí, které přispívají k 
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rozvoji cestovního ruchu a obecnému povědomí o Litoměřicích. Ve většině případů, jsou tyto 
akce samy o sobě ziskové, a navíc přinášejí benefity i pro poskytovatele služeb spojených s 
cestovním ruchem (ubytování, stravování, relax, pamětihodnosti)  
11. Vytvoříme návštěvnické centrum Českého středohoří s interaktivními programy (např. v 
návaznosti na rekonstrukci bývalého pivovaru).  
12. Vybudujeme sezónní pódium na náměstí.  
 
10. Sport 
Litoměřice jsou sportovním městem. Radnice by tudíž měla vytvářet takové podmínky, které 
by umožňovaly nejen výkonnostní sport, ale také aktivní odpočinek otevřením sportovišť široké 
veřejnosti. Sportování musí být umožněno všem. Financování sportu by mělo být transparentní 
s jasně danými pravidly a kritérii. Tak aby umožnilo nejen existenci dosavadních sportovních 
klubů, ale podporovalo i vznik nových. Prioritou by měla být podpora sportování dětí a mládeže.  
1. Provedeme audit všech sportovišť, včetně školních tělocvičen a sportovišť spolků, včetně 
koordinace jejich využití. Cílem bude nastavení podmínek ke sportování sportovců a 
samostatná péče města o tato sportoviště.  
2. V rámci Komise sportu a MSZ vytvoříme pravidla pro financování sportu a zásady 
provozního financování sportovišť  
3. Realizujeme výstavbu víceúčelové sportovní haly v okolí centra města (např. areál 
gymnázia) s co největším využitím pro školy, sportovce i pro veřejnost (viz investice)  
4. Budeme koordinovat propojení sportovních oddílů se školami pořádáním náborových akcí 
s cílem přilákat ke sportu co nejvíce dětí.  
5. Podpoříme vznik venkovních posiloven a hřišť pro děti, mládež i seniory v lesoparcích 
(Mostná hora, Ostrov)  
6. Posílíme spolupráci města Litoměřice s Ústeckým krajem pří výstavbě, provozu a údržbě 
turisticko-sportovní infrastruktury (např. odstranění nesmyslných retardérů na cyklostezce). 7. 
Budeme finančně podporovat provozování sportu všemi věkovými kategoriemi a přispět tak 
ke zdravější populaci.  
8. Připravíme projekt rekonstrukce plaveckého bazénu a koupaliště s termínem možného 
provedení.  
9. Zajistíme větší objem finančních prostředků pro oblast občanského sportovního vyžití a 
volnočasových aktivit a tím umožníme provozovat sport všem. Úspory budeme hledat ve 
zefektivnění při nakládání s veřejnými prostředky.  
10. Dáme prioritu podpoře aktivit dětí, mládeže a registrovaných neprofesionálních sportovců 
11.Žádný sportovní klub nebude ze 100% financován pouze městem.  
12.Financování registrovaného sportu by mělo mít několik základních pilířů: a) Členské 
příspěvky b) Sponzorské příspěvky c) Svazové příspěvky na soutěžní činnost (u sportů, kde 
mají sportovní svazy takové dotace d) Odstupné za nadané sportovce (jen u sportů, kde je to 
možné) e) Finanční příspěvky města zejména formou účelových dotací f) Speciální finanční 
příspěvky za reprezentaci města – ME, MS, OH či jiných výjimečných událostí.  
 
11. Školství a mimoškolní aktivity 
Město Litoměřice je zřizovatelem mateřských a základních škol a dalších organizací 
zajišťujících mimoškolní činnosti dětí a mládeže, měl by tedy řádně pečovat o jejich kvalitní 
provoz a trvalý rozvoj. Vlastní také areály, v nichž tato zařízení působí a měl by se tedy starat 
o jejich dobrý technický stav. Zcela zásadní je rovný a férový přístup města ke všem svým 
příspěvkovým organizacím.  
1. Na základě podrobné analýzy stanovíme spravedlivé priority investic do školství dle 
skutečných potřeb a přínosů.  
2. Chceme motivovat všechny subjekty k aktivnímu získávání dotačních prostředků s 
administrativní podporou příslušného odboru Městského úřadu.  
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3. Podpoříme výstavbu tělocvičnu pro ZŠ Masarykova v její blízkosti. Tělocvična při 
Masarykově ZŠ - řeší se již řadu let, zatím však bezúspěšně. Zajistíme konečné řešení, které 
bude v souladu s celkovou koncepcí rozvoje sportu.  
4. Zlepšíme materiálně-technické, prostorové a personální podmínky ZUŠ a Domu dětí a 
mládeže včetně Technického a dalších klubů a tím významněji podpořit mimoškolní výchovu. 
5. Učiníme mimoškolní aktivity finančně dostupné pro všechny příjmové kategorie rodin s 
dětmi.  
6. Zlepšíme spolupráci a koordinaci mezi všemi subjekty, které se aktivně podílejí na zájmové 
a mimoškolní výchově dětí a mládeže.  
12. Kultura a památková péče  
Kulturu a památkovou péči vnímáme jako naše majáky napříč časem – ukazují, udržují naše 
hodnoty, způsob života, tradici a současně jsou našim odkazem dětem. Naším cílem je jasná, 
transparentní a konzistentní podpora spolkového života, živé kultury, rozvoj tradic (masopust, 
vinobraní atd.), kulturního zázemí a podpora obnovy a využití památek. Nechceme sterilní 
prostory, ale naopak dát jim nový život.  
1. Každá z organizací zřizovaných městem bude mít zpracovanou strategii svého rozvoje. 
Chceme rekonstrukci Domu kultury a letního kina, vybudovat amfiteátr v zadních prostorách 
DK.  
2. Chceme větší podporu spolkového života, živé kultury a alternativních uskupení. Město by 
mělo poskytovat zázemí pro rozvoj spolkového života na jeho území.  
3. Budeme více podporovat místní zájmovou kulturu oproti kultuře komerční.  
4. Zavedeme dlouhodobé dotační tituly a systém minigrantů pro začínající aktéry.  
5. Chceme ucelený stabilní program rozvoje kulturního života. Ve spolupráci s místními spolky, 
podnikateli, majiteli historických památek, poskytovateli turistických zajímavostí, místními 
výrobci atd. nabídnout občanům města a turistům ucelený program kulturních zážitků. 
6. Podpoříme přestěhování ZUŠ vč. patřičného zázemí. A také chceme umožnit ZUŠ využívat 
prostory MKZ v dobách mezi akcemi.  
7. Chceme zřízení muzea (a pietního místa) v bývalých kasárnách Pod Radobýlem s tématem 
historie kasáren, se zvláštním zaměřením na období existence koncentračního tábora 
(pobočka koncentr. tábora Flössenburg)  
8. Vytvoříme komunitní centrum. Kde by se mohli aktivně setkávat nejen umělci, ale i široká 
veřejnost a sdílet tak zkušenosti a nápady napříč kulturním spektrem Spolu se zřízením tzv. 
kreativního inkubátoru se zaměřením na mládež.  
9. Chceme vytvořit dlouhodobou koncepci zkvalitňování veřejného prostoru s využitím kultury 
a umění. Při pořádání trhů na náměstí chceme připustit prodej pouze řemeslných výrobků a 
tradičních českých gastronomických produktů bez pouťových atrakcí.  
10. Vytvoříme tzv. galerie pod otevřeným nebem. Cílem je vytvořit prostranství (vycházkové 
trasy), kde budou koncentrovány projekty (sochy, malby, instalace, light a videoprojekce), které 
budou komunikovat mezi sebou vzájemně a zároveň se svým okolím. Vždy půjde o 
prostranství, která jsou významně exponována z hlediska pěší dopravy ve městě. Spolu s 
revitalizací jejich okolí např. Mostná hora.  
11. Chceme větší spolupráci se školami a školskými zařízeními. Při výchově, propagaci 
památek a jejich ochrany (podporovat nejen návštěvy, ale i školní projekty.  
12. Pomůžeme občanům s opravami památek mimo území MPR zřízením dotačního titulu na 
opravu nemovitých památek mimo území MPR. 

 

Volební program sdružení Naše Litoměřice: 

Prodeje a nájmy budeme zveřejňovat pro všechny! 
Doposud jsou zveřejňovány pouze na úřední desce. To je málo. Dát vědět je možno na 
sociálních sítích, mobilním rozhlasem či v Radničním zpravodaji. 
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Výsledky anket občanů pro nás budou závazné! 
Proč dělat ankety, když je následně nerespektuji? To je příklad využití pivovaru nebo prodeje 
nemocnice. Naše hnutí bude vůli občanů respektovat, i když se nám nebude líbit. 

Náš starosta bude vykonávat funkci naplno! 
Pokud nám dáte hlasy a podaří se nám obsadit funkci starosty, tak ji bude vykonávat na plný 
úvazek. V současnosti jsou starosta i místostarosta za ODS zároveň v parlamentu a mají ještě 
další funkce a povinnosti. Věříte, že pro město pracují naplno? My ne. 

Startovací byty jsou pro nás prioritou! 
Jsou stále slibovány a pořád nejsou. Bydlení je základní lidská potřeba a město by jí mělo 
pomáhat zajistit. Radnice prodala stovky bytů a žádný nepostavila. To se musí změnit. 

Ředitelé příspěvkových organizací nedostanou místa na základě politické příslušnosti! 
Schválně se podívejte, kolik ředitelů bylo a stále je členy vládnoucích politických stran. 
Příspěvkové organizace budeme obsazovat na základě odbornosti a schopností, nikoli 
stranické knížky. 

Na sídlištích se nepřespává, ale žije. Zlepšíme prostředí mezi paneláky! 
Na sídlištích žije většina litoměřických obyvatel. Zaslouží si důstojné prostředí s dostatkem 
zeleně, dětskými hřišti, mobiliářem a možností zaparkovat. Proto se zaměříme právě na sídliště. 

Pohyb je život! 
Sport a místa pro sportovní vyžití musí být přístupná pro všechny. Finanční podporu si prioritně 
zaslouží sportovní podpora mládeže. 

Městské policie je tu pro nás, ne proti nám! 
Městská policie spadá pod starostu. Myslíte, že při všech funkcích má dostatek času se jí 
opravdu věnovat? To chceme změnit. Veřejnému pořádku a vedení strážníků se musí určený 
politik věnovat naplno! Strážníci musí řešit aktuální problémy, které občany pálí. 

 
Volební program Více pro Litoměřice (KDU-ČSL, Strana zelených, TOP 09, Piráti, 
nezávislí kandidáti): 
 

1. Aktivní bytová politika – Bytová krize sílí a dostupné bydlení v Litoměřicích je 
nedostatkové. Problém mají zejména mladí a lidé s nižšími příjmy. Chceme nahradit 
rozprodané městské byty a nastartovat moderní bytovou politiku města. 

2. Udržitelná a bezpečná energetika – Vytvoříme provázanou síť komunitní energetiky, 
ke které se budou moci připojit občané města, a která ochrání uživatele před výkyvy 
cen energií. Zajistíme tak úspory finančních prostředků za energie pro veřejné 
budovy. 

3. Otevřená spolupracující radnice – Po zkušenostech s prací v opozici chceme 
nastavit férovou komunikaci se všemi zastupiteli a vrátit do města vzájemný respekt 
a spolupráci. Informace chceme sdílet s občany a hospodařit budeme transparentně 
a odpovědně. 

4. Odpady – Nastavíme chytrou odpadovou politiku. Už žádné hromady a přeplněné 
kontejnery, ze kterých létá nepořádek po ulicích. Zavedeme automatizované 
sledování stavu naplněnosti kontejnerů. 

5. Zdravotnictví – Situace ve zdravotnictví není v Litoměřicích jednoduchá. Město se 
zbavilo nemocnice, nesouhlasili jsme s tím a aktivně jsme vystupovali proti tomuto 
kroku. Nyní je však dokonáno a musíme nakládat se situací takovou, jaká je. Máme 
plán pro komunikaci s nemocnicí i zlepšení dostupnosti zdravotní péče ve městě. 

6. Péče o veřejný prostor a zeleň – Městská zeleň už dávno není jen ozdoba, ale 
nutnost! Hraje zásadní roli pro klima a zdraví obyvatel. Významně snižuje prašnost, 
rozbíjí tepelné ostrovy zástavby a ochlazuje prostor. 
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7. Bezpečná doprava pro všechny – Dopravní systém musí zohledňovat všechny 
skupiny a jejich potřeby – auta, chodce, cyklisty. Chceme chytře řešit městskou 
dopravu na základě dat z analýz chování chodců, řidičů, cyklistů, a rezidentů dané 
lokality s využitím Centra dopravního výzkumu a moderních metod urbanistiky. 

8. Sport – Chceme sport dostupný pro všechny, a proto se nesoustředíme pouze na 
vrcholové hráče, exkluzivní trénink a ligu. Rozšíříme možnosti a podmínky sportu a 
pohybu pro všechny, a to vyváženě pro sport individuální, komerční, i klubový. 

9. Kultura a cestovní ruch – Chceme podporovat místní kulturu a umění ve městě, 
motivovat vznik nových uměleckých a kulturních projektů a spolupráci iniciativ. 

10. Podpora zdravé rodiny a vztahů – Rodina je v současné době pod velkým tlakem. 
Podpoříme ji jak preventivními programy a dostupností psychologického poradenství, 
tak možnostmi slaďování rodinného a pracovního života. 

11. Škola – Pro kvalitní vzdělávací síť chceme zajistit dostatečnou kapacitu míst ve 
školách a školkách a kvalitu podpořit i skrze vzájemnou spolupráci učitelů, 
samosprávy a občanů, transparentního procesu výběru ředitelů a vzájemným 
sdílením zkušeností a dobré praxe. 

12. Sociální oblast – Komunitní plánování, posílení prevence a péče, pravidelná analýza 
sociální situace obyvatel, to všechno máme v plánu. Doba není snadná a sociální 
soudržnost ve městě bude jedním z důležitých úkolů vedení města. 
 

 
Volební program litoměřické ODS: 
 

1. Energetická soběstačnost města – spustíme pilotní provozní fázi geotermální 
elektrárny a zahájíme podporu fotovoltaických systémů a alternativních paliv 

2. Rozšíření parkovacích kapacit – na sídlištích, u škol i v centru města vybudujeme nové 
parkovací kapacity, které ulehčí parkování nejen rezidentům, tak i návštěvníkům.  

3. Moderní veřejná prostranství – budeme nadále rozvíjet a modernizovat sídliště formou 
nových terénních úprav, povrchů, zeleně a také rozšiřováním parkovacích kapacit 

4. Zadržování vody v krajině / relaxační zóny – revitalizujeme oblast Pokratického 
rybníka, což prospěje nejen návštěvníkům ale také přírodě samotné 

5. Sportovní zázemí pro kolektivy i jednotlivce – V prostoru kasáren Pod Radobýlem 
vybudujeme víceúčelový sportovní areál s 400 m oválem a fotbalovým hřištěm 
s umělým povrchem 

6. Dostupné bydlení pro seniory i mladé – rekonstrukcí objektu bývalé ubytovny 
v Želeticích zajistíme dostupné bezbariérové byty pro seniory a mladé rodiny 

7. Moderní město si zaslouží bezpečné komunikace – po jednání se Správou železnic 
zajistíme generální opravu vytížených ulic Teplická a Liberecká, která zvýší pohodlí a 
bezpečnost provozu 

8. Nová zeleň ve městě – v lesoparku na Mostné hoře vysadíme novou zeleň a napravíme 
tak škody napáchané kůrovcem. Navážeme tím na rekonstrukci cest a osvětlení. 

9. Nové kulturní a kreativní centrum – armáda ČR nadobro opouští prostory velitelství, 
zahájíme realizaci kulturního a kreativního centra jako zázemí pro  ZUŠ, místní kapely 
a další. 

10. Páteřní komunikace pro Miřejovickou stráň – začneme s budováním ulice Bójská, která 
usnadní dopravu rezidentům a umožní zajíždění MHD. 

11. Školní stravování 21.století – po zásadních rekonstrukcích většiny škol a školek, 
zmodernizujeme Centrální školní jídelnu sloužící nejen studentům, ale i pracujícím a 
seniorům. 

12. Méně hluku, prachu a vibrací pro obyvatele centra – obnovíme předlážděním povrch 
ulic Pekařská, Svatováclavská, Václavské náměstí, Jarošova a Krajská.  
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13. Důstojná péče o předky a zodpovědnost – rozšíříme a opravíme městský hřbitov tak, 
aby důstojně sloužil nám i našim předkům k poslednímu odpočinku i další stovky let. 

14. Více podzemních kontejnerů – setrváme v budování podzemních kontejnerů na 
separovaný odpad se zaměřením na Mírové náměstí a historické centrum města. 

15. Digitalizace ve prospěch obyvatel – dokončíme zavedení místního portálu občana, kde 
budou moci obyvatelé platit on-line poplatky či zjišťovat důležité informace 
z každodenního života 

16. Dokončení obnovy Tyršova náměstí – završíme rekonstrukci pivovaru včetně přeměny 
přilehlého Tyršova náměstí tak, aby jeho vzhled odpovídal svému významu. 

 
Volební program SPD:  
 
Desatero SPD do komunálních voleb 

1. Výstavba parkovacích domů a ploch, opravy silnic, chodníků a cyklotras – zvýšíme 
počet parkovacích míst v celém městě 

2. Výstavba startovacích bytů pro mladé rodiny – zajistíme dostupné bydlení pro mladé 
pracující rodiny 

3. Tvorba programů pro podporu místních ekonomik – podpora trhů, jarmarků, místních 
producentů 

4. Strážníci v ulicích, méně v autech – městská policie bude vybavena nejmodernějšími 
prostředky a její prioritou bude veřejný pořádek 

5. Podpora Spolku na ochranu zvířat (SozLit) – zajistíme zázemí a podporu Spolku, který 
se stará nejen o psy a kočky na území města 

6. Průjezd ven z města okolo Penny – ulice Marie Pomocné bude průjezdná všem ven 
z města, ulevíme tak městu nejen v dopravní špičce 

7. Snížíme poplatky za svoz komunálního odpadu o 50 % - pro seniory a děti do 3 let 
8. Mamograf v litoměřické nemocnici – postaráme se o to, aby se v litoměřické 

nemocnici opět zprovoznil mamograf 
9. Multifukční hala – podpoříme sportovní činnost mládeže a konečně postavíme novou 

sportovní halu 
10. Rekonstrukce plaveckého bazénu na aquapark – i Litoměřice si zaslouží tobogány a 

vodní atrakce pro děti celoročně 
 

Volební program Severočeši Litoměřice: 
 
- každé 3 měsíce se potkáme se zástupci SVJ, aktivními spolky a lidmi, zhodnotíme uplynulé 
tři měsíce a vyslechneme si další nápady, problémy a vymyslíme možnosti řešení či realizace 
- společně s kluby nastavíme krátkodobé, střednědobé a dlouhodobé plány a investice do 
sportovní infrastruktury 
- společně s lidmi pořádajícími kulturní a sportovní akce přineseme kulturu i více pohybu na 
sídliště 
- budeme pokračovat v rozjetých projektech – ZUŠ, Technický klub, komunitní energetika, 
parkovací domy - všechny tyto a další projekty budou mít elektronické složky, kde každý 
zastupitel najde informace o stavu projektu, nákladech, vizích, studiích  
- budeme řešit vaše drobné projekty a problémy stejně intenzivně, jako se řeší revitalizace 
pivovaru, opravy škol, nové povrchy ulic a rekonstrukce sportovišť  
- všech 9 radních bude pracovat jako tým, který se bude snažit realizovat dobré nápady 
jednotlivých kandidátů v letošních volbách 
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Výsledky voleb 
Podle volebního zákona se v Litoměřicích vybírá 27 zastupitelek a zastupitelů ve 
třiceti volebních okrscích a v jednom volebním obvodu. 
Celkový počet voličů byl pro tyto volby 18 332. Svůj hlas odevzdalo 7 776 občanů 
Litoměřic (4 obálky s hlasy byly vyhodnoceny jako neplatné). 
Volební účast tedy byla 42,42 %. 
  
Výsledky hnutí a stran podle počtu získaných hlasů 
Každý hlasující občan rozděluje mezi kandidáty 27 hlasů, takže celkový počet hlasů je 
závislý na počtu kandidátů stran a hnutí a počtu odevzdaných platných hlasovacích 
lístků. 
Voleb do zastupitelstva města Litoměřice se zúčastnilo devět stran a hnutí. Osm 
z nich podalo plnou kandidátku, pouze sdružení DSZ, NK mělo na kandidátce pouze 
jednoho občana.  
 
 
Tabulka s výsledky voleb podle stran a hnutí: 

Kandidátní listina Hlasy 
Počet 

kandidátů 

Přepočtené 

% 

platných 

hlasů 

Počet 

mandátů 

 
Počet 

hlasů 
v %    

STAN, NK A 
SPORT A 
ZDRAVÍ LTM 

9 198 4,85 27 4,84 0 

Svoboda a 
př. 
demokracie 
(SPD) 

17 128 9,03 27 9,02 3 

Naše 
Litoměřice 

40 499 21,34 27 21,34 7 

KSČM a NK 
pro 
Litoměřice 

7 579 3,99 27 3,99 0 

ANO 2011 44 524 23,46 27 23,46 7 

Občanská 
demokratická 
strana 

37 426 19,72 27 19,72 6 

SEVEROČEŠI 
- 
LITOMĚŘICE 

16 309 8,59 27 8,59 2 
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Více pro 
Litoměřice 

16 929 8,92 27 8,92 2 

Sdružení 
DSZ, NK 

168 0,09 1 2,39 0 

 
 
Po přepočítání hlasů na počet kandidátních míst byl výsledek voleb následující: 
 
ANO 2011   7 zastupitelů 
Naše Litoměřice  7 zastupitelů 
ODS    6 zastupitelů 
SPD    3 zastupitele 
SEVEROČEŠI   2 zastupitele 
Více pro Litoměřice  2 zastupitele 
 
Pořadí kandidátů podle preferenčních hlasů 
Voliči ve volbách do zastupitelstev mohou udělovat preferenční hlasy pro kandidáty 
z více stran. Do zastupitelstva jsou pak zvoleni kandidáti jednotlivých stran podle 
toho kolik preferenčních hlasů získali.  
Podle těchto kritérií byla nejúspěšnější kandidátkou paní Alena Rožcová, lídryně 
kandidátky hnutí Naše Litoměřice, která získala 1 947 hlasů. Na druhém místě 
skončil kandidát ANO 2011 MUDr. Ondřej Štěrba 1 929 hlasů. Stávající starosta 
města Mgr. Ladislav Chlupáč získal 1 710 hlasů. 
Později zvolený nový starosta města Ing. Radek Löwy nasbíral 1 854 hlasů občanů 
Litoměřic.  
 
Přehled zvolených zastupitelů: 

Kandidátní listina Kandidát 
Navrhující 

strana 

Politická 
příslušnos

t 

název 
poř. 
čísl
o 

příjmení, jméno, tituly 
vě
k 

  

Svoboda a př. demokracie 
(SPD) 

2 Baudyš Ilja MUDr. 69 SPD SPD 

Svoboda a př. demokracie 
(SPD) 

1 Hanko Dominik Ing. Bc. 43 SPD SPD 

Svoboda a př. demokracie 
(SPD) 

3 Čech Josef 70 SPD SPD 

Naše Litoměřice 1 Rožcová Alena 63 NK BEZP
P 

Naše Litoměřice 10 Jiránek Miroslav MUDr. 65 NK BEZP
P 
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Naše Litoměřice 2 Panaš Petr Mgr. 53 JsmePRO! BEZP

P 

Naše Litoměřice 3 Klementová Zdenka 
MUDr. 

41 NK BEZP
P 

Naše Litoměřice 4 Studený Radim Ing. 52 NK BEZP
P 

Naše Litoměřice 5 Koňařík Pavel Bc. 29 NK BEZP
P 

Naše Litoměřice 6 Hofman Zdeněk 60 NK BEZP
P 

ANO 2011 2 Štěrba Ondřej MUDr. 51 ANO ANO 

ANO 2011 1 Löwy Radek Ing. 61 ANO BEZP
P 

ANO 2011 3 Adámek Jiří Mgr. 37 ANO ANO 

ANO 2011 4 Sarnovský Tomáš 51 ANO ANO 

ANO 2011 5 Kocánek Marek Ing. 38 ANO ANO 

ANO 2011 6 Matys Vladimír Ing. 69 ANO ANO 

ANO 2011 7 Douša Josef Ing. 45 ANO ANO 

Občanská demokratická strana 1 Chlupáč Ladislav Mgr. 70 ODS ODS 

Občanská demokratická strana 2 Hrbek Filip PhDr. 35 ODS ODS 

Občanská demokratická strana 6 Kubec Petr MUDr. 54 ODS BEZP

P 

Občanská demokratická strana 3 Fišera Jan Ing. 37 ODS ODS 

Občanská demokratická strana 4 Kozák Roman 49 ODS ODS 

Občanská demokratická strana 5 Pinka Petr Ing. 36 ODS ODS 

SEVEROČEŠI - LITOMĚŘICE 1 Dostal Jan 45 S.cz S.cz 

SEVEROČEŠI - LITOMĚŘICE 2 Wünsch Lukas 48 S.cz S.cz 

Více pro Litoměřice 4 Hrdina Martin Mgr. 46 TOP 09 TOP 
09 

Více pro Litoměřice 1 Simerská Lenka PhDr. 46 Zelení Zelení 

 
Povolební vyjednávání a vývoj 
Povolební vyjednávání hned zkraje ulehčila ODS, když oznámila, že odchází do 
opozice. Ačkoli vítězné ANO 2011 chtělo vyjednávat se všemi subjekty, tímto 
prohlášením se vyjednávací prostor omezil vzhledem k počtu nově zvolených 
zastupitelů a možností většiny v zastupitelstvu. Po poměrně rychlých povolebních 
vyjednáváních byla domluvena koalice dvou nejsilnějších subjektů ANO 2011 a Naše 
Litoměřice, které získaly dohromady 14 mandátů v zastupitelstvu obce.  
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První ustavující zasedání nového zastupitelstva Litoměřic 
První jednání nového zastupitelstva se uskutečnilo 20. října a zúčastnila se ho i 
kronikářka města:  
 
Vzpomínka kronikářky na ustavující jednání zastupitelstva města Litoměřic 

Ve čtvrtek 20.10. 2022 jsem se zúčastnila Ustavujícího jednání zastupitelstva města, 

které vzešlo z nedávných voleb do zastupitelstev obcí. V těchto volbách na počet 

hlasů, nikoli mandátů, zvítězilo hnutí ANO 2011 se sedmi zastupiteli, na druhém místě 

se stejným počtem mandátů se umístilo sdružení Naše Litoměřice; na třetím místě 

s počtem mandátů 6 se umístila ODS. Její minulý koaliční partner Sport a zdraví 

Litoměřice se do zastupitelstva nedostalo. Další zastupitelé vzešli ze dvou uskupení, a 

to se třemi mandáty SPD Tomia Okamury a sdružení stran Více pro Litoměřice (Zelení, 

Piráti a TOP 09) se dvěma mandáty. Po volbách se dle očekávání dohodlo vítězné ANO 

s Našimi Litoměřicemi na vytvoření koalice.  

První jednání nového zastupitelstva se konalo od 16 hodin v sále litoměřického Hradu. 

V sále, který byl poměrně zaplněn jak samotnými zastupiteli, jejich rodinami, vedoucími 

jednotlivých odborů městského úřadu, tak i diváky z řad občanů, se jako první ujal slova 

dosavadní dlouholetý starosta Ladislav Chlupáč. Po úvodních formalitách a státní 

hymně byl novým starostou zvolen pan Radek Löwy z hnutí ANO. Nový starosta města 

hned po svém zvolení poděkoval za odvedenou práci panu Chlupáčovi a popřál mu 

mnoho zdaru v jeho dalším působení a životě. Přizval na pódium pana Hermanna, 

dlouholetého kolegu a přítele pana Chlupáče, aby i on pronesl slova díků 

odcházejícímu starostovi. Sálem po jeho slovech zazněl hlasitý potlesk všech 

přítomných a také došlo na to, že se všichni přítomní na jeho počest postavili. Pan 

Chlupáč ve své řeči zhodnotil, v jakém stavu město Litoměřice novému vedení předává 

a popřál mu úspěch v jeho konání. Poté pokračovalo další jednání zastupitelstva. 

Postupně byli volení místostarostové a členové finančního a kontrolního výboru a dále 

členové Rady města. Místostarosty uvolněnými byli zvoleni pánové Adámek za ANO a 

Panaš za Naše Litoměřice, a neuvolněná 3. místostarostka paní Rožcová z Naše 

Litoměřice. Radními se krom starosty a místostarostů stali pánové Ondřej Štěrba, 

Marek Kocánek, Tomáš Sarnovský, Zdeněk Hofman a Pavel Koňařík. Předsedou 

finančního výboru byl zvolen pan Marek Kocánek z ANO 2011 a ostatními členy pak 

Lukáš Korbel, Ladislav Liška, Alena Janošíková, Milan Novotný, Jiří Landa a Jan Dostál. 

Předsedou kontrolního výboru se stal pan Jan Fišera z ODS, členy výboru pak pánové 

a dáma Josef Douša, Jaroslav Marek, Zdeněk Hofman, Josef Čech, Zdeňka Marie 

Čerkasov a Jan Fibich.  

Mírná debata se vedla o záměru nominovat na 3. místostarostku paní Rožcovou jako 

neuvolněnou. Byla vyslovena pochybnost, zda zvládne časově i jinak náročnou roli ve 

spojení se svým zaměstnáním. Paní Rožcová vysvětlila důvody, které k tomu vedly a 

vyjádřila se tak, že je odhodlaná vše zvládnout. Také byl vznesen dotaz na konkrétní 

činnost pana Radima Studeného, který bude mít v gesci bezpečnost a pořádek ve 

městě. Vysvětlení znělo tak, že bude mít na starost koordinaci státní a městské policie, 
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složky integrovaného záchranného systému a technických služeb města.  Někteří 

opoziční zastupitelé se tomu podivili a namítli, že koordinaci těchto složek má v gesci 

starosta města, a tudíž by mohlo docházet ke zmatkům. Jinak vše proběhlo hladce a 

nové vedení města ještě v závěru jednání slíbilo brzké dodání koaliční dohody a 

programu, neboť tento materiál ještě nebyl vyhotoven.  

Dnes byl na říjen krásný a slunečný den. Za zaměstnance městského úřadu mohu říct 

jen to, že všichni doufáme, že se nové vedení brzy zaběhne a ujme se své práce tak, 

aby město Litoměřice bylo stále hezkým místem k žití a aby se fungování úřadu ubíralo 

tím správným směrem.  

                                                       Zapsala dne 20.10.2022 ve 22 hodin kronikářka města. 

 

Zápis usnesení 1. ustavujícího jednání zastupitelstva – výběr 

USNESENÍ 

1. ustavujícího jednání Zastupitelstva města Litoměřice konaného  

20.10.2022 od 16:00 hodin v Kulturním a konferenčním centru  

v Litoměřicích, se sídlem Tyršovo nám. 68 

usnesení č. 1/01/2022 

Volba ověřovatelů zápisu  

ZM volí ověřovatele zápisu z dnešního jednání: Mgr. Hrdina, Ing. Pinka 

 usnesení č. 2/01/2022 

Volba členů komise 

ZM volí složení volební/mandátové komise: T. Sarnovsky, MUDr. Kubec, MUDr. Jiránek 

 usnesení č. 3/01/2022 

Volba členů komise 

ZM volí složení návrhové komise na dnešní jednání: MUDr. Štěrba, PhDr. Hrbek, Mgr. Panaš 

 usnesení č. 4/01/2022 

Schválení programu 

ZM schvaluje program ustavujícího zasedání Zastupitelstva města Litoměřice. 

 

Program jednání: 

1 - Určení zapisovatele, volba ověřovatelů zápisu a členů komisí 

2 - Schválení programu  

3 - Schválení způsobu volby  

4 - Volby starosty města  

5 - Stanovení počtu uvolněných a neuvolněných místostarostů  

6 - Volba místostarostů města  

7 - Stanovení počtu členů RM  

8 - Volba členů RM  
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9 - Zřízení FV a KV při ZM a stanovení počtu jejích členů  

10 - Volba předsedy a členů FV při ZM  

11 - Volba předsedy a členů KV při ZM  

12 - Návrh na zřízení Majetkového výboru při ZM  

13 - Schválení měsíčních odměn neuvolněným členům ZM  

14 - Schválení plnění pro členy ZM podle § 80 zákona o obcích  

15 - Kompetence starosty, místostarostů a dalších neuvolněných zastupitelů  

16 - Diskuze, závěr 

  

usnesení č. 5/01/2022 

Schválení způsobu volby 

ZM schvaluje provedení všech voleb na tomto zasedání formou veřejné volby. 

 usnesení č. 6/01/2022 

Volby starosty města 

ZM volí Ing. Radka Löwyho uvolněným starostou města Litoměřice. 

usnesení č. 7/01/2022 

Stanovení počtu uvolněných a neuvolněných místostarostů 

ZM stanovuje 2 uvolněné a 1 neuvolněného místostarostu města. 

 usnesení č. 8/01/2022 

Volba místostarostů města 

ZM volí paní Alenu Rožcovou neuvolněnou 1. místostarostkou města Litoměřice. 

 usnesení č. 9/01/2022 

Volba místostarostů města 

ZM volí pana Mgr. Jiřího Adámka uvolněným 2. místostarostou města Litoměřice. 

 usnesení č. 10/01/2022 

Volba místostarostů města 

ZM volí pana Mgr. Petra Panaše uvolněným 3. místostarostou města Litoměřice. 

  

usnesení č. 11/01/2022 

Stanovení počtu členů RM 

ZM stanovuje počet členů Rady města Litoměřice na 9 členů. 

 usnesení č. 12/01/2022 

Volba členů RM 

ZM volí Ing. Marka Kocánka členem Rady města Litoměřice. 

 usnesení č. 13/01/2022 

Volba členů RM 
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ZM volí Tomáše Sarnovskyho členem Rady města Litoměřice. 

 usnesení č. 14/01/2022 

Volba členů RM 

ZM volí MUDr. Ondřeje Štěrbu členem Rady města Litoměřice. 

 usnesení č. 15/01/2022 

Volba členů RM 

ZM volí Zdeňka Hofmana členem Rady města Litoměřice. 

usnesení č. 16/01/2022 

Volba členů RM 

ZM volí Bc. Pavla Koňaříka členem Rady města Litoměřice. 

usnesení č. 17/01/2022 

Zřízení FV při ZM a stanovení počtu jejích členů 

ZM zřizuje Finanční výbor při ZM a stanovuje počet jeho členů na 7 členů. 

usnesení č. 18/01/2022 

Zřízení KV při ZM a stanovení počtu jejích členů 

ZM zřizuje Kontrolní výbor při ZM a stanovuje počet jeho členů na 7 členů. 

usnesení č. 19/01/2022 

Volba předsedy a členů FV při ZM 

ZM volí neuvolněným předsedou Finančního výboru při ZM pana Ing. Marka Kocánka a jako členy 

Finančního výboru při ZM Ing. Lukáše Korbela, Vladislava Lišku, Ing. Alenu Janošíkovou, Ing. Milana 

Novotného, Jiřího Landu a Jana Dostala. 

 usnesení č. 20/01/2022 

Volba předsedy a členů KV při ZM 

ZM volí neuvolněným předsedou Kontrolního výboru při ZM pana Ing. Jana Fišeru a členy Kontrolního 

výboru při ZM Ing. Josefa Doušu, Jaroslava Marka, Zdeňka Hofmana, Josefa Čecha, Mgr. Františka 

Černého a Jana Fibicha. 

  

usnesení č. 33/1/2022 

Kompetence starosty a místostarostů 

ZM schvaluje rozdělení kompetencí starosty a místostarostů na volební období 2022-2026. 

 Obecné úkoly pro starostu a místostarosty:  

V rámci své resortní působnosti kontrolují plnění úkolů uložených Radou a Zastupitelstvem, 

zodpovídají za přípravu podkladů pro jednání RM a ZM v svěřených oblastech, odpovídají na dotazy 

členů ZM, zajišťují vztahy s veřejností, kontrolují sestavování rozpočtu v oblastech jim svěřených a dále 

i hospodaření podle schváleného rozpočtu. V rámci své působnosti a v souladu s přijatými vnitřními 
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předpisy podepisují písemnosti zasílané jiným subjektům, smlouvy a objednávky v rámci přesně 

vymezených kompetencí a v souladu s usnesením rady. 

  

Dále vyřizují stížnosti a petice občanů směřované vůči svěřeným příspěvkovým organizacím a jejím 

ředitelům. Podepisují dokumenty personálního charakteru vůči ředitelům příspěvkových organizací. 

Dohlížejí na investiční akce, iniciují žádosti o granty a dotace a kontrolují jejich využívání. Podepisují i 

všechny ostatní nevyjmenované dokumenty a rozhodnutí v rámci své působnosti jim svěřené 

usnesením ZM. 

 

Konkrétní oblasti svěřené působnosti:  

 

Starosta – Ing. Radek Löwy 

odbor komunikace, marketingu a cestovního ruchu 

útvar kontroly a interního auditu 

útvar obrany a krizového řízení 

Městská policie 

zástupce města při jednání s Hospodářskou a sociální radou Litoměřicka, z.s., 

zástupce města při jednání s Hospodářskou komorou 

zástupce města při jednání se Severočeskou vodárenskou společností, a.s. 

zástupce města ve správní radě Destinační agentury České středohoří, o.p.s. 

 

1. místostarostka – Alena Rožcová 

odbor sociálních věcí a zdravotnictví  

organizační složka SMART CITY Litoměřice 

Příspěvkové organizace:  

• Centrum pro zdravotně postižené děti a mládež – SRDÍČKO 

• Městská sportovní zařízení 
zástupce města v rámci Svazu měst a obcí ČR 

zástupce města v Severočeském sdružení obcí (SESO) 

zástupce města v Euroregionu Labe 

zástupce města v Občanském sdružení „Místní akční skupina České středohoří“ (MAS) 

 

2. místostarosta – Mgr. Jiří Adámek 

odbor školství, kultury, sportu a památkové péče 

odbor dopravy a silničního hospodářství 

odbor správy nemovitého majetku města 

Příspěvková organizace:  

• Základní školy 

• Centrální školní jídelna 

• Městská kulturní zařízení 

• Základní umělecká škola 

• Dům dětí a mládeže Rozmarýn 

• Mateřské školy 
 

3. místostarosta – Mgr. Petr Panaš 

odbor životního prostředí 

odbor územního rozvoje 

odbor ekonomický 
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Příspěvkové organizace:  

• Technické služby města Litoměřice (TSM) 

• Knihovna KHM 
zástupce města při jednáních se Sdružením obcí pro nakládání s odpady (SONO) 

prevence kriminality – jednotlivé projekty a dotační tituly 

interpelace 

 Ing. Radek Löwy, starosta města 
Alena Rožcová, 1.místostarostka města 
 Vyhotoveno 25.10.2022 

 
Velmi záhy po konání ustavujícího jednání zastupitelstva se Ladislav Chlupáč vzdal 
postu litoměřického zastupitele. Jeho prohlášení bylo následující, cit.: 
25.říjen 2022 

„V příštích komunálních volbách už nebudu kandidovat. Předávám tímto žezlo svým 
mladším kolegům a kolegyním. Věřím, že voliči, kteří mi dali v komunálních volbách hlas, 
můj krok pochopí. Jak jsem již několikrát zdůraznil, pro Litoměřice budu intenzivně 
pracovat i nadále, a to jako senátor.“ 
Uvolněnou pozici litoměřického zastupitele získal 38letý ekonom Lukáš Korbel (ODS), 
který se již v těchto dnech zapojuje do práce finančního výboru.  
 
20 let starostování pana Ladislava Chlupáče – vzpomínka 
Před dvaceti lety se na podzim, v čase po opadnutí katastrofálních povodní, jež 
postihly velkou měrou i Litoměřicko, se konaly volby do zastupitelstev obcí a 
starostou města se poprvé stal pan Ladislav Chlupáč kandidující za ODS. Pro 
dnešního pozorovatele není jistě bez zajímavosti, že tajemníkem městského úřadu 
v Litoměřicích byl v této době Ing. Radek Löwy, který o dvacet let později vystřídal ve 
funkci starosty pana Ladislava Chlupáče.  
Pro zajímavost zařazujeme do kroniky zápis z kroniky města z roku 2002 z pera 
kronikáře Oldřicha Doskočila. V kronice se objevil zápis z 1. ustavujícího zasedání 
zastupitelstva města Litoměřic následujícího znění, který dokladuje, jak volby 
dopadly, cit.:  

 
Z 1. ustavujícího zasedání Zastupitelstva Města 12. listopadu 2002 v 16.00 hod. v sále Domu kultury 

v Litoměřicích: 
Seznam zvolených členů Zastupitelstva města Litoměřic:  
KSČM:  Paeddr. Zdeněk Dušek 
              František Kadeřábek 
              Václav Knotek 
              ing. Čeněk Paroulek  
              Ludmila Punčochářová  
              Zdeněk Kessner  
ČSSD:   PhDr. Jan Štíbr  
              ing. Vladimír Kestřánek  
              ing. Josef Tunkl 
              Iveta Ročková 
Sdružení nezávislých kandidátů "Sport a zdraví" : MUDr. Miroslav Jiránek  
Ing. Jan Hrkal, Mgr. Václav Červín, MUDr. Jiřina Zímová - vzdala se mandátu,                                                                                         
Mgr. Petr Hermann - náhradník  
KDU-ČSL:  Jiří Landa  
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                  MUDr. František Pražák 
                  MUDr. Milan Zbořil 
ODS:  Mgr. Ladislav Chlupáč  
           MUDr. Pavel Kejř  
           ing. arch. Václav Protiva 
           Antonín Terber  
           Ing. Ivan Palán  
           Luděk Veselý  
           JUDr. Pavel Krupka  
Sdružení nezávislých: MUDr. Ivan Brambaški  
                                       MUDr. Josef Jílek  
                                       MUDr. Pavel Svoboda 
Starostou byl zvolen Mgr. Ladislav Chlupáč – ODS 
1. místostarosta Jiří Landa - KDU-ČSL 
2. místostarosta Mgr. Petr Hermann - Sport a zdraví  
3. místostarosta ing. Ivan Palán - ODS  

Pan Chlupáč sepsal přímo pro městskou kroniku krátké bilanční zamyšlení nad svým 
působením na litoměřické radnici. V době, kdy pan Chlupáč „usedal“ do židle starosty 
města, jsme byli studentíci s ještě mokrým maturitním vysvědčením a na konci jeho 
starostování jsme již ve středním věku. I když není lehké bez časového odstupu 
objektivně hodnotit delší časové období, i přes to se o to je třeba pokusit. Dle názoru 
kronikářů bylo dvacet let působení pana Chlupáče v čele města úspěšných. Zejména 
mohly Litoměřice těžit z konsolidovaného stabilního vedení, které není v jiných 
městech vůbec běžné. Stabilní vedení města s sebou může ale nést i nevýhodu oproti 
politickým rivalům a to takovou, že v očích voličů se může stabilita jevit jako 
zatuhlost. V posledních dvaceti letech se i díky stabilitě sešlo na jednotlivých 
odborech městského úřadu množství lidí, kteří dlouhodobě vytvořili bližší pospolitost 
a snažili se táhnout za jeden provaz. Znění bilančního zamyšlení z pera pana 
senátora Chlupáče předkládáme v tomto zápise kroniky; pan Chlupáč nám napsal 
toto, cit.: 

Milí Litoměřičané, 

bylo pro mě velkou ctí, že jsem mohl stát od roku 2002 do roku 2022, tedy 

neuvěřitelných dvacet let, v čele našeho krásného města Litoměřice. Dovolte mi proto 

malé ohlédnutí. 

Za tuto dobu se podařilo zrealizovat zhruba 150 projektů za více než 4 miliardy korun. 

Z těch nejvýznamnějších bych zmínil zbrusu nový domov pro seniory na Dómském 

pahorku, rekonstrukci a opláštění zimního stadionu, záchranu gotického hradu, z něhož 

jsme vybudovali moderní kulturní a konferenční centrum. Podařila se na kraji prosadit 

stavba nového mostu přes Labe, který nese jméno čestného občana města, generála 

Chábery. Zrekonstruovali jsme autobusové nádraží, zasadili se i o modernizaci horního 

a dolního vlakového nádraží. V průběhu několika etap jsme revitalizovali pokratické 

sídliště a postupnými kroky modernizovali i ostatní části města. Obnovili jsme díky 
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zahájené rekonstrukci chátrajícího areálu bývalého pivovaru tradici výroby piva. Z bývalé 

lahvárny vzniklo moderní parkoviště U Hvězdárny, v sousedství pak nový park Václava 

Havla. Zcela zásadní proměnou prošly Jiráskovy sady, které dokonce získaly 

celorepublikové ocenění, a byly vyhlášeny Parkem roku.  

Dlouhodobě jsme pracovali na energetických projektech, což se ukázalo být důležité 

v roce 2022, poznamenaném energetickou krizí. Velkou nadějí do budoucna je pro 

město realizace unikátního geotermálního projektu, který po mnoha letech usilovné 

práce konečně získal finanční podporu převyšující jednu miliardu. Pokud se potvrdí 

předpoklady vědců, Litoměřice budou v republice prvním městem, jež začne čerpat 

energii z nitra země. V rámci ČR patříme mezi města s rozvinutou fotovoltaikou, jejímž 

prostřednictvím snižujeme energetickou náročnost městských budov. Našim 

následovníkům jsme předali zateplené a opravené školy a školky s rekonstruovanými 

zahradami a sportovišti, které využívá i veřejnost. 

Pečovali jsme i o dědictví, které nám zanechali naši předci. Tím mám na mysli rozvoj 

městské památkové rezervace, unikátní opravu Kalichu, Domu U Pěti panen nebo právě 

probíhající náročnou rekonstrukci staré radnice. 

V průběhu let jsme úspěšně řešili závažné krizové situace, jakými byly povodně, 

celosvětová pandemie Covid-19 a uprchlická krize související s válkou na Ukrajině. 

Největší rozruch ve městě způsobil převod městské nemocnice pod křídla Krajské 

zdravotní, a.s. Věřím však, že následný rozvoj litoměřického zařízení pod hlavičkou 

největšího poskytovatele zdravotnických služeb v ČR ukáže, jak osvícené, i když velmi 

těžké rozhodnutí to bylo. Dobrý politik však musí činit i nepopulární kroky, je-li 

přesvědčen o jejich správnosti.  

Po dvaceti letech předáváme město našim následovníkům nezadlužené, se zhruba 370 

miliony korun na účtu, a s řadou velmi kvalitně připravených projektů určených 

k realizaci. Příkladem je vznik Kulturně kreativního centra v objektu bývalé Vojenské 

ubytovací a stavební správy v ulici 5. května, projekt výstavby parkovacího domu v ulici 

Růžovka, pokračující obnova areálu pivovaru nebo vznik tzv. prostupného bydlení 

v bývalé ubytovně v Želetické ulici.  
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To vše bychom nikdy nedokázali bez kvalitního týmu lidí, který se podařilo na městském 

úřadu sestavit a stabilizovat. Nepodařilo by se to bez důvěry, kterou do nás vložili 

obyvatelé našeho královského města. Velmi si jí vážím a velmi za ni všem děkuji. 

Litoměřice mají za sebou osm století příběhů. Dvacet let jsme je psali společně. Děkuji 

všem kolegům z městského úřadu i vám, obyvatelům, za důvěru a spolupráci.  

Bez vás by Litoměřice nebyly tak krásné, jako jsou. 
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10. Počasí a přírodní poměry 
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Rok 2022 byl na území České republiky teplotně nadnormální. Průměrná roční 
teplota vzduchu 9,2 °C byla o 0,9 °C vyšší než normál 1991–2020. Vyplývá to 
z předběžného zhodnocení teplot a srážek za rok 2022. 

Rok 2022 se zapsal jako pátý nejteplejší v období od roku 1961. „Tepleji bylo v letech 
2014 a 2015 (9,4 °C), 2019 (9,5 °C) a 2018 (9,6 °C).  

Mezi nejteplejší měsíce se zařadil červen s průměrnou teplotou vzduchu 18,7 °C 
(odchylka +2,2 °C) a říjen s průměrnou teplotou 10,7 °C (odchylka +2,5 °C). Mezi 
teplotně nadnormální se zařadily i měsíce leden, únor a dále květen a srpen. 

Velmi chladný byl duben s průměrnou teplotou 6,4 °C (odchylka -2,1 °C). Další měsíce 
byly hodnoceny jako teplotně normální. 

Z hlediska srážek byl rok 2022 na území ČR normální. Předběžný průměrný roční úhrn 
srážek 629 mm představuje 92 % normálu 1991–2020. Abnormálně suchý byl březen 
a říjen.  

Počasí na Litoměřicku odpovídalo rázu počasí v celé České republice. Rok byl spíše 
teplejší a jaro a léto velmi suché. V létě přišly čtyři vlny extrémních veder s teplotami 
nad 35 °C.  Rekordní teplo bylo jak v první den, tak i v poslední den roku 2022. 

Detailní údaje o počasí jsou v této kapitole převzaty z údajů meteorologické stanice  
v blízkých Doksanech.  

Zima: zima roku 2022 byla teplá, bez sněhu a poměrně větrná. Již v prvním dni v roce 
padl historický teplotní rekord +13,9 °C. Teploty kolem plus deseti stupňů se držely 
prvních pět dní v lednu. A během celého měsíce ledna byl pouze jeden den (12.) kdy 
se mínusová teplota udržela celých 24 hodin. Trochu sněhu napadlo 8. a udržel se do 
10. Únor byl zcela bez sněhu a v první polovině měsíce i bez mínusových teplot. Třetí 
únorový týden byl velmi teplý s teplotami nad 10 °C a teplejší ráz počasí se udržel až 
do konce měsíce. 17. února padl historický rekord nejvyšší naměřené teploty + 14,2 
°C. Po téměř celý únor bylo velmi větrno. V posledních týdnech zimy v březnu byly 
teploty spíše průměrné. Celý březen byl slunečný a tento ráz počasí způsobil, že se 
střídaly nízké ranní teploty s vyššími odpoledními teplotam. Toto počasí vydrželo 
celých 17 dní v řadě. Poslední týden zimy se střídaly teploty kolem -5 °C ráno a +12 
°C odpoledne. Celkově zima v roce 2022 přinesla pouze 4 dny se sněhovou 
pokrývkou a jenom jeden den s mínusovou teplotou po celých 24 hodin!  

Jaro: jaro se ohlásilo slunečným počasím v prvním březnovém týdnu a s velkými 
výkyvy teplot během dne (22. 3. nejnižší teplota -8 a nejvyšší +18), 28. března se 
teplota vyšplhala až k +23 °C, ale ráno ten samý den byl ještě mráz -2 °C! Celý březen 
byl také velmi suchý. Výraznější srážky byly zaznamenány pouze ve dvou dnech 15. a 
30. V dubnu to bylo se srážkami už lepší, ale stále na toto období roku to bylo málo.  
Po téměř celý duben se udržel suchý a slunečný ráz počasí s ranními teplotami 
kolem nuly a odpoledními často nad 15 stupňů. V druhém a čtvrtém dubnovém týdnu 
teploty stoupaly až ke 20 stupňům. Poslední ranní mráz v roce 2022 byl naměřen 29. 
dubna. Květen byl celkově velmi teplý a do poloviny měsíce beze srážek. Odpolední 
maxima se na dvacet stupňů nedostala pouze třikrát. Na konci měsíce května se 
objevily i nízké ranní teploty kolem dvou stupňů celsia, ale níže už teplota nešla. 
V pátek 23.května v důsledku velmi silného větru byl spadanými stromy a větvemi 
značně poškozen litoměřický městský hřbitov. Stromy a větve poškodily náhrobky, 
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cesty a další objekty do té míry, že hřbitov musel být několik dnů zcela uzavřen 
veřejnosti. V červnu už mělo počasí vyloženě letní charakter s teplotami nejčastěji 
nad 25 °C a spíše ke třiceti. V posledním jarním týdnu přišla první vlna extrémních 
veder. Už 12. dosáhla teplota 32 °C, 15. a 16. se vyšplhala na 30 °C, ale 18. června 
bylo maximum na historických rekordech pro tyto dny 35,6 °C a 19. pak 38,9 °C (což 
je pouze 0,5 stupňů méně než absolutní historický rekord). 

Léto: Léto se ohlásilo koncem června vysokými teplotami často nad třicet stupňů 
(27. 35 °C). První polovina července byla spíše průměrná s několika chladnými dny na 
začátku druhého týdne. Od 18. do 25. července přišla druhá vlna veder s teplotami od 
30 do 35 stupňů. Nejteplejší byl 20. červenec s 36 °C. V červenci přišlo několik 
bouřek, které přinesly alespoň nějaké srážky, ale první polovina srpna byla opět velmi 
suchá, navíc opět s vysokými teplotami. V srpnu přišly další dvě vlny veder (2. – 6. a 
14. – 18.). Čtvrtého a pátého srpna padly teplotní rekord pro tyto dny, teplota 
vystoupala na 35,4, resp. 37,4 °C. Rekordy přišly i 17. a 18. 34,5 a 35,7 °C. 19.a 20. 
srpna přišly dlouho očekávané srážky kolem 30 mm a teploty spadly o cca 10 °C. 
Zbytek měsíce už byl spíše průměrný. Počasí v září bylo už bez extrémů. První dva 
týdny spíše teplejší a slunečné. Od poloviny září už teploty nevystoupaly nad 20 °C.  

Podzim: konec září a prvních pár dní v říjnu bylo počasí spíše chladnější s vekou 
oblačností. Druhý a třetí týden v říjnu nastalo teplé a slunečné období tzv. babího léta 
s odpoledními teplotami mezi 15 a 20 °C a s chladnými ránami kolem 3-4 °C. 
Nejteplejší dny byly 16. a 17. říjen. 16. dokonce padl rekord, když byla naměřena 
teplota 23,8 °C. Druhá polovina října byla už chladnější a teplotně pro dané období 
průměrná a často též pršelo. Začátek listopadu byl naopak neobvykle teplý 
s teplotami kolem 15 °C. První mráz přišel 18. listopadu a po několik následujících 
dní byly ranní minima velmi nízko. 19. -6 °C a 20. byl dokonce zaznamenán mínusový 
rekord -7,1 °C. Tento den byl také teprve druhým dnem v roce 2022 kdy se teplota po 
celý den nedostala nad bod mrazu. Sníh se ale po celý listopad neobjevil. Teploty 
v prvních dvou týdnech v prosinci byly v průměru. Zima udeřila 13. prosince a velice 
chladné počasí vydrželo až do 20. Objevil se též sníh. Poprvé na jeden den 3. 
prosince. Ale v chladném týdnu od 12. do 20. prosince se udržela celkem pěkná 
sněhová pokrývka a po velice dlouhé době byla naděje, že budou i bílé Vánoce. 
Příroda však měla jiné plány. 23. prosince teplota vystoupila na +7 °C a veškerý sníh 
roztál. Na štědrý den bylo dokonce + 12 °C. Poslední tři dny roku 2022 byly neobvykle 
teplé 14, 12 a na silvestra dokonce rekordních + 16,4 °C. Kuriozitou tedy je že plusové 
teplotní rekordy byly zaznamenány v prvním i posledním dni v roce 2022.  
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11. Příloha „Vzpomínky občanů na dobu Covidovou“ 
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Poslední kapitolu kroniky roku 2022 se kronikáři rozhodli věnovat událostem, které 
jak všichni upřímně doufáme, se již nebudou nikdy opakovat, a které již můžeme 
považovat za uzavřené. Celé lidské společenství dostalo nemocí covid-19 velkou 
lekci, která v dobrém i zlém ovlivní budoucnost lidí na celé Zemi. Rok 2022 byl 
posledním dozvukem epidemie nemoci, která s námi bude žít i nadále, ale už snad 
nemá být pro lidstvo zásadní hrozbou. Podařilo se nám shromáždit autentické 
texty občanů Litoměřic nebo lidí spjatých s městem a nejbližším okolím. Od lidí, 
kteří s covidem přímo bojovali na svých pracovištích nebo od lidí, kteří se s námi 
podělili o své tehdejší pocity, obavy a prožitky. Všem nesmírně děkujeme, že svůj 
příspěvek zaslali s vědomím, že bude použit do zápisu kroniky roku 2022 a tím 
bude jejich pohled na dobu covidovou zaznamenán pro budoucí zájemce, čtenáře 
či badatele. Následuje prostý výčet jednotlivých příspěvků tak, jak se ke 
kronikářům dostal, příspěvky nejsou nijak zkracovány nebo korigovány.  

 

Jaroslava Černá, březen 2022: 

 
Doba covidová 
 
Svůj příběh začínám psát prvního března dvojkového roku dva tisíce dvacet dva. Už dva 
roky se všichni učíme žít s virem. První zprávy o něm přišly z čínského města Wu-chan na 
přelomu roků 2019/2020. Záhy na to k nám doputoval i coronavirus. Dostal jméno covid 
19.      Náš život se proměnil. 
Média nás zahrnovala informacemi, úvahami, dohady a odhady, konkrétními čísly      i 
pouhými spekulacemi. Tiskové konference politiků a odborníků různých oborů plnily 
velkou část vysílacího času televizních kanálů.     Šla mi z toho hlava kolem. 
Všeobecné obavy se záhy naplnily. Nemocnice přijaly první nemocné, pak další a další.        
Přišly první zákazy a příkazy. 
Prvořadým úkolem se stalo bránit viru v rozšiřování. Nejúčinnějším opatřením se jevilo 
omezení kontaktů mezi lidmi. Hledala se pravidla.  Ujasňovalo se, které skupiny obyvatel 
jsou nejvíce ohrožené. Virus se šířil vzduchem, cestu od člověka k člověku mu měly ztížit 
roušky a respirátory zakrývající nos a ústa. Odstupy mezi lidmi byly stanoveny na dva 
metry. Vycházení z domovů se doporučovalo omezit na minimum.         Vzájemná blízkost 
se stala rizikem. 
Platnost pokynů mívala jepičí život. Předvčerejší a včerejší opatření už neodpovídala 
vývoji situace.     Hledala se nová. 
Hranice států virus nezastavily. Světem znělo slovo pandemie. 
 
Stala jsem se kapkou v pandemickém moři. Dnes, s dvouletou zkušeností, už můžu 
bilancovat. Obstála jsem?  Čemu jsem se naučila? O co jsem přišla? Získala jsem něco? 
Třídící parametry nás zařadily s manželem do nejohroženější skupiny. Příčinou byl náš 
věk a s ním související chatrnější zdravotní stav. 
Zatím máme štěstí. Virus si nás až doposud nenašel. Ťuky, ťuk – ťukám na dřevo. Někteří 
naši nejbližší onemocněli, ale zvládli to dobře. Léčili se doma.  Opět ťukám. 
Na označení „nejohroženější osoba“ jsem byla od samého začátku alergická. Vypudila 
jsem ho z hlavy. Možná to není rozumné, ale rozhodně je to úlevné. Nechtěla jsem se cítit 
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být v permanentním ohrožení. Už dlouhou dobu si s manželem užíváme důchodu. Za ta 
léta jsme si vytvořili ustálený režim dne, který v pandemii nebylo nutné výrazně měnit. 
Omezené vycházení z domova a vyhýbání se rizikovým kontaktům jsme zvládali v klidu.        
Na vzduch a na sluníčko jsme si přesto zašli.    
Neuzavřela jsem se do své bubliny. Silně jsem vnímala starosti většiny ostatních lidí. 
Těch, jejichž podniky musely ukončit činnost a oni přišli o práci a o příjem. Většina 
obchodů zamkla dveře, služby přestaly sloužit, doprava se omezila, případně úplně 
zastavila. Samozřejmé se proměnilo ve vzácné. 
Výuka ve školách přešla z prezenční na distanční. Učitelé a žáci seděli doma a pokoušeli 
se o vzdělávání přes monitor počítače. S mladšími dětmi museli zůstat  doma i rodiče. 
Mnozí z nich byli na home office – pracovali z domova. Co dřív? Pomáhat a dohlížet na 
výuku dětí, nebo skutečně naplno pracovat pro zaměstnavatele? Také je třeba jíst. Školní 
ani závodní jídelny nebyly v provozu. Takže mámy či tátové museli nakoupit a uvařit.        
Průvodcem dnů se stal stres. 
 
Přes všechna opatření počty nemocných stoupaly. Nemocnice se plnily, ba přeplňovaly. 
V jedné z nich pracuje naše dcera. Srdce i mysl mi svíraly protichůdné pocity. Cítila jsem 
obdiv a vděk za množství práce, kterou ona a všichni ve zdravotnictví odvádějí. 
Současně jsem se o ni bála. V nejvypjatějších situacích sloužili dvaatřicet hodin vcelku, 
pak si na šestnáct hodin odskočili domů. V dalších mnoha dnech totéž zopakovali. 
Mohu se jenom domnívat, jak při tom všem muselo být pro ně těžké vyrovnávat se 
mnohem častěji než dřív s tím, že není v jejich silách každému nemocnému pomoci. 
Pocit budou dlouho zahánět.        
 
Se zátěžovými situacemi si musely poradit i další profese.  Policisté, hasiči, hygienici, 
učitelé, prodavačky, lidé pracující v sociálních institucích i jejich klienti. 
A také politici. K jejich počínání se soustředilo veškeré očekávání. 
Nemám chuť ani sílu vyhodnocovat, jak dobu s covidem 19 zvládali naši političtí 
představitelé. Pohybovali se na neprobádané půdě a ona jim často ujížděla pod nohama. 
Chyby dělaly obě strany. Politici i my občané. Mne nejvíc dráždilo a trápilo, šlo-li někomu 
víc o zviditelnění sebe sama než o hledání řešení. A to na obou stranách.  Postupem času 
jsem se naučila vzdálit se od mediální vřavy. Nechtít vědět o všem všechno, soustředit se 
na podstatné. Nerozšiřovat řady frustrovaných. 
 
Těžká doba otevírá dveře lepším stránkám, které člověk v sobě má. Neztrácela jsem 
optimismus. Okolnosti mohou být všelijaké, ale v každé situaci záleží na nás 
samotných. Zaměřovala jsem se na to, co bylo hezké. Syn i dcera a jejich rodiny nebydlí 
v Litoměřicích. Za vlády covidu se jejich návštěvy musely výrazně omezit.  Kvůli 
příkazům a zákazům, ale hlavně z obav ze zavlečení viru. Přesto nepřestávali být naší 
velkou oporou. Chce-li někdo pomoci, cestu si  najde. 
Naučila jsem se mít radost z obyčejného potkávání se s lidmi na ulici, v obchodě, 
čekárně u lékaře, nebo v městském autobuse. Ústa jsme sice měli zakrytá rouškami, ale 
úsměv rozzáří oči a proteplí hlas. Toho jsem využívala a většinou mi přicházela stejná 
odezva.   
 
V začátcích doby covidové jsem se skutečně domnívala, nebo jsem si spíš namlouvala, 
že v našem každodenním životě k výrazným změnám nedojde. Mýlila jsem se.   Rutinní 
činnosti nejsou to hlavní. Zásadní je moje naladění. A to se odvíjí od všeobecného dění. 



144 
 

Žijete-li denně s tím, že mnoho lidí kolem vás se vyrovnává s velkými těžkostmi, mnozí se 
ztrátou nejbližšího člověka, tak se vás to silně dotýká.  Pocity obav a nejistoty mne 
přepadaly častěji, něž se mi líbilo. Něco jako ztráta perspektivy.  Raději nic neplánovat, a 
když už, tak pro jistotu dopředu předpokládat, že se všechno nepovede uskutečnit.         
Virus nás učil být ve střehu. 
Mám velmi ráda Prahu. Patří k mým životním láskám. Jedním ze symptomů covidové 
doby se stala vylidněná Praha. Ulice a náměstí bez turistů, prázdný Karlův most i 
Pražský hrad. Ta neobvyklost lákala k návštěvě. A tak jsme se tam jednou při rozvolnění 
zákazů s dcerou vydaly. Vyfotila mě v prázdné Svatovítské katedrále. Opět se mě 
zmocnily protichůdné pocity. Měla jsem být šťastná, že mám věhlasnou katedrálu jen 
pro sebe? Nebo plakat nad tou prázdnotou?               
Covidová doba nás lecčemu naučila. Třeba ještě naučí.  Zatím neskončila. 
Březen 2022     Jaroslava Černá – za měsíc mi bude 80 let  

 

 
e-mail pana Jiřího Hälbiga, listopad 2021  
 

Dobrý den. Dovoluji si Vám poslat svůj "koronavirový" příběh. Když se otevřelo očkovací 
středisko na Zahradě Čech, dcera se hned nabídla, že nás objedná. Já jsem ročník 
1937, bývalý vojenský hudebník a žena bývalá zdravotní sestra, o něco mladší. Dá se i 
říci – méně stará než já. 
            Byli jsme velice spokojeni, jak to všechno nádherně příjemně probíhalo a dá se 
říci, že jsme se těšili na druhý termín. Při druhém očkování se to trochu zamotalo. Má 
žena jen litovala sestřičky, jak ten jimi nezaviněný "blázinec" zvládaly. Napětí stoupalo, 
až konečně přivezli vakcíny a sestřičky to úžasně zvládly. Byli jsme se ženou velmi 
spokojeni a celou cestu domů jsme se o tom bavili. No a mě najednou Múza políbila 
mezi parohy, (naše manželství není první) a já jsem vypotil tuhle básničku. Nikomu jsem 
ji neukázal, a najednou čtu v Radničním zpravodaji Vaši nabídku, tak si dovoluji Vám ji 
poslat. 
                                                                       Se srdečným pozdraven Jiří Hälbig 
 
 

 

A nejméně zlatou.   
Pozvali mě zdravotníci, že mám přijít s mojí chotí, 
když to hajzl koronavir na planetě tolik hrotí. 
 
Poslouchání ČT1 dobrý Čechu raděj' nech, 
vyhrň sobě jeden rukáv, klusej na Zahradu Čech. 
 
Ženě řekli "pro včeličku" ať přikluše se mnou taky, 
že nás chtějí naočkovat, nedělat s tím žádné fraky. 
 
To vám byla hrozná mela objednat si dávku séra, 
tak nám termín hned první den vyjednala naše dcera. 
 
V termínu jsme vyrazili ruku v ruce máma s tátou, 
abychom tam dorazili ještě chvilku před devátou. 
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Sestra byla velmi milá, co je třeba, vysvětlila, 
a za rouškou sestřičky byly v očích jiskřičky. 
 
Proběhlo to všechno hladce, všude vlídná slova, 
přejeme vám hezký den a za čtrnáct dní znova. 
 
Za dva týdny jako prve, přicházíme v devět ráno, 
před budovou plno lidí - a v čekárnách? Natřískáno! 
 
Má žena bývala sestrou, vzpomínky v ní žijí, 
měla s tímhle zkušenosti, ne však s pandemií. 
 
Sestřičky jsou uhoněné, kdekdo se jich něco ptá, 
má žena je obdivuje – jen ať je to nezdeptá. 
 
Od sedmé tu mnoho lidí beznadějně v houfu trčí, 
někteří, (ti nervóznější), na sestřičky zlostně vrčí. 
 
Na nástěnce jmenný seznam, jak máme jít za sebou, 
zdravotníci jsou zoufalí, ale nic s tím nesvedou. 
 
Výčitky jim v hlavách drnčí, ač jsou všichni bez viny, 
vtom na dvoře troubí auto. Huráá, vezou vakcíny! 
 
V čekárnách nastává šrumec, nálada se rychle mění,  
každý v duchu omlouvá se – sestřiček to vina není.  
  
Jedna hned má v ruce seznam, vyvolává jména, 
za pár minut v pohodě, je vyprázdněná scéna. 
 
Zvládli to, protože měli trpělivost svatou. 
Zasloužejí si medaili!! A nejméně zlatou!!! 
 

 

Báseň 2021, spolek LiPen:  

 
Město Mrtvé 

 

 Promiňte milá paní zda 

              Přerušila jsem vám spaní 

             Něco mou hlavu napadlo 

             Tak vám to posílám k posouzení 
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             Vir Kondor nad městem lítá 

               Přiletěl z dalekého světa 

              Náhle zastavil se čas 

              Přišel rychle znenadání 

 

              Ten nezvaný host 

               Kráčím sama prázdným městem 

               Jen auta ruší klid 

           Jaro, sluníčko svítí   

                

              Volám lidi  

              Haló 

               Ze zavřeného okna 

              Na mě rodinka mává 

              Já po těle husí kůži mám 

 

              Umíme na počítačích  

               Máme mobily 

              Létáme do oblak 

              Pak jeden vir  

              Postaví nás do pozoru  

              

              Nařídí nám novou módu 

              Nasazenou roušku    

               Dva metry od sebe 

     

                Děkuji tě mobile a počítači  

                Díky vám lásku po vás vyznávám 

                     

                Má milá miluji tě 
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                Odpověďˇ přijde hned 

                Ač věta krásně napsaná 

                Do srdce se vryje 

                 

              Chci slyšet v ulicích cvrkot 

               To života je melodie 

              Chci držet tě za ruku 

              A sladká slova říkat tvému 

               Oušku 

             Pak místo prstýnku 

             Si vyměníme roušku 

 

 

e-mail paní Ludmily Procházkové, listopad 2021: 

 

Dobrý den, 
 
posílám Vám svoji povídku, ve které covidová karanténa hraje svoji roli. Pokud 
usoudíte, že to není ono, co chcete, tak prostě mail vymažte. 
 
Jinak přeji – pokud to v této znovu šílené covidové době půjde - krásné prožití 
vánočních svátků. A hlavně ať se nás ta potvora nechytne. 
 
Lída Rážová Procházková - Vánoční karanténa 

A je to tady! Kateřina si otráveně posune roušku až na nos a blíží se k pokladně 
supermarketu. Mobil se jí rozzvonil, když do vozíku ukládala poslední nákup - pět 
lahví červeného vína. Hygienická stanice! A oznámení, že vzhledem ke styku s covid 
pozitivní osobou musí okamžitě do karantény. U pokladny Kateřina vyloží svůj nákup. 
Po pásu se k hbitým rukám pokladní sune chléb a veka, rohlíky a máslo, šunka, 
okurky, sýry a olivy, tři krabíce mražené pizzy a lahve vína, toniku a ginu. Zásoba na 
vánoční dámskou jízdu, která se, jak se zdá, konat nebude. Kateřina vyťuká svůj PIN, 
vezme si paragon a s plným vozíkem odjíždí k zaparkovanému autu. Parkoviště je 
narvané, do Štědrého dne zbývají čtyři dny. Mraveniště lidí se hemží sem a tam, z 
nebe padá déšť s mokrým sněhem, pod nohama čvachtají louže. Prostě úžasná 
vánoční atmosféra, pomyslí si Kateřina, když začne vykládat z vozíku svůj nákup. Pak 
rychle vrátit prázdný vozík a honem za volant, sundat z obličeje ten protivný náhubek 
a domů.  

Má štěstí, na malém parkovišť před domem je jedno prázdné místo. Na její řidičské 
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umění sice dost malé, ale na pátý pokus se Kateřině přece jen podaří auto 
zaparkovat. Vyloží všechny tašky, z kabelky vyloví klíče a chvátá k domovním dveřím. 
Tašky položí na mokrou zem, odemkne dům, tašky znovu popadne a znovu 
v domovní chodbě odloží, dům zamkne a konečně už zdolává schody ke svému bytu.  
Uf! Konečně doma. Tašky zatím nechá v předsíni – no jo, je tam pizza, ale tu chvíli 
to ještě musí vydržet. Shodí ze sebe mokrý kabát i boty, padne do křesla, nohy hodí 
na konferenční stolek a začne přemýšlet, co ji teď čeká. Zítra musí zatelefonovat své 
paní doktorce a domluvit se, jak má dál postupovat. Určitě musí dostat neschopenku, 
sice jsou to pouhé tři pracovní dny do Vánoc, ale to nevadí. Mezi svátky do práce 
nejdou, takže až po Novém roce. To už by měla mít karanténu za sebou.  
Tak tohle je jasné, řekne si pro sebe nahlas a jde do kuchyňky nalít si panáka. Musí 
se přece z té jobovky vzpamatovat. Potom začne ukládat nakoupené dobroty. A co 
dál? Dumá. Byt – vlastně byteček - už stihla důkladně uklidit. Okna jsou umytá, prádlo 
vyprané, podlahy se lesknou, vánoční výzdoba září. A ona tu teď má trávit své dny 
sama! 
Rodinu má Kateřina hodně daleko. Rodiče i sestra s manželem žijí v malé vesnici na 
Vysočině. Návštěvu letos kvůli covidu neplánovali. Naštěstí máme chytré telefony. 
Internet. Skype. A tak Kateřina první den karantény strávila u telefonu, Skypu, 
internefu. Doktorka. Rodiče. Sestra. Kamarádky – ty moc litovaly, že letos ten 
vánoční mejdan se musí obejít bez Katky. Ale určitě si to vynahradí v novém roce. 
Neboj, Katko, my si rády dáme repete, pak si to užijeme společně. 
A den byl pryč. Druhý a třetí den se už vlekl. Číst se pořád nedá, sedět před 
obrazovkou také ne. Kateřina vymýšlela, jak zaplnit volný čas. Na Štědrý den došlo 
na fotky. Byly naházené v jedné krabici a už dlouho čekaly na uspořádání. Fotky sice 
měla v digitální podobě uložené v počítači, ale hodně snímků si přetahovala do flešky 
a nechávala pak klasicky vyvolat. 
 
Kateřina vysypala fotky z krabice na huňatý koberec a vkleče začala brát do ruky 
jednu fotku za druhou. Každá fotka je vlastně zakonzervovaná vteřina minulosti, 
napadlo ji. Některé ty vteřiny, hodiny, dny, roky byly krásné. V ruce držela svoji 
svatební fotografii. Fotka byla stará devět let. Ona i ženich se smějí, svatební hosté 
házejí rýží, na dalším snímku je bohatá svatební tabule, na další fotce tančí. Kdy se to 
vlastně všechno pokazilo?, dumala nad dalším snímkem. To ještě byli s Romanem 
spolu, a]e už ten vztah dostával trhliny. Trhliny se zvětšovaly a zvětšovaly, až 
nakonec oba stáli v soudní síni. Rozvod proběhl hladce, děti neměli. Ale stejně s 
Romanem byla psina, aspoň ze začátku. Když před dvěma roky dostala smuteční 
oznámení o jeho úmrtí, docela ji to sebralo. 

     Katka si vzpomněla, jak letos navštívily jednu starou kartářku. Šly tam tři  
kamarádky, vlastně to byla recese, holky se ohromně bavily. Cikánka jim četla z ruky, 
vyložila karty – minulost, budoucnost. Všechny byly docela překvapené. Minulost se 
dost shodovala. Budoucnost? To se teprve pozná. Ale ta stará babka jim také sdělila, 
jak vyvolat ze záhrobí duše zemřelých. A zapřísahala se, že to opravdu funguje. 
Kateřinu to hodně zaujalo, tak jí samotné dokonce dala sušené svazky nějakých 
bylin. 
Ještě že je nevyhodila. Kateřina se rozhodla. Je Štědrý den, zkusí si přivolat Romana. 
Sice musí čekat až do půlnoci, ale co na tom?  



149 
 

K večeři si uvařila brambory – přece se nebude patlat s bramborovým salátem jen 
pro sebe. K bramborám si orestovala plátek lososa, otevřela si láhev červeného. A 
pak začala velká příprava. 

Pomalu se blíží půlnoc. Nervózní Kateřina pobíhá po bytě a naposledy kontroluje, 

zda je vše připraveno tak, jak o tom stará cikánka mluvila. Bylo. Všechny závěsy na 
oknech byly zataženy. Chvílemi se na noční obloze mezi těžkými mraky objevoval 
měsíc, ale ani nepatrný záblesk studeného světla nepronikl do pokoje. V malé 
ložničce stojí velké zrcadlo. V dřevěném vyřezávaném rámu, uchopí celou lidskou 
postavu. Katka na dřevěný rám zavěsila svazky sušených bylin, které dostala od 
kartářky. Nemá tušení, co to je za kytky. Některé svazky vydávají nepříjemnou vůni. 
Přímo smrdí. Ale Kateřinu od jejího úmyslu už neodvrátí nic. Ani smrad. Ani strach.  

Kolem zrcadla stojí na podlaze svíčky. Třináct z levé strany, třináct z pravé strany, 
jedna vedle druhé, tvoří vlastně uzavřený kruh. Svíčky kupovala postupně v obchodě 
nedaleko jejich domu. Koupila si i pořádný zapalovač. Kateřina je nekuřák. Je jí 
jasné, že zapalovat dvacet šest svíček sirkami by nezvládla, určitě by to odnesly 
popálené prsty. A určitě by to nezvládla v daném časovém termínu. Poslední svíčka 
musí začít hořet přesně o půlnoci.  

Kateřina dnes důkladně kontrolovala čas na bicích hodinách, které visí na stěně 
ložnice. Několikrát za den porovnala čas na hodinách s časovou znělkou, která 
zaznívala z rádia. Hodiny jdou naprosto přesně, ujistila se. 

Znovu teď prochází temný byt. Zasykne bolestí. Narazila do hrany stolu. Zakopla o 
práh. Au, au. Byt se mění v nepřátelské území. Katka dotápe do kuchyně, z police 
sundá baterku (co na tom, že se jí podařilo shodit dva památeční hrnečky). Proužek 
světla dokáže zázraky, vrací nábytek a předměty na svá původní místa. 
 
S baterkou v jedné ruce, se zapalovačem v druhé ruce vrací se Kateřina do ložnice. A 
začne se svlékat. Pečlivě skládá na postel černý svetr, dlouhou sukni. Košilku, 
kalhotky. Podprdu nenosí. Teplé ponožky. Bílé tělo zazáří do tmy. 
Baterku zatím nechá svítit a zapaluje první svíčku. Potom baterku zhasne, položí na 
zem a začne zapalovat další svíčky... Druhou... Třetí... Kolem zrcadla začíná 
vznikat hořící kruh. Na hodiny na stěně je vidět stále lépe. Velká ručička se blíží ke 
dvanáctce. Zbývá poslední svíčka. Teď! Hodiny začínají odbíjet dvanáctou. Kateřina 
zapaluje poslední svíčku, překračuje hořící kruh, v zrcadle vidí sebe. 

Chvíli se upřeně dívá do zrcadla, pořád vidí jen sebe. Nahlas začne volat Romanovo 

jméno. Pořád dokola. Pak se zrcadlo zamlží. A potom – v ložnici se prudce ochladí, 
studený vzduch krouží kolem ní, až jí po celém těle naskočí husí kůže. Vedle jejího 
obličeje se objeví druhá tvář. Kateřina je ochromena hrůzou. A tvář mluví, vynořuje 
se ze zrcadla, už to není jenom obličej, je to celé tělo, které v zrcadle stojí vedle ní. A 
slyší Romanův hlas, který naléhá – je mi smutno, Kačenko, pojď ke mně, ke mně, ke 
mně... Ruce se po ní natahují, ty mrtvolné ruce ji chtějí uchopit. 
Kateřina se s výkřikem otočí a vyskakuje z kruhu, který ještě hoří. 
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Zpráva na Novinkách z 25. 12.:  
Dnes po půlnoci vyjížděli hasiči k požáru bytu, který nahlásili lidé ze sousedního 
domu. Hasičům se během hodiny podařilo dostat oheň pod kontrolu. V bytě nenašli 
žádné lidské tělo. Majitelka bytu je nezvěstná. 
 

 
 
Září 2022, pro kroniku města sepsala paní Michaela Mokrá, ředitelka MKZ 
Litoměřice: 
 
V Litoměřicích, 22. září 2022 
 
Psal se začátek roku 2021 a Michaela Mokrá říká:  
„Naším největším přáním v letošním roce je mít možnost vrátit se k pořádání 
veletrhů, výstav a akcí. Začít opět rozvíjet výstavnictví, inovovat areál dle aktuálních 
trendů a konečně se opět začít potkávat s lidmi kolem nás. Neznamená to ale, že 
bychom situaci jakkoli znevažovali nebo nerespektovali potřebná nařízení. Spíše 
naopak, jdeme příkladem. Jen doufáme, že to nebude již trvat dlouho,“ uvedla na 
závěr Michaela Mokrá 
 
Dnes o roce 2020:  
Tenkrát jsem skutečně neměla ani tušení, jak dlouho tato doba bude trvat. Nevěděla 
jsem, co s sebou tato doba přinese. Ale nevěděla jsem ani to, že se mé přání rozvíjet 
výstavnictví a inovovat areál bude svým způsobem dařit naplnit.  
Když covid přišel úplně poprvé do České republiky, pro nás, a pro mě osobně, to byl 
obrovský šok, nejistota, strach. Vůbec jsme nevěděli, jak to s námi jako s 
organizátory akcí bude dál. Tím, že se pohybuji ve světě organizátorů akcí, nebála 
jsem se sama. Ale báli jsme se všichni. O to to bylo horší, že jsme se neuměli 
podpořit a psychika byla velmi napjatá. Nicméně si myslím, že se nám to podařilo 
zvládnout, hlavně za pomoci města Litoměřice, které nás jako Zahradu Čech 
nenechalo padnout a dalo nám provozní dotaci na to, abychom to do konce roku 
2020 zvládli.  
 
2021 
Rok 2021 byl plný změn. Zahrada Čech se přidružila k Městským kulturním zařízením 
v Litoměřicích a v tu chvíli byl covidový zásah pro nás o to horší, protože už jsem na 
hrbu neměla jenom Zahradu Čech, ale i všechna ostatní kulturní střediska v 
Litoměřicích. Ta nejistota, strach a zodpovědnost za zaměstnance byla ubíjející. Ale 
ani tentokrát nás město Litoměřice jako příspěvkovou organizaci nenechalo padnout 
a opět nám velmi významně pomohlo.  
Pocity jsou různorodé. Nerada bych se do této doby vracela a nechci, aby se 
opakovala. Myslím si, že už se opakovat nebude. Už jsme se s koronavirem naučili 
žít.  
 
Zpětně, v době, kdy procházíme válečnou situací, energetickou krizí, s tím související 
ekonomickou krizí, tak vlastně ani nevím, co je horší. Jestli koronavirus, válka, nebo 
ekonomicko-energetická krize. Pro nás jako pro organizátory akcí to vůbec nemá 
pozitivní vývoj. Spíše naopak. Kde lidé budou šetřit jako první? Na kultuře. Tu si 
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odpustí, aby měli na energie, aby měli na jídlo, aby měli na bydlení. A tak si odpustí ty 
zbylé věci. Tím je ošacení, zábava a život mimo svoji domácnost. A to může pro nás 
znamenat další velké komplikace. Uvidíme, jaký bude další vývoj.  
 
Michaela Mokrá 
Ředitelka Městských kulturních zařízení v Litoměřicích 
 

Září 2022, pro kroniku města sepsala paní Dominika Vlašková, ředitelka ZUŚ 
Litoměřice:  
 
Základní umělecká škola Litoměřice 
 
Od jara 2020 se každému z nás s příchodem covidových opatření a vyhlášením 
nouzového stavu změnil život.  Zcela se zúžily možnosti práce i studia, byli jsme plni 
obav a strachu. V prvních dnech učitelé vysílali a učili, jak mohli - třeba i po telefonu. 
Postupně škola přešla na distanční výuku prostřednictvím Meetu v G Suite. Mnohé 
jsme se naučili a dokázali toto období překlenout – natočili řadu zajímavých výukových 
videí, videokoncertů, videoklipů, vyrobili množství výukových materiálů, které 
používáme i po skončení covidových opatření. Ovšem vést k umění a učit uměleckým 
dovednostem „na dálku“ postrádá to nejdůležitější – osobní setkání, sdílení a 
společnou radost z tvorby. Díky prožitým týdnům a měsícům v době „covidové“, si 
hluboce ceníme těch nejdůležitějších věcí – zdraví a jeden druhého.  
    Mgr. Dominika Valešková, ředitelka ZUŠ Litoměřice 
 
 

 
Snímek z vánočního videoklipu učitelů ZUŠ Litoměřice z roku 2020, který natočili spolu s Markem 
Ženklem. Natáčení probíhalo s každým jednotlivcem zvlášť a za dodržení všech opatření. 
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Vzpomínka pana Hynka Bartoše, podzim 2022: 
 

Jak to bylo za covidu… 
Když se na začátkem roku 2020 v médiích začaly objevovat zprávy o novém typu 
koronaviru v Číně, nevěnoval jsem jim velkou pozornost a myslel jsem si, že tato nová 
infekce zůstane u několika lokálních ohnisek, podobně jako infekce SARS v roce 2002. 
V únoru, když začal prudce narůstat počet nakažených v italském Bergamu, už jsem 
tušil, že tato infekce se bude týkat nejen naší země, ale i mě, lékaře infekčního oddělení, 
osobně.  
Covid mě tak hned na začátku překvapil, tak jako potom ještě mnohokrát. Začátkem 
března 
byl diagnostikován první pacient v Česku, bylo to shodou okolností u nás v Ústí nad 
Labem. I když jel s policejním doprovodem na pražskou Bulovku, nic mu vlastně nebylo, 
ale tušili jsme, že těm dalším bude o poznání hůř, a že jim půjde o život. Postupně jsme 
uvolnili naši jednotku intenzivní péče a nastalo čekání na pacienty, zneklidňující ticho 
před bouří. Čekání, až to přijde. Povedlo se nám přes kolegu italského původu 
telefonicky spojit s lékařem z italské Lombardie (v té době nejpostiženější oblast v 
Evropě) a tak jsme autenticky slyšeli, jaká katastrofa může přijít a zároveň jsme 
načerpali cenné klinické zkušenosti, které v té době v Česku nikdo neměl. Tyto 
informace jsme se snažili šířit dál, zároveň jsme ladili plán ošetřování vysoce infekčních 
pacientů v našich podmínkách. Naše infekční JIP se začala brzy zaplňovat pacienty s 
teplotami, kašlem a dušností. Tehdy řada z nich covid neměla, ale protože nebyly 
dostupné rychlé diagnostické testy, strávili vždy několik dní u nás. Jiní covid 
opravdu měli. Seznamovali jsme se s tím, jak tato nemoc probíhá, co může pomoci a co 
ne. 
Celá země se velmi rychle zavřela do karantény prof. Prymuly a i díky tomu nemocných 
a zemřelých nakonec nebylo tolik. Většina společnosti nabyla dojmu, že to tak hrozná 
nemoc není a že většina opatření byla jen zbytečnou hysterií. My jsme ale věděli své… 
Po „rozmarném létu“, kdy padla veškerá preventivní opatření, přišel podzim. I přes 
opět narůstající počty hospitalizovaných a nově nakažených se až do října nic nedělo, 
byly přece volby. My v nemocnici jsme se vrátili do „skafandrů“ a pokračovali v práci. Už 
jsme byli více zvyklí na práci s covidem, ale v boji s ním ještě stále téměř bezbranní. Byl 
již k dispozici remdesivir, alespoň částečně účinné antivirotiku, ale jinak nic. Po 
zavedení preventivních opatření (roušky, omezení hromadných akcí) se začaly ozývat 
hlasy i z některých odborných kruhů, že by bylo na místě veškerá opatření zrušit a žít 
normálně, vždyť je to jen „rýmička“. 
Tehdy jsem nevydržel vnitřní rozpor mezi tím, co člověk četl v novinách a slýchal od 
známých, a tím, co jsem viděl v práci na vlastní oči. Právě tehdy vznikla Výzva z první 
linie, která na tento rozpor měla upozornit a měla krátký bouřlivý mediální ohlas, včetně 
zahraničních médií. Celá společnost však již velmi brzy viděla, že jde opravdu do 
tuhého. 
Stavba polní nemocnice v Letňanech už nenechala na pochybách snad nikoho, že 
reálně hrozí překročení kapacity českého zdravotnictví. Na naší JIPce jsme rozšířili 
počet lůžek na 15 a spolu se sestrami z nejrůznějších oddělení nemocnice a kolegy 
lékaři MUDr. Pavlem Oravcem (ARO), MUDr. Mirkem Jiránkem a MUDr. Vojtou Balatkou 
(Dětská klinika) jsme dělali, co jsme uměli. Prošly nám rukama stovky pacientů v 
těžkém stavu, všemi dostupnými prostředky jsme se snažili jim pomoci, ale až příliš 
často bylo naše snažení marné. Telefonáty pozůstalým, které jindy absolvujeme párkrát 
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za měsíc, byly náš denní chleba. O to větší radost jsme měli z každého úspěchu a 
vyléčeného pacienta. Ze všech sil jsme se snažili udržet dobrou náladu, nechyběl nám 
černý humor, podpírali jsme se navzájem. Celé oddělení šlapalo jako dobře namazaný 
stroj, zaskakovali jsme jeden za druhého. Chodil mezi nás každý týden psycholog a 
probírali jsme, co nás trápí. Někdo měl poruchy spánku, jiný úzkosti, pocity bezmoci... 
Čas běžel rychle, sloužil jsem zhruba dvakrát častěji než obvykle, po práci 
pak často ještě obchůzky u nemocných známých, kamarádů a jejich rodin. Denně 
telefonáty s nejrůznějšími dotazy nejen zdravotními, ale i epidemiologickými. Rodinu 
jsem moc neviděl a byl jsem alergický na rady typu: „jak se neunudit k smrti během 
lockdownu?“. Později jsem už adresátům těchto rad jen tiše záviděl. Na přelomu roku 
se objevil první velký záblesk 
naděje, světlo na konci tunelu: očkování. Bohužel vakcín bylo zpočátku málo a trvalo 
několik dlouhých měsíců, než se dostalo na všechny. S létem naštěstí covid povolil, 
příliv pacientů na několik měsíců ustal. S kolegy z JIPky jsme vyrazili na jachtu do 
Chorvatska, ta vidina nás držela po celou zimu. Vypětí opadlo, někteří z nás zdravotníků 
si až poté prošli lehčí či těžší depresivní epizodou. Covid nezmizel a na podzim se 
znovu vrátil, ale to už byl jiný příběh. 
Většina pacientů byli neočkovaní, kteří očkování vědomě odmítli. Covid byla ohromná 
zkušenost, ale už by ji znovu prožít nechtěl. 
 
MUDr. Hynek Bartoš, vedoucí JIP Infekčního oddělení, Masarykova nemocnice v Ústí 
nad Labem 
 

 

Vzpomínky pana Karla Kubáta, podzim 2022: 

Vzpomínky na covid 

Epidemie covidu byla skvělou příležitostí pro vítězné tažení našich zdravotníků, 
neohrožených lékařů, statečných sester i srdnatých sanitářů. Zanechala v našich 
srdcích nezapomenutelný hřejivý pocit dobře zvládnuté práce a, a …anebo snad 
trochu podrobněji: 

Na konci roku 2019 a na začátku roku 2019 a na začátku roku 2020 začaly 
prosakovat zprávy, že se děje něco nepříznivého. Blížila se nebezpečná nemoc, nikdo 
však netušil, jaké jsou skutečné příznaky, koho kdy a jak testovat, jak léčit. Postupně 
přicházeli nemocní s touto chorobou, často však nebyli rozpoznáni, chyběly 
diagnostické soupravy. Současně ale probíhaly velké manévry, přípravy na virovou 
chorobu, které se dá čelit jedině v kosmických skafandrech.  

V malých nemocnicích, které nebyly vybaveny pro péči o takové infekční choroby, byli 
určeni organizátoři, a i u nás byla vyčleněna jednotka, kam budou přijímány nemocní, 
byla vyčleněna řada lékařů, kteří se připravovali na péči o infekční. Zcela určitě 
musíme být hrdi na to, že se tito mladí lékaři, sestry či sanitáři nebáli nasadit své 
životy, riskovat, že se nakazí a zemřou. Přesněji – většina se jistě obávala, přesto“ do 
toho šli“. 

Interní lůžková oddělení byla náhle bez lékařů. Příjem akutně nemocných, kteří 
potřebovali lůžkovou péči byl stále stejný, a náhle se o ně staralo mnohem méně 
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personálu. Zrušily se dovolené, a tak to „zase šlo“. Každý den přicházely příkazy, jak 
zásadně změnit péči, změnit typ medikace. 

Nemocní, kteří byli podezřelí, že by mohli být nemocní (a asi u čtvrtiny z nich se 
infekce covidem následně prokázala) však rozhodnutím řídících pracovníků přijímala 
na jednotku, která vznikla z koronární jednotky. O tyto nemocné se starali lékaři 
interny, kteří nebyli vyčleněni pro péči o vysoce rizikové. Nejdříve tedy ošetřili několik 
infekčních, potom šli na infekční jednotku, z ní na konzilium na gynekologii, porodnici 
nebo JIP. Běhá mráz po zádech, když si na to člověk vzpomene. Opakované žádosti, 
aby byla péče přesunuta na zabezpečenou jednotku nebyly slyšeny. Péči řídili lidé, 
kteří byli dostatečně daleko od ambulancí, příjmových jednotek a lůžek nemocných.  

První vlna pomalu odezněla, a nestalo se nic takl strašného. Tedy – pokud bychom 
zapomněli na to, že staří lidé, kteří trpěli řadou dalších nemocí kromě covidu, pokud 
nebyli napojeni na ventilátor, tak zemřeli.  A rovněž, že tito nemocní, pokud byli 
napojeni na ventilátor, zemřeli také. Z mladých pacientů umíralo jen velmi málo 
nemocných. Ale každé takové úmrtí bylo tragédií jak pro příbuzné, tak pro 
zdravotníky.  

Přišlo léto. Hrůzná vlna opadla. Většina lidí si vybrala dovolené, odpočinuli si a těšili 
se na podzim. Většina lidí – lidé různých zaměstnání, ale i řada zdravotníků.  Tedy 
s výjimkou: Na interním oddělení nikoli – zde byla nezbytná péče o další a další 
akutně nemocné, kterých byl stále trvaly vysoký příjem.  Operace byly rozhodnutím 
vlády zastaveny. Ale krvácení z vředů, dušení u astmatiků, selhávání ledvin u 
dehydratovaných – to pokračovalo bez omezení vesele dále. A kdo by se postaral 
jiný…? Ale doznívalo ještě nadšení z prvních chvil, nadšení celé populace. Nadšení, 
kdy lidé šili na šicích strojích roušky, roznášeli je potřebným, měli radost ze svého 
příspěvku. I lékaři a sestry interny byli nadšeni, jak to vše zvládli.  

Další vlna covidu již přišla do „vytlučených řad“. A každá další již nacházela méně 
„bojovníků v plné síle“.   Začalo se zvyšovat množství služeb, po ránu nevyspalí a 
unavení zdravotníci pokračovali v „krasojízdě“. Začalo klesat nadšení obyvatel, začaly 
se množit stížnosti: Velice často přicházelo obvinění, že nemocný byl poškozen 
nedostatečnou léčbou. Už to nebyla závažná choroba, která způsobila poškození 
nemocného. Vina byla jasná – babička či dědeček nedostal Ivermektin či jak se 
odčervovací prostředky jmenovaly, a to ho zničilo! V nočních hodinách byly stále 
častěji obvyklé telefonáty, ať okamžitě zajistíme hyperimunitní plasmu, přivezeme 
odněkud … z Prahy nebo Liberce. V ranních hodinách se náhle objevovali příbuzní se 
stížností, že si pacienta „nikdo nevšimnul“ – u pacienta, ke kterému jsme chodili po 
půl hodině, mladého statného muže, kterého jsem osobně vyšetřil, vše mu vysvětlil, 
ale…ale….musel čekat na oběd! 

Pozůstalí přestávali chápat, že lidé těžce nemocní ve vysokém věku někdy zemřou. 
Počet lůžek interny se skokově zvyšoval, z šedesáti lůžek bylo najednou sto dvacet.  

V naši nemocnici byla internímu oddělení svěřena péče i o ventilované nemocné. 
Postupně zde péči o tyto nemocné přebírali lékaři ARA, vzpomínky na řadu měsíců, 
kdy tomu tak nebylo, nejsou nejradostnější. Skuteční odborníci, kteří se přišli podívat, 
vyjadřovali nespokojenost a odešli.  
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To už ale začali odchody. Z interních oddělení odešli atestovaní lékaři a žádní noví 
nepřišli.  

Odešly zkušené sestry.  

A každou další vlnou ubývali lékaři a sestry. Přibývalo papírování. Navíc nový majitel 
nemocnice změnil informační systém, to, co jsme znali dlouhé roky bylo nahrazeno 
zcela odlišným systémem. Zpráva, která byla dříve psána poměrně dlouhou dobu 
náhle vyžadovala dvojnásobek času, a ještě nebyla dokonalá. Ale – pište 5 stran 
dokonale v systému, co neznáte a s přerušením dvěma telefonáty! 

Systém služeb v nemocnici na interních a LDN lůžkách se zhroutil. Následovala ale 
rychlá a účinná pomoc z ostatních nemocnic Krajské zdravotní, začali přijíždět lékaři 
z Teplic, Ústí, a tak nemocní žádný problém ani nezaznamenali.  

V roce 2022 v létě bylo oznámeno, že žádná epidemie covidu nepřijde. Přišla. Průběh 
onemocnění je již naštěstí výrazně méně drastický. Umírají starší lidé s mnoha 
dalšími chorobami, ale u mladších je již prognóza výrazně lepší.  

Na interních odděleních v okresních městech severozápadních často zůstává kromě 
primáře i jeden, dva zkušení atestovaní lékaři.  

Zdravotní pojišťovny provedly kontroly, aby se přesvědčily, zda zdravotníci stačili 
kromě péče o nemocné rovněž napsat každý detail do papírů. Byla nalezena řada 
chyb. 

Možná byste si mysleli, že takhle nevypadá popis vítězného postupu zdravotníků. 
Kde jsou naši hrdinové? 

No – jsou tady. Trochu upocení, trochu od bahna, s odřeninami na každém kloubu, 
ale i dnes tady jsou. Vraťme se na začátek. Je skvělé, že mnoho zdravotníků, (kteří se 
opravdu starali o nemocné, ne ti z oslavných televizních pořadů) se nezačali bát, 
neodešli. Je skvělé, že i samotná infekce přestala tolik zabíjet. Naše zdravotnictví 
utržilo těžké rány, a těžce se z nich pomaloučku vylízává. I když jistě tu a tam nějaká 
nemocnice ještě padne.  

Jaké mám osobní vzpomínky? Vybavuji si střípky:  

- Když jsem se postaral ve skafandru o 4 nemocné na ventilátoru, o řadu dalších ze 
120 nemocných na interním lůžku, o pár ambulantů a o pár nemocných na 
centrálním příjmu a byl jsem vyzván, abych přidal do kroku, že by si nemocní 
zasloužili, abych je viděl častěji? 

- Když mi přišel říci kolega, že již nesnese další nesmyslné pokyny a odchází 
okamžitě z pozice lékaře u lůžka do ambulantní sféry? (A bohužel jsem mu musel 
dát za pravdu, že jím navrhovaná opatření byla správná a racionální – že má tedy 
důvod, proč odejít?) 

- Když se zhroutil mladý lékař, který náhle zůstal sám na akutním oddělení? 
- Když mi přišel jeden z nadřízených říci, že si musím okamžitě vzít dovolenou? 

Tato informace bylo o to zvláštnější, že přišla krátce po výzvě, abych chodil 
častěji na vizity kolem zmíněných 120 (+ dalších) nemocných. 

- Když jsem se vrátil z dovolené a zjistil, že jsem zůstal na akutních lůžkách 
prakticky sám, že náhle „zmizeli“ tři lékaři? 
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A náhle nestačilo běhat, ani běhat rychle. Telefon zvonil po dvou třech minutách, 
střídaly se žádosti: „Okamžitě převezměte pacienta, který se nakazil na našem oddělení 
covidem a tak je tedy váš ..“ se zoufalým „On nám nedýchá, co máme dělat?“ či 
obvykleji „Má mizerné výsledky, víme, že do jedné či dvou hodin bude potřebovat na 
ventilátor, okamžitě si to přijďte vyřešit!“. V tu dobu již byl vysloven zákaz volat na 
specializovanou infekční kliniku, zákaz, který byl internistům předán oficiální cestou, byť 
ústně, bez dohledatelného písemného dokumentu. Každý za svý. Zdejší ARO 
nepřijímalo nemocné s infekcí Covid. 

Přišel příkaz: Zdůvodněte, proč si Vaši lékaři nevybírají dovolené. Proč? Vy jste si nikdo 
nevšimnul, že by se jinak neměl vůbec nikdo postarat o nemocné? … 

 

 

Ale jsou i skvělé vzpomínky: 

- Na skvělou lékařku z ortopedie, která se starala o covidové nemocné. Na skvělou 
lékařku z rehabilitace, na několik fantastických lékařek, které nám přišly pomoci 
z dětského oddělení. Na sestry, na sanitáře, inženýra, který přišel dělat tuto práci 
jen na podkladě své úžasné myšlenky, že je zapotřebí pomoci! 

- Na doktora Zbořila, který i ve svém vysokém věku neváhal pomáhat trvale 
nemocným. 

- Na skvělé sestřičky, které dokázaly poskytnout jak odbornou péči, tak psychicky 
podpořit nemocné 

- Na skvělé sestřičky, které se v běhu učily ovládat přístroje, jako jsou ventilátory, 
vysoko-průtokové oxygenátory … 

Covidová doba nezastavila ani vzdělávání: 

Vrchní sestra dokázala vystudovat vysokou školu, obhájila odbornou práci a získala 
titul. Mladá lékařka složila atestaci z interny, další lékař dokonce specializaci… 

Epidemie covidu byla skvělou příležitostí pro vítězné tažení našich zdravotníků, 
neohrožených lékařů, statečných sester i srdnatých sanitářů. Zanechala v našich 
srdcích nezapomenutelný hřejivý pocit dobře zvládnuté práce.  

 

     MUDr. Karel Kubát 

     Primář interního oddělení nemocnice Litoměřice 
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Prameny 

Kronikáři čerpali z tištěných i elektronických médií jmenovitě: 

• Dnešní Litoměřicko  

• Litoměřický deník 

• Litoměřicko24 

• Radniční zpravodaj 

• Údaje českého statistického úřadu 

• Údaje českého hydrometeorologického ústavu 

• Výroční zprávy: města Litoměřice, Státního oblastního archivu, Oblastního 

muzea v Litoměřicích, Diakonie 

• Webové stránky: město Litoměřice, Biskupství litoměřické, pořádaných akcí, 

litomericko24, zpravodajský portál iDnes.cz, Oblastní galerie výtvarného 

umění, Oblastní muzeum Litoměřice, Diakonie, Farní sbor Českobratrské církve 

evangelické, Severočeské galerie výtvarných umění, Střediska SEVER, 

volebních politických stran, Charity Litoměřice a mnohé další 

• Závěrečná zpráva o hodnocení krizové situace, ORP Litoměřice 2022 

 


